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SREČNO 1998 

Leto 1997 se izteka in pred nami je tudi zadnja letošnja šte
vilka Našega časopisa. V tem letu smo bili z vami enajstkrat in 
smo vas poskušali seznanjati z vsemi dogodki in aktualnimi 
zadevami, ki so se vrstile v štirih občinah: Vrhnika, Brezovica, 
Borovnica in Dobrova - Horjul -Polhov Gradec. Lahko reče
mo, da je bilo leto zelo razgibano, s številnimi dogodki, prire
ditvami, proslavami, jubileji... Vsaka občina se je na svojih 
straneh časopisa predstavljala po svojih najboljših močeh. Pri
dobili smo tudi precej stalnih dopisnikov, tako da je časopis še 
bolj aktualen in zanimiv. Tudi v bodoče računamo na še večjo 
pomoč stalnih in občasnih sodelavcev, saj naša uredniška poli
tika temelji na tem, da naj časopis ustvarjajo ljudje - bralci. 

Poizkušamo se izogniti tako »znanim« rumenim stranem, 
saj je tega tiska tako ali tako vse polno, ker nočemo ustvarjati 
konfliktnih situacij. Vemo, da je življenje v sedanjem času tež
ko, da se na stvari vse preveč gleda črno, da ljudje včasih hoče
jo drug drugemu tudi malo ponagajati, vse premalo pozornosti 
pa posvečamo sočloveku, kije v stiski in obupu. Prav zato naj 
bi NAŠ ČASOPIS vsem občanom prinašal svetlejše in ak-
tualnejše informacije. To pomeni, da bo pisal, kaj skupaj zna
mo in zmoremo. To pa bomo uveljavljali tudi v novem »časo
pisnem« letu 1998. 

V imenu uredništva in vseh ustvarjatcev NAŠEGA ČASO
PISA želimo ob zaključku leta vsem zvestim bralcem vesele 
božične praznike, veliko sreče in zdravja v novem letu 1998. 

Vsem sodelavcem pa v letu 1998 še veliko dobrega in plod
nega sodelovanja. 

Simon Seljak 

10. jubilejni novoletni koncert 
Komornega orkestra Vrhnika 
p o d vods tvom dir igenta M a r k a Fabian i ja bo v soboto, 
10. januarja 1998 ob 17. in 20. uri v Cankarjevem domu na 
Vrhniki. 

Vstopnice za ta koncert so v prodaj i na V r h n i k i v agenciji 
Pav (tel. 755-375) in v agenciji C o m - t a r (tel. 755-828) 

Pred tem bodo koncer t i s sporedom p r i v l a č n i h in p o p u 
la rn ih glasbenih del ob sodelovanju pevskih zborov C o n -
cinite, M a v r i c a in Š t inglc ter s sodelovanjem solista Tade
j a K e n i g a tudi 

v torek, 23. decembra 1997 v Borovnici, 
v nedeljo, 4. januarja 1998 na Brezovici in 
v sredo, 7. januarja 1998 v dvorani Slovenske filharmonije 
v Ljubljani. 
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Na različnih bregovih posedamo, pa vendar nam je ljub isti tok reke. 
Saj ta tok je ustvarjen zato, da obrne mlinsko kolo ali zbliža 

bregove, ki poznajo starodavno zgodbo, še nedokončano. 
Za trenutek predahnimo in odprtega srca se ozrimo na bregove. Ne 

bo zaman, odmev se bo vrnil z vseh smeri in nas ogrel. 
To je prava toplina, ki ji je praznični blišč samo tanka lupina, h 

kateri sodi, tudi vse napisano in izrečeno praznično leporočje, če je 
brez duha. 

Vsem ljudem dobre volje želim, blagoslovljen Božič in zdravja, da bi 
v prihodnjem novem letu 1998 zmogli vse težave, kijih bo navrgel 

čas. 

To vam želi vaš župan 
Vinko Tomšič 

Čudovito je preprosto - človek 
in preprosto živeti. 
Zazreti se v nebo in 
videti sonce, 
opazovati cvetje in 
zvezde ponoči. 
Gledati otroke, se igrati in smejati z njimi. 
Delati, kar te veseli. 
Sanjati. 
Pustiti domišljiji prosto pot. 
Biti zadovoljen. 

Tedaj postane življenje praznik. 

Brezovška občina se je razživela, 
kot da v sebi bi toplo srce imela. 
Privabila k sodelovanju je veliko ljudi, 
večina že s skupnostjo ali društvom živi. 

Iz nepregledne in velike je nova postala 
s hitrim razvojem prav vse obdarovala. 
Vsem dobrodošlico in srečno 1998 želi, 
naj vsak v spravi, ljubezni in sožitju živi! 

To najlepše v vsaki skupnosti je, 
da imamo vse ljudi za prijatelje. 
Sosedom dober dan zaželimo 
in se z njimi radi pogovorimo. 

Le tako sreča v vsako hišo prihiti, 
med seboj poveže vse vasi. 
Zato Ljubljansko barje in zaledje je 
vedno bolj prijazen biser prav za vse! 

Vaš župan 
DRAGO STANOVNIK 

Ob bližajočih se božičnih in novoletnih praznikih 
vam z verzi P. Bosmansa želim izpolnitev vseh iskre
nih hotenj in želja. 

Vaš župan 
ANDREJ OCEPEK 

Prepričan sem, da smo v iztekajočem se letu s skupnim 
prizadevanjem, predvsem pa s strpnostjo in delovnim 

sodelovanjem naredili pomemben korak na poti h 
gospodarskemu, socialnemu, kulturnemu in vsesplošnemu raz

voju naše občine. 
Vsem sodelavcem, članom občinskega sveta in občanom se 

Želim iskreno zahvaliti za sodelovanje, strpnost in zaupanje ter 
obljubljam, da bom tudi v prihodnje po svojih najboljših močeh 

pripomogel k dobrobiti naše skupnosti. 

Vaš župan 
L E O P O L D O B L A K 

\ a q a f l h n a 

145 let poučevanja in 70 let šole v Bevkah 

V vrhniški Krajevni skupnosti Bevke je bila v nedeljo, 30. novembra 1997, proslava ob 145-Ietnici 
poučevanja in ob 70-letnici izgradnje podružnične šole v Bevkah. V Zadružnem domu se je zbralo veliko 
krajanov in številnih povabljenih gostov. Kulturni program so pripravili učenci, ki obiskujejo šolo v Bevkah, 
pod vodstvom svojih treh učiteljic. O kroniki šolanja in o izgradnji šole je spregovoril Jože Jeraj, krajan 
Bevk, ki je veliko svojega časa porabil za razvoj krajevne skupnosti in gasilstvo v Bevkah. Polna dvorana 
krajanov pa je dokazala, da so bili le-ti vedno tesno povezani s šolo in svojimi dejavnostmi. Po svečani 
proslavi so si vsi prisotni ogledali prostore šole, kjer so učenci razstavili svoje številne izdelke. Več o dogodku 
pa v sliki in besedi na šesti strani. 

S.S. 

VABILO 
Občanke in občane Borovnice vabim na ponovoletni kozarček 
debate v četrtek, 1. januarja 1998, ob 0.30 uri pred stebrom (v 
primeru dežja v Gasilskem domu Borovnica). 

Zupan 
Andrej O čepek 

Turistično društvo * 
Blagajana Vrhnika 

želi vsem lepe praznike 
ter obilo poslovnih 
uspehov in osebne 
sreče v novem letu 
skupaj z našimi 

sponzorji vas vabimo 
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Predsednik občinskega sveta Brane Jereb je v imenu vrhniških svetni
kov čestital novemu republiškemu poslancu R I C H A R D U B E U E R -
M A N N U , ki je tako eden izmed treh Vrhničanov v poslanskih klopeh. 

26. SEJA OBČINSKEGA SVETA VRHNIKA 

Kamnolom 
Seja je bila v četrtek, 20. no

vembra, v mali dvorani Cankar
jevega doma na Vrhniki . Pred
sednik sveta je na začetku svoje 
člane seznanil s pomembno no
vico, da je v državni parlament 
vstopil še en član vrhniškega 
sveta, in sicer Richard Beuer-
mann. Ob tej pri l iki mu je tudi 
čestital in zaželel veliko poslov
nih uspehov. 

Novi državni poslanec pa se 
je zahvalil za čestitke in pouda
r i l , da bo vestno zastopal stališ
ča in mnenja tudi iz sej vrhniš
kega občinskega sveta. 

Nato je bila vsem prečitana 
izstopna izjava Alojza Suhadol-
ca, da izstopa iz stranke SDS in 
da prehaja med neodvisne po
slance v občinskem svetu. 

Sledila je obravnava odloka o 
spremembah in dopolnitvah dol
goročnega plana Občine Vrhni
ka za obdobje 1986 - 2000. Ob
razložitev sta podala Andrej 
Treven in Mirjam Melink (Pri-
mis), k i sta poudarila, da se 
spremembe nanašajo na kam
nolom Verd, ki želi povečati 
svojo eksploatacijo na 3 nove 
parcele. Vsekakor pa to ni že 
dokument, ki bi kamnolomu 
omogočal takojšnji pričetek del, 
ampak mu samo predpisuje na
čin ureditve in pospeši postopek 
za hitrejšo pridobitev celotne 
lokacijske dokumentacije. V ze
lo zanimivi razpravi so imeli 
glavno besedo svetniki iz Verda 
in vsi tisti, k i so se udeležili zbo
ra krajanov v Verdu. T i so za
govarjali stališča krajanov kra
jevne skupnosti Verd, da se 
kamnolomu Verd izda soglasje 
na podlagi zaupanja, da se uredi 
odvodnjavanje, razstreljevanje, 
odpraševanje in uredi cesta med 
Vrhniko in Železniško postajo 
Verd. Rečeno je tudi bilo, da se 
za težke tovornjake iz kamno
loma že urejuje obvoznica mi
mo bivše žage L I K O do Štam-
petovega mosta in naprej na 
Tržaško cesto. Svetniki so nato 
izglasovali odlok o spremembi 

in dopolnitvah dolgoročnega 
plana občine Vrhnika za obdob
je 1986 - 2000 ter še obvezujoč 
dodatni sklep: Odločba o loka
cijskem dovoljenju ne sme biti 
izdana, dokler Ž G P (Kamno
lom Verd) ne poravna svojih 
obveznosti do proračuna Obči
ne Vrhnika in dokler ne uredijo 
odvodnjavanja, razstreljevanja, 
odpraševanja in problema ceste 
v Kamnolomu Verd in dokler 
K S Verd ne potrdi, da so zadeve 
zadovoljivo rešene. 

Vrhniški poslanci so soglasno 
sprejeli še Poročilo o realizaciji 
proračuna od I. do I X . 1997 ter 
odlok o spremembah in dopol
nitvah odloka o proračunu obči
ne Vrhnika. Sledila je obrazloži
tev Štefana Skledarja o ustanovi
tvi lokalne razvojne koalicije 
občin obljubljanske regije z na
menom, da bi tudi občina Vrh
nika dala soglasje k ustanovitvi, 
kar pa bi prineslo tudi nekaj f i 
nančnih izdatkov. V razpravi so 
se svetniki opredelili predvsem 
na to, daje občina Vrhnika sa
ma sposobna izpeljati in izvajati 
razne razvojne ideje tako na 
področju turizma, kulture, obr
tništva in drugih dejavnosti. 
Sprejet je bil naslednji sklep: 
»Obravnava predloga iniciative 
za lokalno razvojno koalicijo se 
preloži. Gradivo za naslednjo 
obravnavo mora biti dopolnje
no tako, da bodo opredeljeni ci
lji v gradivu temeljitejše obraz
loženi in konkretizirani ter pred
stavljeni za območje Občine 
Vrhnika.« 

S.S. 

Alojz Suhadolc 
izvoljen v državni svet 

Na sedežu 17. volilne enote v Logatcu so bile v sredo, 26. no
vembra, volitve kandidatov za člana državnega sveta Republi
ke Slovenije. Za volitve so skrbeli izvoljeni elektorji iz petih 
občinskih svetov: Vrhnike, Logatca, Cerknice, Borovnice in 
Starega Trga pri Ložu. Elektorji so bili : 
- z Vrhnike: Tomo Grom, Tomaž Grom, Zmago Solina in Tone 
Jesenko; 
- iz Logatca: Anton Aničevič, Martin Brus in Franc Rudolf; 
- iz Cerknice: Drago Jakopin, Matjaž Pavlin in Franc Ješelnik; 
- iz Borovnice: Franc Volek; 
- iz Starega Trga pri Ložu: Stane Korenjak in Marko Znidaršič. 

Vsaka občina je imela tudi svojega kandidata, ki so ga poprej 
izvolili na sejah občinskih svetov. 
Tako so bili naslednji kandidati za državni svet: 
- Boris Hodnik - Logatec 
- mag. Maja Brenčič - Makovec - Borovnica 
- Leopold Oblak - Stari Trg pri Ložu 
- Vincenc Otoničar - Cerknica 
- Alojz Suhadolc - Vrhnika. 

Vsak kandidat seje pred volitvami predstavil vsem prisotnim 
elektorjem. Nato je volilna komisija poskrbela za tajne volitve. 
Po pregledu glasovnic je glasovalo vseh 13 elektorjev in nobena 
glasovnica ni bila neveljavna. Največ glasov, in to enako po 4, 
sta prejela Vincenc Otoničar iz Cerknice in Alojz Suhadolc z 
Vrhnike. 

Po pravilu oziroma zakonu o volitvah sta oba kandidata 
opravila žreb, kdo bo potegnil višjo številko od 1 do 10. Sreč
nejšo roko je imel vrhniški kandidat Alo jz Suhadolc, ki je po
tegnil številko 10 si tako sam priboril mesto v državnem svetu 
Republike Slovenije. Lahko rečemo, da imamo sedaj Vrhničani 
kar štiri poslance: tri v državnem zboru in enega v državnem 
svetu. 

S. S. 

Alojz Suhadolc, rojen 8.4.1943, stanuje Ob potoku 13 na Vrh
niki. Po poklicu je energetski inžinir, zaposlen pa je kot podjetnik. 
B i l je član stranke S D S , po volilnih pripetljajih pa je iz stranke 
odstopil in postal neodvisen kandidat. Svoj kratek program, ki ga 
je predstavil v Logatcu, pa zajema naslednje: 
- večjo povezanost občin notranjske regije, 
- skupno reševanje regijske deponije, 
- reševanje ekologije kot ohranjanje gozdov, kmetijskih površin, 
skrbeti za pitno vodo ter ohranjanje lepe notranjske narave, 
- zastopati interese vseh petih občin v državnem svetu. 

= R e p u b l i k a S l o v e n i j a 

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA 
T r ž a š k a c. 1, 1360 V r h n i k a 

Sodelavci Upravne enote Vrhnika želimo vsem občanom, strankam in poslovnim partnerjem 
srečno, zadovoljno in uspešno novo leto 1998. Zavedamo se, da smo v službi zaradi Vas, zato 

se bomo potrudili, da bomo Vaše zadeve, v sodelovanju z Vami, reševali čim hitreje. 
Še enkrat — SREČNO/ 

NAČELNIK U P R A V N E E N O T E 
Andrej Kos 

27. SEJA OBČINSKEGA SVETA VRHNIKA 

Iz države premalo denarja za novo šolo in vrtec 
Zadnjo sejo so vrhniški svetni

ki v letu 1997 imeli v torek 16. 
decembra v mali dvorani Can
karjevega doma. N a dnevnem 
redu je bilo enajst točk. Že na 
začetku seje je predsednik sveta 
Brane Jereb čestital Alojzu Su-
hadolcu za izvolitev v Repu
bliški svet k i seje tako priključil 
že trem vrhniškim poslancem v 
državnem zboru. 

Svetniki so 
nato po vrstnem redu sprejema
li naslednje sklepe: 

- odlok o ureditvenem načrtu 
območja Pristava v Bistri, ki je v 
lasti podjetja Mogota d.o.o., 
kjer bo opravljala program paki
ranja čajev, 

- odlok o zazidalnem načrtu 
za območje urejanja V3P/3 U N I -
C H E M v Sinji Gor ic i , ki je na 
površini opuščene Ščetinarja, v 
lasti pa U N I C H E M A iz Lju
bljane, kjer bo sedež podjetja in 

celotni proizvodni prostori po
djetja, 

- sklep o vrednosti točke za 
odmero nadomestila za upo
rabo stavbnih zemljišč na ob
močju občine Vrhnika, se iz 
0,025 SIT poveča na 0,028 SIT s 
1.1.1998, 

- sklep o začasnem finan
ciranju javne porabe občine 
Vrhnika v prvem tromesečju 
leta 1998, 

Precej razprave pa so svetniki 
namenili pri obravnavi gradiva 
o proračunu občine Vrhnika za 
leto 1998. Vsi so se strinjali, da 
se gradivo smatra kot delovno, 
saj je evidentno, da je velik 
primanjkljaj posledica dveh veli
kih začetih investicij v občini in 
to izgradnja nove šole in vrtca. 
Tu manjkajo predvsem oblju
bljena sredstva iz državnih v i 
rov, ki so j ih v tem trenutku 
obljubili šele leta 2000 in po tem 

letu naprej. Strinjali so se tudi, 
da se čimprej v mesecu januarju 
skliče izredna seja Občinskega 
sveta, kjer bi obravnavali pro
blematiko izgradnje obeh zače
tih največjih investicij v naši 
občini ŠOLA in V R T E C . Svetni
k i so predlagali tudi precej 
mnenj in predlogov, ki naj bi 
bili napotki občinski upravi za 
pripravo osnutka proračuna za 
leto 1998, še prej pa naj se 
sestanejo vsi porabniki prora
čunskih sredstev ter se spora
zumejo in dogovorijo o višinah 
svojih porab, saj je treba velik 
primanjkljaj (cca 800 mio) čim
bolj zmanjšati. 

V nadaljevanju so svetniki še 
dali soglasje k ustanovitvi ob
močne izpostave Sklada RS za 
ljubiteljske kulturne dejavnosti, 
za občini Borovnica in Vrhnika, 
s sedežem na Vrhniki . 

Na podlagi Zakona o javnih glasilih (Ur. I. RS, št. 18/94) ter 
10. in 10.a č l ena Odloka o ustanovitvi in izdajanju glasila 
Naš č a s o p i s (Ur. I. RS, št. 46 /96 in 76/97) Komisija za 
mandatna vprašanja , volitve in imenovanja pri Obč inskem 
svetu O b č i n e Vrhnika 

razpisuje 

dela in naloge 

odgovornega urednika Našega časopisa 

Za odgovornega urednika je lahko imenovan kandidat, ki 
poleg zakonskih izpolnjuje š e naslednje pogoje: 

- najmanj višja Izobrazba d ružbos lovne smeri 
- najmanj tri leta izkušenj na uredniških delovnih mestih 
- ustrezne organizacijske sposobnosti. 

Od kandidata za odgovornega urednika se med drugim 
pričakuje: 
1. da ob prijavi na razpis predloži programsko zasnovo 

glasila in program angaž i ran ja sodelavcev pri izdajanju 
glasila, 

2. da so mu poznane krajevne razmere v obč inah , za katere 
izhaja Naš č a s o p i s . 

Mandat odgovornega urednika traja štiri leta. 
Prijave z ustreznimi dokazili in kratkim življenjepisom 
morajo kandidati poslati v zaprti ovojnici, z opombo »za 
razpis«, najkasneje do 8.1.1998 na naslov: 
Obč ina Vrhnika, Komisija za mandatna vprašanja , volitve in 
imenovanja, Tržaška 1, Vrhnika. 

OBČINA VRHNIKA 
OBČINSKI SVET 

Komisija za mandatna vprašanja , 
volitve in imenovanja 

PREDSEDNIŠKE VOLITVE 

Milan Kučan stari 
novi predsednik 

Letošnje predsedniške volit
ve so potekale v nedeljo, 23. no
vembra, na številnih voliščih si
rom Slovenije. Na glasovnici je 
bilo osem kandidatov, izmed 
katerih smo volili enega pred
sedniškega kandidata. 

Nekako smo pričakovali tudi 
drugi krog volitev, ko bi zbirali 
med dvema kandidatoma, ki bi 
v prvem krogu dobila največ 
glasov. Vendar pa so se volivci 
odločili že v prvem krogu in M i 
lanu Kučanu dodelili nekaj več 
kot 55 % glasov. Tako je stari 
predsednik postal tudi novi pred
sednik Republike Slovenije za 
dobo nadaljnjih 5 let. 

N a Vrhniki so potekale volit
ve dokaj normalno in brez 
kakšnih pretresljivih dogodkov. 
V občini Vrhnika so volivci voli
li v občini Vrhnika na 21 voliš
čih, v občini Borovnica pa na 
sedmih voliščih. Čeprav je tisti 
dan močno snežilo, je bila ude

ležba nadpovprečna, in sicer 
74,67 % glede na republiško, ki 
je bila okoli 65 %. Največjo ude
ležbo so izkazali krajani Podli-
pe - Smrečja s 87,1%, najmanjšo 
pa Pokojišče s 63,16 %. Če bi 
pogledali rezultate med kandi
dati, je Mi lan Kučan prejel 
49,46%, Janez Podobnik pa 
20,57%, kar bi lahko prineslo 
drugi krog volitev, vendar sku
pen rezultat v Sloveniji pove 
vse. 

Voli lna komisija volilnega 
okraja 2 Vrhnika je delovala v 
vrhniški občinski stavbi ter prve 
rezultate prejela ze kmalu po 
pol osmi uri zvečer. Tudi vsi 
drugi volilni odbori z vseh vo
lišč so svoje delo dobro in hitro 
opravili, tako da so bili neurad
ni rezultati na Vrhniki znani ze 
blizu devete ure. 

Vse rezultate z volišč in za po
samezne kandidate objavljamo. 

S.S. 

V svet Centra za socialno de
lo je bila s tajnim glasovanjem 
izvoljena Gabrijela Popit iz Blat
ne Brezovice. 

Dosedanji ravnatelj Glasbe
ne šole Vrhnika Viktor Zadnik 
pa je dobil pozitivno mnenje k 
ponovnem imenovanju ravna
telja. 

Sejo pa sta zaključila pred
sednik sveta Brane Jereb in žu
pan Vinko Tomšič s čestitkami 
za bližajoče se vse praznike. 

S.S. 

K u l t u m o - p r l r e d i t v e n i c e n t e r 
In o k r e p č e v a l n i c a 

Tokrat je volilni komisiji prinesel prve rezultate volilni odbor z volišča 
1, Cankarjev dom Vrhnika. 

V določenem trenutku je nastala gneča zbranih, vendar so jih kar hitro 
pregledali in vnesli v računalnik, kije bil povezan z republiško volilno 
komisijo. 



Volilna enota: 3 

PREDSEDNIŠKE VOLITVE 1997 
P R E G L E D U D E L E Ž B E P O V O L I Š Č I H 

L J U B L J A N A — C E N T E R 
Volilni okraj 2 V R H N I K A 

skupaj 
volišče v imeniku po imeniku s potrdili karta glasovalo adeležba 

1 C A N K A R J E V D O M 535 387 387 72,34 
2 OBRAT DRUŽBENE PREHRANE IUV 588 388 388 65,99 
3 OŠ IVAN C A N K A R 706 503 503 71,25 
4 D O M K R A J E V N E SKUPNOSTI 426 324 324 76,06 
5 GASILSKI D O M VRHNIKA 571 432 432 75,66 
6 Z A V O D ZA GOZDOVE 733 551 551 75,17 
7 D O M UPOKOJENCEV 1.051 797 797 75,83 
8 VVO - ENOTA HRIB 637 475 475 74,57 
9 GASILSKI D O M VERD 784 558 558 71,17 

10 GASILSKI D O M VERD 699 494 4 498 71,24 
11 GASILSKI D O M D R A G O M E R 1.529 1.124 16 3 1.143 74,75 
12 GASILSKI D O M LOG PRI BREZOVICI 976 700 700 71,72 
13 GASILSKI D O M DRENOV GRIČ 754 544 544 72,15 
14 ZADRUŽNI D O M STARA VRHNIKA 494 377 377 76,32 
15 KULTURNI D O M B E V K E 534 410 410 76,78 
16 GASILSKI D O M PODLIPA 403 351 351 87,10 
17 BIVŠA ŠOLA LIGOJNA 326 264 264 80,98 
18 D O M KS SINJA GORICA 338 282 282 83,43 
19 GASILSKI D O M B L A T N A BREZOVICA 256 189 189 73,83 
20 BIVŠA ŠOLA Z A P L A N A 236 154 154 65,25 
21 GOSTILNA NA POKOJIŠČU 76 48 48 63,16 

101 GASILSKI D O M BOROVNICA 345 268 268 77,68 
102 OSNOVNA ŠOLA BOROVNICA 698 484 484 69,34 
103 OBČINA BOROVNICA 216 175 175 81,02 
104 OSNOVNA ŠOLA BOROVNICA 315 228 228 72,38 
105 GASILSKI D O M BREG PRI BOROVNICI 325 233 233 71,69 
106 ŽITKO FRANC, DOL PRI BOROVNICI 78 515 347 347 67,38 
107 GASIL. D. BREZOVICA PRI BOROVNICI 419 285 285 68,02 
901 G L A S O V A N J E PO POŠTI 38 38 ,00 
997 PREDČASNO VOLIŠČE 122 122 ,00 
998 PO POŠTI - TUJINA 7 7 ,00 
999 VOLITVE PO POŠTI - IZSELJENCI ,00 

15.485 11.539 16 7 11.562 74,67 

15.485 11.539 16 7 11.562 74,67 

ZNAKI ZA ALARMIRANJE 

O P O Z O R I L O Z A N E V A R N O S T 

I 1 
120 sekund 

P R E P L A H 0 2 I R O M A N E P O S R E D N A N E V A R N O S T 

60 sekund 

P R E N E H A N J E N E V A R N O S T I 

30 so k unci 

PREIZKUS SIRCN 

30 sekund 

o 

Novi znaki 
Z Novim letom, torej od 1. 1. 

1998 naprej na podlagi Uredbe 
o organizaciji in delovanju si
stema opazovanja, obveščanja 
in alarmiranju prično veljati 
novi znaki za alarmiranje pre
bivalstva v primeru naravnih ali 
drugih nesreč, ki so usklajeni s 
podobnim načinom alarmira
nja drugod v Evropi. 

Zato obveščamo občane, da 
bo doslej že uveljavljeno preiz
kušanje siren ob sobotah ob 12. 
uri odslej potekalo samo vsako 
prvo soboto ob 12. uri. 

Skladno z novo Uredbo mora 
biti grafičen prikaz znakov za 
alarmiranje izobešen na vidnem 
mestu v vseh večstanovanjskih 
stavbah, javnih objektih in pro
storih, kjer se zbira več ljudi ter 
v poslovnih objektih in pro
storih. 

ŠTAB C I V I L N E ZAŠČITE 
OBČINE V R H N I K A 

PREDSEDNIŠKE VOLITVE 1997 
PREGLED REZULTATOV PO VOLIŠČIH 

Volilna enota: 3 L J U B L J A N A — C E N T E R 

Volilni okraj 2 VRHNIKA 

prav. 
volišče glasova. glasov POLJŠAK PODOBNIK KOVAČ KUČAN PERŠAK MIKLAVČIČ CERAR BERNIK 

1 C A N K A R J E V DOM 387 382 12 59 17 226 4 1 24 39 

2 OBRAT DRUŽBENE PREHRANE II 
72,34 98,71 3,14 15,45 4,45 59,16 1,05 ,26 6,28 10,21 

2 OBRAT DRUŽBENE PREHRANE II 388 383 12 40 12 264 11 2 18 24 
65,99 98,71 3,13 10,44 3,13 68,93 2,87 ,52 4,70 6,27 

3 OŠ IVAN C A N K A R 503 492 10 37 19 359 4 4 20 39 
71,25 97,81 2,03 7,52 3,86 72,97 ,81 ,81 4,07 7,93 

4 D O M K R A J E V N E SKUPNOSTI 324 319 10 28 12 198 17 4 24 26 
76,06 98,46 3,13 8,78 3,76 62,07 5,33 1,25 7,52 8,15 

5 GASILSKI D O M V R H N I K A 432 421 4 78 18 203 17 1 30 70 
75,66 97,45 ,95 18,53 4,28 48,22 4,04 ,24 7,13 16,63 

6 ZAVOD ZA GOZDOVE 551 543 16 59 15 358 18 2 33 42 
75,17 98,55 2,95 10,87 2,76 65,93 3,31 ,37 6,08 7,73 

7 D O M UPOKOJENCEV 797 783 22 166 26 403 20 2 47 97 
75,83 98,24 2,81 21,20 3,32 51,47 2,55 ,26 6,00 12,39 

8 VVO - ENOTA HRIB 475 456 22 76 20 196 23 1 38 80 
74,57 96,00 4,82 16,67 4,39 42,98 5,04 ,22 8,33 

47 
17,54 

46 9 GASILSKI D O M V E R D 558 546 20 72 25 304 30 
8,33 

47 
17,54 

46 
71,17 97,85 3,66 13,19 4,58 55,68 5,49 ,37 8,61 8,42 

10 GASILSKI D O M V E R D 498 486 12 105 11 234 14 2 22 86 
71,24 97,59 2,47 21,60 2,26 48,15 2,88 ,41 4,53 17,70 

11 GASILSKI D O M D R A G O M E R 1.143 1.102 44 196 52 506 41 8 121 134 
74,75 96,41 3,99 17,79 4,72 45,92 3,72 ,73 10,98 12,16 

12 GASILSKI D O M LOG PRI BREZO. 700 685 13 149 19 343 20 3 83 55 
71,72 97,86 1,90 21,75 2,77 50,07 2,92 ,44 12,12 8,03 

13 GASILSKI D O M DRENOV GRIČ 544 526 10 128 10 207 23 3 46 99 
72,15 96,69 1,90 24,33 1,90 39,35 4,37 ,57 8,75 18,82 

14 ZADRUŽNI D O M STA. VRHNIKA 377 372 14 95 10 144 12 2 26 69 
76,32 98,67 3,76 25,54 2,69 38,71 3,23 ,54 6,99 18,55 

15 KULTURNI D O M B E V K E 410 396 14 143 5 134 5 1 44 50 
76,78 96,59 3,54 36,11 1,26 33,84 1,26 ,25 11,11 12,63 

16 GASILSKI D O M PODLIPA 351 342 8 174 3 52 8 2 24 71 
87,10 97,44 2,34 50,88 ,88 15,20 2,34 ,58 7,02 20,76 

17 BIVŠA ŠOLA LIGOJNA 264 256 6 85 8 61 4 17 75 
80,98 96,97 2,34 33,20 3,13 23,83 1,56 ,00 6,64 29,30 

18 D O M KS SINJA GORICA 282 274 7 64 9 136 11 2 18 27 
83,43 97,16 2,55 23,36 3,28 49,64 4,01 ,73 6,57 9,85 

19 GASILSKI D O M BLATNA BREZO. 189 185 4 58 4 83 3 1 7 25 
73,83 97,88 2,16 31,35 2,16 44,86 1,62 . ,54 3,78 13,51 

20 BIVŠA ŠOLA Z A P L A N A 154 152 5 66 3 56 10 12 
65,25 98,70 3,29 43,42 1,97 36,84 ,00 ,00 6,58 7,89 

21 GOSTILNA N A POKOJIŠČU 48 48 2 21 1 17 3 4 
63,16 100,00 4,17 43,75 2,08 35,42 ,00 ,00 6,25 8,33 

101 GASILSKI D O M BOROVNICA 268 258 10 33 8 152 16 2 16 21 

102 OSNOVNA ŠOLA BOROVNICA 
77,68 96,27 3,88 12,79 3,10 58,91 6,20 ,78 6,20 8,14 

102 OSNOVNA ŠOLA BOROVNICA 484 478 14 60 14 287 12 4 31 56 
69,34 98,76 2,93 12,55 2,93 60,04 2,51 ,84 6,49 11,72 

103 OBČINA BOROVNICA 175 174 5 42 5 84 7 11 20 
81,02 99,43 2,87 

8 
24,14 2,87 48,28 4,02 ,00 6,32 11,49 

104 OSNOVNA ŠOLA BOROVNICA 228 223 
2,87 

8 45 9 97 5 19 40 
72,38 97,81 3,59 20,18 4,04 43,50 2,24 ,00 8,52 17,94 

105 GASILSKI D O M BREG PRI BORO. 233 228 6 53 10 107 2 2 26 22 
71,69 97,85 2,63 23,25 4,39 46,93 ,88 ,88 11,40 9,65 

106 ŽITKO FRANC, DOL PRI BOROV. 347 ' 343 11 63 20 194 12 1 11 31 
67,38 98,85 3,21 18,37 5,83 56,56 3,50 ,29 3,21 9,04 

107 GASILSKI D O M BREZOVICA PR 285 279 9 104 6 85 7 28 40 

901 GLASOVANJE PO POŠTI 
68,02 97,89 3,23 37,28 2,15 30,47 2,51 ,00 10,04 14,34 

901 GLASOVANJE PO POŠTI 38 34 1 12 17 1 2 1 
,00 89,47 2,94 34,29 ,00 

1 
50,00 ,00 2,94 5,88 2,94 

997 PREDČASNO VOLIŠČE 122 122 5 12 
,00 

1 76 4 12 12 
,00 100,00 4,10 9,84 ,82 62,30 3,28 ,00 9,84 9,84 

998 PO POŠTI - TUJINA 7 7 4 3 
,00 100,00 ,00 ,00 ,00 57,14 ,00 ,00 ,00 42,86 

999 VOLITVE PO POŠTI - IZSELJENCI 
,00 ,00 ,00 ,00 .00 ,00 ,00 ,00 ,00 ,00 

11,562 11,295 336 2,323 372 5,587 350 53 858 1.416 
SKUPAJ VOLILNI OKRAJ 74,67 97,69 2,97 20,57 3,29 49,46 3,10 0,47 7,60 • 12,54 

S O C I A L D E M O K R A T S K A S T R A N K A S L O V E N I J A 

Vsem občanom Vrhnike čestitamo 
ob Dnevu samostojnosti, želimo lepo 
božično praznovanje ter uspešno in 

srečno novo leto 1998. 

O O S D S V r h n i k a 

-A i ) (S 
L I B E R A L N A D E M O K R A C I J A S L O V E N I J E 

Občinski odbor Liberalne demokracije 
Slovenije Vrhnika 

čestita bralkam in bralcem Našega časopisa 
dan samostojnosti 

ter vsem vošči vesele božične praznike in 
srečno novo leto 1998! 

SREČNO 

VSEM OBČANOM ŽELIMO VESELO PRAZNOVANJE 
TER VELIKO OSEBNEGA ZADOVOLJSTVA 

IN USPEHA V LETU 1998 
OBMOČNA ORGANIZACIJA ZDRUŽENE LISTE VRHNIKA 

VOŠČILO — VOŠČILO 

ZORI, NOČ VESELA! 

Zori, noč vesela, 
lepa kakor dan, 
ki nam boš blažila 
naš težavni stan. 

Moč nebeška 
nagne se do zemlje spet, 
v Betlehemu Jagnje ^ H & H f 
zre na grešni svet. 

Luč je zasvetila, Q 
čudna lepa vsa, 
nam je oznanila dete Jezusa. 

Z božično pesmijo voščimo prav vsem ljudem bla
goslovljene božične praznike kakor tudi srečno, 
zdravo in mimo novo leto 1998. 
Slovenski k r š č a n s k i demokra t i 
O b č i n s k i odbor V r h n i k a 

Vimenu predsedstva OO ZWS Vrhnika -
Borovnica želim vsem veterankam in 
veteranom vojne za Slovenijo 1991 ter 
vsem občanom Vrhnike in Borovnice 

vesele božične praznike ter srečno novo 
leto 1998. 

predsednik O O ZVVS 
Vrhnika - Borovnica 

Janez Čerin S B 



Miklavžev sejem 
s prihodom Miklavža 

Turistično društvo Vrhnika 
je v dneh 4. in 5. decembra or
ganiziralo Miklavžev sejem. Le
tošnji sejem seje odvijal na trgu 
za sodiščem in na parkirišču 
pred Mantovo, torej nekoliko 
drugače kot prejšnja leta, ko je 
bila zasedena cela Stara cesta. 

Na obeh prostorih je bilo kar 
precej stojnic, ki so ponujale 
različno blago, primerno za 
Miklavžev čas. Gotovo se je 
največ ljudi gnetlo pri »vroči 
medici« Gozdnega Jožega in 
Janeza Jesenovca. Pri stojnici 
»Jesenovec« so poskrbeli za ži
vo muziko. Ob zvokih ad-hoc 
ansambla »ŠKRPETI« (harmo
nika, klarinet, bobni), seje zavr
telo celo nekaj plesalcev. V pe

tek, 5. decembra, pa je vse 
obiskal sveti Miklavž s svojim 
spremstvom - angelcev in par-
keljcev. Točno ob 17. uri seje iz 
cerkve sv. Lenarta napotil proti 
železnini Mercator, po trgu za 
sodiščem, na parkirni prostor 
pred P T C Loka . Na odru je bil 
izveden kratek kulturni pro
gram z zanimivo igrico. Nato pa 
je Miklavž podelil otrokom za
služena darila. Celoten sprevod 
Miklavža je pripravil občinski 
odbor S K D Vrhnika z nekate
rimi sponzorji. Tako so otroci 
zopet v polnem številu pospre
mili prihod svetega Miklavža, ki 
je napovedal prihajajoče božič
ne in novoletne praznike. 

S.S. 

Pogled na stojnice na parkirišču pred Mantovo 

C O M I N G 
V R H N I K A 

T V , V I D E O , H I - F I C E N T R I 

VABILO 

Pevci M e P Z K U D D r e n o v G r i č - L e s n o B r d o Vas vab i 
j o na Bož ičn i koncert , k i bo v soboto, 27.12.1997, ob 19. 
u r i v dvo ran i gasilskega d o m a na D r e n o v e m G r i č u . N a 
stopi l i bodo d o m a č i pevci in oktet R A S K O V E C . 

L e p o vabljeni! 

Najmlajši pa so težko pričakali 
svetega Miklavža, ki je prinesel 
darila. 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 

Božične skrivnosti boste najlepše doživeli 
ob poslušanju božičnih pesmi Okteta Raskovec 

v cerkvi sv. Lenarta na dan 
sv. Treh kraljev ob 19.30. 

Za orgelsko spremljavo bo poskrbel Edo Popit. 

V spremstvu Miklavža so bili tudi angeli, 

Mešani cerkveni pevski zbor sv. Pavla z Vrhnike 
vas vabi na 

B O ŽIČNI KONCERT 

26.12.1997 ob 19. uri v cerkvi sv. Pavla. 

Za razpoloženje na Miklavževem sejmu je v popoldanskem in večernem 
času poskrbel pravi ansambel »ŠKRPET«. 

Miklavž 
Z VESELJEM in s hvalež

nostjo se želimo zahvaliti in 
imenovati ljudi dobre volje, ki 
so prisluhnili MIKLAVŽEVI 
prošnji za denarno ali mate
rialno pomoč. Brez vas, do
brotniki, bi Miklavž prinesel v 
Dom počitka na Vrhniki in na 
Podlipo v šolo s prilagojenim 
programom mnogo manj daril. 

V imenu organizatorja OO 
SKD Vrhnika in v imenu vseh 
obdarovanih 

H V A L A ! 

LOKA - Poslovno trgovski 
center 
INDUSTRIJA USNJA VRHNI
K A 
KOLINSKA - Prehrambena 
industrija Ljubljana 
ŽITO V R H N I K A - PEKAR

NA 
GUTNIK S L A V K O - LOG, 
asfaltiranje in gradbena meha
nizacija, ureditev cest, dvo
rišč,... 
ADAMIČ - Vrhnika, KEK-
SARNA in PEKARNA 
EVEX d.o.o. VERD, Vrhnika 
BAŠKOVČ ANTON - PEKAR
NA, Prisojna pot, Vrhnika 
OREL d.o.o. TRGOVINA -
Vrhnika 
MOLEK MAŠA in A D O L F -
Verd, Vrhnika 
FORTRADE d.o.o. Horjul, 
Pod Hruševco, Vrhnika 
MIZARSTVO - VIDMAR, Si
nja Gorica, Vrhnika 
SODČEK - KRŽIČ, Verd, Vrh
nika 
C A N K A R J E V A ZALOŽBA, 
Vrhnika 
PREBIL OTO - Lošca, Vr
hnika 
B L A G O MIX - Drenov grič, 
Vrhnika 
EL-PE-PENKO, Vrhnika 

KMETIJSKA ZADRUGA, Vr
hnika 
SAMI A B A Z A J - SADJE ZE
L E N J A V A , Vrhnika 
SLAŠČIČARNA - BERZO, 
A.ABDI, Stara cesta, Vrhnika 
GOSTILNA KAVČIČ - Dre
nov grič, Vrhnika 
MERCATOR - SAMOPOSTRE
ŽBA, C. 6. maja, Vrhnika 
MARINČIČ - GOSTIŠČE MO-
ČILNIK VERD, 
M E R L A K - CITROEN SER
VIS in prodaja avtomobilov -
Drenov Grič 

Da pa je MIKLAVŽEVA-
NJE potekalo varno in s sprem
stvom na razsvetljenem in ozvo
čenem prostoru, pa se zahva
ljujemo: 
JELOVŠEK FRANC, Drenov 
grič - OZVOČENJE 
KOGOVŠEK JANEZ, MIZAR
STVO - oder 
K O M U N A L N O PODJETJE -
razsvetljava 
SKUPINA mož z vodstvom 

A N ZETA STRZ1NARJA in 
JOŽETA LESKOVCA - varo
vanje 
ŽUPNIJSKI URAD Vrhnika: 
g. župnik VINKO PODBEV-
SEK in, g. kaplan PAVLE 
OKOLIŠ ter mladinska vero-
učna skupina: angeli s ŠPELO 
LANGENVALTER, parkeljni, 
izdelava palic, varovanje,... 
T I N O JEREB za urejanje in 
varovanje Miklavževega dom
ka - cerkvice Sv. Lenarta. 
Hvala SKUPINI ŽENA za 
pomoč pri polnjenju vrečk in 
izdelavi palic in župnijski Ka-
ritas. 
Hvala P A V L E T U in MARIJI 
ROŽMANEC z Robove ulice, 
ki že sedmo leto nudita Mi
klavžu prostor za priprave in 
tudi počitek. 

MIKLAVŽ iz Šmartnega 
pod Šmarno Goro želi vsem 
blagoslovljene božične prazni
ke, v novem letu 1998 pa vse 
dobro. 

IZ POSLANSKIH KLOPI IZ POSLANSKIH KLOPI IZ POSLANSKIH KLOPI IZ POSLANSKIH KLOPI IZ POSLANSKIH KL 

POGOVOR Z RICHARDOM BEUERMANNOM, NOVIM 
VRHNIŠKIM POSLANCEM V DRŽAVNEM ZBORU 

Trije poslanci imamo več 
možnosti, kot bi jih imel en sam 

Vprašan ja za g. Richarda Beuermanna, poslanca v d ržavnem zboru Republike Slovenije, in 
č l ana obč inskega sveta občine Vrhn ika , smo ob nastopu njegove nove službe v Ljubljani zaprosil i 
za nekaj odgovorov na n a š a v p r a š a n j a . Ne nazadnje se nam dobro zd i , da ima zdaj Vrhn ika kar 
pomembno zastopstvo v vrhu zakonodajne oblasti , kar je zadosten razlog, da našega poslanca 
bolje predstavimo. 

G . Beuermann, s tem, ko ste postali poslanec v 
državnem zboru in tam nadomestili znanega 
politika Igorja Bavčarja, ima vrhniška občina 
oziroma volilna enota, ki jo boste zdaj zastopali, 
zelo močno zastopstvo v vrhu zakonodajne 
oblasti. Ob poslancih dr. Heleni Hren Vencelj in 
Leonu Gostiši ima torej Vrhnika 3,3 odstotka 
vpliva v državnem zboru, ob državnem svetniku 
Lojze Suhadolcu, kije bil izvoljen po elektorjih pa 
še več. Pričakujete, da se bo to Vrhniki tudi prav 
konkretno kaj poznalo? 

- Najprej moram priznati, da sem tako 
vprašanje pričakoval. Prepričan sem, da večina 
volilk in volilcev tretje volilne enote oziroma 
drugega volilnega okraja, kamor spadata občini 
Borovnica in Vrhnika, pričakuje, da bodo trije 
poslanci v državnem zboru relativno zlahka 
dosegli, da se bo vsaj nekaj državnega denarja 
vrnilo nazaj v lokalno skupnost. V časih pred 
osamosvojitvijo je bilo popularno razlagati, kako 
gre denar nepovratno v Beograd, sedaj pa je ta 
»vloga« pripadla Ljubljani. Menim, daje bilo na 
to temo tako včasih kot dandanes prisotnega kar 
precej populizma. Sam se nikoli nisem strinjal s 
populističnim pristopom, zato bo moj odgovor 
kar se da realen. 

Gotovo je v času, ko smo priča vsesplošnem 
lobiranju različnih interesnih skupin in njihovih 

izpostavljenih posameznikov na vseh nivojih 
dokaj težko realizirati zastavljene cilje. Zato je 
logično, da imamo trije poslanci precej več 
možnosti , da z ustrezno aktivnostjo ter pozna
vanjem principov in metod odločanja v državi 
predstavimo razvojne in siceršnje probleme svoje
ga okolja, kot če bi se trudil en sam. Se večji 
hendikep bi doživljali, če v državnem zboru sploh 
ne bi sedel predstavnik omenjenih občin, čemur 
smo bili priča v prejšnjem mandatnem obdobju. 
Po drugi strani pa moram zelo jasno poudariti, da 
je sistem odločanja mnogo bolj kompleksen, kot 
je to morda videti na prvi pogled. Matematika, ki 
je prisotna v vašem vprašanju, nikakor ne odraža 
realnih moči treh poslancev in enega državnega 
svetnika. 

To trditev bom poslušal pojasniti z anekdoto, 
ki se mi je primerila prvega dne v državnem zboru. 
Med poslanci, ki so mi prišli čestitat potrjeni 
mandat, je bil tudi kolega poslanec SLS gospod 
Jakob Presečnik, sicer župan občine Mozirje. V 
šali je rekel: » N o , saj bo v državnem zboru kmalu 
cela Vrhnika.« Nato je dodal, da so iz Savinjske 
doline v državnem zboru kar štirje poslanci ter da 
je to velik problem, ker so se tudi pričakovanja 
»Savinjčanov« najmanj, početverila , češ sedaj 
bomo rešili vse probleme. 

Žal niti zdaleč ni tako. Na eni od zadnjih sej 
vrhniškega občinskega sveta sem nekoliko kriti
ziral občinsko politiko, saj imam občutek, da 
vrhniška oblast v prizadevanju za izvedbo progra
mov razvoja občine vse premalo upošteva in 
vključuje tiste Vrhničanke in Vrhničane, ki so 
zaposleni v Ljubljani na pomembnih mestih v 
različnih ministrstvih, državnem zboru, bankah 
in raznih drugih državnih institucijah. Menim, da 
je le ob vključitvi vseh uspešnih posameznikov v 
skupni projekt možno pričakovati uspešen razvoj 
borovniške in vrhniške občine. Skratka, zelo 
pomembno je skupno delo in sodelovanje vseh, ki 
objektivno lahko prispevajo svoj delež k prospe-
riteti domačega kraja. Tako smo se vsi trije 
poslanci že zavezali, da bomo v državnem zboru 
delovali usklajeno in podpirali interese svojih 
volilcev, saj je to edini možni način, da realiziramo 
svoje volilne obljube. 

Prepričan sem, da podobno razmišlja tudi 
gospod Alojz Suhadolc, ki je' bil na posrednih 
volitvah v državni svet kot predstavnik lokalnih 
interesov 17. volilne enote, ki jo sestavljajo občine 
Loška dolina , Cerknica, Logatec, Borovnica in 
Vrhnika, izvoljen v državni svet. Izkoriščam 
priliko in mu iskreno čestitam k izvolitvi. 

Res je, da imajo v državne zboru župani 
nekakšen lobi ali vplivno skupino, ki bo najbrž na 
predlog ministra brez listnice za lokalno samo
upravo nekoliko spremenila poslovanje občin
skih svetov. Na daleč je videti, da dvojnost med 
župansko pristojnostjo in pristojnostjo predsed
nika občinskega sveta v marsikateri občini zavira 
razvoj. Po drugi strani pa županom ne omogoča, 
da bi delali vse, kar si zamislijo. Ne nazadnje je 
lahko tako vplivna skupina poslancev v državnem 
zboru velika podpora lokalnim oblastem, če je 
treba v državnih organih kaj izposlovati. A l i boste 
torej na globalni ravni delovali tudi za lokalno? 

- V državnem zboru je kar enaindvajset 
poslancev, ki so bili na lokalnih volitvah izvoljeni 
za župane. Prav gotovo jih družijo podobni 
pogledi na probleme lokalne samouprave. Občine 
se v glavnem srečujejo z enakimi problemi 

komunalne in prometne infrastrukture, druž
benih dejavnosti, predvsem pa problemom po
manjkanja denarja za odpravljanje posledic 
premajhne razvitosti. Aktualni zakon o lokalni 
samoupravi je predvidel neposredne volitve žu
pana ter hkrati izvolitev občinskaga sveta po 
večinskem sistemu v manjših in proporcionalnem 
sistemu v večjih občinah . Na ta način jc v 
marsikateri občini vladajoča koalicija v občin
skem svetu drugačne politične provenience kot je 
župan. 



Iz poslanske klopi 
Tridnevni obisk delegacije slo

venskega parlamenta in pred
stavnikov Ministrstva za zna
nost in razvoj ter CORIS-a 
(koordinacija raziskovalnih in
stitucij) novembra v Bruslju je 
organizirala Slovenska misija 
pri Evropski uniji (EU) z name
nom, da se člani neposredno 
vključijo v pretok informacij o 
institucijah E U in aktivnostih, 
povezanih s predpristopno stra
tegijo Slovenije pred vključitvi
jo v E U . En daj je bil namenjen 
seznanitvi članov delegacije z 
raziskovanji, ki potekajo v okvi
ru N A T O . 

V tem času smo obiskali in se 
pogovarjali s predstavniki t.i . 
Splošnih direktorijev ( D G ) za 
posamezna področja. Obiskali 
smo D G X (področje informa
cij, komunikacij in kulture), 
D G 1A (zunanji odnosi), D G 
XIII (telekomunikacije), D G 
IIIF (mednarodno sodelovanje) 
in D G XI I (znanost in tehno
loški razvoj, R T D ) . V odkritih 
pogovorih z direktorjem D G 
XII g. R. Maijerjem in svetoval
ko, ki je zadolžena za povezave 
Slovenije na področju R T D go. 
Schermer so nam povedali, da 
se Slovenija, v primerjavi z dru
gimi državami, ki kandidirajo 
za E U , premalo vključuje v pro
jekte E U in ne izkoristi vseh 
možnosti , ki j ih te povezave 
dajejo. 

V okviru E U poteka trenutno 
4. Okvirni program R T D , ki pa 
se izteka. Priprave pa že tečejo 
za aktivnosti v 5. Okvirnem 
programu R T D . Podrobnosti in 
razpisi bodo znani spomladi 
prihodnje leto. Slovenija je do 
sedaj sodelovala le pri 4. Okvir
nem programu, v katerem je bi
lo mogoče kandidirati za sred
stva na dva načina, preko speci
fičnih programov I N C O (med
narodno sodelovanje), ali po 
principu »projekt za projek
tom«, vendar le na nekaterih 
področjih in torej ni izkoristila 
vseh možnosti financiranja zna
nosti in tehnološkega razvoja 
preko mendarodnih povezav. 

V času našega obiska je pred
stavnica Ministrstva izročila tu
di izjavo Slovenske vlade, da 
pristopa Slovenija k polnoprav
nem sodelovanju na področju 
raziskav in tehnološkega razvo
ja in da bo za to zagotovila v 
proračunu za leto 1999 potreb
na sredstva. 

5. okvirni program R T D bo 
obsegal 3 tematske in 3 horizon

talne programe, ki bodo vklju
čevali po več tem. 

Program »Odpiranje virov 
živega sveta in ekosistem« bo 
vključeval aktivnosti na pod
ročju novih znanj in tehnologije 
glede na živi svet in okolje. Na
predek znanja in tehnologije je 
bistveno orodje politike E U , 
posebno na področju zdravja, 
poljedelstva, ribištva, okolja ka
kor tudi njegove industrijske 
politike. Pričakujejo, da bodo 
rezultati teh raziskav dali nove 
trge in posledično povečali gos
podarsko rast in zaposlitev. Za
gotovitev izrabe trgov za izbolj
šanje kakovosti življenja prebi
valcev gradi E U na močni tradi
ciji na področju molekularne 
biologije, biokemije, medicin
skih in farmacevtskih raziskav, 
na poljedelstvu in raziskavah 
okolja kakor tudi na velikem 
potencialu odgovarjajoče indu
strije. 

Drugi program nosi naslov 
»Ustvarjanje za uporabnika pri
jazno informacijsko družbo«. 
Raziskave na tem področju bo
do značilno prispevale k obnovi 
rasti in pojavu novih vrst zapo
slitev v E U (teh naj bi bilo po 
predvidevanjih več milijonov). 
E U se srečuje z mednarodnimi 
tekmeci, vendar si prizadeva 
ohraniti kulturno raznolikost, 
ki sestavlja njeno bogastvo. 
Zato mora razviti take tehnolo
gije, ki bodo omogočale obliko
vati originalno in za uporabni-

ka prijazno informacijsko druž
bo. Informacijska družba vključ
uje temeljne industrijske in soci
alne spremembe, odpira števi
lne nove možnosti za aktivnosti, 
tako za posameznika kot firme 
na področju trgovine, dela, tran
sporta, izobraževanja, zdravja 
in kulture. 

Tretji program je »Pospešena 
tekmovalna in vztrajna rast«. 
Za E U predstavlja povečanje 
kompetitivnosti firm in premik 
k harmoniziranemu vztrajnemu 
razvoju komplementarni in ne
ločljivi objekt: produkti in pro
cesi bodo dali nove zaposlitve 
na jutrišnjih trgih in bodo so
časno tudi »čisti« produkti in 
procesi intelekta. N a tem pod
ročju stremijo doseči veliko do
dano vrednost sistema, produk
tov in procesov, ki so istočasno 
sami kompetitivni ekonomični , 
učinkoviti in varni za okolje. To 
velja tako za raziskave obmor
skega okolja kot urbanih prede

lov, v katerih živi in dela večina 
prebivalcev Evrope. 

Horizontalni programi vklju
čujejo poleg drugega tudi »Ino
vacije in sodelovanje malih in 
srednjih podjetij«. E U se zave
da, da so inovacije ključni fak
tor tekmovalnosti v industriji. 
D a bi omogočili popoln vpliv 
evropskih raziskav na rast in 
zaposlitev in da bi pomagali do
seči konkretne izplene in eko
nomske koristi in socialno zaže-
ljene rezultate, so potrebni meha
nizmi za promocijo inovacij, 
potrebno je izkoristiti rezultate 
znanstvenega dela in stimulirati 
nastanek inovativnih družb. Po
membni vektorji in akterji ino
vacij so prav mala in srednja 

podjetja, ki dajejo zaposlitev 
2/3 delavcev v E U in sočasno 
tudi možnost da se oblikujejo 
raziskovalni programi E U . 

Po začetnih nekajletnih ko
rakih v smeri mednarodnih po
vezav Slovenije na področju 
raziskav in tehnološkega razvo
ja je nujno, da se preko povezo
valne institucije, kot je morda 
SIA (Slovenska inovacijska agen
cija) odpremo v svet in konkuri
ramo za sredstva, ki so na voljo. 
Za uspešno konkuriranje mora
jo biti projekti nadvse skrbno in 
pravočasno pripravljeni. Tudi 
to ni enostavno in zahteva veli
ko časa in sredstev. V spodbudo 
vsem raziskovalcem, ki si priza
devajo priti do sredstev in ugo
tavljajo, da država iz leta v leto 
namenja manj sredstev za razis
kave in tehnološki razvoj, pa 
beseda znanega raziskovalca, ki 
se na ta posel dobro spozna: 
»Denarja je veliko, le vedeti 
moraš, kako priti do njega.« 

Spoštovani občani 
Vrhnike, Borovnice, 
Horjula in 
Dobrove-Polhovega 
Gradca 
V imenu poslancev, ki ste jim dali 
na volitvah v Državni zbor RS 
svoj glas, voščim vsem občanom, 
kijih povezuje Naš časopis, sreč
no in zdravo novo leto. 

Leto 1997 se izteka in pred 
nami so novi načrti in nova upa
nja. Želimo, da bi se vam izpolnil 
vsaj del vaših želja. 

Dr. Helena Hren Vencelj 
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Bela knjiga 
- je strah upravičen? 

Še en razgiban mesec je za nami, pečat 
pa so mu vtisnile predsedniške volitve in 
razprava o lustracijskem zakonu. V nju
ni senci je ostal morda najpomembnejši 
dokument letošnjega leta, ki bo v mno-
gočem zaznamoval prihodnost genera
cij. To je Bela knjiga, predlog reforme 
pokojninskega sistema. Kakih 300 strani 
gradiva je pripravljenih za razpravo, ki 
seje bo parlament lotil v prihodnjem le
tu. Pri tem ne bo ostala nezainteresirana 
niti široka javnost, prvi odzivi pa za vla

do niso prijetni. Najostrejši so sindikati, ki menijo, da to pome
ni poseganje v že pridobljene pravice inbo še posebno prizadelo 
socialno šibkejše sloje. A stvarnost je, daje število upokojencev 
že doseglo kritično mejo glede na število zaposlenih, z daljša-
njem starostne dobe pa se bo razmerje še poslabševalo. Pred iz
zivom pokojninske reforme ni le Slovenija, s tem problemom se 
soočajo v Številnih zahodnoevropskih državah. Stara celina se 
stara in tega dejstva ni mogoče v nedogled reševati z uvozom 
delovne sile z drugih celin, saj to prinaša nove težave. 

Predlagana reforma pokojninskega sistema, katerega osnova 
je tristebrni sistem, ki poleg osnovnega obsega prostovoljno 
starostno varčevanje, zasleduje idejo večje osebne odgovorno
sti. Tako se dejansko zmanjšuje pomen t.i. medgeneracijskega 
dogovora oziroma sistema, ki je veljal sedaj. Generacija, ki je 
bila zaposlena, je odvajala sredstva za pokojnine. Slaba stran 
tega sistema je bila, da ni rasel trden kapitalski sklad, nosili smo 
dobesedno iz rok v usta. Reforma predvideva tudi postopno 
podaljševanje starostne meje za upokojitev, njeno izenačevanje 
za oba spola, ukinjanje beneficiranih poklicev in močno zmanj
ševanje možnosti za predčasno upokojitev. 

Dovolj razlogov je torej, da so sindikati povzdignili glas. A l i 
upravičeno? Gotovo se ni lahko odpovedati številnim ugodno
stim, ki j ih je država zakonsko uredila, mnogokrat prek stvar
nih možnosti . Zapitek iz let debelih krav, ki niso bila odraz de
janske moči državne ekonomije, bo treba poplačati prej ali slej. 
Pri izstavljanju računa pa bo treba še posebno pozornost na
meniti socialni komponenti, ki bo blažila pritiske reforme 
predvsem pri ekonomsko šibkejših slojih. Ena od možnosti je 
model nacionalne pokojnine, zagotovljenega zneska za preži
vetje, ki bi ga bili deležni vsi, k i zaradi različnih vzrokov ne bi 
izpolnili pogojev normalnega obračunavanja pokojnine. Tudi 
postopnost izvajanja reforme bo pomemben element presega
nja težav pri prilagajanju na nove razmere. Bolj od vsega pa je 
uspešnost reforme odvisna od urejenih razmer v gospodarstvu, 
do katerih pa je še kar dolga pot. 

Vse pa le ni tako črno. Nihče ne zagovarja poseganja v že pri
dobljene pravice. Predvideno je, da bi se morali v nov sistem 
obvezno vključiti vsi novi zavarovanci, drugi bodo to lahko 
storili prostovoljno. Pokojninsko osnovo bi določali glede na 
10 najboljših zaporednih let iz obdobja do reforme in 15 po 
uvedbi reforme. Najnižja pokojninska osnova bi bila določena 
v višini zajamčene plače, razmerje med najnižjo in najvišjo po
kojnino se bo zmanjšalo na 1:4. Tristebrni sistem naj bi zagoto
vil oblikovanje finančno zanesljivih virov za izplačevanje po
kojnin. Prvi steber, obvezni dokladni sistem, se bi financiral iz 
prispevkov iz plač in državnega proračuna (podobno kot se
daj). Drugi steber predstavlja obvezen naložbeni sistem. Zava
rovanci bodo prispevke nalagali na osebni pokojninski račun. 
Nastali bodo posebni pokojninski varčevalni skladi, ki bodo 
pod nadzorom in jamstvom države; donosnost naložb bi bila 
večja kot pri prvem stebru. Tretji steber bi bilo prostovoljno in
dividualno zavarovanje. Izračuni kažejo, daje prestop v nalož
beni sistem (drugi steber) ugoden za generacijo, mlajšo od 36 
let, za starejše pa bo bolje, če ostanejo v dokladnem sistemu. 

Vsem, ki božične praznike doživljate kot božji prihod na svet, 
Želim, da mir, ki ga Zemlji daruje svetonočno rojstvo, izpolni dne
ve vašega bivanja, tistim, ki vam božič pomeni predvsem družinski 
praznik, pa prijetno praznovanje v toplini domačega ognjišča. Naj 
bo leto 1998leto razumevanja, strpnosti in medsebojne solidarno
sti, v »zgodovinske« odločitve pa bolj kot doslej vtkane drobne 
človeške usode. • Leon Gostiša 
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Zaradi različnih nedoslednosti oziroma nedo
rečenosti v zakonu tako marsikje prihaja do 
resnih blokad delovanja lokalnih skupnosti, kar 
smo lahko opazovali v Ljubljani in še marsikje 
drugje. 

Predlagana novela zakona o lokalni samou
pravi predvideva, da naj bi v naslednjem mandatu 
župani vodili delo občinskih svetov, ter da bi 
morali biti tudi bližnji županovi sodelavci voljeni, 
tajnik pa bi postal upravni delavec oziroma 
državni uradnik. Tako bi župani dobili nekoliko 
večje pristojnosti, za kar pa bodo morali prevzeti 
tudi večjo odgovornost. Mnenja sem, da mora 
državi svet, ustrezno »dodelati« zakonodajo s 
področja lokalne samouprave. Sam bom v 
parlamentu podpiral tiste predloge, ki bodo 
omogočali močnejši razvoj lokalne samouprave 
in preprečevali centralizacijo. 

Svoj mandat začenjate pravzaprav brez kake 
velike zamude. Sredi sprejemanja državnega 
proračuna za nazaj in pri pripravi novega. 
Obenem poteka tudi zanimiva razprava o tako 
imenovani lustraciji ali očiščevanju nove politične 
elite konkurence starih sil. Niste začetnik v 
polit iki , saj ste že dolgo v njenem obzorju. Seveda 
predvsem v domačem kraju kot nekdaj aktivni 
mladinski funkcionar. A l i torej zdaj na začetku, 
ko je v parlamentu razmerje sil dokaj jasno in sta 
dva vrhniška poslanca v klopeh vladajočih 
strank, tretji pa v opoziciji, bolj opazujete 
dogajanje, kakor se vidi na televiziji in čakate, da 
se reden posel šele začne, ali pa je delo tako, da 
terja veliko prizadevnost že takoj na začetku. 
Stranke vendar delajo po neki logiki in po 
strankarski disciplini: so vas vaši v poslanski 
kolegi iz skupine že poslali po žerjavico v ogenj ali 
pa vam priznajo čas uvajanja? 

- Težko se strinjam, da sem mandat sprejel brez 
zamude, saj sem na 16. izredni seji lahko samo še 
glasoval o pripravljenem proračunu in nisem imel 
možnosti vpliva na njegovo pripravo. Na isti seji 
smo obravnavali tudi predlog resolucije o proti
pravnem delovanju komunističnega totalitarnega 
režima ter predlog zakona o odpravi posledic 

komunističnega totalitarnega režima. Sam sem 
glasoval za predlog sklepov matičnega delovnega 
telesa, ki je predlagalo, da se zavrne tako 
resolucija kot tudi tako imenovan lustracijski 
zakon. 

Priznam, da me je ob glasovanju prevevala 
grenkoba ob spoznanju, da seje državni zbor kot 
najvišje predstavniško telo slovenskega ljudstva 
ponovno razklal na dvoje. D o zadnjega sem upal, 
da bo prišlo do predloga resolucije, ki bi nastala 
kot političen dogovor med vsemi parlamentar
nimi političnimi strankami. 

V dolgi in utrujajoči razpravi, v kateri ni 
manjkalo diskvalifikacij in vnaprejšnjih negativ
nih opredelitev z obeh polov, žal ni bilo dovolj 
politične volje, da bi sprejeli tako resolucijo, ki bi 
na simbolni ravni razmejila totalitarno preteklost 
in razklano sedanjost ter omogočila državljankam 
in državljanom Slovenije, da se manj obremenje
no obrnemo v prihodnost. Zgrožen nad »nivo
jem« prenekatere razprave sem se odločil, da sam 
ne bom posegel v diskusijo, še posebej zato, ker 
menim, da so se ljudje med seboj že zdavnaj spra
vil i in da ravno skrajna stališča ponovno odpirajo 
že zaceljene rane. 

Na vaše konkretno vprašanje pa lahko odgovo
rim, da sem pri svoji kolegici in kolegih iz poslan
skega kluba naletel na zelo prijazen sprejem, kar 
me utrjuje v prepričanju, da se bom lahko hitro 
vključil v konkretno delo. 

Kako boste ravnali, če bo na primer lokalni 
vrhniški interes, to pa je denimo gradnja nove šo
le, gradnja čistilne naprave, gospodarski proble
mi večjih podjetij, pri ministrih vaše stranke, ki so 
povečini pristojni za to, da tudi Vrhniki kaj kap-
ne, in seveda pri predsedniku vlade, ki je tudi iz 
vaše stranke, deležen manjšega posluha, kot bi na 
Vrhniki pričakovali. Bo kakšna bolj odločna be
seda ali bo razumevanje za zmožnosti in interese 
stranke? K o je bil namreč predsednik vlade na 
Vrhniki v usnjarni, je veliko obljubljal pa potem 
malo dal izvoznikom. V teh primerih zna biti si
tuacija kočljiva za poslanca, ki je »premalo sko-
mandiral kraju«. 

- Poslanec je vedno razpet med interesi svojih 
volilcev in interesi politične stranke, ki gaje kan
didirala na volitvah. Zelo enostavno je takrat, ko 
se ti interesi prekrivajo, sicer pa se mora poslanec 
vedno zavedati, daje po ustavi predstavnik vsega 
ljudstva in ni vezan na kakršnakoli navodila. Se
veda se vsak poslanec trudi, da med svojim man
datom opozarja pristojne državne organe na pro
blematiko okolja, iz katerega prihaja. Pri tem 
opravilu uporablja vse svoje znanje in predvsem 
znanstva, kajti pri temu tako imenovanemu lobi-
ranju mu konkurirajo vsi ostali poslanci. Sam si 
bom gotovo močno prizadeval, da bom pri tem 
čimbolj uspešen. Dejstvo, da sem član poslanske
ga kluba Liberalne demokracije Slovenije, ki je 
vodilna vladna stranka, mi daje upanje, da bo mo
je prizadevanje obrodilo tudi konkretne rezultate. 
Seveda, pa morajo za poslancem stati lokalne 
skupnosti z jasnimi razvojnimi cilji in izdelano 
strategijo. Zelo je pomembno sprotno in temeljito 
informiranje o razmerah v občini, zato sem se od
ločil, da bom imel ob ponedeljkih redne poslanske 
ure na Vrhniki in v Borovnici, obenem pa želim 
obiskati vse pomembnejše gospodarske organi
zacije. 

Pred leti ste bili med dejavnimi tvorci tudi tega 
časopisa, za katerega zdaj odgovarjate na njegova 
vprašanja. Kot vidim, vas njegova usoda še zdaj 
zanima, saj ste v medobčinski komisiji, ki skrbi, 
da delo teče nemoteno naprej. Časopis je pozor
nost usmeril v organsko povezovanje na jugoza
hodnem koncu barja in v tem območju ljubljan
ske okolice, možne so tudi druge že obstoječe 
povezave: na primer prostovoljni gasilci, celo voj
ska in nekatere tradicionalne organizacije so bolj 
povezane proti Notranjski, tudi volilno okrožje za 
državni svet je povezano od Borovnice in Vrhnike 
navzgor proti Notranjski. Najbrž ste pri svojem 
dosedanjem delu že na točki, kjer se bodo stvari 
bolje videle. K o bo namreč prišlo do povezovanj, 
ki bodo med državo in občinami, bo imel državni 
zbor veliko besedo, najbrž prav kmalu, saj so pri
hodnje leto že občinske volitve, do katerih je treba 
marsikaj doreči. 

- Sodeloval sem v prvem uredniškem odboru 
Našega časopisa in sem vesel, da po petindvajsetih 
letih še vedno izhaja in razveseljuje svoje bralce. 
Ob reformi lokalne samouprave seje uspešno raz
širil v nove občine in postal pomemben vezni člen 
medobčinskega sodelovanja štirih občin. Obstaja 
velika verjetnost, da se bo medobčinsko sodelo
vanje še poglobilo in razširilo tudi na druga pod
ročja. Imamo skupno Barje in veliko skupnih in
teresov, kar daje dobro osnovo za morebitno 
kasnejše povezovanje v isto »Barjansko« pokraji
no oziroma regijo. Seveda obstajajo tradicionalne 
povezave na Notranjsko stran in v naslednjih letih 
bo gotovo prišlo tudi do večjega sodelovanja z 
Logatcem, Cerknico in Loško dolino. Pri pove
zovanju občin ustava pušča le-tem precej proste 
roke, saj se samostojno odločajo vključevanju v 
širše samoupravne lokalne skupnosti. Seznanjen 
sem, da vlada pripravlja zakon o pokrajinah, toda 
teksta še nisem videl, zato zaenkrat ne morem 
podrobneje odgovoriti na vaše vprašanje. 

Najbrž že primerjate delovanje v lokalnem par
lamentu in delovanje v državnem. Oba vaša kole
ga poslanca sta v Našem časopisu sta že zapisala 
nekaj primerjav. Pričakujem še vašo, takoj zdaj. 
In potem seveda v naslednjih številkah tudi vsa-
komesečni pogled v poslansko kuhinjo z vaše 
strani. 

- Imate prav, toda primerjave med delovanjem 
občinskega in državnega zbora so me pravzaprav 
kar precej razočarale. Po treh letih delovanja v 
vrhniškem občinskem svetu lahko rečem, da so 
medsebojni odnosi ter kultura dialoga svetnikov 
na zavidljivi ravni. V tem času nikoli niti približno 
ni razprava padla na tako nizek nivo, kot sem ga 
spremljal prvih štirinajst dni v parlamentu. 
Skratka nekateri poslanci bi se lahko prišli na seje 
občinskega sveta učit strpnosti in uglajenega 
vedenja. 

Na koncu se želim vsem svojim volilkam in vo-
lilcem še enkrat zahvaliti za podporo na volitvah, 
vsem bralcem Našega časopisa pa pred bližnjimi 
prazniki želim vse najboljše in srečno novo leto 
1998 ! 



Vinko Tomšič. Najzaslužnejšim 
za pripravo celotne proslave v 
Bevkah pa je ravnateljica Karo-
lina Keglevič podelila prizna
nja. 

Vsi prisotni so se nato napoti
li v prostore podružnične šole, 
kjer so učenci v dveh razredih 
razstavljali svoja dela. Razstav
ljeni so bili tudi številni predme
ti iz zgodovine šolstva v Bevkah 
ter predmeti, ki so j ih domačini 
uporabljali pri domačih opravi
lih pred mnogimi leti. 

Sama proslava ob 70-letnici 
šole v Bevkah in ob 145- letnici 
prvega poučevanja je pokazala, 
daje bilo kulturno življenje po
vezano tudi s številnimi šolski
mi dejavnostmi. Obiskovalci v 
polni dvorani pa so pokazali, da 
je treba v Bevkah pripraviti več 
takih kulturnih prireditev, saj 
j im to omogoča dvorana v Za
družnem domu. 

S.S. 

Tako je bilo 16. oktobra 1927, ko so slavnostno odprli novo šolo v Bevkah (Zgodovinski arhiv Ljubljana). 

145 let poučevanja v Bevkah 

Na proslavi skoraj vsi krajani 
V nedeljo, 30. novembra, je 

bilo v Zadružem domu v Bev
kah kar prijetno med veliko 
množico domačinov, ki so prišli 
na proslavo ob 70- letnici svoje 
podružnične šole ter ob 145-
letnici prvega poučevanja v Bev
kah. Proslave seje udeležilo tu
di veliko gostov, nekdanjih uči
teljic, predstavnikov K S Bevke 
in občine Vrhnika ter predstav
nika sosednjih krajev. 

Vse navzoče je pozdravila 
ravnateljica Osnovne šole Log 
Dragomer Karolina Keglevič, 
kamor sedanja podružnična šo
la Bevke tudi spada. V kratkem 
nagovoru je poudarila, da je 

pred 70 leti zgrajena šola za te
danje mlade Bevčane pomenila 
resnično prave pogoje za šola
nje. Tudi v sedanjem času bi 
morali podgirati obstoj podruž
ničnih šol. Se posebno razvese
ljivo pa je v Bevkah, kjer je iz le
ta v leto več otrok v šoli. Tako je 
opravičen obstoj podružničnih 
šol, če se število učenčev poveču
je.' 

Nato je spregovoril Jože Je-
raj, krajan Bevk, ki je v svojem 
slavnostnem nagovoru zajel ce
lotno kronologijo 145- letnega 
začetka poučevanja in 70 let 
podružnične šole v Bevkah. Ce
loten govor objavljamo. Nato je 

sledil bogat kulturni program, 
ki so ga pripravili učenci in uči
teljice iz šole v Bevkah. Otroški 
zborček je zapel nekaj pesmi, 
sledile so recitacije in učenci so 
zaigrali pravo lutkovno igrico 
Debela repa. Folklorna skupi
na, ki je pričela delovati letos 
pod vodstvom Marije Permos-
ser Žvab, pa je zaplesala nekaj 
znanih slovenskih plesov. Sku
pino je spremljal domači har
monikar. Za svoj prikazan pro
gram so mladi nastopajoči preje
li velik aplavz vseh navzočih. 
N a koncu sta spregovorila še 
predsednik K S Bevke Vinko 
Keršmanc in župan Vrhnike 

Moj prijatelj 
Ko zaspim, si zaželim, 
da Mali voz že čaka me 
in s seboj odpelje me. 

Odpelje me v grad, 
brez oken in vrat. 
Tam je prijatelj moj, 
ki v pozdrav objame me. 

Skupaj dan dočakava 
in si obljubiva 
da se še vidiva. 

Mesec je prijatelj moj. 
Dal poljub mi bo v slovo, 
ko me Mali voz 
odpeljal bo v posteljo. 

Branka Gorišek, 6.c 

Učenci so zaigrali pravo lutkovno igrico Debela repa. 

Sedaj pa je podružnična šola Bevke 
-taka. 

Osnovne šole Log Dragomer 

V razredu so bili razstavljeni številni izdelki bevških učencev. 

Govor Jožeta Jeraja na proslavi v Bevkah 

»Začetek šolskega pouka v Bevkah se je začel leta 1852. V šolski 
kroniki je točno zapisano: »Gimnazijski učenec 6. razreda Ivan Lenarčič 
je zgolj iz ljubezni do mladine prostovoljno začel učiti. Poučeval je vsaki 
drugi dan od 8. do 11. ure. 

Ta pouk seje delil samo meseca avgusta in septembra zaradi tega, ker 
seje Ivan Lenarčič podal potem v učiteljsko pripravljalnico, ker še ni bilo 
za pouk nobeno poslopje odločeno. Zgodilose je v hiši Gregorja 
Lenarčiča št. 5, sedaj po domače pri Tamic. Že leta 1855 je že imel 
precejšnje število otrok. 

Leta 1855 je moral k vojakom. Med tem časom so poučevali njegovi 
vrstniki Janez Zaje in Miha Oblak, oba iz Bevk.« 

K o se je leta 1862 Ivan Lenarčič vrnil od vojakov, je poučeval v 
zimskem času. Poučeval pa je tudi v Blatni Brezovici in na Drenovem 
Griču. Zaradi pomanjkanja šolskega prostora so sobe vzeli v najem. 
Poučevali pa so tudi duhovniki in drugi njihovi sovrstniki. 

Že leta 1883 seje začelo redno poučevanje. Šolo je obiskovalo 52 otrok 
iz Bevk in 14 iz Blatne Brezovice. 

Takrat so že izvolili šolski svet, pa tudi šolskega nadzornika je že 
imenoval šolski okrajni svet. 

Leta 1909 je bilo že 99 učencev. Zaradi premajhnega prostora so 
morali poučevati v že obstoječem prostoru v mežnariji in šola se je 
preimenovala v Mešano ljudsko šolo. 

Pa vendar so si vaščani želeli novo šolo. V letu 1911-1912 je okrajni 
šolski svet kupil zemljišče za novo šolo. Vendar pa lokacija ni bila 
ustrezna in pozneje so zamenjali zemljišče, kjer sedaj stoji naša šola. 

M u 
S šolske podstrehe so razstavili pravo staro šolsko klop z nekaterimi 

Za kulturni program je poskrbel tudi starejši zborček šole iz Bevk. učnimi pripomočki. 

Dne 26. julija 1914 je bila napovedana svetovna vojna. Dokler je 
trajala vojna, je bilo ljudem pomembnejše kmetijstvo kot šola. 

Leta 1919- 1920 pa seje začel redni pouk. Vsa leta po vojni sose želje 
po novi šoli večale tako, da so se res uresničile. 

V jeseni leta 1926 in spomladi leta 1927 so opravljali dela za novo šolo. 
Razdelili so si vožnje, kopanje peska, dovoz opeke, apna in samo 
prostovoljno delo. Glavni organizatorje bil upravitelj Srečko Kristan s 
šolskimi odborniki. 

Zidarska zadrugaje začela z delom spomladi leta 1927. Zidavo sta 
vodila polir Anton Sifrer in šolski upravitelj Srečko Kristan. Jeseni je 
bila šola dokončana. 

16.10.1927 so šolo blagoslovili in predali namenu. 
Veliko dela je bilo narejenega in šola je dobila lastno poslopje. 
Bilo pa je še mnogo graditeljev. Najprej velja velika zahvala 

takratnemu upravitelju šole Srečku Kristanu, nato vsem tistim 
vaščanom, ki so s svojim delom pripomogli ali so darovali les in drug 
material. Bevke so postale bogatejše, mladi so pridobivali znanje v novi 
šoli. 

Leta 1941 so zaradi napetega mednarodnega položaja pouk prekinili 
1. aprila; pouk so nadaljevali 22. aprila. Okupirala nas je italijanska 
oblast. 

Med vojno so ljudje doživeli veliko hudega. Učiteljica Franja 
Zupančič - Sivka je bila učiteljica v naši vasi. Vzdrževala je zvezo prek 
Ljubljanice z Notranjsko in z našimi terenci organizirala preskrbo 
partizanov. 

Tako je v naši šoli delovala čevljarska delavnica, izdelki pa so bili 
namenjeni partizanom. To delovanje ni moglo ostati skrito. Sredi 
dopoldneva, 25. avgusta 1942. leta, so pred šolo nenadoma ustavili trije 
kamioni, polni italijanskih vojakov, čevljarja in učiteljica Sivka so se 
skušali rešiti, toda Antona Japlja so na begu ustrelili. Matijo Seliškarja in 
Sivko so odpeljali na Vrhniko, kjer soju zasliševali. Na vsak način so 
hoteli izvedeti, od kod prihaja material, vendar niso izvedeli ničesar. 

Ko so po nekaj dneh mučenja učiteljico Sivko ustrelili na Jelovškovem 
dvorišču, jim je tik pred smrtjo dejala: »Mene lahko ubijete, slovenskega 
naroda pa ne boste mogli ubiti.« 

Tudi čevljarja Seliškarja je doletela enaka usoda, ustrelili so ga v 
Močilniku. 

Pouk je do konca vojne potekal v mežnariji. 
Po vojni pa je bila šola v slabem stanju. Postopoma je bilo treba začeti 

obnavljati električno napeljavo, napeljavo vode, hidrofor, urediti 
sanitarije, čez čas centralni vodovod, urediti je bilo treba učilnice, okna, 
pred 10 leti je dobila na novo urejeno fasado. 

V zadnjih letih so potekala nadaljnja dela izboljšave in kakovosti 
funkcionalnosti bivanja. Napeljana je bila centralna kurjava. V kletnih 
prostorih so urejeni prostori za športno vzgojo. Obnovljena je bila tudi 
elektrika v stanovanjih. 

Šola je opremljena s potrebnimi učili in učnimi pripomočki, da učenci 
pri pouku niso prikrajšani pri sodobnejših oblikah dela. Letos šolo 
obiskuje 45 učencev v L , 2. in 3. razredu. 

Od 5. razreda naprej se vozijo v Osnovno šolo Log Dragomer. 
Zamislimo se 145 let šolske kulture v Bevkah ter 70 let nove šole, ki jo 

danes proslavljamo. 
Danes lahko govorimo, daje dan pečat kulturni dediščini in spoštljiv 

odnos do dela. 
To je trenutek, ko govorimo o velikih uspehih. 
V imenu naše mladine in vseh nas, ki smo tukaj zbrani, se vsem, ki so 

delali, se žrtvovali za šolsko kulturo in znanje, posebno pa vsem 
učiteljem, učiteljicam, ravnateljstvu, sodelavcem, ki se še danes trudite z 
nami za našo mladino, se prisrčno zahvaljujemo in želimo še veliko 
nadaljnjih uspehov.« 
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Urejen in prenovljen vrhniški gasilski dom, ki ima napisano 1878 -1993, 
ko je ob 11S. letnici pridobil to novo podobo. 

AKCIJA ZA LEPŠO, BOLJ UREJENO DEŽELO 

Dve priznanji Vrhniki 
Letos je potekalo že 29. tek

movanje slovenskih turističnih 
in drugih krajev za naslov naj
bolj urejenega. To tekmovanje 
poznamo pod geslom »Moja 
dežela - lepa, urejena in čista«, 
ki ga že vrsto let organizira Tu
ristična zveza Slovenije. Sama 
akcija pa je namenjena izbolj
šanju kakovosti življenja, ure
janju in varovanju okolja, ohra
njanju domačnost i in gostoljub
nosti, obogatitvi turistične po
nudbe, pa tudi promociji in 
uveljavitvi Slovenije v svetu. 
Tekmovanje je postalo že pravo 
nacionalno gibanje, saj se poleg 
ocenjevanja krajev odvija še šti
riindvajset pomožnih tekmo
vanj. Tako so tudi letos tekmo
vali: kraji, zdravilišča, kmetije, 
vrtovi, osnovne in srednje šole, 
bencinski servisi, železniške po
staje, mejni prehodi, industrij
ska podjetja, planinski in gasil
ski domovi, pošte, vojašnice, 
policijske postaje, Mercatorjeve 
in Merkurjeve trgovine, kopa
lišča, smučišča in letos prvič tu
di avtokampi. 

Kot vemo je zadnji dve leti 
Vrhnika vedno prejela kakšno 
priznanje. Tudi letos je ocenje-

valna komisija Vrhniki podelila 
kar dve priznanji. V kategoriji 
srednje velikih in manjših mest 
je Vrhnika osvojila drugo me
sto, za Grosupljem in pred 
Hrastnikom. Prav gotovo je to 
zopet eno večjih priznanj, ki ka
že na kontinuiteto razvoja tu
rizma na Vrhniki in skrb za le
po, urejeno in čisto Vrhniko. 
Zasluge gredo predvsem Turi 
stičnemu društvu Blagajana V r 
hnika, Občini Vrhnika in vsem, 
ki skrbijo za urejenost našega 
kraja. Priznanje je bilo podelje
no na prireditvi v Mariboru ko
nec meseca novembra. Podelje
no pa je bilo še eno priznanje 
Vrhnik i , in to Prostovoljnemu 
gasilskemu društvu Vrhnika za 
lepo urejen in prenovljen gasil
ski dom. V kategoriji gasilskih 
domov, zgrajenih do leta 1930, 
je vrhniški dom zasedel prvo 
mesto. Tako da so lahko V r h 
niški gasilci resnično ponosni 
na svoj dom, ki bo v prihodnjem 
letu slavil že 120-letnico. Vrhni
ko so v Mariboru zastopali žu
pan, predsednik vrhniških turi
stov in predstavniki vrhniških 
gasilcev, ki so tudi ponosno 
sprejeli oba priznanja. 

S.S. 
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Priznanje za drugo mesto med srednjimi in manjšimi mesti visi v pisarni 
turističnega društva Vrhnika. 

C A N K A R J E V A K N J I Ž N I C A V R H N I K A 

S p o š t o v a n i b r a l c i i n b r a l k e , 

naj Vam prijazni novi čas prinese vse, 
kar je staro leto zamudilo: 

ljubezen, srečo, zdravje in veselje -
to so naše praznične in novoletne želje 

Vaše knjižničarke. 
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Kozina, M . : Dobra volja Marjana 
Kozine 
Kramolc, T.: Potica za navadni dan 
Kranjc, V.: Živeti in imeti rad 
Kruger, M. : Himelfarb 
Lah, A.: Mali pregled lahke 
književnosti 
Maurer, N.: Metulj na snegu 
Nabokov, V.: Camera obscura 
Novak, B.A.: Oblike srca 

Novo leto je pred vrati 
Letos je č e t r t o leto, ko v n a š e m tu r i s t i č 

nem d r u š t v u pr ipravl jamo novoletno pra
znovanje z ognjemetom na trgu za sod i š 
č e m . Samo d r u š t v o , b i brez š tevi ln ih 
sponzorjev tega ne moglo izpeljati . D e l a je 
ve l iko , tako tudi skrb i a l i bo vse tako kot je 
treba. Z v e l i k i m veseljem ugotavl jamo, da 
se n a m vsako leto p r i d r u ž i še k a k š e n nov 
sponzor , veseli smo vsakega, k i nam po
maga tako a l i d r u g a č e . 

D a delo n i zaman nam pove m n o ž i c a , k i 
se na ta večer zgrne na trgu in o k o l i c o . Z a 
le tošnj i ognjemet, k i vsako leto n a v d u š i 
mlado in ma lo manj mlado o b č i n s t v o pa so 
poskrbel i : 
C O M I N G , S K B B A N K A D . D . , K O M U 
N A L N O P O D J E T J E V R H N I K A , M E R -
K A T O R D O L O P L A N I N S K O D R U Š 
T V O ' V R H N I K A , P I Z Z E R I J A B O T E R , 
D O G E T D . O . O . V R H N I K A , T E H N I Č 
N A P I S A R N A A L E K S I Č , P R O S A F 
D . O . O . V R H N I K A , G O S T I L N A M A -
R I N Č I Č , A - E N T E R , S E M E N A R N A S O N 
Č N I C A , S L E D D . O . O . , O R E L D . O . O . 
P I K B A R , R I B I Š K A D R U Ž I N A V R H 
N I K A , S L A Š Č I Č A R N A B E R Z O , O P T I 
K A J E L O V Č A N P E K A R N A I N K E K -
S A R N A A D A M I Č , Z L A T A R S T V O L A N -
Č I Č . 

E n a i zmed m n o g i h zamis l i , k i smo j i h le
tos povze l i , je tudi nagradno novole tno 
ž r e b a n j e dob i tkov , k i so j i h prispeval i naš i 
sponzorj i . 

S r e č k e za novoletno nagradno žrebanje 
bodo v prodaji od 20.12.1997 v pisarni T D na 
Cankarjevem trgu 8, kjer boste izvedeli še za 
ostala prodajna mesta. Seveda bodo s rečke 
na voljo tudi 31.12. na trgu za sodiščem. 
S r e č k a bo imela talon, k i ga bo treba vreči v 
boben, k i bo postavljen na trgu za sodiščem 
od 22.00 naprej. 

Žrebanje dobitkov bo potekalo javno 1. 
januarja ob 00.45 uri. 

Izžrebano srečko je mogoče vnovčiti samo 
takoj po žrebanju. 

D a bodo p r v i k o r a k i v novo leto bolj 
napeti , pes t re jš i i n za nekatere tudi boga
tejši, so poskrbel i naslednji sponzorj i : 
C O M I N G , I N D U S T R I J A U S N J A V R H 
N I K A , L I K O V R H N I K A , K M E T I J S K A 
Z A D R U G A V R H N I K A , M O G O T A 
D . O . O . , E V E X D . O . O . , T R G O V I N A 
K A R A , Ž G A N J E K U H A K R Ž I Č , G O 
S T I L N A » P R I K R A J N C U « , G O S T I L N A 
K A V Č I Č , T P C L O K A . 
Vsem sponzorjem in Občini Vrhnika hvala 
za dosedanje sodelovanje. 
Vsem bralcem Našega časopisa, njihovim 

prijateljem in znancem kličemo 
SREČNO 

IN 

NASVIDENJENA TRGU ZA SODIŠČEM 
NA SILVESTRA* VEČER 

tunihčno druttvo 
V R H N I K A 

Muzejsko društvo in Vrhniški razgledi 
Pred šestimi leti ustanovljeno 

Muzejsko društvo je letos spom
ladi izdalo prvi zvezek muzej
skega zbornika z naslovom V r 
hniški razgledi. Med tridesetimi 
prispevki na 240 straneh, izpod 
peres trinajstih avtorjev je dvaj
set izvirnih razprav, deset pa 
ponatisnjenih člankov iz stro
kovnih revij, ki so v zadnjih de
setletjih obravnavale zgodovino 
Vrhnike. Tako so se Vrhniški 
razgledi uvrstili med številne 
krajepisne zbornike, ki že vrsto 
let ali celo več desetletij izhajajo 
v raznih krajih Slovenije. V 
Škofji L o k i so izdali že pred šti
rideset številk Loških razgle
dov. 

K o so člani društva na red
nem občnem zboru 24. novem
bra letos, pregledovali oprav
ljeno delo, so bili zadovoljni s 
prvimi ugodnimi ocenami zbor
nika, ki prinaša zanimivo bra
nje o kamninski sestavi Vrhnike 
in okolice, o blagajani, o kraš
kih izvirih Ljubljanice, Ljubije 
in Bistre, o arheoloških najdbah 
na Vrhniki , o samostanu v Bis
tri in arhitekturi sv. Trojice, o 
usnjarstvu in usnjarski dejavno
sti. Ponatisnjeni so prispevki o 
gradnji ceste od Vrhnike do 
Planine, o nekdanjih Vrhniča-
nih, o vrhniški železnici, o sli
karju Simonu Ogrinu in Jožetu 
Petkovšku, dodano je še nekaj 
poročil o novejšem dogajanju. 

Knjiga strokovni javnosti še ni 
bila podrobno predstavljena, 
poznajo jo predvsem člani druš
tva in njihovi bližnji znanci. 
Zato je zbor sklenil, da je treba z 
vsebino knjige seznaniti širši 
krog občanov in jo ponudi v 
prodajo knjigarnem v Ljubljani 
in drugod po Sloveniji, prišla pa 
naj bi tudi med vrhniške zdom
ce in izseljence. N a Vrhniki je 
knjiga naprodaj v Kulturnem 
domu, v knjigarni, v trafiki in v 
Levčku. 

Muzejsko društvo, ki ima 134 
članov, je razpravljalo o vrhniš
kih kulturno zgodovinskih, pros
torskih in urbanističnih, narav-
novarstvenih in turističnih vpra
šanjih. Se posebej seje ukvarjalo 
z zbiranjem raznovrstnega mu
zejskega gradiva. Izdelalo je vi-
deozapis o delu in življenju 
Franceta Furlana iz Verda. Or
ganiziralo je šest dobro obiska
nih muzejskih večerov in dve 
strokovni ekskurziji z ogledom 
muzejev v Idriji, Skofji L o k i , 
Poljanah in Žireh. 

Na zboru ob koncu oktobra 
so bila sprejeta dopolnjena druš
tvena pravila, na zadnjem zboru 
pa so bili v novi izvršni odbor 
izvoljeni H . Bole, P. Habič, I. 
Krašovec, P. Kune, N . Oblak, 
A . Petkovšek, J ; Smrtnik, B. 
Stanovnik, N . Zeleznik in v 
nadzorni odbor J . Fortuna, P. 
Mrak, J . Verbič, člani disciplin

ske komisije pa so K . Drašler, 
A . Krašovec in P. Zupan. 

Člani društva so se zavzeli za 
pripravo nove številke Vrhniš
kih razgledov. Predlagali so, naj 
bi objavili zapise o igralstvu na 
Vrhniki , o znanih Vrhničanih, o 
zadružništvu, mlekarstvu, kme
tijski dejavnosti, o lovstvu, stro-
jarstvu, opekarništvu in drugih 
etnoloških zanimivostih iz pol
pretekle dobe. Nadaljnje zbira
nje muzejskega gradiva ovira 
predvsem pomanjkanje skladiš
čnega in razstavnega prostora, 
zato je bil izvoljen poseben od
bor, ki naj bi pripravil vsebin
sko zasnovo muzeja in si priza
deval za pridobitev prostorov. 
Društvo naj bi tudi v prihodnje 
organiziralo strokovna srečanja 
z zanimivimi predavanji in ek
skurzijami. K rednemu delu in 
sodelovanju pri pripravi zbor
nika, pri zbiranju muzejskega 
gradiva in varovanje naravne in 
kulturne dediščine so vabljeni 
vsi člani. Vse občane, ki se nam 
doslej še niso pridružili, vabi
mo, da to store in izpolnijo pri
loženo prijavnico, da jih bomo 
lahko sproti obveščali o našem 
delu in prireditvah. 

dr. Peter Habič 

M U Z E J S K O DRUŠTVO VRHNIKA 
Vrhnika, Tržaška c. 25 
Tel.: 753-648 

P R I S T O P N A I Z J A V A 

Ime i n p r i i m e k : 

d a t u m ro j s tva : 

u l i c a : • 

p o š t a : 

p o k l i c : 

ž e l i m p o s t a t i č l a n M U Z E J S K E G A D R U Š T V A V R H N I K A 

D a t u m : P o d p i s : 

Člani Muzejskega društva lahko kupijo s popustom Vrhniške razglede na Z K O Vrhnika, Tržaška c. 25, 
II. nad. 

M U Z E J S K O DRUŠTVO V R H N I K A 

http://%c2%bbtVo.lt


NOVOLETNI KONCERT 

Ali je res že deseto leto? 
Z V E Z A K U L T U R N I H 

O R G A N I Z A C I J 

V R H N I K A 

PROGRAM 
PRIREDITEV V 
CANKARJEVEM 

DOMU NA 
VRHNIKI 

D E C E M B E R 1 9 9 7 

Petek, 19.12. ob 20. uri, 
H . Pinter: Z A B A V A Z A 
R O J S T N I D A N , 
Režija: Gal in Stoev. 
Diplomska predstava štu
dentov 
7.semestra dramske igre in 
umetniške 
besede A G R F T Ljubljana, 
mentor za režijo: Dušan 
Jovanovič, 
mentor za igro: Janez 
Hočevar. 
Igrajo: Miha Nemec, M a n -
ca Ogorevc, 
Rafael Vončina, Maša Der-
ganc, 
Primož Pirnat, Kristijan 
Ostanek. 

Nedelja, 21.12. ob 18. uri, 
P R E D N O V O L E T N I 
K O N C E R T 
P I H A L N E G A 
O R K E S T R A V R H N I K A , 
dirigent Bogomir Pikš. 
Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika, 

Z A O T R O K E 

Sobota, 27.12. ob 16. uri, 
M I H A , M I N K A I N G L E 
DALIŠKA ŠMINKA, 
ter obisk dedka Mraza, 
gostuje Kulturni dom 
Španski borci iz Ljubljane. 
Otroški lutkovni abonma 
Enajsta šola in izven. 
Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika, 

JANUAR 1998 

Torek, 6.1. ob 19.30 uri, 
K O N C E R T B O Ž I Č N I H 
P E S M I . 
Oket R A S K O V E C , 
Cerkev sv. Lenarta na Vr
hniki. 

Sobota, 10.1. ob 17. uri in ob 
20. uri, 
N O V O L E T N I K O N C E R T , 
Komorni orkester Vrhnika 
in M e P Z Mavrica, 
Ž P Z Concinite, M o P Z Štin-
glc iz Borovnice. 
Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika, 

Cankarjev dom na Vrhniki. 

Gostovanje: 
torek 23.12. ob 19.30 v 
Borovnici, 
nedelja, 4.1. ob 18. uri na 
Brezovici, 
sreda, 7.1. ob 19.30 v Lju
bljani. 
Petek, 23.1. ob 20. uri, 
V A Ž N O J E I M E N O V A T I 
SE E R N E S T , 
gostuje Prešernovo gleda
lišče Kranj. 
Za abonma K O M E D I J A in 
I Z V E N . 
Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika, 

Petek, 30.1. ob 20.uri, 
P O G O V O R Z R O J A K I , 
dr. Franc Habe, speleolog. 
Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika, 
Cankarjev dom na Vrhniki. 

V programu lahko pride do 
spremembe. Prosimo Vas, 
da spremljate naše objave v 
Kažipotu časnika Delo, na 
Notranjskem radiu, na dru
gih valovih slovenskih ra
dijskih postaj in na stalnih 
oglasnih mestih po občini. 

Čeprav smo v času računal
niških podvigov, je marsikdo 
pospremil letošnje povabilo na 
Novoletni koncert z obzirnim 
nasmeškom: »Pa vendar ne že 
deset let,« in pri tem na prste iz
računal desetletje, ki je spolzelo 
iz rok - marsikomu, nikakor pa 
ne pevkam in pevcem, članom 
in članicam Komornega orkes
tra, ki so pripravljali koncerte in 
snovali program polnih deset 
let. 

V sezoni 1988/89 so prvi No
voletni koncert izvedli Dekliški 
pevski zbor Vrhnika pod vod
stvom zborovodkinje Darinke 
Fabiani in Moški pevski zbor 
Liko Vrhnika, ki gaje vodil Mi t 
ja Drašler; gostja večera je bila 
dramska igralka Polona^Vetrih, 
koncert pa je bil v OŠ Ivana 
Cankarja. 

Naklonjenost občinstva je da
la obema zboroma novih moči 
in idej. Naslednje leto so pova
bili k sodelovanju Godalni an
sambel Vrhnika pod vodstvom 
Marka Fabianija. Program 
obeh zborov je bil naravnan na 
narodno pesem, Godalni an
sambel pa je že segel po sklad
bah - uspešnicah. Aplavz je dal 
iztočnice za nove načrte! 

V sezoni 1990/91 se Dekliški 
PZ preimenuje v Ženski pevski 
zbor Concinite, Godalni an
sambel v Komorni orkester Vr 
hnika, ki to leto predstavi osem 
na novo pripravljenih skladb, 
oba zbora nadaljujeta z narod
no in umetno pesmijo, pripravi
jo pa že tri skupne skladbe. 
Takšna programska zasnova je 
vse do vključno januarja 1994 -
šesto leto, ko zadnjič sodelujejo 
pevci M P Z Liko Vrhnika. 

V naslednjih štirih letih so 
nosilci programske zasnove in 
organizacije Komorni orkester, 
"ŽPZ Concinite in Mešani P Z 
Mavrica tudi pod vodstvom 
zborovodkinje Darinke Fabia
ni; vsako leto so povabili k sode
lovanju pevke in pevce drugih 
zborov, ki so bili pripravljeni 

sodelovati; tako so se odzvali 
pevke in pevci Cerkvenega P Z 
sv. Pavla Vrhnika in oktet Plu-
tal Ljubljana 1995. leta, Logaš
ki oktet 1996. leta in letos Moški 
P Z Štinglc iz Borovnice. 

Program zadnjih petih let je 
skrbno izbran in pripravljen z 
veliko ljubezni in odgovornosti 
do občinstva, ki je dočakalo 
prav to, kar sije želelo: glasbo, 
ki se dotakne vsakogar - uspeš
nice vseh obdobij, ki v tem ja
nuarskem času učinkujejo ča
robno! Blažijo grenkobo minu
lega leta in odganjajo strah, da 
bi ne dočakali svetlobe, ko mine 
varno zavetje praznikov. Pa še 
eno spoznanje me oplaja: ni mi 
treba več na Dunaj in tudi Do
nava je smo modra, če le pomis
lim na veličastne in modrozele-
ne izvire naše Ljubljanice! 

Iskrene čestitke pevkam, pev
cem in instrumentalistom ter 
vsem, ki so organizacijsko in 

programsko sodelovali in so
oblikovali projekt, kije bi l pred 
desetimi leti poimenovan - N O 
V O L E T N I K O N C E R T . Zahva
la številnim sponzorjem in občin
stvu za vzpodbudo in zaupanje. 

Posebej čestitke zborovodki-
nji Darinki Fabiani in dirigentu 
Marku Fabianiju za dosežke v 
desetih letih, ko je bilo treba 
premestiti marsikatero težavo 
in preseči manj naklonjene oko
liščine. Da so koncert združeva
li ljubiteljske izvajalce in pre
raščali v vse odmevnejše koncer
te, je bilo treba veliko volje in 
znanja, motivacije in animacije. 
Darinka in Marko Fabiani sta 
kos programskemu in finan
čnemu izzivu, kar je treba ceniti 
in spoštovati! 

V željah, da se pridružujem 
vsem tistim, ki bi radi, daje po
dobnih dogodkov še več. 

Marta Rijavec 

Poredušov Janoš 
V decembrskih dneh se spo

minjamo smrti našega pisatelja 
in dramatika Ivana Cankarja -
odličnega mojstra slovenske be
sede. Podobe časa, kakršne je 
ustvaril z roko občutljivega obli
kovalca, in misli, ki j ih je domis
lil v življenju, tudi za naš čas ne 
morejo biti le preteklost, kakrš
ne se samo spominjamo. Še 
zmeraj govori iz nas in za nas; 
kot pesnik in kot miselec. 

V počastitev njegovega spo
mina smo v goste povabili 
dramskega igralca Evgena Car
ja, ki je zapisal zgodbo o Pore-
dušovem Janošu in jo tudi odi
gral. 

Evgen Car je dolgoletni član 
in eden najbolj zanimivih igral
cev v Mestnem gledališču v 
Ljubljani. Rodil seje leta 1944 v 
Dobrovniku; širjave prekmur

skih ravnic so vtisnile pečat v 
njegovo življenje in njegov zna
čaj: širok in odprt človek je. 

Pred enaintridesetimi leti seje 
odločil za igralski poklic in od 
takrat je za njim že nešteto vlog, 
ki j im je posodil svoje telo in 
vdihnil svojo dušo. Nekaj med 
njimi je nepozabnih! 

Pa vendar se zdi, daje v vseh 
teh vlogah pogrešal neko čisto 
določeno osebo: preprostega, 
poštenega, življenju v žalosti in 
veselju predanega prekmurske
ga človeka. Med takšnimi se je 
rodil , med njimi je odrastel in 
takega je iskal. 

Našel ga je v sebi in zapisal je 
zgodbo o Poredušovem Janušu. 
In ker je igralec, jo je tudi odi
gral. Pravzaprav-ni je igra l -ž i 
vel jo je in jo še živi - to zgodbo o 
svojih in sebi. 

MCV-JEVA CANKARJADA '97 

Zadetek v polno 
Bila je deževna sobota, 29. novembra, a se 

je kljub temu v vrhniškem Cankarjevem do
mu zbralo veliko ljudi. Veliko dvorano je na
polnila mešana druščina, vsem pa je bila 
skupna ljubezen do gledališča, predvsem do 
inovativnega, drugačnega ali, če hočete ek
sperimentalnega gledališča, ki ga na Vrhniki 
nimamo priložnost prav pogosto videti. 

Pa začnimo od začetka. Člani Mladinskega 
centra Vrhnika ( M C V ) smo že nekaj let po
zorno spremljali tekmovanja v Impro-ligi 
(gledališke skupine sodelujejo v gledališko 
improvizacijski ligi), ki potekajo vsako nede
ljo v K U D - u France Prešeren v Ljubljani. Kot 
organizacijski odbor vsakoletnega gledališ
kega srečanja Cankarjada smo se poleti odlo
čili, da na Vrhniko pripeljemo čimbolj nekla-
sično obliko teatra, in sicer letos prav tekmo v 
gledališki improvizaciji. Zakaj? Poiščite ne
koga, k i si je impro-tekmo že ogledal, in od
govor vas bo zagotovo zadovoljil. 

Našemu povabilu sta se prijazno odzvali 
dve ekipi, katerih člani spadajo med bolj izku
šene improvizatorje. To sta bili Improvizacij-
ska skupina P I L O T I in ekipa R A D I A ŠTU
D E N T . Da pa bi Cankarjado '97 še bolj 
popestrili, smo v goste povabili tudi mlado 
gledališko skupino G I L S , ki je letos v svojo 
glasbeno komedijo Roža d.o.o navduševala 
publiko sirom Slovenije. 

Pa se vrnimo k tisti vesoljnopotopni soboti 
29. novembra. Po nekaj uvodnih zapletih in 
težavah se je gledališko srečanje Cankarjada 
'97 začelo. Odprla gaje prav predstava Roža 
d.o.o., ki je razbistrila premočene poglede in 
otoplila premražena telesa številne publike. 
Med predstavo, polno glasbenih in plesnih 
točk, smo lahko začutili, zakaj sta glasba in 
teater tako neločljivo povezana. Sledil je mo
čan aplavz, ki je igralce in glasbenike pospre
mil z odra, vsi pa so vedeli, da »tisto pravo« 
šele prihaja. K o smo v odmoru pričakovali 
začetek drugega dela gledališkega srečanja, je 
napetost rasla in se stopnjevala iz minute v 
minuto. 

Po polurnem premoru sta se na odru poja
vili obe napovedani improvizacijski skupini: 

Piloti in ekipa Radia Študent. Vsaka izmed 
njiju seje usedla na že prej pripravljene stole; 
ena na levo stran odra in druga na desno. 
Igralci so si prek praznih odrskih desk ravno
dušno izmenjavali poglede, v zraku pa je bilo 
čutiti zmedenost publike v nabito polni dvo
rani. Vsi vprašaji nad glavami gledalcev pa so 
izginili že v naslednjih sekundah, ko se je na 
odru prikazal že na pogled smešen in zabaven 
povezovalec tekme Matjaž Javšnik. Začetna 
zadržanost improvizacije nevajenih vrhniških 
gledalcev seje čez čas spremenila v neustavlji
vi hudournik smeha, ki je stresal in pretresal 
dotrajano Veliko dvorano Cankarjevega do
ma vse do enajste nočne ure. 

Čemu na tančno smo se tako smejali, ne 
bomo opisovali. Tisti , ki ste tam bi l i , veste, da 
je skorajda nemogoče našteti in opisati šale, 
skeče, pantomimo in raznorazne akrobatske 
domislice obeh improvizacijskih timov. Oba 
sta nam na naše tolikokrat preresnobne ob
raze risala sprva sramežljive smehljajčke in 
zvedave poglede odobravanja, v nadaljevanju 
in proti koncu pa smo se hihitali, krohotali in 
režali kot pečeni mački kar vsi povprek in po
čez. Prepričani smo, da večina med nami tako 
nasmejane sobote že dolgo ni preživela. 

Ob tej priložnosti bi se posebej radi zahvali
l i Z K O Vrhnika in vsem, ki ste pripomogli, da 
je bila Cankarjada '97 res tako radostna in 
razposajena, kot smo si v Mladinskem centru 
Vrhnika tudi želeli. 

Za vse tiste, ki vas zanimajo prihodnje tek
me v gledališki improvizaciji, naj povemo na
slednje: tekme v vseslovenski Improligi, v ka
teri nastopajo tudi vrhniški MCV-POFOČKA-
NI , potekajo vsako nedeljo ob 20. uri v 
ljubljanskem K U D - u France Prešeren, vrh
niška improvizacijska ekipa M C V - P O F O Č -
K A N I pa se bo marca '98 v Cankarjevem do
mu na Vrhniki v ponovni ekshibicijsko-pro-
mocijski impro-tekmi pomerila z ekipo Radia 
Študent. Zatorej: vsi stari in novi ljubitelji 
gledališke improvizacije: Le pot pod noge pa 
brž na prvo »tekmo«. 

Organizacijski odbor M C V 

V 

Ž e n s k i p e v s k i z b o r C o n c i n i t e o b v e š č a ! ! 

S m o Ž P Z Conc in i t e V r h n i k a i n v septembru p ravkar 
i z teka jočega se leta smo upihni le že svojo 15. s v e č k o . 

K o t pa se spodob i , smo se neko l iko ozrle nazaj i n si za 
p r ihodnos t z ač r t a l e še š i r šo i n da l j šo pot. Posebno smo 
vesele, da nam je uspelo p o d t ak t i rko pr ivab i t i ugledno 
ime v Slovenskem zborovskem pros toru , gospoda prof. 
J o ž e t a Furs ta , nekdanjega dolgoletnega zborovodja 
A P Z Tone T o m š i č iz Ljubljane. 

N a š e izkušnje že l imo deli t i tudi z v a m i , hkra t i pa na 
V r h n i k i nadaljevati t radici jo dobrega ž e n s k e g a zborov
skega petja. V a b i m o tudi vse vas, o d b l i zu in da l eč , da se 
nam p r i d r u ž i t e . Vabljene vsak ponedeljek in č e t r t ek ob 
20. ur i v prostore Cankarjevega d o m a na V r h n i k i ! ! 
Ipformacije na tel. št . 751-242 (Polona) . 

Ob iskanju daril 
in spominkov... 

Vam želimo posredovati nekaj informacij o založniškem progra
mu predmetov in knjižnih izdaj, primernih za obdaritev ob Novolet
no Božičnih praznikih: 
knjige: VRHNIŠKI R A Z G L E D I Muzejskega društva Vrhnika, 
N A U P O R T U S , avtorice Jane Horvat, 
D O M I N K O , predstavitev slikarja in njegovih del, 
L J U B L J A N S K O B A R J E , Iztok Geister, Davorin Tome, 
V R H N I K A P R E Č U D E N K R A J , kraji v občini Vrhnika na starih 
razglednicah, 
K R S T PRI S A V I C I , z likovno upodobitvijo Milogoja Dominka, 
S L O V E N S K E V O D E , Matevž Lenarčič, dr .Dušan Plut, 
P O Z D R A V L J E N I , P R E D N A M C I , Ljubljana od prazgodovine do 
srednjega veka, 
P A V L I C E K S K R O N E , nemški prevod Ivana Cankarja, 
glasbene kasete: Pesem je življenje, ženski pevski zbor C O N C I N I T E 
Vrhnika, 
Čukovi godci, 
Moški pevski zbor L iko , 
prospekt s turistično prilogo Vrhnike, knjižno kazalo Cankarjevi 
brki, pehar suhih dobrot, keramične skodelice in ploščice, poslikane 
z odlomki iz Cankarjevih črtic, razglednice, zloženki o naravnem 
spomeniku Mal i plač in Kuclerjevem kamnolomu, brošure, plaketa 
Ivana Cankarja, reliefna upodobitev Ivana Cankarja v okvirju, do
prsni kip Ivana Cankarja na podstavku (22 cm), buteljka z motivom 
Ivana Cankarja. 
Akademska kiparka Alenka Vidrgar Vam po naročilu izdela darila, 
kot so bakreno vedrce z bronastimi ročaji za hlajenje penečega vina, 
muc in petelin iz žgane gline za okrasitev strešnega slemena. 

Informacije so Vam na voljo v prostorih Zveze kulturnih organizacij 
Vrhnika, v Cankarjevem domu, oz. j>o telefonu 754 - 648. 

VESELE PRAZNIKE IN SREČNO NOVO LETO 1998 ! 

Zveza ku l tu rn ih organizacij V r h n i k a 

V MOCILNIKU 
NA VRHNIKI 

Hana 
Šumrada 
tudi 
pesnica 

Vrhničanko Hano šumrado 
smo do sedaj poznali kot avto
rico številnih cvetličnih aranž
majev, katere je strnila že več
krat v samostojne razstave. Še 
posebno j i je pri srcu lepota 
Močilnika, mogočnost izvira Lju
bljanice in prelepa podoba na
rave, tako da je že nekaj razstav 
imela prav v tem okolju. 

Tudi v četrtek, 11. decembra 
je v gostilni Močilnik, lahko re
čemo v »Kristalni dvorani«, 
pripravila »Kristalni večer«, s 
predstavitvijo svojih pesmi. 

Hanino poezijo je predstavila 
odnosno poslušalcem oživila gle
dališka in filmska igralka Mile
na Zupančič. Glas Milene Zu 
pančič pa je spremljala in dopol

njevala mlada glasbenica Alen
ka Zupan na flavti. Tako sta se v 
živo in ob soju naravne svetlobe 
sveč pomešala čustvena poezija 
in prijeten zvok glasbe. Za ta 
lep, nepozabni večer pa sta po
skrbeli obe znani umetnici. Ha
no pa smo spoznali še s plati po
ezije, saj pripravlja strniti svoje 
pesmi v zbirko ter jo v letu 1998 
tudi izdati. 

Ob koncu lepega večera je 
spregovorila tudi sama avtorica 
poezije in poudarila, da je sama 
človek narave, katero se mora
mo naučiti opazovati s srcem. 
Prav narava in srce pa sta naša 
nezmotljiva vodiča, ki nas prav 
nikoli ne zapeljeta na stranpota. 

Njeno razmišljanje in pojmo
vanje narave smo prav gotovo 
spoznali že prej v številnih na
ravnih cvetličnih aranžmajih in 
v njeni poeziji. 

KRISTALČBK 
Mali kristalček sneženi me gleda. 
Srce vzvalovi. 
Oko zaiskri. 

Duša - se s srečo spogleda. 

Hana 
To pa je ena izmed njenih 

pesmi, ki je bila povedana na 
resnično zanimivem večeru nje
ne poezije. 

S.S. 

Obe umetnici, Milena Zupančič in Alenka Zupan, sta pripravili izje
men večer v gostilni Močilnik. 



Eden izmed portretov slikarja Cifreka 

MALA DVORANA CANKARJEVEGA DOMA 

Razstava portretov 
Dragutina Cifreka 

V Mal i dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki je bil v petek, 
14. novembra, zanimiv kulturni 
dogodek. Akademski slikar Dra-
gutin Cifrek je pripravil razsta
vo svojih slik - portretov. Samo 
odprtje je obogatila in popestri
la pevka Vita Mavric z nekate
rimi njenimi značilnimi pesmi
mi. O slikarju Dragutinu Cifre-
ku ter o njegovem bogatem 
slikarskem opusu pa je sprego
vorila Marta Rijavec: »Akadem
ski slikar Dragutin Cifrek se je 
rodil 8.4.1951 v Gornjem M a -
kojišču v Hrvaškem Zagorju. 
Šolal se je v Zagrebu, kjer je 
obiskoval najprej srednjo šolo 
za oblikovanje - slikarski odde
lek, zidnih tehnik, nato pa A L U 
pri profesorju Miljenku Štanči-
ču. V Ljubljani je deloval kot l i 
kovni pedagog na Osnovni šoli 
Toneta Čufarja. Od leta 1992 
dela v gledališkem ateljeju za 

scenografijo Slovenskega narod
nega gledališča v Ljubljani. V 
letih 1991, 1993 in 1995 je zma
gal na natečajih za poštno znam
ko Hrvaške. Slikarje imel ze več 
skupinskih in samostojnih raz
stav tako v Sloveniji kot na Hr 
vaškem. Razstavo v Mal i dvo
rani Cankarjevega doma pa je 
predstavljala nekakšen antološ-
ki izbor portretov, saj je tej temi 
ostal zvest od študijskih let na
prej. Celoten slikarjev opus je 
bil na ogled do 30. novembra in 
si gaje ogledalo kar veliko obis
kovalcev, že na samem odprtju 
se je zbralo veliko ljudi, Vrhni -
čanov, ki poznajo delo akadem
skega slikarja. Sam slikarje tudi 
že skoraj postal Vrhničan, saj 
ima svoj atelje prav na Vrhnik i , 
kjer ustvarja številne portrete in 
med njimi je naslikal tudi nekaj 
domačinov. 

S.S. 

Akademski slikar Dragutin Cifrek in glasbena umetnica Vita Mavric 

FOLKLORNA SKUPINA DRENOV GRIČ 

»ŠIVEJ, ŠIVEJ DRETO 
d' jo prema!' ne bo...« 

Tak je bil naslov in vabilo 
obenem na prireditev preteklo 
soboto, na Miklavžev dan v 
dvorani Gasilskega doma na 
Drenovem Griču. Folklorna sku
pina D R E N O V G R I Č je pova
bila v goste mlade plesalce iz 
vrtca BARJANČEK z Vrhnike. 
Težko smo vsi skupaj pričako
vali ta nastop in srečanje z naj
mlajšimi »folkloristi«, katere v 
vrtcu vodi ga. Nuška PIŠEK, 
vzgojiteljica z velikim poslu
hom za ohranjanje ljudskega iz
ročila. Največja vrednota vsega 
pa je, da se že najmlajšim položi 
v srce ljubezen do slovenske na
rodne pesmi, plesov in običajev. 
Ker Nuška tudi sama sodeluje v 
folklorni skupini L I G O J N A , in 
to že drugo desetletje, j i podob
no delo z mladimi ne dela težav. 
Ker pa j i priskoči na pomoč še 
njen sin Klemen s harmoniko, je 
stvar popolna. 

Mladi folkloristi z mentorico 
Tonko P E R M O S E R ŽVAB pa 
imajo že več izkušenj tako na 
področju nastopanja kot tudi 
gostovanja. Nadvse veseli so bili 
mlajših vrstnikov in prav za to 
so j ih tudi sprejeli z odprtimi 
rokami. Ker samo plesanje še ne 
pomeni ohranjanja ljudskega 
izročila v celoti, se posvečajo 
tudi igri, običajem in petju. Za 
prireditev ŠIVEJ, ŠIVEJ D R E 
T O so pripravili sceno v stilu 
stare kmečke izbe, kjer so se ne
koč na vasi zbirali vaščani, 
opravljali razna dela, se veselili, 
prepevali in plesali. Fantje so 
imeli polne roke dela z vasova
njem in tudi nagajanjem, če je 
bilo treba. Boštjan in Rok sta bi
la prava vasovalca, Tadeja pa 
j im ni bila preveč naklonjena in 
j ih je v enem zamahu zavrnila, 
češ da se ne bo možila N A 
V S O K E G O R E . . . Ob robkanju 
koruze, luščenju fižola, pletenju 
in drugem so stekle IZŠTE-
V A N K E (stare z območja Meng
ša in okolice), pa I M E N S K E 
Z B A D L J I V K E . . . Tudi najmlaj
ši folkloristi Drenovega Griča 
so sodelovali v programu P A -
STIRIC I N PASTIRČKA. Bi l i 
so nadvse prijetni in seveda ko-
rajžni. Prireditev seje zaključila 
tudi s plesom T A P O T R K A N A 
I N T A P O Ž U G A N A , O B BIS
T R E M P O T O K U in A B R A 

H A M O M . Pri programu tako 
ni bil na prvem mestu ples, za to 
gaje bilo manj. Več novih ple
sov pa bodo mladi folkloristi 
pokazali spomladi, ko bodo 
ponovno gostili plesalce iz vr
tcev. 

V goste prideta vrtca oziroma 
plesalci iz vrtca L O G in pevski 
zborček z vrtca Dragomer. Ta
ka srečanja so zelo koristna, ker 
se mladi naučijo več javno na
stopati, najdragocenejše pa je 
druženje plesalcev kot tudi men
torjev ter skupin. 

Moram povedati, da smo fol
kloristi Drenovega Griča ob 
zaključku lanske sezone že imeli 
celovečerni program z naslo
vom »VRISKAM, P O J E M , P L E 
ŠEM«, kjer smo pesmi, plese in 
imenske zbadljivke delili po po
krajinah in tako predstavili G o 
renjsko, Belo krajino in Pre-
kmurje. Prireditev je uspela 
vsem takim pričakovanjem. Zdru
žili smo moči tako šola Log-
Dragomer, kot krajevna skup
nost in seveda nepogrešljivi star
ši plesalcev. Brez njih ne bi 
uspela nobena prireditev, saj 
neumorno dovažajo svoje otro
ke na vaje, pa na nastope, po
magajo pri izdelavi scene in po
dobno. Za vse skupaj sem jim 
sama kot tudi moji plesalci ne
izmerno hvaležni. Zahvala velja 
tudi našemu stalnemu sodelav
cu, harmonikašu prof. Edvardu 
P O P I T U , ki je z nami že drugo 
desetletje. 

D a so naši folkloristi tudi do
bri igralci, so dokazali na zadnji 
prireditvi, ki so jo organizirali 
naši domači gasilci. V goste so 
prišli gasilski veterani iz vse 
občine Vrhnika in Borovnica. 
Njim na čast smo pripravili 
program, tako pevci našega me
šanega zbora kot tudi folklori
sti, nekateri tudi mladi gasilci. 
Pripravili smo odrsko predsta
vitev gasilstva na Drenovem 
Griču nekoč in danes. Ker je bi
la dramatizacija teksta nadvse 
zanimiva, je med gosti izzvala 
veliko navdušenja. N a željo 
mnogih vaščanov, ki tega pro
grama niso videli, bomo skeč o 
gasilstvu ponovili na prireditvi 
za ostarele vaščane v nedeljo 21. 
decembra. 

Mentorica FS Drenov Grič 
Tonka Permoser Žvab 

Polna dvorana v Cankarjevem domu na Vrhniki ob odprtju razstave 
portreta 

DRUŠTVO KMEČKIH IN 
PODEŽELSKIH ŽENA VRHNIKA 

V Društvu kmečkih in podeželskih žena Vrhnika smo pripravili 
okviren program aktivnosti društva v prihodnjem letu: 

Predavanja 
OHRANJANJE KULTURNE DEDIŠČINE NA PODEŽEUU 
NAJPOGOSTEJŠE ZDRAVSTVENE TEŽAVE KMETIC IN 
KAKO SE JIM IZOGNITI 
PRIDELOVANJE ZELENJAVE V DOMAČEM VRTU 
SHRANJEVANJE IN KONSER VIRANJE ZELENJA VE 

Tečaji 
TEMATSKI KUHARSKI TEČAJI (praznični jedilnik, riževe 
jedi,....)„ 
ARANZIRANJE DARIL 
ARANŽIRANJE SUHEGA CVETJA 

Druge aktivnosti 
Strokovne ekskurzije 
Sodelovanje na sejmih in razstavah 

Ena pomembnejših nalog, ki se je bomo lotili v prihodnjem letu. 
je organizacija KMEČKE TRŽNICE na pokritih površinah pri 
parkirišču ob centru Loka. 

Vse kmete, ki želijo na tržnici prodajati zelenjavo in druge kme
tijske pridelke, vabimo, naj se oglasijo na Kmetijski svetovalni 
službi (Mojca Dolenc, teli: 753-029 ali 742-933). 

Vse žene s podeželja vabimo, naj se aktivno vključijo v delo 
Društva kmečkih in podeželskih žena. 

Vsem občanom, posebno pa kmečkim družinam želimo v priha
jajočem letu veliko zdravja, osebne sreče in delovnih uspehov! 

Oktet Raskovec -
ambasador pevske kulture 

Da, prav ste prebrali. Glede na dogajanje v zvezi s tem znanim 
oktetom predzadnji teden oktobra meseca tega leta to prav gotovo 
lahko rečemo. Odpravili smo se namreč še na drugo turnejo na N i 
zozemsko in v severno Nemčijo. Izkušnje s turneje v lanskem letu so 
narekovale še posebne priprave. Na pot smo se odpravili kar s tremi 
celovečernimi programi, saj seje vsak koncert nadaljeval v prijetnem 
druženju pa tudi s skupnim prepevanjem ob klepetu in čaši piva z 
najmanj še enkrat toliko pesmimi kot na koncertu. V svoj letošnji 
program smo oktetovci vključili pesmi, za katere rečemo, da so pre
računane na efekt in dobesedno spravijo dvorano na noge. Take 
pesmi so: Maškovi Mlatiči, Mirkovo Ko lo , ruska narodna Kalinka, 
Simonitijeva Na Vipavskem, da ne govorimo o Vodopivčevih Ža
bah. Prav tako smo pazili na širino programa, saj smo poleg slovenš
čine prepevali še v sedmih jezikih: srbohrvaško, rusko starocerkve-
noslovansko, latinsko, italijansko, nemško in angleško. 

Prvi večer smo prepevali v mestu Hengelo, kjer stanuje Vrhničan 
Edo Zupan, med prijatelji znan kot »Zu«. Tu imajo nekakšen Cafe 
teater, kjer se vsak večer kaj dogaja, ali večer z literaturo, gledališko 
ali glasbeno vsebino. M i smo prepevanje združili z evergreeni na 
pianinu maestra Toneta Jurjevčiča. Drugi dan smo odšli v Groenlo, 
kjer smo nastopili še z njihovim zborom. Po koncertu so nas v avli 
dvorane zaustavili, da bi še enkrat skupaj z nami zapeli v nemščini 
Schubertovo Lipo. Ob tem nas je eden od občinskih velemož počastil 
s priložnostnimi darili. Seveda seje spet nadaljevalo prepevanje ob 
omizju. 

Tretji dan smo komaj čakali na nastop v Zelhemu, ki je znan po 
posebni dvorani in kjer smo nastopili že lansko leto. Dvorana ima 
računalniško vodeno ozvočenje, ki omogoča akustiko kakšne ba
ročne cerkve. Razume se, daje petje v taki dvorani enkraten užitek, 
po aplavzih sodeč pa tudi poslušanje. Pri nas gradbene kikse glede 
akustike rešujejo z akustičnimi školjkami, kar pa je ponavadi strel v 
prazno. Menda stane takšno ozvočenje toliko kot boljši klavir. 

Zadnji dan pa smo se podali še v nemško mesto Freren, kjer smo 
nastopili v dvorani, kije še tisti teden gostila znamenite Regensbur-
ger Domspatzen. To je zbor, podoben Dunajskim dečkom. Tu sta 
bila med poslušalci tudi dva člana svetovno znanega ukrajinskega 
folklornega ansambla. Presenečena nad izvedbo Mokranjčeve Njest 
svjat, ki jo poznajo tudi Rusi, in seveda njihove Kalinke, sta se pred
vsem zanimala za naš način dela in se čudila našemu profesionalne
mu odnosu do tega dela in seveda efektu, ki temu sledi. Kratko malo 
niso verjeli, da so to pevci amaterji. Zanimali so j ih naši poklici , živ
ljenje, domovina, ljudje, razmere in drugo. Celotno dogajanje na 
tem koncertu je opravičevalo tudi naslov prireditve, ki seje imenova
la »Pesem povezuje«. Koncert je bil dobrodelen »Za kulturo mesta 
Freren« in slavnostni govornik je pri tem omenjal združeno Evropo 
in vse bogastvo in lepoto, ki jo je ta večer v polni meri izžareval prav 
oktet Raskovec, združil pod eno »evropsko streho«. Ravno ta zadnji 
večer še posebej je potrjeval naslov tega prispevka »Ambasador 
Raskovec«. Po vsakem koncertu je bilo predvideno število CD-jev 
za prodajo dobesedno razgrabljeno. 

Vendar to ni bilo edino naše prepevanje. Bi l i smo na obisku pri 
slikarju in kiparju Hansu Morseltu, ki nas je tudi počastil s kosilom. 
Osnutke v njegovem ateljeju smo potem videvali izdelane po mestu 
in parkih. V Zelhemu smo bili gostje pri družini Wolsink, ki so se 
zelo izkazali z reklamo našega petja po Nizozemskem. Prav tako 
smo obiskali mamo Edove žene Ines in j i seveda zapeli nekaj naših. 

Seveda pa je naš Edo poskrbel, da smo tudi mi odšli z Nizozemske 
bogatejši za marsikaj. Organiziral nam je ogled muzeja na prostem, 
kjer so prikazani razvoj in preteklost Nizozemske in seveda takoz-
vane »Holandske Benetke«. Šele ko človek spozna navidez bogatej
šo tujino, zna ceniti tisto, kar imamo doma. 

Najmanj še enkrat toliko bi lahko napisal o vsem, če bi hotel vse 
opisati, pa naj bo dovolj. Ne smem pozabiti naših sponzorjev, ki so 
nam pomagali denarno in materialno, da smo to gostovanje lahko 
izvedli. To so: M I T A d.o.o. - g. Miran Novak, Bojan Nadlišek, 
Gozdni Joža - Šušteršič Jože, Mlekarna Vrhnika - Tomaž Mesec, 
Gostilna Kranjc in Miro Mivšek. 

K o smo ob vrnitvi na Sapu pogledali na števec v kombiju, s kate
rim smo potovali, je kazal natančno 3333 kilometrov. Tudi to je 
nekaj. 

Tone Jurjevčič 

VABILO NA SILVESTROVANJE 
D r u š t v o i n v a l i d o v V r h n i k a v a b i č l a n e n a vese lo 
s i l v e s t r o v a n j e , k i b o v t o r ek 30 .12 .1997 , s p r i č e t k o m 

o b 16. u r i , v g o s t i š č u M o č i l n i k . 
P r i j a v e i n i n f o r m a c i j e - v d r u š t v e n i p i s a r n i , d o 

30 .12 .1997 , d o 12. ure . 
1 0 D I V R H N I K A 

Društvo invalidov Vrhnika želi vsem 
članom in občanom zdravo in veselo 
novo leto 1998. 



Prvi občni zbor 
Klekljarskega društva 
Polhov Gradec 

Klekljarsko društvo Polhov 
Gradec, ki je bilo ustanovljeno 
10. maja lani, je v petek, 14. no
vembra, pripravilo svoj prvi 
občni zbor. O delu društva pa 
tudi o druženju tamkajšnjih 
klekljane že pred tem je posebej 
spregovorila predsednica druš
tva Marijanca Yartz, kije najza
služnejša, daje takšna organizi
ranost sploh nastala. Med dru
gim je povedala, da so v letu dni 
klekljarice uspele opraviti vse 
formalnosti glede registracije 
društva in da so že kar nekaj ča
sa prisotne tako rekoč na vseh 
krajevnih prireditvah. Že leta 
1994 so razstavile svoje čipke v 
polhograjski graščini, redno so
delujejo na Dnevih medu in na 
Dnevu pod Lovrencem ter na 
sejmu Alpe-Adria . Nekaj članic 
društva je včlanjenih celo v 
Združenju slovenskih kleklja
ne, katerega sedež je v Idriji. 

»Naša želja je, da bi pridobili 
prostor (polhograjski) graščini. 
Zaenkrat kar dobro kaže,« je 
med drugim povedala Marijan
ca Xartz in dodala, da bi članice 

društva rade organizirale tudi 
kak klekljarski tečaj za odrasle. 

Lani ob ustanovitvi Klekljar
skega društva Polhov Gradec je 
le-to štelo 13 ustanovnih članic, 
toliko j ih je tudi zdaj. Mlado 
društvo je ob tej priložnosti po
zdravila tudi predsednica Zdru
ženja slovenskih klekljane Dra
gica Urbas. Povedala je, da 
dandanes čipka pridobiva na 
umetniški vrednosti in da se v 
Sloveniji odpirajo nova področ
ja te dejavnosti ter navzoče sez
nanilo, kako je s čipkarstvom v 
svetu. Čipka mora biti kako
vostna, je dejala med drugim, 
saj slabe kakovosti ni mogoče 
prodati. Za marsikatero klek-
ljarico pa je iztržek od prodane 
čipke dobrodošel dodatek k 
skromni pokojnini. 

N a občnem zboru smo slišali 
tudi priporočilo, naj mlado druš
tvo kar največ naredi za svojo 
reklamo, da bo bolj prepoznav
no in da naša zakonodaja tej de
javnosti žal še vedno ni najbolj 
naklonjena. 

B. V . 

Nagradni izlet 
Kljub sivini jutra smo se ve

drih obrazov in polni pr ičako
vanj, 15.11.1997, zbrali pred tr
govino Orel nagrajenci in iz
žrebanci nagradne igre Orel 
nagrajuje zveste kupce. 

Odpeljali smo se na »toti šta
jerski konec, čuj«, v Radence. 
Za prijetno razpoloženje in obi
lo smeha je poskrbel Janez, kije 
hudomušne šale stresal kot iz 
rokava. 

K dobremu razpoloženju je 
pripomoglo še prijetno jesensko 
sonce, ki se je po mnogih kislih 
dneh spet prikazalo. Prvič smo 
se ustavili na počivališču Tepa-
nje, kjer smo si dobro opomogli 
ob zvokih dveh harmonik, naj
prej Jelkove nato še Tinetove. 

Ker je v akciji sodelovala tudi 
Radenska iz Radenc, so se še 
posebno potrudili in nam raz-
kazali hotelsko kongresni del, 

pa tudi muzej o nastanku in 
razvoju Radenske. Nato smo 
nekateri uživali v kopanju, dru
gi pa v sprehodu po bližnji 
okolici. 

Zabavno, pestro in zanimivo 
popoldne smo preživeli v Jan-
ževem hramu na Janževem hri
bu, kjer smo po domači kmečki 
pojedini pokušali najboljša šta
jerska vina, se učili vinskega 
bontona in se ob glasbi ansam
bla štajerskih fantov razgibali v 
domačih ritmih. 

Podjetje Orel d.o.o. nam je 
organiziralo zanimiv, zabaven 
in nepozaben izlet, še posebno 
zame s presenečenjem. Zato se 
gospodu Jelku Orlu in njegovi 
prijazni ženi Metki ter vsem 
njunim sodelavcem, ki so se 
trudili, da bi nam bilo lepo, v 
imenu vseh izžrebancev in na
grajencev iskreno zahvaljujem 
in želim, da bi še kdaj osrečili 
svoje zveste kupce s podobnimi 
akcijami. 

Elica Brelih 

OBILO ZDRAVJA, USPEHOV 
IN DOBRE VOLJE 

V LETU, KI PRIHAJA 
ŽELIMO BRALCEM 
NAŠEGA ČASOPISA 

STANOVALCI IN DELAVCI 
DOMA UPOKOJENCEV VRHNIKA 

Razstava ustvarjalnosti mladih 

V o k v i r u sodelovanja o b č i n : B o r o v n i c a , Brezovica , 
D o b r o v a - H o r j u l - P o l h o v Gradec , Ig, Logatec , Škofl j ica 
in V r h n i k a bo v Cen t ru za razvoj podeže l j a 
N A Š L A Z 
Lukov ica Vrhniška c. 1 
od 19. decembra 1997 do 4. januarja 1998 

RAZSTAVA 
l ikovne ustvarjalnosti o t rok i n mladine iz omenjenih 
o b č i n . N a ogled bodo i zde lk i z b o ž i č n i m i n novo le tn im 
n a v d i h o m iz raznovrs tn ih mater ia lov v r az l i čn ih 
tehnikah. 

Razstava bo odprta vsak dan med 9. in 12. uro ter od 15. do 
19. ure, razen na p r azn i čn a dneva 25. december in 1. 
januar. 

Z a dodatne informacije l ahko p o k l i č e t e š tevi lki 653-237 
in 0609/331-364. 

Vljudno vabljeni! 

OSNOVNA SOLA LOG-DRAGOMER 

Mladi geologi tretjič zlati 

ORNITOLOSKA POSTAJA VRHNIKA 

Deset let že obročkajo 
Vrhnika ima ornitološko po

stajo, ki letos praznuje desetlet
nico obstoja in s tem nepreki
njenega lovljenja in obročkanja 
ptic. Celotno Ljubljansko barje 
je poleg Pomurja, Cerkniškega 
jezera in Sečovelj zelo zanimivo 
preletno področje za vse vrste 
ptic selivk. Pogovarjala sem se z 
velikim navdušencem in ljubite
ljem ptičarstva ter prostovolj
cem ornitološkega društva Vr 
hnika, Rudolfom Tekavčičem. 

Kakšno nalogo opravlja »»mi
tološka postaja na Vrhniki? 

Naša prva naloga je, da uja
memo kar največ ptic, po mož
nosti čimveč različnih vrst, in jih 
nato obročkamo. Preko ornito-
loških leksikonov j im določimo 
življenjski prostor, ki se razpro
stira vse od Skandinavije na se
veru do Afrike na jugu. Letos 
sem, na primer, ujel enega zelo 
redkih primerkov - vrtno peni-
co, ki je priletela iz Latvije. 

Zaradi narave vašega dela go
tovo sodelujete tudi s tujimi 
ornitologi? 

Naše društvo je bilo ob osa
mosvojitvi Slovenije eno prvih, 
kije bilo sprejeto v mednarodno 
združenje, in na to smo zelo po
nosni. Naše delo koordinirajo v 
Prirodoslovnem muzeju Slove
nije, mentor in eden najbolj iz
kušenih ornitologov v Sloveniji 
pa je Dare Sere. 

Kako deluje vaše društvo? 
Vsi obročkovalci , petnajst 

nas je, smo prostovoljci in to de
lo nam zelo veliko pomeni. Smo 
veliki ljubitelji narave in večina 
se je z opazovanjem ptic ukvar
jala že v rani mladosti. Vs i smo 
tudi člani Društva za opazova
nje in preučevanje ptic Sloveni
je. Ptice se lovijo najkasneje od 
15. julija do 1. novembra in ta
krat moramo biti na voljo, da 
smo dežurni na postaji. Pona
vadi si vzamemo dopust in cel 
teden lovimo in preučujemo 
ptice. V tem obdobju smo naj
bolj dejavni, čez leto pa ne lo
vimo, saj takrat ptice gnezdijo. 

Kako izgleda obročkanje? 
Ptice se lovi največ ponoči, ob 

mraku in zvečer do osme ure. 
Čez dan se namreč hranijo ali 
počivajo, torej so več ali manj 
na istem mestu. Ob primernem 
času postavimo posebne mreže 
za ulov ptic in s posnetki ptičje
ga petja jih vabimo, da se ulovi
jo. K o ptica pade v mrežo, se 
oblikuje majhen žepek in v njem 
počaka, dokler je ne vzamemo 
ven. Te mreže so iz tankega naj-

lona, tako da se živali ne poško
dujejo. Nadene se j im obroček, 
kije iz aluminija, na katerem so 
zapisani podatki: številka, kraj 
in država, kjer je bila ptica ulov
ljena. Obenem se določi še vr
sta, starost in spol, če je določ
ljiv. Opravijo se še posebne 
meritve, recimo teža, velikost in 
podobno. K o je vse to opravlje
no, ptico spustimo. Potem ča
kamo, da nam iz kakega druge
ga ornitološkega središča sporo
čijo, da so ulovili to in to ptico 
in tako ugotovimo, kje vse se 
gibljejo določene vrste. 

Katere so najbolj razširjene vr
ste ptic? 

Slovenijo največ preletajo pe-
nice (črnoglavka in vrtna peni-
ca) ter trstnice (močvirska in sr-
pična trstnica). (Ravno na dan 
našega pogovora so ujeli male
ga strnada, ki je redka in zani
miva vrsta na našem področju, 
opomba pisca.) V Sloveniji stal
no gnezdi 134 vrst ptic, živi pa 
preko 360 tako letnih kot zim
skih vrst. 

Kako lahko postaneš obroč-
kar? 

Vsak, ki bi ga to delo veselilo, 
naj se oglasi v Prirodoslovnem 
muzeju Slovenije, pri Daretu 
Šeretu, kjer bo opravil obvezen 
pripravniški tečaj in približno 
po treh letih, ko bo spoznal vse 
vrste in navade ptic, bo postal 
pravi član našega društva. 

Kaj pa ogledi vašo postaje, so 
dovoljeni? 

Seveda, s predhodno najavo. 
Pokličite na Prirodoslovni mu
zej Dareta Šereta na telefon 
061/218-886. Radi vidimo, da 
se prej najavite, tako da ne mo
tite dela. 

Gospod Rudolf je na koncu 
povedal: 

Človek celo življenje spozna
va zakonitosti narave, hkrati pa 
sestavlja zelo majhen del njene
ga mozaika. Ima tudi moč, da v 
enem zamahu poruši naravno 
ravnovesje ali pa pomaga pri 
ohranitvi naravne dediščine. Vsi 
skupaj se potrudimo, da bomo 
ohranjali našo čudovito nara
vo! 

Pogovarjala se je 
Meta Kastelic 

Na osnovni šoli Log-Drago-
rrier je že tradicija raziskovanje, 
pa ne samo na področju kemije 
in ekologije, temveč zadnja tri 
leta tudi s področja geologije. 
Pred tremi leti smo začeli razis
kovati našo bližnjo šolsko oko
lico, kije geološko zelo zanimi
va in se kar sama ponuja. Prvo 
leto smo raziskali na splošno 
geološko sestavo tal na področ
ju kamnolomov na Drenovem 
Griču in Lesnem Brdu, tako da 
smo začeli v ravnem in se mimo 
njih vrnili na Barje. Naloga je 
nosila naslov »GEOLOŠKA 
P O T D R E N O V GRIČ-LESNO 
BRDO« in dobili smo z njo prvo 
zlato na srečanju mladih geolo
gov v Idriji. 

Drugo leto smo se omejili le 
na en del tega zanimivega ge
ološkega področja, in sicer na 
fosilna goriva, ki so tudi prisot
na. Naloga je nosila naslov 
»FOSILNA G O R I V A N A P O D 
ROČJU D R E N O V E G A G R I 
ČA« in je obravnavala tako črni 
premog ali antracit v Stari Cesti 
kot šoto na Barju pri Drenovem 
Griču. Drugo zlato smo prejeli 
na srečanju mladih geologov 
lani v Ajdovščini. 

Letos smo pripravili že tretjo 
raziskavo, in sicer smo se omeji
li na rdeči ali rožnati apnenec, ki 
je še danes zelo zanimiv za obde
lavo. Slovi v svetu kot eden naj
lepših okrasnih kamnov, kate
remu lepo obarvanje dajejo sed-
imenti iz pramorja, kjer je ta 
kamnina nastajala. Rdeča prst 
pa korale in druge primesi nian-
sirajo kamnino od rdeče, preko 
rožnate do rumene, oker, zelene 
in celo modre. Brušena je izred
no lepa in prav zato jo še vedno 
lomijo aktivno v Rdečem kam
nolomu na Lesnem Brdu - po
djetje Mineral. Kamnina je na
stala v zgodnjem triasu, me-
zozoik. Med njo v stenah več
krat pozija odprtina s kapniki, 
kar priča o mnogih prisotnih 
breznih. Vse področje rdečega 
ali rožnatega apnenca so mladi 
geologi pregledali in seveda po
iskali največ, kar se je pač dalo 
dobiti, izdelkov iz tega kamna. 
Med najlepše prav gotovo sodi 
Z R N O akad, kiparke Ane Clau-
dine B O N A N S E E , ki je bila 
udeleženka kiparskega simpozi
ja v letu 1995 v kamnolomu Na
ravni spomenik na Lesnem 
Brdu. 

Prav tako lep je tudi O B E 
L I S K , delo akad. kiparja D i m -
ča P A V L O V A iz Bolgarije, kije 
bil sodelavec Ane Claudine Bon-
nansee. Njegova skulptura iz 
rdečega apnenca mogočno iz
stopa iz naravnega okolja in je 
zelo lepa. Nastale so tudi še šte
vilne druge skulpture, katere so 

kiparji odnesli in j ih bodo raz
stavili v naslednjem letu. 

Zelo veseli pa smo G E O L O Š 
K E G A S T E B R A , ki ga je osno
val znani geolog dr. Stanko 
B U S E R in prikazuje kamnine z 
okolice Barja, ki so razporejene 
v stebru po starosti. Poleg ge
ološke vrednosti pa je še zelo lep 
navidez in enkratno polepša 
obrobje Naravnega spomenika 
Kuclerjev kamnolom. 

Vse podatke, zbrane na tere
nu in ob večletnem sodelovanju 
z dr. Buserjem, so mladi geologi 
zbrali v nalogi »RDEČI A L I 
ROŽNATI A P N E N E C L E S N O 
BRDO« in jo predstavili na 
dvodnevnem srečanju na Po
horju. Naloga sta predstavili 
učenki osmega razreda naše šo
le, in sicer Ana G R A B N A R in 
Nuša M A V S A R . Mladi geolo-
ginji je spremljal g. Janko S L O V -
S A , učitelj tehničnega pouka. 
Mentor mladih geologov je že 
vsa tri leta ga. Tonka P E R M O -
SER ŽVAB, učiteljica kemije in 
biologije. 

Predstavitev naloge na Po
horju je bila zelo prijetna, saj 
smo zelo poudarjali druženje 
mladih iz vse Slovenije. Obe
nem sta naši geologinji posre
dovali vrstnikom iz drugih šol 
veliko informativnega materia
la o naši lepi okolici in občini. 
Razdelili sta zloženko o zanimi
vostih šolskega okoliša. Poleg 
tega sta imeli tudi nekaj vzorcev 
rdečega apnenca, katerega pa so 
ravno tako poklonili v geološke 
zbirke kamnin na druge šole. 
Janko Slovša je pohvalil tak na
čin srečevanja mladih in pravi, 
da je bilo tudi druženje z men
torji iz vse Slovenije nadvse 
prijetno. 

V naslednjem letu se bomo 
verjetno lotili analize obdelo
vanja domačih kamnin, če bo 
uspelo Društvu za zaščito na
ravne in kulturne dediščine »ME-
ČEK« organizirati s pomočjo 
podjetja Mineral kiparsko de
lavnico za osnovnošolce pod 
vodstvom akad. kiparke. 

Mladi geologi osnovne šole 
L O G - D R A G O M E R 

Ljubezen 
Ljubezen je sreča, 
ljubezen je veselje 
in žametna vrtnica 
sredi vrta. 

Ljubezen je preproga 
med ljudmi; med 
starimi in mladimi. 

Ljubezen v vsakem človeku tli, 
a včasih med dvema vzplamti. 

Edukativni oziroma 
preventivni pregled dojk 

Območna organizacija Rde
čega križa Vrhnika je organizi
rala v mesecu oktobru in no
vembru preventivni pregled 
dojk za občanke Vrhnike in 
Borovnice. 

Preglede je opravila ga. spe
cialistka - gin. - onkologinja, 
mag. dr. Vida Stržinarjeva, kije 
obenem v svojem predavanju 

Tržaška 3, Vrhnika, te!.: 061/752-714 M 

vsaki skupini pojasnila vse o bo
lezni raka na dojki in preventiv
ne ukrepe, s poudarkom na sa-
mopregledovanju dojk. Nekate
re ženske je napotila na posebni 
strokovni pregled v specialno 
zdravniško ustanovo v Lju
bljani. 

Odziv je bil zelo odmeven in 
je pokazal, daje taka akcija tudi 
pri nas zagotovo potrebna. Na 
enajstih srečanjih se je je udele
žilo 462 žensk, ki so preglede in 
predavanja zapuščale bolj sa
mozavestne in zadovoljne. 

Ob tej pri l iki bi se radi zahva
li l i za predavanja in opravljene 
preglede naši zdravnici mag. dr. 
Stržinarjevi, pa tudi vodstvu 
zdravstvenega doma na Vrhniki 
in Borovnici, da so nam odsto
pili svoje prostore. 

Tudi v prihodnje bomo po
skušali organizirati takšne pre
glede enkrat letno, ker vemo, da 
je tako aktivno vključevanje in 
preventivno dejavnost ter osveš-
čanje prebivalstva nujno potreb
no. 

OO R K V R H N I K A 



Pot do zdravja 
in osebne sreče 

Moje ime je Lovro Novinšek 
in sem inž. prometa na Aero
dromu Ljubljana. 

Ne da bi se tega zavedal, se je 
moja pot do metode S H E N QI 
začela ze na začetku leta 1995. 
Takrat sem nekega večera v dis
ku opazil dekle, ki mi je takoj 
postalo zelo všeč, vendar si ni
sem upal vzpostaviti stika z njo. 
Na srečo sem jo čez leto in pol 
spoznal prek mojega prijatelja. 
Ime j i je bilo Polona. Od takrat 
naprej sva bila, sicer le kot prija
telja, precej skupaj in se zlasti 
ob koncih tedna zelo veliko po
govarjala. 

Takrat mi je tudi omenila, da 
seje začela ukvarjati z neko no
vo metodo S H E N QI v prosto
rih kluba Pavza na Vrhniki . 

Za to metodo se je odločila, 
da bi odpravila težave s koncen
tracijo pri študiju na pravni fa

kulteti. Ker sem hotel izkoristiti 
vsako priložnost, da bi bil s Po
lono, sem na S H E N QI tretma 
prišel tudi jaz. Priznam, na 
S H E N QI sem začel hoditi le za
radi Polone, vendar sem kljub 
temu opazil, da se z menoj nekaj 
dogaja. 

Kljub svojim 25 letom sem 
imel že kar nekaj težav z zdrav
jem: imel sem zelo hudo rano na 
želodcu, pekla me je zgaga in 
imel sem kronično vnetje grla. 
Na dan sem pojedel tudi po 10 
raznih tablet. V kolenih sem 
imel tako hude bolečine, da sem 
nekaj časa jemal tudi tablete 
proti bolečinam. Tudi Polona je 
spoznala, da tiči za njeno slabo 
koncentracijo še precej težav 
tudi z njenimi jetri, ledvicami in 
vranico ter šibkim srcem. Vsako 
pomlad je imela tudi zelo hude 
težave s senenim nahodom, saj 
je takrat morala ostajati v hiši. 
Oba sva bila popolnoma brez 
samozavesti, zelo živčna ter ne-
komunikativna in vase zaprta. 
Ona je svoj stres sproščala na 

ljudeh v njeni okolici, jaz pa sem 
se zatekal k cigaretam in zlasti 
na zabavah tudi k alkoholu. 

Toda že po nekaj dneh so se 
stvari pričele spreminjati. Z 
rednim treningom metode 
S H E N QI sva odpravila skoraj 
vse težave z zdravjem. Polona je 
odpravila svoje zdravstvene te
žave in tudi mene so prenehale 
boleti noge in tudi z želodcem 
nimam več težav. 

Sedaj že 10 mesecev ne jem
ljem več prej omenjenih tablet. 
Polona je postala veliko bolj 
mirna, jaz pa sem prenehal piti 
alkoholne pijače, ker preprosto 
nisem imel več potrebe po njih. 
Ker sem postal bolj samozave
sten, se je zame ogrela tudi Po
lona in postala sva par. Meni se 
je tako izpolnila največja želja, 
saj sem dobil življenskega part
nerja, ki mi omogoča še hitrejši 
razvoj moje osebnosti. Ker sva 
nato hodila na S H E N QI kot 
partnerja, sva začela avtoma
tično spodbujati drug drugega k 
razvoju, zato so stvari stekle še 

hitreje. Brez vsakih težav sem 
nehal kaditi. V približno enem 
letu se nama je zdravje popol
noma izboljšalo, postala sva 
samozavestnejša in bolj odprta 
do ljudi. 

Kot partnerja sva se marsikaj 
naučila tudi o odnosu do soljudi 
in odkrila, da ljudje prevečkrat 
reagirajo s svojim egom, name
sto da bi se naučili poslušati svo
jega sogovornika. Medčloveški 
odnos bo postal pravilen in pri
sten šele takrat, ko se bomo 
ljudje naučili odvreči svoj ego. 
To so rezultati, ki sva j ih dobila 
midva. 

Na S H E N QI tretmaje pa ho
di tudi veliko drugih ljudi, ki so 
prišli še s hujšimi težavami in 
boleznimi, kot sta npr. rak in 
skleroza multipleks in so j ih po
vsem odpravili. 

Vse, kar je treba storiti je le 
to, da prestopimo prag dvora
ne, se vsedemo na stol, se na
učimo sproščanja in uživamo v 
energiji, ki nam jo prek pogovo
ra posreduje naša voditeljica. 

Ta proces ni nikakršna magija, 
čudež ali pa religija, ampak po
polnoma naraven proces z več-
tisočletno tradicijo, ki temelji 
na sproščanju in sprejemanju 
energije prek pogovora. 

Za vse opisane rezultate, ki 

sva j ih dosegla, se morava za
hvaliti le metodi S H E N QI in 
naši voditeljici Saši. Jaz sam pa 
tudi Poloni, da meje pripeljala 
na to metodo in mi tudi poma
gala pri pisanju tega prispevka. 

L . N . 

t r g o v i n a 

keramika — parketi 
stavbno pohištvo — obloge 

'Ustm strankjim in poslovnim sodelavcem 
voščimo 

Cepe Božične praznik\p ter uspešno novo letol 

DAN REKREATIVNEGA ŠPORTA 

Povezovanje tankistov 
Razvoj človeške družbe 

in tehničnih sredstev je po
vzročil tudi posodobitev obo
roženih sil. Zaradi vse upo-
rabnejšega orožja pa mora
jo biti vojaki vedno bolj 
usposobljeni. V oklepnih 
enotah po svetu se tega za
vedajo, saj na različnih te
renskih bojnih urjenjih kot 
na simulatorjih nasprotni
ka v premiku onesposobijo 
v 12 do 15 sekundah, a se 
tudi ta časovna meja vse 
bolj krajša. Resnično bojiš
če ne pozna milosti; tu od
ločajo sekunde. Za dosega
nje vrhunske izurjenosti po
sameznika in posadk je tre
ba upoštevati več dejavni
kov, pri čemer imajo pomem
bno vlogo psihofizična kon-
dicija in urejeni (kolegialni) 
medčloveški odnosi, ki mo
rajo temeljiti na medseboj
nem zaupanju, ki pa ga jc 
treba vzpostaviti že v miru. 

V oboroženih silah Re
publike Slovenije so pomem
ben dejavnik bojne uspo-
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sobljenosti oziroma priprav
ljenosti štirje bojni oklepno-
mehanizirani bataljoni: 54. 
okmb z Vrhnike, 74. okmb 
iz Maribora, 44. okmb iz 
Pivke in 24. okmb iz Nove
ga mesta. Med omenjenimi 
bataljoni, ki j im je naravna 
vez bojna oklepna tehnika 
in so locirani na različnih 
koncih Slovenije, poteka 
življenjsko pomembno mno
govrstno sodelovanje in po
vezovanje. Navzen se to ka
že v izmenjavi spoznanj, ki 
so jih starešine ugotovile pri 
vsakodnevnem delu z obo
rožitvijo in usposabljanju 
vojaških obveznikov, občas
ni izmenjavi kadrov na skup
nih dodatnih usposablja
njih v različnih vojaških 
šolah doma in v tujini, 
enotnem sodelovanju pri 
programih posodobitve tan
kov, nastajanju novega eno
vitega usposabljanja voja
kov na služenju vojaškega 
roka v oklepnomehanizira-
nih enotah in pri mnogih 
skupnih terenskih taktičnih 
vajah. 

V želji, da bi sodelovanja 
obogatili še s kakšno novo 

dejavnostjo, smo se vrhniš
ki oklepniki spomnili na 
športne dejavnosti. Nekje 
septembra, slab mesec pred 
športnim dnem, smo pova
bili pripadnike drugih treh 
oklepnih bataljonov na pri
reditev prijateljskih tekem. 
Kot je bilo v navadi pri vseh 
dosedanjih športnih aktiv
nostih, so sodelovale tudi 
vse tri enote ( l l . bzv , 
16 .bNZPin l . /9 . rbrZO), ki 
živijo z nami pod isto vo-
jašnično streho. Prihod na
stopajočih ekip smo želeli 
na skromen način počastit i , 
zato smo pohiteli in v nekaj 
dneh napolnili predstavit
vene panoje, ki enotno v be
sedi in sliki predstavljajo 
vse samostojne enote vrh
niške vojašnice. Besedilo je 
v slovenskem in angleškem 
jeziku, ker smo želeli, da bi 
tudi številne domače in tuje 
delegacije, ki k nam pogo
sto prihajajo na obiske, laž
je seznanili z našim delom. 
Ob tej priložnosti se moram 
zahvaliti članom Centra vo
jaških šol za kakovosten 
prevod. Pomembno zaslu
go pri izdelavi panojev pa 
imajo tudi pripadniki 1./9. 
rdrZO, ki so s svojo novo 
računalniško opremo vdih
nili dokončno oblikovno 
podobo. 

R E K R E A T I V N I 
( V R H U N S K I ) 
Š P O R T 

Uradno imenovan Špor
tni dan 54. okmb je bil tako 

• hkrati tudi športni dan vseh 
enot Vojašnice Ivana Can
karja. V vojašnici na žalost 
med zaposlenimi nimamo 
vrhunskih športnikov, kot 
je to v mnogih drugih slo
venskih vojašnicah, temveč 
le rekreativce. Razveseljivo 
je, da v naši vojski obema 
špor toma (rekreativnemu 
in vrhunskemu) namenja
mo enako pozornost, kar 
omogoča, da se oba razvija
ta in sodelujeta na enakov
rednih osnovah. Praktično 
lahko sodelovanje vidimo 
pri organizaciji izvedbe 
vseh večjih tekmovanj, ki 
jih organizira Slovenska voj
ska. V zadnjem času prihaja 
iz vrst rekreativcev želja, da 
bi tekmovalce delili ne le po 
spolu in starostnih skupi
nah, temveč tudi po nivoju 
športne pripravljenosti (re-
kreativec - vrhunski šport
nik). Želje izhajajo iz raz
mišljanja, da se rekreativec, 
ki se nekajkrat na mesec 
posveti športu, ne more 
primerjati ali celo pod ena
kimi pogoji tekmovati kot 
vrhunski športnik, ki treni

ra nekaj ur na dan in mu 
šport pomeni glavno živ
ljenjsko usmeritev ali celo 
poklic. Sodelovanje med eni
mi in drugimi se na tak na
čin ne bi zmanjšalo, temveč 
le nekoliko spremenilo. Pri
čakovati pa je, da bi se re-
kreativci še bolj množično 
udeleževali športnih tekmo
vanj. 

V naši vojašnici, kot smo 
že omenili, se s špor tom uk
varjamo predvsem rekrea
tivno. Pri tem imajo po
membno vlogo nekatere sta
rešine, ki s svojim zgledom 
dajejo vzpodbudo drugim. 
Večina teh so se v preteklo
sti, v času svojega šolanja, 

ka, ker smo želeli, da bi 
vsak starešina oziroma za
posleni našel svoje mesto v 
katerikoli športni panogi. 
Tekmovalci so tekmovali v 
košarki, nogometu, odboj
k i , tenisu, namiznem tenisu, 
balinanju, predvideno je bi
lo tudi tekmovanje v orien
tacijskem teku, ki pa je za
radi premalo prijav od
padlo. V duhu rekreativne
ga športa smo v prvih zasno
vah prireditve predvidevali, 
da bi odigrali le prijateljska 
tekmovanja brez medalj in 
pokalov. Pozneje smo to 
misel opustili, ker smo želeli 
vsaj na nek način nagraditi 
požrtvovalnost ekip, ki so 
se pripeljale iz različnih 
koncev Slovenije. Tako smo 
najboljšim podelili plakete 
oklepnega bataljona in di
plome, če pa bi imeli na vo
ljo značke naše enote, bi j ih 
z velikim veseljem podelili 
vsem nastopajočim gostom 

aktivneje ukvarjali s špor
tom v različnih klubih. Se
daj pa si zaradi delovnih 
obveznosti mnogokrat tež
ko vzamejo čas za špor tno 
vadbo. Zato seje treba tru
diti , da izkoristimo vsak 
prosti trenutek za pridobi
vanje psihofizičnih moči. 
Težko je začeti, a po prvih 
korakih gre kar samo od 
sebe; tako se poveča kondi-
cija, samozavest, poveza
nost s pripadniki svoje eno
te... 

P R I J A T E L J S K A 
T E K M O V A N J A 

V vojaškem vsakodnev
nem življenju so športna 
prijateljska tekmovanja na
šla svoje mesto tudi med 
starešinami. Športne ekipe 
ne igrajo le med seboj v toč
no določenih terminih, tem
več se občasno pomerijo 
tudi z ekipami vojaških ob
veznikov ob koncu njiho
vega služenja. Le-ti se mo
rajo tudi na tak način misel
no pripraviti, da bo prišel 
čas, ko bodo morali prevze
ti svoje mesto v vojni sestavi 
enot. 

Letošnjega jesenskega 
športnega dne seje udeleži
lo nepričakovano veliko zu
nanjih tekmovalnih ekip. 
Paleta raznovrstnih šport
nih panog je bila zelo veli-

v spomin. Zaradi pravega 
jesenskega vremena, ko je 
občasno tudi rosilo, smo 
morali pohiteti z aktivnost
mi, tako da smo špor tno 
snidenje končali že v zgod
njih popoldanskih urah. 
Ker so bila tekmovanja 
predvsem prijateljskega zna
čaja, o uvrstitvah ekip ne bi 
javno pisali. Čeprav pravi
loma v športu nekaj veljajo 
le zmage in dobre uvrstitve, 
je za večino pomembneje 
sodelovati in ne zmagati. 

V vrhniškem bataljonu že 
nekaj časa razmišljamo, da 
bi organizirali tekmovanje 
v poznavanju oklepne teh
nike in njene uporabe. Ude
ležili naj bi se ga vsi oklepni 
bataljoni, kar bi vzpodbu
dilo veliko zdrave tekmo
valnosti in obstoječe norme 
oziroma merila bi bila brez 
dvoma mnogokrat preseže
na. Seveda se ne bi mogli 
pomeriti tankovski posadki 
dveh preveč različnih si 
tankov, kot sta na primer M 
84 in T 55, ki ju imamo v 
naših vrstah. Takšno tek
movanje bi lahko organizi
rali na dneve, kot so dan 
oklepnih enot ali kateri dr
žavni praznik. 

Nekaj tekmovalcev smo 
povprašali za mnenje o špor
tni prireditvi in o telesni 

vadbi nasploh v slovenski 
vojski. 

Višji vodnik J A N E Z SAT
T L E R , pripadnik l./9.rdr-
Z O : N a žalost zaradi mno
gih tekočih aktivnosti, ki 
potekajo v enoti, na športni 
dan nismo mogli prijaviti 
več naših pripadnikov; se
stavili smo le eno ekipo, in 
sicer v nogometu. Upam, da 
bomo drugič imeli več sre
če, da bomo lahko prijavili 
vsaj še eno ekipo v košarki , 
v kateri smo že tradicional
no kar dobri. V naši enoti 
trenutno nimamo v /o in čas 
koristno uporabljamo pred
vsem za dodatna vojaška 
usposabljanja nas samih. 
Velik poudarek namenja
mo tudi telesni kulturi, tri
krat na teden imamo kon-
dicijske vaje in dvakrat špor
tne igre v telovadnici. V naši 
Brigadi zračne obrambe se 
že drugo leto zapored po-
merjamo v različnih šport
nih disciplinah: košarki, od
bojki, smučanju (veleslalo
mu), orientacijskem poho
du na 15 km ter streljanju s 
pištolo in avtomatsko puš
ko. Tekmovanja so poraz
deljena čez vse leto - začnejo 
se maja in končajo nasled
nje leto maja. Pravico do 
tekmovanja imajo vsi štirje 
raketni devizioni in povelj
stvo brigade zračne obram
be. 

Poddesetnik Denis Ule, 
pripadnik 54.okmb: Na tek
movanje v balinanju so se 
prijavile kar štiri ekipe. 44. 
okmb in 74. okmb sta sode
lovala z vsak po eno ekipo, 
vrhniški oklepniki pa smo 
se pomerili z njimi in z 
dvema svojima ekipama, 
vendar nismo bili med naj
boljšimi. Za naše igralce je 
bilo to tekmovanje prvo 
takšne vrste, razen zame, ki 

se že nekaj let klubsko uk
varjam z balinanjem. Igram 
v Balinarskem klubu U I V 
Vrhnika, v Notranjski ligi. 
Med vidnejše uspehe lahko 
štejem uvrstitve posamezno 
v republiškega prvaka v 
enojkah, notranjskega pr
vaka v dvojicah, mnogo
krat pa sem bil najboljši zbi-
jalec v klubu. 

Upam, da sem svoja dva 
soigralca s tem, da sem ju 
povabil k sodelovanju, ak
tivneje navdušil za ta prelep 
šport, kije poln presenečenj 

in pristnega športnega to-
variškega druženja, tudi s 
člani nasprotnikove ekipe. 

Desetnik Milan Kobal, pri
padnik 44.okmb: Pred pri
hodom je naša ekipa priča
kovala, da bodo tekmova
nja zaradi jesenskega vre
mena potekala v dveh ali 
vsaj eni telovadnici, tako da 
smo bili kar malo prese
nečeni. 

Naše starešine precejšnjo 
pozornost namenjajo košar
ki in balinanju, tako da do
bri rezultati na današnjih 
tekmovanjih niso izostali. V 
balinanju smo bili prvi, kar 
je izreden uspeh, če upošte
vamo, da smo vsi rekreativ-
ci. Pa tudi drugo mesto v 
košarki ni slab rezultat. 
Osebno menim, da bi bilo 
treba v slovenski vojski 
nameniti še več pozornosti 
podobnim tekmovanjem in 
jih razširiti na nivoje bata
ljonov, vojašnic, pokrajin. 

Poročnik Drago Babic, 
pripadnik 74.okmb: Idejo o 
čim širšem sodelovanju na 
športnem področju pozdrav
ljam. Današnji športni dan 
je lep način dodatnega na
daljnjega sodelovanja med 
vsemi oklepnimi bataljoni. 
Ta prireditev bi se morala 
od današnjih začetkov na
daljevati periodično vsako 
leto. Oklepniki moramo dr
žati skupaj, oklepna tehni
ka nas združuje in ločuje od 
drugih enot. Tankovske eno
te so tudi v drugih vojskah 
nekaj posebnega in pred
stavljajo določeno kako
vost. 

Športna vadba je za sta
rešine oklepnih enot še po
sebno pomembna, ker se 
zaradi narave dela manj 
gibljemo kot npr. predstav
niki pehotnih enot. V naši 
enoti s starešinsko telesno 
vadbo poleti nimamo težav, 
na voljo imamo zadostno 
število športnih zunanjih 
objektov v vojašnici. Pozi
mi pa je malo težje; poma
gamo si s sezonskimi kar
tami za plavanje in najetjem 
(enkrat na teden) telovad
nice Tabor za igranje ko
šarke, odbojke in nogome
ta. Vadba poteka v dveh 
skupinah, vsakič po dve uri, 
častniki in podčastniki sku
paj in profesionalci posebej. 
V času vsake generacije en
krat v sklopu bataljona po
tekajo športne igre med če
tami. Zmagovalna ekipa do
bi prehodni pokal. Na podo
ben način potekajo tekmo
vanja tudi na nivoju Vojaš
nice Generala Rudolfa M a i 
stra. Le-ta pripravljamo po
sebej za v /o in za starešinski 
kader. 

Na tekmovanje nismo priš
li v polni zasedbi, ker v do
mači vojašnici pravkar po
tekajo podobna športna tek
movanja. 

Samuel Lajevec 



Komorni orkester Vrhnika 

Mešani pevski zbor Mavrica 
Ženski pevski zbor Concinite 

Moški pevski zbor Štinglc 

torek, 23 . december 1997, o b 19.30 

OŠ Borovnica 
rredprodaja vstopnic (600/400 SIT): trgovina Jurček, trgovina Kocka bi knjižnica 

al uro pred koncertom (700/500 SIT). 

ENA IZMED MOŽNIH REŠITEV 

Kam naj se razvija Borovnica 

Leto se bliža koncu, približuje se praznični novoletni čas. 
Takrat ljudje najdemo več časa tudi za obisk kakšne kulturne 
prireditve. V Borovnici seje v tem času zadnji dve leti zelo »pri
jel« Novoletni koncert. Postal je med najbolj obiskanimi prire
ditvami v Borovnici, kako tudi ne, saj je bilo prvič, da pri nas 
nastopa kakšen komorni orkester. 

Tako so mladi na Mladinskem klubu Slap letos spet povabili 
Komorni orkester Vrhnika in veliki zbor, ki ga sestavljajo Ženski 
P Z Concinite, Mešani P Z Mavrica in tokrat tudi borovniški 
Moški P Z Štinglc, da zapojejo in zaigrajo v Borovnici. Za njih je 
to jubilejni 10. novoletni koncert. Zanj se pripravljajo že dlje ča
sa, saj so skoraj vse skladbe novitete. Prvič bodo izvedli Straus-
sovo Na lepi modri Donavi, Poročno koračnico, Uverturo k operi 
Carmen. 

Nekaj časa že sodelujejo z dvema legendama slovenske glas
be, ki sta zopet posebej za njih napisala vsak po en glasbeni bi
ser. Mojmir Sepe Poletno noč in Dušan Velkavrh besedilo k pr
vič izvedeni popevčici Slavnostna pesem. 

Letos bo koncert še posebej zanimiv za Borovničane, saj na
stopa poleg M P Z Štinglc še en domač umetnik-solist, Tadej Ke-
nig. Novoletni koncert bo v torek, 23. decembra 1997, ob 19.30 
v OŠ Borovnica, vstopnice pa so v predprodaji cenejše in so na 
voljo v knjižnici ter v trgovinah Jurček in Kocka. 

Pred dnevi se je tudi v borov
niškem občinskem urbanistič
nem odboru, tako kot že prej 
med podjetniki, začela razprava 
o možnostih razvoja Borovnice 
kot občinskega središča. O tem 
bo ta teden razpravljal tudi 
občinski svet. 

D i a Slavko Gabrovšek iz So
neta nam je odstopil nekaj dra
gocenega gradiva, ki ga je to 
podjetje pripravil za razmislek o 
tem, kako naj se Borovnica raz
vija. Objavljamo samo nekatere 
poglavitne zamisli. O širšem 
vprašanju se bodo seveda Bo
rovnicam še lahko odločali sko
zi demokratične postopke. 

D v e e n a k o v r e d n i s r e d i š č i 
Današnje stanje prostorskega 

razvoja Borovnice kot občin
skega središča v marsičem po
nuja osnove za primeren nada
ljnji razvoj dejavnosti. Tako je 
očitno, da v kraju nastajata dva 
približno enakovredna »cen
tra«, okrog katerih je vredno 
snovati razvoj centralnih dejav
nosti, ponudbe, ki spada v cen
ter in ne omejuje uporabe pro-

O B Č I N A B O R O V N I C A U R E J A 

KANALIZACIJO 
V prvih dneh novembra sta 

svojo dokončno podobo dobila 
Zalarjeva cesta in Mejačeva uli
ca v Borovnici. Po dokončanju 
del na izgradnji meteorne in te
kalne kanalizacije je bila izve
dena nova asfaltna prevleka ce
stišča ter postavljena javna raz
svetljava ob Zalarjevi cesti. 

Ob gradnji novega fekalnega 
kanala so bili izvedeni tudi vsi 
priključki objektov na novoz
grajeni kanal. Občani so pred 
priklopom plačali ustrezen pri
spevek za priključek na kanali
zacijsko omrežje ter stroške 
priključka. 

S tem se je začel realizirati 
sklep občinskega sveta o nuj
nem obveznem priklopu na ka
nalizacijo v občini. 

Na tem področju nas čaka še 
veliko dela, ker je potrebno pri
ključiti vse stanovanjske in po
slovne objekte tam, kjer je že 
zgrajeno omrežje in je priklop 
možno izvesti. 

Občani bodo na podlagi ob
vestila na občini podpisali po
godbo o plačilu prispevka za 
priključek na kanalizacijsko 
omrežje. Občina bo omogočila 
obročno plačilo prispevka, za 
izvedbo priključka pa je po
trebno pridobiti soglasje uprav-
ljalca kanalizacije (Komunalno 
podjetje Vrhnika). 

Zavedamo se, daje zaradi va
rovanja vodnega vira, podtalni
ce in okolja potrebno poskrbeti 
za čimprejšnjo ureditev odvaja
nja in čiščenja odpadnih voda v 
naši kotlini. 

DEPONIJI 
NA D O L U 

V zadnjih dneh novembra je 
občina Borovnica naročila ure
ditev deponije na Dolu nasproti 
nogometnega igrišča. Letos spo
mladi je bila deponija za grad
bene odpadke že poravnana in 
urejena ampak je v nekaj mese
cih postala črno odlagališče 
vseh mogočih odpadkov in 
smeti. 

Sedaj je deponija sanirana in 
urejena, postavljena je ograja in 
zato opozarjamo krajane daje v 
bodoče prepovedano odlaganje 
kakršnihkoli odpadkov in smeti 
na tem prostoru. 

Obenem opozarjamo kraja
ne, da je tudi na deponijo na 
Dolu (pri Španu) prepovedano 
voziti odpadke, kajti tudi ta bo 
v naslednjem obdobju ustrezno 
sanirana. 

Krajani lahko vse kosovne 
odpadke iz gospodinjstev te
densko oddajo in jih delavci 

Komunalnega podjetja odpelje
jo na centralno deponijo če so le 
ti opremljeni z ustrezno nalepko 
ali če se za odvoz istih prej do
govorijo s K P V . Nalepke se do
bijo v vsaki trgovini in tudi na 
občini Borovnica. 

Za gradbeni material pa ob
staja deponija, ki jo upravlja 
Komunalno podjetje Vrhnika 
in se te vrste odpadki po pred
hodnem dogovoru in proti pla
čilu vozijo na to deponijo. 

OKRASITEV 
Tudi letos bo Borovnica no

voletno okrašena. V ta namen je 
Turistično društvo Borovnica 
postavilo štiri smreke, in sicer 
pri pošti, pri šoli, na križišču pri 
Petriču in pred T V D Partiza
nom. Smreka pred osnovno šo
lo je bila okrašena že za miklav-
ževanje, ostale pa bodo v teh 
dneh. Za okrasitev smrek bo 
poskrbel vzdrževalec javne raz
svetljave. 

Želimo vam lepe praznike. 
OBČINA B O R O V N I C A 

štora drugim uporabnikom. 
Centralne dejavnosti na ob

močju, ki ga osredinita stavbi 
borovniške cerkve in šole kot 
najopaznejši zgradbi tega ob
močja, so že primerno začele 
svoj razvoj. Na tem območju 
predlagamo poseben interes ob
čine za obnovo in razvoj kraja 
predvsem v višjekvalitetno po
nudbo, ki bo sledila potrebam. 
Območje je kljub svoji pomem
bnosti neurejeno in s svojo po
javnostjo ne prispeva k urejeni 
podobi kraja. 

Center nastajajoč na mestu 
porušenega mostu -Molkov trg 
s svojo dostopnostjo, prostor
nostjo in neposrednim zaledjem 
nudi priložnost trgovsko-usluž-
nostni ponudbi in objektom 
osnovne oskrbe. Očiten pro
blem tega dela Borovnice je 
predvsem neustrezna sestava tr
govske ponudbe, ki se odraža v 
kombinaciji prodaje gradbene
ga materiala in surovin ter pri
sotnosti prehrambene trgovine. 

T o v a r n e i n u t r i p k r a j a 
Industrijsko območje L ika je 

iz dejavnosti na »obrobju« vasi 
preraslo v motečo industrijsko 
gmoto sredi kraja. Poleg vse
binske problematičnosti zaradi 
ši^enja kraja tovarna vpliva na 
utrip življenja predvsem s svo
j im industrijskim tempom, mi
gracijo delovne sile in trans
portnimi funkcijami. 

Področje okrog podjetja Elles 
je zazidalno slabo izkoriščeno 
navkljub dobri komunalni oprem
ljenosti, dostopnosti in prostor
nosti. Glede na dobre infras-
trukturne možnosti in že prisot
no industrijsko - obrtno vsebino 
so možnosti tega območja za 
nadaljni razvoj ugodne. 

Za stanovanjsko pozidavo v 
starem delu Borovnice je zna
čilna gradnja okrog cestne osi, 
zato se stavbe gnetejo ob ulici, v 
globini parcele pa so nameščeni 
pomožni objekti in vrtovi. Kljub 
nagnetenosti in vsebinsko pogo
jenim načinom gradnje (kmetij
ska gospodarstva, trška arhi
tektura...) ta del kraja pred
stavlja zanimivo osnovo za izved
bo kvalitetnih ambientov pod 
pogojem prenove starih objek
tov oz. izvedbe nadomestnih 
gradenj v prisotni stavbni tipiki. 

V novem - ravninskem delu 
naselja je pozidava klasično 
točkovno ortogonalna in za
ključena. 

V naselju Laze in D o l se zna
čilnosti disperzne - nekontroli
rane in neomejene pozidave me
šajo s kmetijskimi vsebinami, 
vendar dobiva naselje vedno 

' bolj predmestni značaj, prosto
ra za novo pozidavo je še do
volj, naselju primanjkuje hie
rarhija prostorske pomembno
sti. 

Značilnost naselja Pod Goro 
je urejena nova predmestna 
točkovna pozidava, ki če ni za
ključena. Problem naselja je bli
žina železničke proge, njena ve

likost, pojava in hrup, ki ga 
povzroča. 

R e k r e a c i j s k e p o v r š i n e 
Rekreacijske površine so v 

kraju zaključene v obliki igričča 
na zelo primernem mestu, v bli
žini središča, šole, med obema 
krajevnima centroma. Slaba iz
koriščenost rekreacijskih povr
šin je posledica neurejenosti, 
neosvetljenosti in parcialnega 
pristopa pri vzdrževanju in ure
jevanju površin igrišča. 

Na obrobju kraja se na pod
lagi zasebnih pobud in interesa 
pojavljajo zametki novih rekre
acijskih površin z novimi dejav
nostmi. 

Prometna povezava Borov
nice z ostalimi kraji ni slaba. 
Kljub naravnemu dejstvu, daje 
borovniška dolina s svojimi v i 
sokimi vzpetinami, ki jo obdaja
jo, nekakšna prometna slepa 
ulica, je želja po boljši in pred
vsem širši povezavi z Ljubljano 
in Vrhniko tudi ekonomsko 
upravičena. 

Regionalna cesta ima v svo
jem poteku od Vrhnike do Pod-
peči nekaj večjih problemov, ki 
j ih bo v procesu obnove teh od
sekov morala razrešiti državna 
ustanova, ki za to cesto odgo
varja. 

C e s t a j e p r e o z k a 

Problem regionalne ceste, ki 
zadeva kvaliteto življenja v Bo
rovnici pa se nanaša na tovorni 
in osebni tranzitni promet. Ce
sta je z razvojem in množično 
uporabo osebnih vozil za pre
voze na delo postala obreme
nilni in ne več povezovalni člen 
tega dela Borovnice. Nevarno
sti, ki j ih prinaša, povzročajo 
rahlo sociološko distanco - od
maknjenost tega dela naselja in 
njenih prebivalcev. 

Omrežje občinskih cest v kra
ju je primerno razvejano, moti 
le moteča, ozka in edina pove
zava z dolino mimo krajevnega 
centra. Ta povezava namreč v 
celoti poteka skozi najgosteje 
naseljen del Borovnice, nepo
sredno preko nekdanjih hišnih 
dvorišč, tesno ob hišah. V ob
dobjih večjih kmetijskih opravil 
se- glede na dejstvo, da ima ve
čina kmetij svoja zemljišča tudi 
na barju, promet po tem delu ze
lo poveča, kar vpliva na vzdušje 
in občasno moti druge dejavno
sti (pogreb, prireditve...) 

Potreba po zemljiščih je izra
žena tudi v načrtih razvoja vi
soko in nizkonapetostnega raz-
voda električne energije. Pre
skrba kraja s tem virom je 
ugodna, investicije v proizvod
ne in obrtne dejavnosti pa uteg
nejo glede preskrbe z električno 
energijo sprožiti tudi investicije 
v energetsko oskrbo. Enako ve
lja pri stanovanjski pozidavi-
zgostitve, prizidave... 

V s e p r e m a l o 
t e l e f o n s k i h z v e z 

Obstoječa telefonska poveza

va Borovnice s svetom komaj 
zadovoljuje današnje potrebe 
kraja. Predvidevamo, da bo pri 
razvoju v smer obrtne in indus
trijske rasti potreba po telefon
skih priključkih postala največji 
problem. Z razvojem osebnih 
telefonskih uslug in večanjem 
porabe telefonije na domu pa že 
danes nastaja problem zmoglji
vosti telefonske centrale. 

Povezanost kraja s širšim 
prostorom regije in države pre
ko železniških povezav je v po
tniškem smislu ugodna, v to
vornem prometu pa neprimerno 
in premalo izkoriščena. Prisot
nost železničke postaje in indus
trijskih tirov z nakladalnimi 
rampami predstavlja za razvoj 
Borovnice veliko potencialno 
prednost. 

Z izgradnjo zajetja vode bo
rovniški vršaj je Borovnica pri
dobila v odnosu do drugih kra
jev svojo veliko strateško pred
nost in obvezo. Z izkoriščanjem 
vodnega vira je možno ustvarja
ti vzajemne koristi pri drugih 
pomembnih komunalnih vpra
šanjih. Prav zato mora biti za
ščita vodnega vira prvovrstno 
vprašanje. Omejitve, ki izhajajo 
iz izkoriččanja vodnega vira, so 
bile v letu 1986 obdelane v do
kumentu z naslovom Zaščita 
podtalnice vršaja Borovniščice -
možnosti onesnaženja in varo
vanje. Omejitve se nanašajo 
predvsem na uporabo razno
vrstnih tekočin v proizvodnji, 
na odpadne fekalne vode, na 
skladišča naftnih derivatov in 
drugih nevarnih snovi, na škro
piva in gnojila... 

D o l g č a s o b p r o g i 
Pri opazovanju urejenosti in 

oblikovne podobe okolja je za
slediti, predvsem na nekaterih 
delih ob železniški progi suho-
parnost in dolgčas. Velika nasu
ta kovinska gmota, položena 
čez polje med Podgoro in Bre
gom in južni del železničke po
staje ob Borovniččici s svojo su-
hoparnostjo in velikimi dimen
zijami ne prispevata k pozitivni 
podobi kraja. Neurejenost in
dustrijskega območja Lika je po 
naši sodbi tudi posledica stihij
ske rasti podjetja v preteklosti. 
Zaraščeno področje med Bo-
rovniččico in Dolom - v okolici 
čistilne naprave naj bi bilo v na
slednjih letih tudi predmet te
meljite oblikovne prenove. 

Spričo ugodne prostorske ume
stitve glede na širši prostor kra
ja in tudi precejšno komunalno 
opremljenost (železnica, cesta, 
voda, kanalizacija, PTT ) bi na 
ta način racionalno in koristno 
ter funkcionalno zaokrožili ta 
del naselja. Hkrati z izgradnjo 
obrtnih in storitvenih objektov 
na lokaciji med železniško po
stajo in Borovniščico bi nastala 
t.i. tamponska pozidava med 
hrupno železničko postajo in 
stanovanjskimi območji Borov
nice. Z umestitvijo obrtnih de
javnosti na tej lokaciji pa se veča 
tudi smiselnost, racionalnost in 
uporabnost nove cestne pove
zave ob Borovniščici. 

P r o s t o r i z a u r e d i t e v 
Nadaljnji razvoj centralnih 

dejavnosti (družbene, storitve
ne, oskrbne in gostinske dejav
nosti), ki so v območju starejše
ga dela naselja že precej izra
žene, bo potekal v smislu zgoš
čevanja znotraj obstoječega ob
močja v smislu širjenja obstoje
čih in dodajanja novih progra
mov. Smotrna raba prostora 
nasploh kot tudi racionalno iz
koriščanje komunalno oprem
ljenih površin narekuje aktiv
nejšo politiko na področju ureja
nja prostora. 

V študiji je posebej poudarjen 
prostor ob Paplerjevi ulici ( ob 
vrtcu, Cukalova hiša ), Molkov 
trg in v nadaljevanju območje 
pred in delno v kompleksu to
varne Liko . Poseg v prostor 
okoli temelja bivšega železniš
kega viadukta (ob stari postaji) 
je predlog v smislu ureditve tu
ristične točke s panoramskim 
pogledom na Borovniško do
lino. 

Z ureditvijo Molkovega trga, 
pozidavo ob Mejačevi ulici in 
premestitvi vhoda v tovarno 
Liko lahko Borovnica pridobi 
mestotvorne elemente visoke 
urejenosti. 



Borovniški 
podjetniki 
razpravljali 
o prostorskih 
in 
programskih 
zasnovah 
v občini 

Na pobudo Združenja pod
jetnikov občine Borovnica 
je v aprilu S O N E T , d.o.o., 
iz Vrhnike izdelal prostor
ski planski dokument z na
slovom »USMERITVE R A 
B E P R O S T O R A - razvoja 
dejavnosti in oblikovne po
dobe«. Projekt je bil pred
stavljen konec meseca av
gusta. 

Ugotovili so, da je ome
njeni dokument strokovna 
osnova za nadaljnje aktiv
nosti za srednjeročno in 
dolgoročno obdobje. 

Podjetniki so tudi pred
lagali občinskemu svetu, da 
čimprej sprejme program 
razvoja, imenuje strokovni 
organ za gospodarjenje s 
stavbnimi zemljišči in osta
limi nepremičninami v občin
ski lasti. D o konca svojega 
štiriletnega mandata naj bi 
sprejeli tudi vse potrebne 
vire financiranja na komu
nalnem in cestnem področ
ju. Dva izmed petih so sicer 
sprejeli, vendar nobeden ni 
še uveljavljen v praksi. 

Na zadnji seji so bile 
upravnemu odboru združe
nja predstavljene Pragram-
ske zasnove območij za 
proizvodno-obrtno in usluž-
nostno dejavnost. 

Podane so bile naslednje 
pripombe in predlogi: 

I. prostorske zasnove in
dustrije in obrti na območju 
Cegunce: 

- posebnih pripomb ni 
bilo. 

II. prostorska zasnova 
obrtno-uslužnostnih dejav
nosti na območju ob želez
niški postaji: 

- na tem delu je potrebno 
predvideti še izgradnjo ben
cinskega servisa (črpalka), 
trgovino z gradbenim ma
terialom, avtopralnico, vul-
kanizerstvo, površino za par
kiranje tovornjakov in vla
čilcev. 

V primeru, da površina 
ne bo dovolj velika za ome
njene aktivnosti, se lokacija 
bencinskega servisa s sprem
ljajočimi objekti preseli bolj 
proti severu na lokacijo 
med železniško progo in re
gionalno cesto R C 324 proti 
Bregu. 

III. Poslovno-trgovska za
snova območja na Malkovem 
trgu: 

- lokacija za kioske in 
poslovno-trgovski objekt 
ob cesti na železniško po
stajo je primerna, 

- potrebno je opraviti tu
di razgovor s Poslovnim si
stemom M E R K A T O R iz 
Ljubljane o nadaljnjih vla
ganjih v posodobitev po
nudbe v občini. 

IV. Stanovanjska zasnova 
in oblikovanje podobe kraja z 
južne strani: 

- predlog je sicer sprejem
ljiv, vendar je področje, 
predvideno za individualno 
pozidavo, premajhno, 

- ponovno je proučiti 
področje za pozidavo na 
Dolu in Lazah. 

Podjetniki menijo, da so s 
predlogi in pobudami. le 
delno uspeli realizirati svoje 
poslanstvo v okviru nove 
občine, uspeh pa bi bil lah
ko še mnogo večji, če bi se 
strokovni problemi razre
ševali predvsem v strokov
nih krogih. 

Vrtec v Borovnici dobil 
dodatne prostore 

Prostorska problematika se 
je v vrtcu kazala zadnja tri leta. 
Vsako pomlad je komisija za 
sprejem otrok odklonila kar le
po število otrok, posebno naj
mlajših. Z novonastalo občino 
in razdružitvijo vrtca na dve 
samostojni enoti se je naša 
občina takoj odzvala na to 
problematiko. 

K o smo v mesecu maju ugo
tovili, da brez varstva ostane 18 
dojenčkov in vsi predšolski ot
roci, seje začelo zelo intenzivno 
razmišljati o ureditvi podstreš
nih prostorov v vrtcu. 

Konec julija smo se preselili v 
šolo, tako da so delavci lahko 
nemoteno začeli razbijati, vrta
ti, zidati 

Opazovali smo, kako se spre
minja streha, kako nastajajo 
novi prostori, iz pisarne je na
stalo stopnišče, kije bilo zapol
njeno z dvigalom za prevoz 
hrane. 

V začetku septembra smo se 
ponovno preselili nazaj v vrtec, 
dela še niso bila končana, zato 
nas je spremljalo veliko novega 
in zanimivega: delavci, stroji, 
ropot, vrtanje. 

K o seje bližal november, smo 
sprejeli lahko V S E otroke, ki so 
čakali. Pridobili smo eno igral
nico za 20 otrok (heterogena 

skupina) in en jaslični oddelek. 
Uradna otvoritev je bila 27. no
vembra 1997, Anja je popeljala 
starše, goste in otroke v nove 
prostore. 

Ob tej priložnosti se še enkrat 
zahvaljujem vsem, ki so poma

gali v tako kratkem času dogra
diti te lepe prostore, posebna 
zahvala delavkam na naši obči
ni ter županu za prejeto darilo 
ob otvoritvi vrtca. 

Ravnateljica: 
Mija Ocepek 

Z A H V A L A 
V tem letuje bilo obnovljeno spominsko obeležje pri Belem poto

ku v Borovnici. Na tem mestu so bili ustreljeni talci, ki so jih pripelja
li iz Ljubljane. Po vojni so bil i prekopani in sedaj počivajo na borov
niškem pokopališču. 

Spomenik je očiščen, obnovljene so črke, za kar je prispevala bo
rovniška občina. Okolico pa je lepo uredil g. Janez Petrovčič iz Dra-
žice pri Borovnici O B E M A H V A L A ! 

Z B N O V Borovnica 

Spoštovani prebivalci Borovnice 
I z t e k a se l e to , v ka te re fn vas je podjet je F e n o l i t , 

b o l j k o t je b i l o to v n a v a d i v p r e t e k l i h l e t i h , ž e l e l o 
o b v e š č a t i o d o g a j a n j i h i n s p r e m e m b a h z a n a š o 
og ra jo . V v e l i k i v e č i n i p r i m e r o v s m o to s t o r i l i 
s a m o i n i c i a t i v n o , k e r s m o se z a v e d a l i , k a k o p o m e m 
b n o je z a n a š e s o ž i t j e , d a v z p o s t a v i m o z v a m i d i a l o g . 
M n o g o k r a t so nas k t e m u p r i s i l i l e n e u p r a v i č e n e 
o b s o d b e i n z a p i s a n e neresn ice o n a š e m p o d j e t j u , n a 
ka tere s m o m o r a l i o d g o v o r i t i . 

R e d n o s m o vas o b v e š č a l i p r e k o med i j ev i n p r e k o 
N a š e g a č a s o p i s a o m e r i t v a h v p l i v o v n a o k o l j e 
F e n o l i t a , o n a š i h n a č r t i h z a p r i h o d n o s t . V j e sen i p a 
je b i l a n a š a p o z o r n o s t u s m e r j e n a v i skan je 
z a k o p a n i h s o d o v z n e v a r n i m i o d p a d k i i n v izvajanje 
z a š č i t n i h u k r e p o v . S p o m o č j o s t r o k o v n i h p o o b l a š 
č e n i h s l u ž b n a m je v t e m l e t u u s p e l o i zves t i t iste 
n a j n u j n e j š e z a š č i t n e u k r e p e , k i p o m e n i j o k o r a k 
nap re j k v a r o v a n j u o k o l j a i n l j u d i , k i d e l a j o v 
t o v a r n i . T a k o s m o u s p e l i p o s t a v i t i l o v i l n e sk l ede z a 
c i s te rne , v k a t e r i h s h r a n j u j e m o p o m o ž n e s u r o v i n e , 
u t r d i l i s m o s k l a d i š č e s o d o v i n p o m o ž n e ter 
m a n i p u l a t i v n e p o v r š i n e . Inves t ic i j e n i s o b i l e m a j 
hne , t o d a že le l i s m o s t o r i t i vse , d a se p r i b l i ž a m o n a š i 
o d l o č i t v i z a F e n o l i t , k i ne ob remen ju j e o k o l j a 
p r e k o m e r n o , k i o k o l j a ne o g r o ž a . 

V t e m l e t u s m o n a p o d r o č j u v a r o v a n j a o k o l j a 
n a r e d i l i v e l i k e k o r a k e , v n a s l e d n j e m l e tu b o m o 
n a d a l j e v a l i . V s e d o k l e r ne b o m o p r e p r i č a n i , d a s m o 
s t o r i l i p r a v vse z a t o , d a bos te B o r o v n i č a n i s p o z n a l i , 
d a n a m danes t e h n o l o g i j a o m o g o č a ž i v e t i v a r n o s 
k e m i č n o i n d u s t r i j o i n d a F e n o l i t r a v n a o d g o v o r n o 
d o o k o l j a . M i s i ž e l i m o , d a b i v p r i h o d n j e m le tu 
p r e g n a l i d v o m e v F e n o l i t o v o p o l i t i k o v a r o v a n j a 
o k o l j a i n p r i p r a v l j e n o s t i z a d i a l o g s p r e b i v a l c i 
B o r o v n i c e , v a m p a ž e l i m o s r e č n o i n z d r a v o le to 
1998. 

S l a v k o Ž i b r e t 
d i r e k t o r 

I v a n M o h a r 
v o d j a f i n a n č n o - r a č u n o v o d s k e g a sek to r j a 

Vandalizem v Borovnici 

Tisti, ki jim je članek pr
venstveno namenjen, ga naj
verjetneje ne bodo niti pre
brali, a vseno upam, da 

Društvo upokojencev Borovnica vošči 
vesele božične praznike in veliko 

zdravja in veselih trenutkov v novem 
letu 1998 vsem članom našega druš

tva pa tudi vsem drugim, ki z nami de
lite želje po zdravju, zadovoljstvu in 

sreči. 

Vesele božične praznike in srečno no
vo leto 1998 vam želijo gasilci prosto
voljnega gasilskega društva Brezovica 

pri Borovnici. 

Znak v travi 
Pred nekaj dnevi se je v travi 

znašel vstopni znak v borovniš
ko občino, ki stoji na začetku 
vasi Pako. Tako je zdaj spet vi
deti, kot da človek vstopa v 
občino Pako, kar še dolgo ne bo 
res. 

Preverjali smo, ali je šlo za 
dejanje iz objestnosti, kar ne bi 
bilo prvič, da padajo borovniški 
znaki. Ugotovitev je, da je znak 
v travi pristal zaradi nesrečnega 
naključja. Kmalu bo popravljen 
in postavljen nazaj. 

Borovniški košarkarji, ki so v letu 1997 praznovali 30-letnico 
uspešnega delovanja, so v aprilu doživeli neprijetno i n neraz
umljivo odločitev vodstva kluba (predsednik in trener), ki je 
razpustilo člansko moštvo in s tem povzročilo tudi izpad iz II. 
S K L , kjer je ekipa nastopala več kot desetletje. 

Ljubitelji košarke, ki so dolga lega ob sobotah hodili bodrit 
svoje igralce, so v jeseni ostali pred zaprtimi vrati dvorane. Za
radi tega seje peščica nekdanjih zanesenjakov odločila, da bo ta 
popularni šport v Borovnici ponovno oživila. 

S tem namenom bodo med novoletnimi prazniki odigrali 
tekmo, ki bo v dvorani OŠ dr. Ivana Korošca v 

ČETRTEK, 26. decembra 1997, ob 18. uri med ekipama 
B O R O V N I C A 98 : V E T E R A N I 

Dogovorili so se tudi, da bodo konec januarja 1998 povabili 
k delu nekdanje košarkarje, opravili primopredajo z nekdanjim 
vodstvom, sprejeli plan dela v prihodnje ter izvolili novo vod
stvo kluba. 

besede ne bodo izzvenele v 
prazno. 

Pred zdravstvenim domom v 
Borovnici je včasih vladala prava 
prometna zmeda. Zgodilo se je, 
da smo po hiši mrzlično iskali 
lastnika avtomobila, kije s svo
jim zaparkiral naš službeni avto; 
rešilni avto ni mogel do vhoda..., 
včasih je bilo celo kaj hude krvi. 
Pozimi je bilo prostora še manj. 
Ob vsakem na novo zapadlem 
snegu smo morala službeni av
tomobil najprej očistiti. 

Da bi se dokončno rešili vseh 
teh neprijetnosti, smo za zdrav
stvenim domom zgradili nov par
kirni prostor. Namenjen je služ
benim avtomobilom in delavcem, 
zaposlenim v zdravstvenem do-

Zal pa je stvar delovala ne ne
kaj dni. Ne vem zakaj in komu je 
bil senzorja zapornici tako v na
poto, da je na njem preizkušal 
moč dobro namer jene brce(?) ali 
natančno zalučanega kamna(?). 

In tako zapornica zdaj visoko 
dvignjena čaka na popravilo. 

Ne le, da je tak vandalizem 
vreden vse graje in nam povzroča 
nepotrebne stroške, posledice so 
lahko tudi bolj neprijetne in za 
koga celo nevarne, če zdravnik 
zaradi takih težav ne bi mogel na 
teren tako hitro, kot bi bilo 
potrebno. 
Dr. MarijaMunda, spec.spl.med. 

vodja ZP Borovnica 

Lepi 
načrti Ajde 

Članice društva podeželskih 
žensk Ajda iz Borovnice so na 
občnem zboru sklenile, da bodo 
v prihodnjem letu organizirale 
dva tečaja, pripravljajo srečanje 
podobnih društev, marca izlet 
na Kras, jeseni na Vršič, pa pre
davanji o aranžiranju in o zele
njavi. Sklenile so tudi, naj bi s 
pomočjo občine in Lovske dru
žine kupili nov štedilnik za iz
vedbo kuharskih tečajev. 



TD BOROVNICA 

Vabilo na 
zimski 
pohod 

Turistično društvo Bo
rovnica vas še pred nasto
pom novega leta na Štefa
novo 26. decembra vabi na 
tradicionalni zimski pohod 
na Pokojišče. Zbirališče je 
ob 8. uri pred borovniško 
osnovno šolo, ob 10. uri se 
dobimo na Pokojišču, kjer 
je v podružnični cerkvi tudi 
slovesnost Štefanovega go
du. Vrnitev je čez Lašče h 
kmetiji Bizjak, kjer se okoli 
poldneva ali kasneje začne 
malo daljše slovo. Vabljeni 
vsi, ki so se teh pohodov 
udeleževali pa tudi drugi, ki 
še niso šli. 

Društvo je letos organizi
ralo nekaj odmevnih akcij, 
med drugim je kljub f i 
nančnim težavam izdalo 
knjigo o borovniški zgodo
vini mlinov in žag, predsta
vitveni prospekt, dvoje bo
rovniških razglednic, izpel
jalo je proslavljanje kar treh 
pomembnih obletnic (sto
letnice pohodniš tva v Peklu 
in dveh železniških: 140 let 
viadukta in 50 let spodnje 
proge do Preserja), pri če
mer ni pozabilo na prven
stveno nalogo, da ohranja 
poti mimo Pekelskih slapov 
prehodne za pohodnike. 
Zdaj načrtuje dejavnosti za 
prihodnje leto. Društvo sije 
uredilo tudi vse papirje, ka
kor zahteva zakon o druš
tvih. Če bo občni zbor po
trdil delovni in finančni na
črt, bo društvo pripravilo še 
en dan vseh Borovničanov, 
tudi odseljenih, konec av
gusta, zamisel pa je, da bi s 
pridelovalci ameriških bo
rovnic skupaj tam nekje 
okrog svete Marjete proti 
koncu julija pripravili dan 
borovnic. 

Bliža se volilni občni 
zbor. V društvu se zaveda
jo, da bo potrebna pomla
ditev z novimi močmi. Mar
sikateri član odbora je iz
jemno zaposlen, še zlasti 
tisti, k i so funkcionarji v več 
društvih hkrati. Občni zbor 
naj bi bil sredi februarja, je 
sklenil izvršilni odbor. 
Vsem svojim članom pa tudi 
vsem Borovničanom vošči 
odbor društva vesele božične 
praznike in veliko ustvarjal
nega sodelovanja v prihod
njem letu. 

m 

mmmm 

Zaščiteni drevored 
Dne 26.11.1997. ste objavili sliko obnovljene 

borovniške cerkve s tremi lipami. Za objavo se 
vam lepo zahvaljujemo, saj je tako vsa domovina 
seznanjena z našo lepo obnovljeno cerkvijo. Ta je 
sedaj najlepši, najvrednejši objekt v središču naše 
vasi. Žal pa celoten članek ni izzvenel v pohvalo, 
spodbudo občanom, ki so se tako pogumno lotili 
velikega zalogaja za ureditev svojega kraja. In to 
večidel s svojim delom in sredstvi. 

Ne! Spotaknili ste se ob dve lipi, ki so jih pose
kali med petimi pregostimi lipami. Posadili so jih 
(razen prve na sliki) pred kakšnimi 30 leti borov
niški jezuiti pred cerkvijo. Da so teh pet lip kasne
je prekrstili v zaščiteni drevored, smo izvedeli Bo
rovnicam iz tega članka. Pa priglasitev del, ki da 
je sicer bila, pa brez fasade in še tisa! 

Nekajčlanska inšpekcija je bila takoj drugi dan 
»na licu mesta!« Ni kaj! Ekspeditivnost na višku! 
Taista inšpekcija pa je že leta popolnoma brez-
močna nasproti nezakonitemu pasjemu zavetišču 
(150psov) na Dolu pri Borovnici - brez vodovoda, 
elektrike, kanalizacije. Vsa negodovanja obča
nov so bob ob steno. 

Pa še nekaj. Škoda, da ni bila fotografija po
maknjena nekaj deset metrov v levo od cerkve. 
Pokazala bi podrtijo » Cukalove stale«, in pri njej 
starinsko kaščo. Ta bi lahko bila, urejena in ob

novljena, ena redkih ohranjenih 
Borovnici. 

starin v 

V članku - nič od tega! Le uničujoča kritika za 
obsežno, temeljito prostovoljno delo, ki ji vsej va
si v korist in ponos! Seveda pa je vaša kritika 
pravno utemeljena. Ko bi le bili vatli za vse enaki 
in izbor vsebin v vašem časopisu uravnotežen, ob
jektiven; resničen prikaz utripa in živlenju v vasi. 

Gornji članek36 borovniških občanov skupno s 
fotografijo smo dne 3.12.1997. poslali uredništvu 
Dela. Pa ga niso objavili. Tudi ne po telefonskem 
razgovoru z urednikom g. Šparovcem dne 9.12. 
Dva dni po razgovoru (11.12.1997) so objavili le 
fotografijo Cukalove stale, pa brez našega član
ka!! Ali to pomeni: fotografija - da! Toda komen
tirali bomo mi in po svoje. Vaše mnenje pa bomo 
enostavno blokirali, če se ne ujema z našo ured
niško politiko. Vi, amaterji, lahko čivkate v lo
kalnem mesečniku po mili volji. Ali je to soočenje, 
konfrontacija različnih mnenj v vsemogočnem, 
»samostojnem, objektivnem« dnevniku? Občani 
sami naj presodijo! To vprašanje pa je mnogo bolj 
pereče, važnejše, kot le dogajanje v Borovnici. 

Novačan Stane, 
Borovnica, Mikuževa 10 

VSEM KRAJANOM BOROVNIŠKE 
KOTLINE ŽELIMO BLAGOSLOVLJEN 
BOŽIČ LN VELIKO SREČE, USPEHA, 

PREDVSEM PA ZDRAVJA V 
PRIHAJAJOČEM LETU 

TO VAM ŽELI 

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO 
BOROVNICA 

Čebelarsko društvo Borovnica želi 
vsem vesele božične praznike in srečo 

v novem letu 1998. 

Jamarski klub Borovnica v letu 1997 
Najprej nekaj statističnih po

datkov: 
Člani J K smo v skoraj minu

lem letu prebili na terenu kar 51 
dni, skupno število udeležencev 
je doseglo razveseljivih 250, na 
eno ekskurzijo torej povprečno 
4,9 člana, zahvaljujoč lepemu 
odzivu med osnovnošolsko mla
dino, kjer smo pridobili kar 
močno ekipo mladih zagnancev 
za to športno-raziskovalno dejav
nost. 

Deset dni smo prebili na zim
skih terenskih ogledih - iskanje 
novih jamskih objektov in kar-
tiranje poligonov dostopa do 
vhodov v jame za potrebe Jam
skega katastra RS. Preostalih 41 
dni pa smo preživeli v jamah, 
skupno opravljenih je bilo kar 
325 spustov v 65 breznih in ja
mah v borovniški okolici , no
tranjskem in postojnskem kra
su. Skupno število prebitih ur 
pod zemljo je doseglo 810. 

Malenkostno smo poglobili -
s prebijanjem - našo stometrco, 
Matižljevo brezno na Pokojiš
ču, tečajnike smo peljali v velike 
jame Mačkovco pri Lazah, Zel-
ške jame z ogledom Rakovega 
Škocjana, seveda tudi v Planin
sko jamo. V to smo 31.10.97 pe
ljali tudi več družin iz Borovnice 
z organizacijo družinske ekskur
zije in ker je bi l odziv zadovo
ljiv, bomo tovrstne izlete izpe
ljali tudi v prihodnjem letu. 

Aktivnosti J K Borovnica so 
usmerjene predvsem v poveza
vo Planinske jame s Postojn
skim jamskim sistemom, zato 
smo poleg navedenih izvedli še 
šest raziskovalnih akcij v Pla
ninski jami in tri na terenu med 
Planino in Pivko jamo in ob tem 
našli, obiskali in registrirali si
cer ne ravno izjemno globoko 
brezno na pred nekaj leti še ne
dostopnem, zaprtem vojaškem 
območju. 

Novosti v knjižnici dr. Marje Boršnik Borovnica 

S T R O K O V N A L I T E R A T U R A 
Ardley, N . : Spoznavajmo zna
nost. Barva 
Ardley, N . : Spoznavajmo zna
nost. Stroji 
Ardley, N . : Spoznavajmo zna
nost Zrak 
Dal i : Življenje in delo 
Grošelj, V . : Anapurna 
Novljan, S.: Povabljen v 
knjižnico 
Papež, J . : Biotska raznolikost 
gozdnate krajine... 
Trstenjak, A . : Psihologija barv 
Walkenbach, J . : Excel za Win 
dows 95 za telebane 

L E P O S L O V J E Z A M L A D I N O 
Markuš, R.: Leni maček 
Markuš, R.: Zaspana sova 

Mylo , L : Čarobni šal 
Nostlinger, C : M i n i gre v šolo 
Nostlinger, C : M i n i in muca 
Maca 
Nostlinger, C. : Min i sreča 
Božička 
Škutina, V . : Kje prebiva čas 
Velthuijs, M . : Žabec in ptičje 
petje 
Velthuijs, M . : Žabec je junak 

L E P O S L O V J E Z A O D R A S L E 
Adams, D . : Štoparski vodnik 
po galaksiji 
Cankar, L : Cankarjeva kratka 
pripovedna proza 
Lainšček, F.: Skarabej in 
vestalka 
Moliere, J .B.P. : Tartuffe 

C D P L O Š Č E 
The Doors: Greatest hits 
Joplin, Janis: Absolute Janis 
The Kelly family: Almost 
heaven 
Lovšin, Peter: Zadnji križarski 
pohod 
Simon and Garfunkel: The de
finitive Simon and Garfunkel 

PRAVLJIČNE U R E : 
22. 12. Grimm: Zvezdni 
tolarji 
29.12. Zelinka, M . : Božična 
drevesca 
5.1. Weninger, B . : Bav bav 
12.1. Škutina, V. : Kje prebi
va čas 
19.1. Mylo , L : Čarobni šal 
ob 17. uri. 

Dolgoletna želja po odkritju 
rovov, ki naj bi j ih Ljubljanica 
dolbla na svoji podzemeljski 
poti med Planinskim poljem in 
izviri Prušnice, Bistre in na 
Vrhniki , pa se bo mogoče le iz
polnila. N a Pokojiški planoti 
smo naleteli na dihalnik, ki po
zimi vali iz notranjosti steber 
pare, kar daje slutiti na prisot
nost vodnega toka. Druga mož
nost vhoda v podzemlje je fosil
ni izvir v Bistri , ki pa je tako 
ozek, da seje tudi obrniti težko, 
za razdražene netopirje, ki izle-
tavajo iz nevidne notranjosti, pa 
je očitno dovolj toplo zimsko 
bivališče. 

Kaj bi bilo lepšega in za raz
voj turizma boljšega kot vhod v 
jamski sistem na samem začet
ku Krasa v borovniški ali vrh
niški občini. 

Razveseljivo aktivnost so po
kazali tudi člani potapljaške 
sekcije pri J K , opravili so preko 
90 potopov na morju in dva
najst v jamah, upoštevati pa je 
treba, da so s potapljanjem za
čeli še ne dolgo tega. V prihod
nosti lahko od njih pričakujemo 
marsikateri uspeh. 

Ob naši dejavnosti na terenu 
pa ne moremo mimo ekologije, 
kije v Borovnici že tako ali tako 
»multipopularna«, vsaj za ne
katere. Četrtega oktobra smo se 
spustili v brezno v Stružnicah 
na Pokojišču in na dnu prve 
stopnje na globini 30 m naleteli 
na odvržen bencinski 200 1 sod, 
razklan, v njem pa je bilo še ka
kih 10 1. izrabljenega strojnega 
olja. Vse ostalo je izteklo in se 
razlilo po breznu, sedaj pa ob 
vsakem dežju pronica globlje. 
Brezno je sedet km oddaljeno 
od Pokojišča v smer Logatca. 

Dvomimo, da je nekdo privle
kel ta sod z Vrhnike, bolj verjet
no je lokalnega izvora. 

Nikakor tudi ni naš namen 
odkrivati povzročitelja. Prese
neča pa nas hipokrizija in po
polna neodgovornost, če to de
janje postavimo ob bok naspro
tovanju vsaki ideji o potenci
alnih možnostih turističnega raz
voja Pokojiške planote. Brez
kompromisno zagovarjanje neok
rnjene narave in izključno kme
tijskega področja, kjer se to pač 
vidi , podzemlje pa je polno svi
njarije. Brezno pod Padežem je 
do vrha zasuto s smetmi, Cuka-
lovo brezno je polno avtomo
bilskih školjk, štedilnikov, vreč 
z odpadki, v že omenjenem sod 
odpadnega olja in štedilnik, v 
množici vrtač na Pokojišču in v 
zaledju Retovja ter pod Ljub
ljanskim vrhom pa stare gume, 
vse vrste bele tehnike, steklenic 
na kupe itd., skratka, kjer je 
luknja blizu poti ali vlake, v tej 
so človeški odpadki. 

Skratka bodimo toliko po
šteni do sebe in drugih in se za
vzemajmo za čisto okolje tudi 
tam, kjer se to ne vidi. 

Za J K Borovnica 
Palčič Tone 

Obvestilo 
vsem 
obiskovalcem 
pokopališča 
v Borovnici 

Kot smo vas že obvestili v 
Našem časopisu, smo ukinili 
kontejner pred cerkvijo, kije bil 
namenjen odlaganju odpadkov 
s pokopališča. Kontejner, ki je 
bil postavljen med lipami oz. ob 
pokopališkem zidu, je kazil vi
dez območja, na katerem se po
leg lepo obnovljene cerkve na
hajata še dva spomenika. 

Posode za odpadke so zaen
krat nameščene na dveh lokaci
jah, ob mrliški vežici in ob po
toku na koncu novega dela 
pokopališča. Prosimo vse obis
kovalce pokopališča, da upoš
tevajo nov način odlaganja od
padkov. Prosimo, da odpadkov 
ne odlagate na tla ob lipah ali ob 
pokopališkem zidu. Naš odnos 
do okolja, v katerem živimo, pa 
tudi spoštovanje do pokojnih, 
se kažeta tudi preko okolice 
cerkve in pokopališča. Zato je 
prav, da vsi skupaj poskrbimo, 
da bo okolica urejena in čista. 

Ugledna družba 
Direktor borovniškega Ellesa 

in podpredsednik združenja za 
drobno gospodarstvo pri Gos
podarski zbornici Slovenije Fran-
jo Modrijan je eden izmed čla
nov slovenskega dela upravnega 
odbvora mešane slovensko hr
vaške gospodarske zbornice. V 
slovenskem delu zasedbe so tudi 

direktorji Fructala, ETI Izlake, 
Merkurja , Gorenja, Beti in Le-
ka. S hrvaško ekipo v podobno 
močni zasedbi se bodo pogovar
jali o sodelovanju panožnih 
združenj in o kooperacijskem 
sodelovanju. Za prvo polovico 
aprila je napovedan velik posvet 
v Krškem. 



PESNIŠKA ZBIRKA BARBARE BEZEK ROT 

Polje ubesedenih sanj 
Nedeljsko popoldne druge de

cembrske nedelje je bilo za Bo-
rovničane in njihove goste po
sebno praznično. V prepolni 
šolski dvorani so predstavili 
pesniško zbirko Barbare Bezek 
Rot Polje sanj. 

Prireditev je začela mag. M a 
ja Makovec Brenčič z besedami: 
-- Med nami živi pesnica. Prosi
la sem jo, naj mi pove nekaj o 
sebi in svojem delu. Takole seje 
predstavila: 

»Čarovnija besed me sprem
lja že od časov plenic in vročih 
hlačk dalje. Rime sem sprejela 
za svoje že v predšolskem od-
bdobju, tako kot večina mladih 
nadebudnežev. K o so se mi od
prla prva vrata učenosti, sem se 
vključila v literarni krožek. Gos
pa Anastasova mi je vlivala za
upanje in poslala nekaj umot
vorov na ljubljanski Dnevnik. 
Postala sem njihov dopisnik v 
rubriki Dnevnik mladih. V sred
nješolskem obdobju sem objav
ljala v gimnazijskem časopisu, v 
glasilu Pota mladih. Svoje pes
mi sem prebirala na mnogih 
proslavah v domačem kraju. L i 
terarni večer sem imela v galeriji 
Ars in v K U D Španski borci v 
ljubljani. V študentskih letih pa 
sem zbrala dovolj poguma in 
poslala nekaj pesmi in proznih 
del na natečaj območnega sre
čanja pesnikov in pisateljev za
četnikov iz Ljubljane in okolice. 
Bila sem izbrana za sodelovanje 
na republiškem srečanju mladih 
ustvarjalcev, leta 1985 v Gra 
dišču. 

Z diplomo, ki razen pravopi
sa ni v povezavi z literaturo, se 
je končalo moje študijsko popo
tovanje. Sledila je služba, poro
ka, otroci... To obdobje bi ime
novala obdobje branja pravljic 

Stinglci 
prišli m 
odšli 

Borovniški moški pevski zbor 
Štinglc, ki ima te dni veliko vaj 
za nastop na novoletnem kon
certu z vrhniškim orkestrom, in 
je tudi sicer polno zaseden, je tik 
pred predsedniškimi volitvami 
skočil še do Ljubljane, kjer naj 
bi nastopil v okviru ekološke 
ure v prostorih državnega sveta. 
Tam so namreč zbrani tudi 
predstavniki lokalnih in drugih 
interesov. 

Prepevanja ni bilo, ker so or
ganizatorji pozabili zadevo or
ganizirati oziroma so se umak
nili v tople kraje. V državnem 
svetu so receptorji čudno gledali 
pevce v slavnostnih oblačilih za 
na oder, da bi bil napovedan 
kakšen koncert pa niso nič 

Barbara Bezek Rot, avtorica pesniške zbirke Polje sanj. 

in zahtevne strokovne literatu
re, kot so zdravstveni nasveti in 
kuharske knjige za začetnike. 

Pa je prišel trenutek, ko so se 
pajkove mreže življenja tako 
zapletle, da se je zopet rodila 
poezija. Prijela sem jo za pero in 
besede kot da so nekje globoko 
v meni zorele, so se prelile na be
le pole papirja. Spoznala sem, 
da so del mene. Zato pišem o 
življenju, njegovih stiskah, stra
hovih, iskanjih, smislu in ne
smislu bivanja, o kisli barjanski 
prsti. Barje s svojimi otožnimi 
kriki ostaja moja največja lju
bezen.« 

Barbara Bezek Rot je zbrala 
toliko poguma, da je privlekla 
na dan vso svojo poezijo in jo 
kot pesniški prvenec oblikovala 
v knjižni izdaji. Ljubezen do 
umetnosti jo je privedla še dalje,, 
do poslikave na svilo. 

Knjige in svila, čopič in barva 
in čarovnija besed, ki j ih je bar
bara skovala v stihe - vse to je 
mavrica njenega življenja. Da
nes del svoje življenjske mavrice 
poklanja tudi nam, zato smo 
lahko ponosni, da jo imamo, je 
dejala Maja Makovec Brenčič. 

Avtorica spremne besede Met
ka Pristavec Repar je drobni 
knjižici Polje sanj na pot napisa
la naslednje: 

»Barbara je iz sramežljive de
klice, ki je skrivala svoje verze, 
odrasla v zrelo žensko, ki pozna 
vse razsežnosti svojega življenja 
in ve, kaj hofe. Barje, barjanska 
zemlja, trave, breze, samota in 
otožni kriki so motivi njene po
ezije. Njene sanje dobijo krila in 
se prepletajo z oblaki, pticami, 
žitnimi polji. Njene sanje poleti-
jo do ljubljenih otrok, ki bi jih 
rada obvarvala vsega hudega, v 
srcu j i plamti ogenj, ljubezen do 
nežnega, ljubeznivega in sanja-
vega moškega. In čisto na kon
cu se njeno iskanje konča, in 
»na krilih vetra poleti v svet ne
skončno dobrega«. 

Lojze Svete, igralec in umet
nik, član Slovenskega narodne
ga gledališča v Mariboru, sicer 
domačin s Pakeea. se ie pridru-

Bencinski servis in vuikanizerstvo 
Jezero 103 

Odprto imamo vsak delavnik 
od 6. do 20. ure, 

ob sobotah od 6.30 do 15. ure. 

Se priporočamo za obisk. 

Želimo vam vesele božične praznike 
in srečno v letu 1998. 

žil povabilu in prebral nekatere 
pesmi iz zbirke. Večerje oboga
til glasbeni trio v sestavi Eva 
Hren(vokal), Borut Drašler (ki
tara) in Dejan Mesec (sak
sofon). 

Ob koncu je bilo povedano v 
imenu pesnice tudi naslednje: 
»Zahvaljujem se vsem, ki ste 
omogočili, da je knjiga izšla. 
Brez podpore prijateljev, druži
ne, sodelavcev, donatorjev, in 
Z K O Vrhnika te pesniške zbir
ke zagotovo ne bi bilo. 

Posebna zahvala vsem lju
dem, ki so moje sanje prebrali, 
uredili, oblikovali in natisnili. 
Hvala Lojzetu, da je mojim 
pesmim vdahnil življenje, lekto
rici, pravzaprav mentorici Met
k i , oblikovalcu Andreju, tiskar
jema M i h i in Jožetu za še vroče 
izvode knjige, napovedovalki 
Maji , Jožici za pomoč pri obli
kovanju scene, Dušanu, OŠ Bo
rovnica, članom kreativnega kro
žka in vsem , ki ste moje verze 
vsa ta leta radi prebirali in me s 
tem spodbujali. 

Zahvaljujem se tudi moji dru
žini, še posebno stari mami Tini 
Rot, ki mi je otroštvo prepojila z 
ljubeznijo do besede, rime, igre 
in glasbe. Brez nje se moje sanje 
ne bi nikoli rodile. » 

Izid knjige so podprli: Bren
čič Boris s.p., Borovnica, O O 
L D S Borovnica, Leples d.o.o. 
Borovnica, Nika d. o.o. Ljub
ljana, občina Borovnica, plete
nine Ros Ljubljana, samostojni 
sindikat delavcev podjetja I U V 
Vrhnika, Škrbec Franc s.p. Bo
rovnica, Vi la Breg d.o.o. Breg 
pri Borovnici in sorodniki. 

Kdor knjige ni kupil takoj ob 
izidu, jo lahko kupi v trgovini 
Kamelija v Borovnici in v Can
karjevi založbi na Vrhniki . 

Namizni tenis 
v Borovnici z 
i i u v i i i i 

vodstvom 
Pred dvema letoma ustanov

ljen N T K Borovnica je na red
nem občnem zboru konec pre
jšnjega meseca analiziral dose
danje delo in ugotovil, da je 
potrebno aktivnosti pri delu z 
mladimi dopolniti in pospešiti. 

Ker bodo imeli v prenovljeni 
dvorani T V D Partizan Borov
nica odslej na voljo le en termin 
za treninge (ob petkih), j im je na 
pomoč priskočilo Gasilsko druš
tvo Breg-Pako in omogočilo 
mladim vadbo tudi ob torkih v 
gasilskem domu. Člani - rekrea-
tivci pa bodo tudi v sezoni 
1997/98 nastopali v IV. ligi 
N T Z (v sezoni 1996/97 so osvo
ji l i šesto mesto). 

Vodenje kluba sta namesto 
dosedanjega predsednika Fra-
nja Modrijana prevzela Boštjan 
Vovk in Vi l i Jereb. Člani uprav
nega odbora pa so še: Dušan 
Vuleta, Marija Ocepek, Jože 
Petrovčič in Lado Gerdina. 

VOJAŠKI VEČER 

Srečanje s pisateljem 
in alpinistom 

Dosedanji program bojnega usposabljanja in 
vzgoje omogoča, da se vojake na služenju vo
jaškega roka v 54.okmb poleg splošnega in spe
cialnega urjenja spodbuja k še večji ustvarjal
nosti in motiviranosti tudi z različnimi kulturno-
izobraževalnimi dejavnostmi. Med pomem
bnejše nedvomno sodijo srečanja s številnimi 
znanimi slovenskimi ustvarjalci (pesniki, pisa
telji, igralci, športniki...). Tako smo pred krat
kim, v okviru državljanske vzgoje, gostili pisa
telja, športnega pedagoga in alpinista Vikija 
Grošlja. Predavanje je bilo zvečer po koncu ce
lodnevnega usposabljanja. Ker smo želeli, da se 
predavanja poleg vojakov oklepnega bataljona 
udeležijo tudi pripadniki drugih samostojnih 
enot, smo se tokrat (zaradi večjega prostora) 
zbrali v jedilnici vojašnice. V dveurnem preda
vanju, pod naslovom Deset osemtisočakov, je 
gost na slikovit način predstavil svoje vzpone 
na deset osemtisočakov. Skoraj samoumevno 
je, da so ga vojaki zelo lepo sprejeli. 

Pobudnik za izvedbo predavanja bil pripad
nik 16.bNZP stot. Martin Koadin, ki je v pro
stem času vnet rekreativni planinec in tudi zvest 
bralec potopisov omenjenega alpinista. 

O S V A J A L E C O S E M T I S O Č A K O V 
V zgodovini slovenskega alpinizma sodi V i k i 

Grošelj nedvomno med največje alpiniste vseh 
časov. N a svoji 44- letni življenjski poti je ob za
vzetem pedagoškem delu z osnovnošolsko 
mladino večino prostega časa namenil aktiv
nemu alpinizmu. Ob vzponih po domačih in tu
jih gorah je sodeloval na 14 odpravah v hima
lajsko pogorje - Himalajo in stal že na desetih 
vrhovih (od skupaj štirinajstih) osemtisočakov, 
kolikor j ih je na Zemlji. Njegov prvi vzpon na 
osemtisočak je bil sredi sedemdesetih let po pr
venstveni smeri na Makalu , nato so se vrstili še 
Manaslu - 8163 m, južna stena (1984), Broad 
Peak - 8047 m, klasična smer (1986), Gašer-
brum II - 8035 m, klasična smer, alpski slog 
(1986), Co Oju - 8201 m, severna stena, prven
stvena smer (1989), Lotse - 8516 m, klasična 
smer (1989), Mount Everest - 8848 m, klasična 
smer (1989), Šiša Pangma - 8046 m, južna stena, 
d e l n o p r v e n s t v e n a s m e r ( 1 9 8 9 ) , 
Kangcendzenga - 8586 m, klasična smer (1991), 
K 2 - 8611 m, klasična smer (1993). Na vse vrho
ve, razen na Makalu , Everest in Kangcendzen-
go, je plezal brez dodatnega kisika. Povzpel se 
je tudi na vse najvišje vrhove celin. Poleg tega je 
eden najbolj plodnih pisateljev pri nas. Luč 
knjižnih polic je doslej zagledalo že osem nje
govih knjig - planinskih potopisov - z nasled
njimi naslovi: Do prvih zvezd, V prostranstvih 
črnega granita, Prehodil bi svet za en sam na
smeh, Štirikrat osem tisoč, Bela obzorja, K 2 , 
grenko zmagoslavje, Anapurna, pred kratkim 
pa je izšla še knjiga Južno od vsega - Antarkti
ka. Ob prebiranju njegovih del se bralcu odpira 
okolje nedotaknjenih svetov, kamor človeška 
noga le redko stopi. Njegova dela so polna res
ničnih življenjskih dogodkov, ki so se mu pripe
tili na poteh, kar bralcu omogoča pristno in en
kratno podoživljanje, tudi zato, ker vse podkre
pi z izvrstnimi fotografijami. 
Po predavanju smo ga zaprosili za kratek 
pogovor. 

Kakšne spomine imate na služenje vojaškega 
roka? 

Vojaški rok sem služil pred desetletji v Vo
jašnici Bohinjska Bela, kjer so nas ručili planin
skega bojevanja. V tistem času sem se počutil 
najprej alpinist in šele potem vojak. Bi l sem še 
zelo mlad in mi ie bila vojska zelo zanimiva, ker 
sem on iariko tudi v hribih. Mirno lai.ku icčem, 
da imam nanjo zelo lepe spomine. Edina slaba 
stvar, ki jo sedaj gledam z očmi odraslega, je bi
la, da bivša vojska ni znala izkoristiti energije v 
fantih, v kakršnemkoli smislu, recimo na kul
turnem in športnem področju. V popoldnevih 
in večerih smo se prevečkrat dolgočasili, ker ni 
bilo prave zaposlitve. Ne vem, kako je sedaj, v 
naši, slovenski vojski; upam, da je drugače. 
Smiselno je, da so vojaki čim bolj zaposleni s 
koristnim delom in tako bodo imeli veliko lepih 
spominov na služenje, pa tudi nivo splošne vo
jaške izurjenosti bo večji. 

Kaj vas poganja, da se znova in znova odprav
ljate na osvajanje novih vrhov; je to spoznavanje 
lastnih psihofizičnih meja ali iskanje življenjske
ga smisla oziroma kakšne filozofije? 

Med osvajanjem novih vrhov me ne poganja 
iskanje življenjskega smisla ali kakšna filozofi
ja. Visokogorski svet me strašno zanima. Res je, 
da vedno iščem meje svoje sposobnosti, pred
vsem pa v teh hribih čutim, da živim zelo inten
zivno, bolj kot sicer v normalnem življenju, če
prav je moje vsakodnevno življenje zelo lepo. 
Imam družino, ki jo imam zelo rad, vendar 
očitno rabim še nekaj več. Gore me notranje iz-
polnujejo in menim, da to ni stvar, ki kar mine. 

Imate mogoče življenjski cilj, da bi po desetih, 
že osvojenih osemtisočakih premagali še preosta
le štiri in postali eden redkih Zemljanov, ki imajo 
takšen, navadnemu smrtniku nedosegljiv dosežek 
za seboj? 

Cilj osvojiti vseh štirinajst osemtisočakov 
sem si postavil po osvojitvi petega. To sem 
oznanil svetu, sprva predvsem zato, da bi lažje 
prišel do prepotrebnih sredstev za plezanje. 
Ogromno je alpinistov se je poskušalo povzpeti 
na vsaj en osemtisočak, pa tega niso zmogli. 
Meni je to uspelo že desetkrat in sem strašno 
zadovoljen. Najbrž zato, ker se v bistvu nisem 
resnično gnal za končni cilj, da moram osvojiti 
vseh štirinajst vrhov. Ampak za vsakega, na ka
terega sem prišel, je zgodba zase, in to nepopis
no lepa, ki si jo bom zapomnil za vse življenje. 
Takrat sem mislil: Vsak naslednji uspešen 
vzpon bo krasen, če pa bodo kdaj vsi, bo še toli
ko bolje, vendar me to sploh ne obremenjuje. 

Kaj mislite o alpinizmu, ki za nekatere ostaja 
splet prelepih doživetij, za druge pa poklic in 
sredstvo za hitro bogatenje? 

Alpinizem je zelo širok pojem. V njem je pro
stor prav za vsakega človeka - za profesionalca, 
popolnega entuziasta, fotografa, umetnika... 
Nikogar ne obsojam. Vsak naj najde tisto, kar 
najbolj ustreza njegovi osebnosti. V hribih bo 
vedno dovolj prostora za vse in nikoli si ne bo
mo napoti. Vsakemu iskreno želim, da najde ti
sto, kar išče. 

Alpinizem je lahko tudi uspešna promocija. 
Slovenci smo majhen narod in če želimo po

vedati, kje smo in kdo smo, moramo vsi skupaj 
narediti petkrat več kot nekateri pripadniki 
drugih številnejših narodov. Po tej strani to 
pomeni nek minus, po drugi pa smo lahko v 
prednosti. Meni osebno predstavlja izziv, nekje 
se dokazati. Velikokrat seje na primer zgodilo, 
da smo prišli skupaj s plezalci drugih dežel in 
nikoli niso vedeli, ali smo Čehi, Poljaki, Slova
ki . . . K o pa smo opravili določen vzpon, so toč
no vedeli, kje leži Slovenija in'kdo smo. Sloven
ski trikotnik je na zemljevidu izredno majhen, 
medtem ko je alpinistični na svetovnem zemlje
vidu tolikšen, da sodimo med deset absolutno 
najbolj razvitih dežel glede na dosežke v 
alpinizmu. 

Moramo v Sloveniji še veliko narediti, da bi 
ljudje bolje spoznali lepote neokrnjene gorske na
rave, alpinizem, pohodništvo ter vse skupaj še bolj 
cenili in finančno podpirali? 

Finančna podpora je slaba, podobno kot pri 
številnih nemedijskih športnih panogah. Tisto, 
kar ljudje lahko gledajo na televiziji, je zanimi
vo tudi za sponzorje in tam se lažje dobi pod
pora. Osebno lahko povem, da nisem nezado
voljen glede slovenskega odnosa do alpinizma. 
Ljudje ga kar poznajo, spremljajo in simpatizi-
rajo z nami. Menim, da tudi sam veliko naredim 
v tej smeri: predavam naokoli, pišem članke in 
knjige ter tako na svoj način prispevam k bolj
šemu poznavanju le-tega. Opažam, da se odnos 
do alpinizma pozitivno spreminja, kar me zelo 
navdušuje. 

V prihodnje je pričakovati, da bo država še 
manj finančno pomagala, čeprav je alpinizem 
lahko zelo promocijski. 

Vedno pomembnejše sponzorstvo posamez
nikov kot podjetij. Zadnjih nekaj let vse odpra
ve organiziram prek sponzorjev. Tudi z vojsko 
sem že nekajkrat sodeloval; v Vojašnici Bohinj
ska Bela sem pripravU neko predstavitev, pri 
Morisu in v Vojašnici Šentvid pa nekaj preda
vanj. Ob zadnjem himalajskem vzponu sem 
imel možnost, da sem »testiral« enega od delov 
vojaške podobleke (iz termovelurja) in seje kar 
dobro izkazala. Upam, da se bo tako sodelov-
nje krepilo, saj alpinisti marsikaj vemo in to 
lahko tudi pokažemo (izkušnje z najvišjih go
ra). Pripravljeni smo sodelovati z vsem srcem. 
Že nekaj časa z zaupanjem spremljam vojake iz 
planinske enote Bohinjska Bela, ki se uspešno 
urijo v različnih tehnikah plezanja. N i čudno, 
daje bilo že veliko delegacij očaranih nad njimi, 
tudi tistih, kjer imajo gore. 

Samuel Lajevec 



ZUPANOVA BESEDA 

P R E H O D V N O V O L E T O N A S N A G O V A R J A K 
S P R E J E M A N J U V S E H Ž I V L J E N S K I H 
P R E I Z K U Š E N J I N K O S E B N I S T A N O V I T N O S T I 

Pričakovanje novega se običajno prepleta z razčlembo preteklega 
in doživetega, saj nam je to najcenejša in sveža osebna izkušnja. S 
priznanjem lastne danosti pa postane tudi dragocena opora v 
nadaljnem življenju. Modr i rastejo z razčlembo lastnih in tujih 
napak, nespametni pa se ob oboje spotikajo in po nepotrebnem 
padajo! Prav za to slednje so najboljše zdravilo skupni cilji, kot 
razlogi za spodbujanje naše gorečnosti in konkretnih prizadevanj, 
da bi skupne načrte s skupnimi močmi zares čimprej dosegli. 

Povabim vas torej, da si v prihodnjem letu spet zastavimo vsem 
koristne cilje, seveda z vednostjo, da bodo rezultati spet v največji 
meri odvisni od naše lastne odločnosti in odpovedi v korist 
zastavljenim nalogam. 

Temu pa je povsem enakovredno tudi spoznanje konca. 
Silvestrska simbolika je primerljiva s smrtjo vsakega živega bitja. 
Vesel sem, da sem lahko župan v občini, kjer se velika večina ljudi 
zaveda človeške minljivosti in spoznanja, da moramo nam 
namenjene trenutke izživeti na tak način, da bo to koristno za nas in 
vse naše zanamce. V veselju do življenja premagujmo stiske in 
preizkušnje in množimo prejete talente tudi v korist naših zanamcev. 

Učimo se tudi od naših prednikov, kar je nedvomno veliko več 
vredno kot vsa tuja kvazikultura, ki načrtno potujčuje našo mladino 
in vzgaja janičarje slovenstva na domačih tleh. 

Ste že kdaj pomislil i , da se z vsakim dnem in vsakim letom piše 
tudi zgodovina? Kaj neki bodo o tem narodu in teh časih vedeli naši 
potomci? Nadvse si želim, da bi rekli: Kljub veliki zablodi so se 
vendarle pravočasno prebudili iz lažne omame, spoznali lastne 
napake, se med seboj spoprijateljili in kot v eni družini obnovili in s 
tem vsem nam in našim otrokom omogočili varno življenje. 

S R E Č A V N E S R E Č I 

Državni ukrepi so prizadeli vse slovenske občine. Seveda še 
posebej tiste, ki so se sposobne hitro dogovoriti in pametno 
gospodariti, kar pomeni denar hitro in odgovorno obračati . Naša 
občina je gotovo med slednjimi, česar ne potrjujejo besede, marveč 
vse narejeno. Zmanjšanje predvidenega denarnega dotoka je torej 
porušilo finančno konstrukcijo in istočasno spodbudilo celotno 
občinsko upravo, da smo pritisnili na vse mogoče naslove in vsem 
dokazali, kako velike in enkratne naložbe imamo na področju 
šolstva, zdravstva, izboljšanja pitne vode, komunale, splošne 
varnosti in drugje. 

H V A L A V A M , D O B R I L J U D J E ! 
Spoštovani občani! Z velikim veseljem gledam na naše skupaj 

opravljeno delo. Že pred tremi leti ste mi , kot enemu najmlajših, za
upali odgovorno mesto župana. Dobro se še spominjam takratnega 
javnega mnenja in vseh neznank v zvezi z delovanjem občine. Niče
sar se nisem ustrašil, saj sem že imel izkustvo delovanja iz lastne vasi 
in župnije. Tudi zato sem se dela na občini lotil odkrito in s poštenimi 
nameni. Predvsem pa z velikim zaupanjem v Vas, moji občani. G o 
tovo je prav to prepričalo mnoge med Vami , da ste tudi sami začeli 
reševati težave v lastnih soseščinah in skupnostih ter tako na vse mo
goče načine pripomogli k razrešitvi vsakovrstnih ovir in k napredku 
na vseh področjih. 

Zahvaljujem se torej vsem poznanim in nepoznanim sodelavcem, 
seveda s povabilom, da nas vsi doseženi rezultati spodbudijo k na-
daljnemu sodelovanju in nadomeščanju 'prirojenih' slabosti z novo, 
pozitivno miselnostjo, ki temelji na naravni in kulturni dediščini in 
izkustvu slovenske družine. Samo to je ohranilo naš narod skozi vse 
krize in čase! 

Zahvaljujem se tudi občinski upravi, saj uspešno deluje, pa čeprav 
v polovični zasedbi. Namesto uslužbencev na preostalih delovnih 
mestih pa imamo delavce, zaposlene preko javnih del, in študente. 

Hvala tudi vsem zaposlenim v skupnostih, zavodih in ustanovah 
ter vsem obrtnikom in podjetnikom za vse dobro! 

Ker skupaj doseženo potrjuje pravilnost sodelovanja, Vas torej 
vse vabim k nadaljnemu medsebojnemu sodelovanju. 

D E C E M B E R - M E S E C P R I Č A K O V A N J A I N 
K R E P I T V E P O Z O R N O S T I P R A V D O V S E H 
L J U D I 

Mesečni poudarki imajo res globok pomen. Združujejo prav vse 
ljudi. Nikogar ne prisiljujejo ali izključujejo. Prav vsakemu pa tudi 
koristijo natanko toliko, kolikor j ih hoče zares sprejemati. Kot je, na 
primer, pričakovanje povezano s pozornostjo, je tudi sodelovanje 
povezano z medsebojnim odpuščanjem in obojestransko priprav
ljenostjo in sposobnostjo neprestanega spremljanja glavnega, še 
oddaljenega cilja v obliki zunanjega in notranjega družinskega miru 
v vseh skupnostih. 

Le kako more človek voščiti z jezo v srcu? Mar ni D« .ij smjgeJjjMn 
naravno, da se ljudje prej med seboj pomirimo in si sežemo v roke z 
iskrenimi željami in besedami? 

Novoletni prazniki so torej čudovita priložnost za medsebojne 
pomiritve. Nesporazume in spore pa sprejmimo kot lansko listje! 
Znebimo se ga za vedno in pripravimo svoja srca in skupnosti za 
novo rast v novem letu! 

Ž U P A N O V A Z A H V A L A I N V O Š Č I L O 
Spoštovane sodelavke in sodelavci, spoštovane bralke in bralci! 

Zahvaljujem se vam za vse razumevanje in pomoč v katerikoli obliki. 
Skupaj smo naredili največ dosedaj. Dela pa je še veliko, še posebej 
na področju medsebojnega pomirjanja in vsestranskega, vsem ko
ristnega sodelovanja. Želim vam obilo zdravja, da bomo pogumno 
zakorakali naprej v novo življenje na pragu tretjega tisočletja. 

Č E S T I T K I I N Z A H V A L I 
Ob zmagi na predsedniških volitvah 1997 predsedniku naše do

movine Slovenije, gospodu Milanu Kučanu, iskreno čestitam. Nje
mu in njegovi soprogi Štefki želim obilo zdravja in vse dobro z željo, 
da bi tudi v prihodnje ob svojih velikih delovnih obveznostih sprem
ljala naše delo in nas še kdaj počastila s svojim obiskom. 

Prav tako čestitam seveda tudi gospodu Janezu Podobniku, kije z 
doseženim mestom, tik pod vrhom, vsem utemeljil svoje kvalitete in 
dobro utrdil ugled naše stranke doma in v svetu. Skupaj smo nabrali 
veliko novih in prepotrebnih izkušenj za nadaljne življenjske 
preizkušnje! 

Zahvaljujem se tudi vsem volivcem, kateri niste nasedli propa
gandi medsebojnega ločevanja in napadanja in ste s svojim glasom 
pogumno podprli medsebojno sodelovanje. 

Drago Stanovnik 

Rakitna turistično vedno bolj zanimiva 
V nedeljo 7. decembra meje lepo vreme zaneslo na prelepo »Rakitniško planoto«. Spodbudilo meje tudi 

priznanje, ki gaje Rakitna prejela v akciji Turistične zveze Slovenija pod geslom »Moja dežela - lepa, urejena 
in čista«. Rakitna ter njeni turistični delavci so prejeli priznanje za drugo mesto v kategoriji hribovski kraji na 
podelitvi v Mariboru, sredi meseca novembra. Prav gotovo je to lepo priznanje za ves trud, ki ga vsi krajani 
Rakitne vlagajo v lepo, čisto in turistu prijazno svoje okolje. To pa sem doživel tudi dam na mojem potovanju 
po Rakitni. Saj je bilo neverjetno polno gostov, parkirni prostor pri jezeru popolnoma zaseden, sprehajalci 
povsod okoli jezera, najmlajši so se na vzpetinah sankali in smučali, pač lepo vreme je pritegnilo številne 
obiskovalce na svež zrak in na prelepo rakitniško planoto. Zato ni nič čudno, da sem slišal od številnih 
obiskovalcev precej lepih besed o Rakitni, da se radi vračajo na planoto na krajše in daljše sprehode, če pa 
bodo domačini poskrbeli še za boljšo gostinsko ponudbo, pa da bodo še pogostejši gostje. Slika pa prikazuje 
delno zamrznjeno rakitniško jezero. 

S.S. 

Bogata kulturna ponudba 
za novoletne praznike 

Novo leto in božič se neza
držno bližata, z njim pa tudi 
pestra kulturna in zabavna po
nudba ne samo v Ljubljani in 
drugih kulturnih središčih, tem
več tudi na Brezovici, v Vnanjih 
Goricah, Notranjih Goricah, 
Rakitni in še kje. 

Skupine so se vso jesen pri
pravljale, se učile, vadile in se
daj bodo svoje delo na ogled po
stavile, kot pravi slovenski pes
nik. Pokazale ga bodo svojcem, 
prijateljem, sokrajanom in 
vsem, ki sta j im kultura in 
umetnost blizu. Vprašam vas, 
ali znamo ceniti delo naših pro
stovoljnih društev, ki se trudijo 
in ustvarjajo, dostikrat v ne
primernih prostorih, brez pri
mernih pr ipomočkov in spod
bude tudi s strani obiskovalcev? 
Pa tolikokrat pravimo, daje na
rod brez kulture mrtev narod... 
Da , zares bo tako, če se ne bo
mo malo pobrigali zanjo. 

Povabim vas, da se udeležite 
vsaj enega koncerta ali kultur
nega večera ali gledališke pred
stave ter nanjo pripeljete svoje 
otroke, s tem boste naredili naj
več. Tako j ih boste počasi začeli 
vzgajati za lepoto slovenske 
pesmi in besede. Peljite j ih v 
knjižnico, na pravljične urice ali 
j im pokažite , kako se iz papirja 
naredi preprost okrasek za no
voletno jelko. 

Sami in s svojimi otroci se od
trgajte od televizije, ki nam kra
de domišljijo in jemlje duha 
ustvarjalnosti. Zagotavljam 
vam, da boste dosti bogatejši in 
srečnejši. 

B O Ž I Č N A 
K O N C E R T A 

V decembru se obetata dva, 
zato bi bilo škoda, da bi presko
čili kar oba. Ženski pevski zbor 
Brezovica pod vodstvom Sonje 
Sojer skupaj z Medobčinskim 
središčem za kulturo pripravlja 
Božični koncert, ki bo v petek, 
26. decembra ob 17. uri v cerkvi 
svetega Antona Puščavnika na 
Brezovici. V goste so povabili 
cerkveni pevski zbor Ignacij 
Hladnik iz Tržiča pod vod
stvom Vita Primužiča. Sprem
ljal jih bo manjši godalni orke
ster, v programu pa bo poleg 
najlepših božičnih napevov tudi 
Havdnova maša in nekaj latin
skih napevov. 

Fantje iz okteta Podpeč-Pre-
serje pod umetniškim vodstvom 
Karla Ahačiča pa vas naslednji 

dan, v soboto, 27. decembra po 
maši, ki bo ob 17. uri, vabijo na 
Večer božičnih napevov v cer
kev svetega Martina v Notranje 
Gorice. Tam boste imeli prilož
nost tudi nabaviti njihovo prvo 
kaseto. 

N O V O L E T N I 
K O N C E R T 

Ob zaključku praznikov, ko 
se boste vrnili s praznovanj in se 
počasi pripravili za nove delov
ne podvige, vam Medobčinsko 
središče za kulturo pripravlja 
pravo glasbeno poslastico, kjer 
nikakor ne smete manjkati. 

V nedeljo, 4. januarja ob 18. 
uri bo v telovadnici osnovne šo
le Brezovica deseti, Jubilejni 
novoletni koncert v izvedbi ko
mornega orkestra Vrhnika, žen
skega pevskega zbora Concini-
te, mešanega pevskega zbora 
Mavrica ter moškega pevskega 
zbora Štinglc. Veličastna za
sedba šteje preko 45 instrumen-
talistov, ki j im dirigira Marko 
Fabijani, osemdesetčlanski pev
ski zbor pa vodi njegova žena 
Darinka Fabijani. Letos, ko 
praznujejo deseto obletnico kon-
certiranja, bodo prvič nastopili 
tudi na Brezovici. Koncerti, ki 
jih imajo v Borovnici, na Vrh
niki in v Ljubljani so vsako leto 
razprodani, pred vrati pa še 
vedno ostajajo ljubitelji in že 
skoraj privrženci njihove glas
be. Koncert bo povezovala šar-
mantna televizijska voditeljica 
Veronika Aiken-Prosenc, ki jo 
poznamo kot moderatorko te
levizijske oddaje o filmu V 

Da se boste lažje odločili za ta 
koncert, vam naštejem nekaj 
zanimivih skladb iz sporeda: Na 
lepi modri Donavi, Uvertura iz 
opere Carmen, Wagnerjeva po
ročna koračnica, Zbor iz opere 
Prodana nevesta, Granada, Spo
min Slavka Avsenika, Dončt 
cry for me Argentina, Poletna 
noč. 

Za ta koncert boste morali 
odšteti tudi vstopnino, ki bo 
znašala v predprodaji za otroke 
400 in za odrasle 600 tolarjev, 
na dan koncerta pa bodo vstop
nice na voljo s stotolarsko 
razliko. 

Vstopnice je možno kupiti v 
turistično-informacijskem sre
dišču Rakitna, na bencinskem 
servisu Rogelj v Podpeči, v tr
govini Mercator v Notranjih 
Goricah, v trgovini Mercator v 

Vnanjih Goricah ter na bencin
skem servisu O M V - Kermavner 
na Brezovici. 

S K A V T S K A 
B O Ž I Č N I C A 

Kot vsako leto, bomo skavti z 
Brezovice tudi letos malo po 
božiču pripravili zanimiv večer, 
imenovan božičnica. Vsaka skav-
tska skupina se bo predstavila 
na sebi lasten način. Letos bo 
osrednja tema družina. Kol iko 
še velja, kako jo zlorabljajo, za
kaj je družina pomembna in kaj 
lahko storimo, da bodo temelji 
slovenske družine bolj trdni? 
Vabimo vas, da si ogledate za
nimiv program v nedeljo, 11. 
januarja 1998 ob 16. uri v kul
turnem domu Podpeč. 

Obvestilo o 
telefonskih 
priključkih 

Vse, ki imate vlogo za tele
fonski priključek na Rakitni pri 
Telekomu Slovenije, obvešča
mo: 
- Obstoječa telefonska centrala 
je v celoti izkoriščena. 
- Število registriranih vlog pri 
Telekomu je 66. 
- Predvidena naložbena vlaga
nja za povečavo telefonske cen
trale za 240 priključkov bi zna
šala: telefonska centrala (pove
čava 240) 4.5 milijona tolarjev, 
R R sistem prenosa 5 milijonov 
tolarjev in delna povečava na
ročniškega omrežja 20 milijo
nov tolarjev. 

Zaradi pomanjkanja denar
nih sredstev je objekt vključen v 
osnutek plana šele za leto 1999. 

Predlagam, da si še naprej 
prizadevamo vsak po svojih 
močeh in se o tem med seboj 
obveščamo. V imenu krajevne 
skupnosti pa bomo še naprej 
sodelovali s Telekomom Slo
venije. 

Iz turistično-informativnega 
urada Rakitna 

M . Susman-Janža 

Zahvala 
članom 
mladinskega 
kluba Berda 

Telovadnica je učenčev naj
ljubši prostor. Dobro opremlje
na je še privlačnejša. Člani mla
dinskega kluba Berda so izpolni
li naše dolgoletne želje. Podarili 
so nam dve debeli blazini, več 
tankih in drogova za skok v vi
šino. Otrokom v korist so se 
odrekli večji vsoti denarja in to 
zelo cenimo. 

Iz srca hvala! 
Učenci in učiteljice 

osnovne šole 
Notranje Gorice 

Medobčinsko središče za kulturo Barje z zaledjem vam voš
či zares doživete praznike z obilo medsebojne povezanosti in 
razumevanja tudi v letu 1998! 

koordinatorka Meta Kastelic 

30. redna seja občinskega 
sveta Občine Brezovica 

Občinski svet občine Brezovica je imel svojo 30. redno sejo 
11.12.1997, na njej so obravnavali kar nekaj pomembnih stvari, 
saj je bilo 12 točk dnevnega reda. 

Obravnavanje bil osnutek odloka o pokopališki in pogrebni 
dejavnosti ter o urejanju pokopališč v Občini Brezovica. 

Med glavnimi sklepi je bilo sprejetje rebalansa proračuna z i 
leto 1997 ter prvi delovni osnutek za pripravo proračuna za leto 
1998, ki naj bi izhajal iz meril za leto 1997 s povečanjem 7,5 % 
po priporočilih ministrstva. 

Potrjena je bila tudi vrednost točke za uporabo stavbnega 
zemljišča za leto 1998, in sicer ista kot za leto 1997, to je 0,0600 
sit. Medtem ko seje davek od premoženja od prostorov za poči-
te\j^w&teB®wsQx&ti&Mi}Mb\i ... Mi,» 
nančno - premoženjski odbor skupaj z podjetjem I G E A v pri
hodnjem letu pričneta z zbiranjem podatkov in vzpostavitev 
evidence, ki jo je občina dolžna voditi po stanovanjskem zako
nu. Obenem pa naj bi vpeljali red na področju evidence na 
davčni upravi za obračun davka oz. izračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča. Saj dosedanji podatki kažejo, da 
je delež občanov, ki to nadomestilo plačujejo, zelo nizek. 

Občinski svet je podal tudi svoje mnenje k imenovanju ravna
teljice OŠ Preserje. Na razpis sta se javili dve kandidatki. 
Občinski svet pa je dal svoje pozitivno mnenje dosedanji ravna
teljici Francki Selan. 

Imenovane so bile tudi inventurne komisije, ki naj bi svoje 
delo opravile do 20.1.1998. 

Župan Drago Stanovnik pa je svetnike informiral o poteku 
javnih del in povezovanju preko občinskih meja na področju 
turizma in kulturnih dejavnosti. V prihodnjem letu se priprav
lja predstavitev Občine Brezovica ter posameznih krajev v njej, 
v obliki zgibanke, ki jo pripravljata Turistični urad Rakitna -
Meta Susman - Janža in Medobčinski center za kulturo Barje z 
zaledjem - Meta Kastelic s strokovnimi sodelavci. Svetniki so 
informacijo o delovanju in njegove usmeritve za prihodnje leto 
sprejeli. 

Seja je bila zaključena v neverjetno hitrem času že ob 20.00 
uri, za kar seje zahvaliti predsedniku sveta Leopoldu Pristavcu, 
ki je sejo vodil in svetnikom, ki so se držali dnevnega reda in 
njihovih točk. 

« Povzetek pripravila: 
Tajnica občinskega sveta: 

Ivanka Stražišar 



STRANKE 

Slovenska ljudska stranka, 
podružnica Brezovica 

K L I C N A P O M O Č ! 
Vse ljudi dobre volje vabim, 

da tudi letošnjo zimo naredimo 
čimveč dobrega za vse tiste živa
l i , k i so prepuščene snegu in 
mrazu. Povežimo se z lovskimi 
družinami, da bo pomoč res 
pravilna in učinkovita. Da pri 
tem lahko pomagamo prav vsi 
in na mnoge načine, nam doka
zuje tudi naša zvesta bralka, 
umetnica in pesnica, moja so-
vaščanka gospa Kristina K a 
plan z Gulča, ki je zložila slede
čo pesem: 

PTICE IN LJUDJE 

Sinička je do hiše priletela, 
žalostno pesmico vsem zapela: 
Snežna odeja je zemljo prekrila, 
kje bom zdaj hrano dobila? 

Pa rešitev zagleda, ki na dvorišču sloji. 
Hitro v svojo krmilnico poleti. 
Sončnične peške so jo pričakale 
in se ji v slast ponujale. 

S peško v kljunčku je odletela 
in hitro luščiti jo začela. 
Ko je jedrce zaužila, 
je še druge ptičke obvestila. 

Tam, kjer sem se zvalila, 
dobro hrano sem dobila. 
Hiška pred nami je moj dom, 
nikdar pozabila ga ne bom. 

Vse poletje okrog hiše sem pela, 
zato cela družina bila je vesela. 
Tudi hrano zato so dali, 
da bi v prihodnje še tukaj ostali. 

Pri tej hiši še bomo ostali, 
saj imamo vse radi. 
Tudi mladičke bomo zvalili 
in vse ljudi s petjem veselili. 

Vimenu Slovenske ljudske stran
ke in njenih podružnic želimo 
vsem vam vse dobro v novem letu 
Z iskreno željo, da bi nas vsa iz
menjana voščila spremljala skozi 
celo leto 1998. 

vodstvo SLS Brezovica 

OBVESTILA, VABILA IN VOŠČILA 

Občina Brezovica 

OBVESTILO 

V začetku prihodnjega leta 1998 bomo poskusno začeli z uradnimi 
urami za občane s področja urejanja prostora. Uradne ure bodo po
tekale na občini Brezovica, Tržaška cesta 390, vsako sredo od 17. do 
19. ure. 

župan občine Brezovica 
Drago Stanovnik 

Prvo skupno srečanje vodij 
šol in občin Ljubljanskega 
barja z zaledjem 

Medobčinsko središče za kul
turo je skupaj z občino Brezovi
ca pripravilo prvo srečanje na 
področju vzgoje in izobraževa
nja mladih. 

Po pozdravu vseh prisotnih 
se je župan Drago Stanovnik 
najprej zahvalil ravnateljicama 
gospe Veharjevi in gospe Sela-
novi za ohranitev aktiva viških 
ravnateljev, h kateremu je sam 
povabil še vodje šol in občin Bo
rovnica in Vrhnika. Oboji so se 
povabila razveselili, vendar se 
predstavniki Vrhnike srečanja, 
žal, niso mogli udeležiti. Prav 
tako je bil zadržan podžupan 
gospod Bogdan Bradač. 

Spremembe časov in sistema, 
napredek tehnike, osamosvoji
tev ter izkušnje iz evropskih dr
žav zahtevajo novo miselnost in 
delo na vseh področjih. Na hi
trost in kakovost prilagajanj 
zgoraj naštetim spremembam 
na vseh področjih pa še posebej 
vpliva reforma vzgoje in izobra
ževanja. Le-to naj bi dopolnje
valo vzgojo staršev, ne pa jo na
domeščalo, pačilo ali celo ru
šilo. Cilj je jasen: zrela mlada 
osebnost, samostojna in spo-

V oktobrski številki smo 
objavili pogovor z Igorjem 
Pristavcem, ki se zahvaljuje 
vsem, kateri so pomagali 
pri Velikem pikniku. Žal pa 
smo pozabili omeniti tudi 
nadvse prizadevne in pri
pravljene gasilce iz prosto
voljnega gasilskega društva 
Jezero. Tudi njim iskrena 
zahvala in vse dobro v pri
hodnjem letu. 

Uredništvo 

sobna samostojnega preživlja
nja. 

Izkušnje dosedanjega delova
nja tudi na omenjenem področ
ju potrjujejo resnico, da se do
bronamerne stvari z medseboj
nim sodelovanjem in poštenimi 
nameni med seboj vedno dopol
njujejo. 

Prav tako pa je tudi dobro, da 
med seboj sodelujemo vsi vodi
telji vzgojno-izobraževalnih usta
nov in skupnosti, saj je to naj
lepši zgled odprtosti in priprav
ljenosti za sodelovanje z vsemi 
ljudmi. 

Veselilo nas je jasno spozna
nje, da naših otrok ne vzgaja in 
izobražuje država, pač pa starši 
ter vzgojiteljski in učiteljski ka
der. Prav zato smo za kako
vostno delo odgovorni najprej 
mi in šele potem politični 
vrhovi. 

Župan je bil še posebej vesel 
sprejema pobude za ustanovitev 
povezovalne skupine, sestavlje
ne iz predstavnikov šol in župnij 
iz posameznih občin ter župa
nov. Osnovna naloga vzgoje pa 
temelji na izkušnjah družinske 
vzgoje ter na naravni in kulturni 
dediščini. 

Vsem se je zahvalil za dose
danje sodelovanje in izrazil pre
pričanje, da bomo tudi v pri
hodnje dobro povezovali Lju
bljansko barje z zaledjem in 
gostejša naselja s podeželjem. 

Gospa ravnateljica Veharje-
va je županu v zahvalo podarila 
knjigo o slovenskem kruhu v 
priložnostnem darilu. Ravnatelj 
iz Velikih Lašč pa je, v zadovolj
stvo vseh, že povabil na spom
ladansko srečanje na četvero-
meji občin nad Iškim Vint-
garjem. 

Meta Kastelic 

Miklavžev voz in na njem vesele angelčke. 

KULTURA 

Miklavžev 
spredov 

December je mesec, v kate
rem v veliki meri praznujejo in 
se veselijo ter pridejo na svoj ra
čun prav otroci. Tako j ih v tem 
času obiščejo kar trije dobri 
možje, jih obdarijo in razveseli
jo. Najprej je na vrsti sveti M i 
klavž, sledi mu Dedek Mraz in 
nazadnje pride še Božiček. 

Miklavževanje za vnanjške in 
brezoviške otroke so letos že 
tradicionalno pripravili člani 
folklorne skupine Rožmarin. 
Tudi na Rakitni je Miklavž 
obiskoval otroke kar po domo
vih, Medobčinsko središče za 
kulturo pa je skupaj s skavti 
Ostrorogega Jelena in priza
devnimi 'furmani' (vozniki vpre

ge) pripravilo miklavžev spre
vod po večini krajev naše ob
čine. 

Na pot smo se odpravili na 
predvečer miklavževega priho
da, furmani pa so zapregli dva 
voza. Eden je bil namenjen M i 
klavžu in trem angelom, ki so 
peljali s seboj tudi sladke dobro
te, drugi voz pa je vozil samega 
Luciferja in peklenščke, ki so se 
greli ob pravem peklenskem 
ognju. Sprevod je najprej obis
kal Preserje, Kamnik, Prevalje, 
Podpeč in Jezero, kjer so se 
konjske vprege zamenjale in 
nato obiskale še Notranje in 
Vnanje Gorice ter Brezovico. 
Odziv ljudi je bil presenetljivo 
velik, zahvaljujoč tudi lepemu 
vremenu. 

Prisrčna zahvala za miklav
žev sprevod velja: Srečku Pri-
stavcu, Antonu Peršinu, Jožetu 
Mele, Ivanu Štefančiču, skav
tom Ostrorogega Jelena, pro
stovoljnemu gasilskemu druš-
xvu Jezero ter občini Brezovica, 
ki je priskrbela darila. 
Meta Kastelic 

Na vozu z Luciferjem se je peljalo osem hudobcev. 

Glavnikar in 
drugi 
brezoviški 
obrtniki 

Zavedajoč se velikega pome
na, ki ga ima drobno gospodar
stvo za razvoj občine in posa
meznih krajev, želimo obrtni
kom in najrazličnejšim drugim 
podjetnikom kar najuspešnejši 
razvoj. Resnici na ljubo pa je 
treba povedati, daje bila Brezo
vica nekdaj pretežno poljedel
ska in živinorejska občina, zato 

je premogla le malo obrtnikov. 
Rokodelcev je bilo le to l iko r 

kolikor j ih je bilo treba, da so 
napravili domačinom potrebno 
obleko in orodje. Vsak seje po
leg rokodelstva bavil še s kme
tijstvom. Največ je bilo čevljar
jev, ob štetju leta 1891 so jih 
popisali kar enajst. Poleg tega 
pa še štiri krojače, štiri mlinarje, 
tri kovače, dva strojarja ter po 
enega tesarja, mizarja in glav-
nikarja. 

Seveda seje vedno našlo tudi 
nekaj drugih veščih občanov, ki 
so znali to ali ono obrt. Vendar 
so si ti z rokodelstvom prislužili 
le kak priboljšek v času, ko na 
polju ni bilo nobenega nujnega 
dela. 

Miha Černetič 

VABILO NA NOVOLETNI PLES 

V s e m l a d e p o s r c u v a b i m o n a 

NOVOLETNI PLES 
v petek, 26 . decembra 1997 ob 20 . u r i 

v Z a d r u ž n e m d o m u Vnanje G o r i c e . 
P r i r e j a jo : skav t i i n d r u š t v o p o d e ž e l s k e m l a d i n e . 

G l a s b o bo vr te l p r i z n a n i D . J . M a t e . 

V s t o p n i n a : 300 tolar jev. 

V s e m s t a r š e m , k i se bo j i te p o s l a t i svoje o t r o k e 
b rez s p r e m s t v a n a p les , m l a d i z a g o t a v l j a j o , d a 

b o d o v d o b r i i n v a r n i d r u ž b i . N a p l e s u ne b o d o 
s t reg l i a l k o h o l a , p a t u d i kajenje ne b o d o v o l j e n o . 
Z a b a v a m o se l a h k o t u d i b r e z o m a m e i n p o ž i v i l , 

z ago tav l j a jo m l a d i ! 

V a b l j e n i ! 

UPOKOJENCI 

Ko se srečajo starejši... 
November je kot naročen za 

srečanja starejših in tako so se 
številna tovrstna srečanja odvi
jala tudi pri nas. Veselo je bilo 
na Brezovici, v Vnanjih kot tudi 
Notranjih Goricah. 

Društvo upokojencev Notra
nje Gorice je pripravilo srečanje 
za starejše skupaj z Medobčin
skim središčem za kulturo. Po
vabljeni so bili predstavniki 
upokojenskih društev iz vseh 
občin Barja in njegovega zaled
ja, ki so napolnili dvorano sku
paj s starši nastopajočih. 

Kulturni večerje s svojimi na
stopi popestrila osnovna šola 
Notranje Gorice, ki se je pred
stavila z dramskim krožkom in 
igrico Gosenica Liza, 'pevski 
zbor je prepeval ob spremljavi 
glasbil, plesni krožek pa je po
skočno odplesal dve točki in ta
ko navdušil množico. 

Venček narodnih pesmi se je 
lepo prilegel ušesom, saj so ga 
odpele žene iz društva podežel
skih žena Ajda z Borovnice. 
Dvorani so dale domači videz 
slike Ivana Malavašiča iz Podli-
pe, ki so krasile stene. Tudi po

vezovalec večera, Janez, je s 
svojo simpatičnostjo pripomo
gel k dobremu razpoloženju 
med občinstvom in ko so na 
oder stopila dekleta iz ansambla 
Modrina, se je dvorana predra
mila in j im s ploskanjem poma
gala pri igranju. 

Navzoče sta ob koncu po
zdravila tudi predsednik upoko
jencev iz Notranjih Goric Franc 
Kern, ki sije zaželel več podob
nih večerov in zaključil z misli
jo, da se morda drugo leto sre
čamo v drugi občini; župan 
Drago Stanovnik pa je vsem 
voščil obilo zdravja in sreče v 
prihodnjem letu. 

Ob tej priložnosti se zahvalju
jem vsem, ki so kakorkoli po
magali pri pripravi tega sreča
nja, še posebej Jožetu Sojerju, 
Jelki Cot, Mihaeli Košir, osnov
ni šoli Notranje Gorice, društvu 
Ajda, Ivanu Malavašiču, Jane
zu Ovseniku, ansambloma M o 
drina in Bobri ter fantom iz 
kulturno-umetniškega društva 
Janez Jalen. 
Meta Kastelic 

Otroški pevski zbor pod vodstvom Bojane Svete je zapel štiri pesmi. 

Ansambel Modrina se je s svojimi nastopi že dodobra uveljavil. 
Pevke iz društva Ajda so z venčkom narodnih priklicale v oči marsika
tero solzo. 



SKAVTI 

Luč miru iz 
Betlehema 

Adventni čas nam nazna
nja, da se bliža božič, ko nas 
bo, tako kot toliko let doslej, 
obiskala luč, prižgana v jami 
Jezusovega rojstva - Luč mi
ru iz Betlehema. 

Kot simbol Luč miru pred
stavlja mir, preprostost, bis-
tvenost in trajne vrednote. 
Zato jo podarjamo vsem 
ljudem dobre volje, čeprav 
ni nujno, dajo vsi sprejme
jo. Je za vse ljudi, prihaja iz 
Betlehema in je v tesni po
vezavi z Jezusovim roj
stvom ter krščanskimi vred
notami. 

Ci l j i so, da bi Luč miru 
do leta 2000 prispela v vse 
evropske države. Z njenim 
sporočilom in poslanstvom 
želimo seznaniti čimveč 
ljudi. Veseli bomo, če jo bo 
veliko družin sprejelo na 
svoje domove. K sodelova
nju so letos povabljena tudi 
druga društva, zlasti tabor
niki , planinci in jamarji. Le
tošnja poslanica Luči miru 
se glasi »Objemi vse«. 

Zgodovina raznašanja L u 
či miru sega v leto 1986, ko 
je akcijo pričela avstrijska 
televizijska postaja O R F . 
Leta 1989 se j i je pridružilo 
avstrijsko skavtsko združe
nje s pomočjo pri raznaša-
nju, sprva po Avstrij i , kas
neje pa - preko skavtskih 
prijateljev - tudi drugod po 
Evropi. Luč miru je v Slo
venijo prišla prvič leta 1991. 

Slovenski skavti se zave
damo poslanstva Luči mi
ru, zato jo bomo šli iskat na 
Dunaj, od koder bo z vla
kom pripotovala v Sloveni
jo. Njen uradni sprejem bo 
21. decembra 1997 ob 10. 
uri pred ljubljansko mestno 
hišo, od tam pa bo lučka 
nadaljevala pot do številnih 
domov po vsej Sloveniji. 

Geslo letošnje Luči miru, 
»Objemi vse«, pomeni, da 
lahko le ob zavedanju, daje 
vsak zase zaklad, živimo v 
slogi in sožitju drug z dru
gim. 

Skavti Ostrorogega Jele
na z Brezovice pokrivamo 
zelo veliko področje, zato 
bomo lahko Luč miru raz
nesli le po sledečih krajih: 
Log, Dragomer, Lukovica, 
Brezovica in Vnanje G o r i 
ce. N a predvečer božiča jo 
bomo prinesli tudi na Vrh 
niko, v Preserje, Borovnico, 
Dobrovo, Horjul, Polhov 
Gradec in v Notranje G o r i 
ce. V omenjenih krajih bo 
plamen na voljo v župnij
skih cerkvah, od koder si ga 
boste lahko sami odnesli na 
svoje domove. 

Luč miru bomo raznašali 
prostovoljno, zato ne bomo 
jemali nobenih denarnih da
rov, saj vam z Lučjo miru 
pr inašamo na dom ljubezen 
in prijateljstvo, kar ni plač
ljivo. V cerkvah, kjer bo na 
voljo plamen, bodo tudi 
sveče, s katerimi boste lah
ko plamen odnesli domov. 
Če imate kakršnekoli želje 
ali vprašanja glede lučke 
miru, se obrnite na vodjo 
podviga Tanjo Čuden, tele
fon 654-520. 

Meta Kastelic 

Blagoslovljene praznike in 
skavtski pozdrav vsem! 

voditelji skavtskega rodu 
Ostrorogi Jelen z Brezovice 

Svet KS Vnanje Gorice se je od
povedal svojim sejninam ter no
voletni pogostitvi v korist novo
ustanovljenemu občinskemu druš
tvu podeželskih žena in deklet 
SOSEDE. Vsem vošči lepe bo
žične praznike in uspešno novo 
leto. 

/ J l f 

Planina — muzej v naravi 

PLANINCI 

Kdaj gremo 
spet na izlet? 

Tako me pogosto sprašujejo 
otroci, mladi planinci, ko se sre
čamo v šoli na sestanku planin
skega odseka, ali pa kar pri na
ključnih srečanjih. Pradavna žel
ja človeka, videti neznane kraje, 
reke, slapove in gozdove, se po-
vzpeti na vrh hriba ali gore, je 
močno prisotna tudi v mladih 
ljudeh. Nič za to, če je treba ma
lo trpeti, ko se vzpenjaš proti 
vrhu. K o je cilj dosežen, je po
zabljeno vse hudo in takoj se v 
mladih glavah rojevajo želje po 
novih poteh. 

Planinski odsek na osnovni 
šoli Preserje smo po daljšem 
premoru ponovno ustanovili le
tos v septembru. Deluje pod 
vodstvom matičnega planinske
ga društva Podpeč-Preserje. Spre
jeli smo program izobraževanja 
mladih planincev in program iz
letov. Do decembra smo osvoji
l i sledeče vrhove: K r i m , Mirna 
gora, Snežnik, in Slavnik. Učili 
smo se napraviti nekaj vozlov, 
spoznavali osnove orientacije in 
peli. Trenutno je v planinski od
sek včlanjenih 47 učencev od 
tretjega do sedmega razreda. 

Tol iko za kratko predstavi
tev. Zdaj pa k prvemu celod
nevnemu izletu. To je bil vzpon 
na Mirno goro, 28. septembra 

1997. V lepem nedeljskem jutru 
se nas je 44 mladih planincev in 
6 odraslih spremljevalcev odpe
ljalo z avtobusom proti Dolenj
ski. Pri Novem mestu smo zavili 
proti Gorjancem, mimo belo
kranjskih vinogradov, skozi Se
mič in po poltretji uri vožnje 
smo pristali na Planini pod 
Mirno goro. Tam smo si ogleda
li čudovit gozdarski muzej v na
ravi. Poleg voza za prevoz hlo
dovine so otroci videli različno 
gozdarsko orodje, oglarsko ko
po, sušilnico za sadje in apneni-
co. Po ogledu muzeja smo se 
odpravili po gozdni učni poti do 
planinskega doma na Mi rn i gori 
in od tam prav na vrh, visok 
1048 metrov, najvišji v Beli kra

j ini . V planinskem domu smo 
počivali eno uro, saj je bilo tre
ba kaj pojesti, si vse ogledati ter 
urediti planinske dnevnike ozi
roma vanje pritisniti žige. 

K o smo se vrnili na Planino, 
smo si privoščili še en prijeten 
počitek z malico ob imenitnem 
viru odlične pitne vode. Kmalu 
smo se morali posloviti od pri
jaznega skrbnika muzeja na 
Planini, saj smo imeli v načrtu 
še obisk Baze 20 v Kočevskem 
rogu. Vkrcal i smo se v avtobus 
in se odpeljali. Barake sredi 
mogočnega gozda so na otroke 
delovale skrivnostno in vzbudi
le pravo raziskovalno mrzlico. 
Skoda, ker smo imeli premalo 
časa, da bi si ta kraj ogledali ta
ko, kot si zasluži. 

• M M 
i 

Spominska fotografija pred domom na Mirn i gori 

NAŠI NAJMLAJŠI 

Praznični 
mesec 
december 

Novoletni čas je čas, ko se 
nam obudijo spomini na otroš
ka leta. Prav ta čas nam je pri
našal polno skrivnosti, veselja 
ter čarobnosti . Spoznanje, da se 
radi vračamo v otroštvo in zno
va in znova podoživljamo do
godke, nam pove, da morajo 
tudi naši otroci doživeti lepoto 
tega novoletnega časa. 

V vrtcu se na praznični de
cember skrbno pripravljamo. 
Vzgojiteljice in njihove pomoč
nice bodo sestavile program za 
cel mesec. Vsakodnevno se bo 
dogajalo kaj zanimivega. Same 
bodo pripravile igrice, s kateri
mi bodo razveselile otroke. Ot

roci bodo pripravili čajanke, 
srečelov, obiskali bodo otroke v 
sosednjih igralnicah in j im zape
l i , zaplesali, dramatizirali. Vel i 
ko lepega se bo dogajalo tudi v 
skupini med otroki, ko si bodo 
pripovedovali, poslušali ali se 
preprosto samo držali za roke in 
gledali plapolajoči plamen no
voletne svečke ali utripanje lučk 
ter si izrekali novoletne želje. 
Sami bodo sestavili novoletni 
jedilnik in slovesno okrasili 
mize. 

Garderobe in igralnice bodo 
okrasne z otroškimi izdelki. 
Nekatere skupine bodo povabi
le tudi starše. V likovnih delav
nicah bodo izdelali okraske in 
venčke, s katerimi bodo okrasili 
igralnice in svoje domove. 

Starejše otroke je Miklavž 
povabil v lutkovno gledališče 
Ljubljana, kjer si bodo ogledali 
lutkovno igrico, nato pa se bo
do srečali z njim in njegovim 
spremstvom. Nekaj skupin bo 
odšlo v Mavrično gledališče 
pravljičarke Jane Stržinar, kjer 
si bodo ogledali igrico Zaljub-

Gostišče pred Bazo 20 nam je 
ponudilo še zadnjo priložnost, 
da si pogasimo žejo. Potem smo 
se odpeljali domov in kovali na
črte za nove izlete. 

Marija Goršič 

Mirna gora 

N a M i r n i gori je bilo zelo le
po. Bilo je lepo vreme. Hoje je 
bilo malo, kakšne pol ure. Imeli 
smo se zelo lepo. Lep razgled je 
bil in vsi smo bili dobre volje. 
K o smo odhajali z Mirne gore, 
smo se ustavili še v Bazi 20 v 
Kočevskem rogu. Tam smo si 
ogledali stare hiše, k i so bile 
zgrajene med drugo svetovno 
vojno. Bile so narejene iz lesa. 
Odpeljali smo se domov. Vozi l i 
smo se približno dve uri. Doma 
so nas že nestrpno čakali. K o 
sem prišla domov, sem bila zelo 
izčrpana. Stuširala sem se in se 
odpravila spat. K o sem zaspala, 
sem sanjala o drugem izletu. B i 
lo je zelo lepo. 

• Mateja Grum 
4. razred, osnovna šola Preserje 

C O M I N G 

Spoštovani 

starši, drage 

učenke in 

učenci! 
Ministrstvo za notranje 

zadeve že nekaj tet pred bo
žičnimi in novoletnimi praz
niki izvaja različne prepre
čevalne dejavnosti, katerih 
cilj je preprečevanje uporabe 
pirotehničnih sredstev (pe
tard in podobnega) na javnih 
mestih. Svoje dejavnosti us
klajuje tudi z Ministrstvom 
za šolstvo in šport, zato smo 
vas že ob izteku lanskega ko
ledarskega leta povabili k 
sodelovanju pri preprečeval
nih akcijah in ukrepih orga
nov za notranje zadeve, ka
terih cilj je, da bi prazniki ob 
izteku koledarskega leta po
tekali čimbolj mirno in var
no. 

Ob tem vam z veseljem 
sporočamo, da je naš skupni 
trud obrodil sadove: Število 
telesnih poškodb zaradi upo
rabe pirotehničnih sredstev 
je v zadnjih letih precej upad
lo. Medtem ko je bilo leta 
1993 teh poškodb 51 in leta 
1994 30, se je njihovo število 
lani in predlani zmanjšalo na 
7 na leto. 

Zato vam tudi letos pripo
ročamo, da v mesecu decem
bru namenite čimveč pozor
nosti pogovorom o nevar
nostih, kijih prinaša uporaba 
pirotehničnih sredstev in pre
povedi njihove uporabe, ki 
velja za otroke in mladostni
ke do šestnajstega leta. Star
šem predlagamo, da svoje 
otroke seznanijo s prepoved
jo uporabe pirotehničnih iz
delkov, katerih glavni učinek 
je pok v strnjenih stanovanj
skih naseljih, v zgradbah in v 
vseh zaprtih prostorih, v bli
žini vrtcev, šol in cerkva, v 
prevoznih sredstvih, name
njenih potniškemu prometu 
in na drugih površinah, kjer 
je zbrano večje število ljudi. 

Za prijazno sodelovanje 
se vam najlepše zahvaljujem 
in vas obenem lepo pozdra
vljam. 

F. Selan, ravnateljica 

Zahvala 
Tudi pr i nas se vozimo 

po asfaltirani cesti. 
Res je, tudi mimo Ž i t 

nika do Perš inovih je ce
sta, kot se š ika , bi rekli 
s ta re j š i . Č e p r a v je bilo 
kar nekaj težav , največ 
denarne narave, smo z 
vztrajnostjo prišli do skup
nega zak l jučka , da se ce
sta asfaltira. 

K temu so pripomogli : 
obč ina Brezovica , krajev
na skupnost P o d p e č - P r e 
serje, souporabniki ces t iš
ča ter vsi krajani , k i so 
dali prostovoljne prispev
ke. Vsem, prav vsem, k i so 
kakorkol i pr ipomogli , da 
se je cesta asfalt irala, se 
iskreno zahvaljujemo, saj 
bi brez njihove pomoči še 
vedno voda razdira la ma
kadamsko cesto. 

Zahvaljujemo pa se tu
di gospe Kregarjevi za 
p o m o č pr i urejanju doku
mentacije. 

Hva la tudi izvajalcu gos
podu Gutniku za oprav
ljeno delo. 

Naj nas ceste združuje
jo in ne ločujejo! 

Vsem lepe božične praz
nike ter s rečno in uspešno 
novo leto 1998. 

Ko cesta pelje nas v neznano 
in pesem nam polepša dan, 
narava barva gozd in travo, 
če srečni smo, 
je lepši naš vsakdan. 

V imenu gradbenega 
odbora 

Ivanka Žitnik 

Zahvala za 
prostovoljne 
prispevke 

Vsem krajanom krajev
ne skupnosti P o d p e č - P r e 
serje, k i so prostovoljno 
pomagali pr i asfaltiranju 
ceste k Sveti A n i z denar
nimi in delovnimi prispev
k i , kakor tudi za spod
budne besede, se zahva
ljujejo vsi , k i uporabljajo 
to cesto. 

Prav tako se zahvalju
jejo občini Brezovica, kra
jevni skupnosti P o d p e č -
Preserje in komunalnemu 
podjetju Brezovica za do
deljena sredstva. 

Predsednica gradbenega 
odbora za gradnjo ceste 

k Sveti A n i 
M a r i j a Kregar 

I jeni zmaj. V vrtec pa smo pova
bili lutkarje Boštjana Severja, 
Jeleno in Igorja Cvetko, ki nam 
bodo zaigrali igrice Rdeča Kapi
ca, Prstne igre ter O lisici in 
Gerdini. 

Obiskal nas bo tudi Dedek 
Mraz, ki bo imel letos v svojem 
košu veliko igrač za naše otro
ke. Ker že nekaj let uspešno po
teka projekt Knjižna vzgoja, nas 
bo obdaril z zajetnim kupčkom 
otroških slikanic in knjig. 

*m 
Tudi letos nam je občina Bre

zovica prisluhnila in iz svojih 
sredstev namenila lepo vsoto 
denarja za nakup igrač ter knjig. 
Ob tej pri l iki se jim iskreno za
hvaljujemo za celoletno dobro 
sodelovanje. Otrokom, staršem, 
uslužbencem občine Brezovica 
in vsem ostalim občanom želim 
v imenu celotnega kolektiva 
vzgojno-varstvenega zavoda Bre
zovica lep božič in veliko miru 
in razumevanja v letu 1998. 

pomočnica ravnatelja 
Cilka Rožmanec 

Zahvala ob končanem velikem delu 
Ob>eliki nesreči, udarcu strele, ki nas je doletela 12. junija 

1997, ko je zgorelo gospodarsko poslopje s hlevom in ostalimi 
stvarmi, se moramo zahvaliti vsem dobrim ljudem, ki so nam 
pomagali, da smo prišli do nove strehe. 

Vsem, ki ste odvažali odpadni material in vozili novega, 
vsem, ki ste skrbeli za les, ga sekali in spravili do ustreznega 
prostora. Hvala vozniku, kije tolikokrat prišel in vse solidarno 
speljal skupaj. Naj vam vsem Bog povrne. 

Hvala osebam, ki so prišle in nam odpeljale živino, daje bila 
na suhem in toplem, da sojo dva meseca krmili in skrbeli zanjo. 

Hvala tistim, ki ste odpeljali žival in nam pripeljali zapakira
no meso nazaj, da smo imeli kaj kuhati. 

Hvala vsem, ki ste nam nudili denarno pomoč, nam brez pro
šnje dali in posodili, da smo mogli obnavljati, saj se brez tega ne 
bi dalo. 

Hvala vsem, ki ste s svojim znanjem nesebično pomagali. 
Hvala vsem, ki ste neštetokrat pomagali pri raznih delih, po-

gnojili koruzo, kosili travo, balirali, nam pospravljali koruzo in 
še in še, vsega še našteti ne moremo. 

Hvala vsem, ki ste pomagali pri rezanju lesa, pri vezanju in 
pospravljanju ostrešja, vsem, ki ste v tako velikem številu s tako 
dobro voljo pokrivali in podajali opeko. 

Hvala tudi vsem, ki ste skrbeli za kuhinjo, daje bilo vedno 
kaj dobrega za pod zob. Iskrena hvala vsem, ki ste skrbeli tudi 
za to. 

Hvala prav vsem, tudi tistim, ki jih mogoče nismo omenili, 
saj se posamezno ne upamo naštevati, ker bi lahko koga pomo
toma izpustili. 

Zato še enkrat: Naj vam ljubi Bog nakloni veliko zdravja in 
vsega dobrega v življenju in naj vas varuje vseh naravnih nesreč 
in gorja. 

Družina Mazi z Jezera 



GASILCI 

Iz gasilske zgodovine 

Gasilci iz Vnanjih Goric se že več mesecev 
pripravljajo na praznovanje stote obletnice svo

jega delovanja. Priprav so se lotili zelo resno in 
odgovorno, saj že dolgo časa zbirajo pisno in 

drugo gradivo, ki se tiče njihovega društva. Te 
dni je nov plašč dobila tudi streha doma, ki se 
sedaj lepo sveti v bakreni preobleki. 

Priprave na praznovanje pa je ovilo v senco 
dejstvo, da se domači in brezoviški gasilci med
sebojno ne morejo dogovoriti, kdo je začel prvi 
na zemlji brezoviški izvajati gasilske naloge. 
Tukaj vam predstavljam dejstva, ki govorijo v 
prid Vnanjčanom. Svoje ugotovitve so ti pred
stavili na srečanju z županom, predsednikom 
Gasilske zveze Slovenije ter predstavniki pro
stovoljnih gasilskih društev Brezovica, Vnanje 
Gorice, Notranje Gorice-Plešivica ter Dra-
gomer-Lukovica in Log. 

Leta 1898 je bilo v osnovni šoli Brezovica 
ustanovljeno prostovoljno gasilsko društvo žu-
pe Brezovica in ne gasilsko društvo Brezovica, 
kot trdijo nekateri. Takrat društvo Brezovica ni 
moglo operativno delovati, saj je štelo le 5 čla
nov z Brezovice. Iz Vnanjih Goric pa je bilo 20 
članov, ki so lahko kakovostno skrbeli za nalo
ge, seveda ob pomoči drugih. Tudi orodje in 
shramba, v kateri je bilo to skladiščeno, sta se 
nahajala v Vnanjih Goricah, kar je pri 'Mrak na 
Stremenu' vidno še danes. 

Zakaj je ustanovni zbor prostovoljnega gasil
skega društva župe Brezovica potekal prav v 
omenjeni šoli? Šola je bila tiste čase središče do

gajanja tako za Vnanje Gorice, Brezovico, Log, 
Dragomer, Lukovico in Notranje Gorice, na 
tem kraju se je odvijalo vse, kar je bilo po
membnega za župljane Brezovice, ravno tako 
kot je to danes. 

Nadalje je iz zapiskov razvidno, daje bil 23. 
oktobra 1898 v Vnanjih Goricah sklican sesta
nek vseh vnanjških gasilcev, na katerem so 
ustanovili operativno desetino društva. Vsi ra
zen dveh članov so bili domačini. Že leta 1901 
so v dar dobili zemljišče, na katerem je hitro 
zrasel gasilski dom, kjer prenovljen stoji še 
danes. 

Iz zgoraj navedenih dejstev je razvidno, da so 
gasilci iz Vnanjih Goric uradno začeli svojo ga
silsko pot leta 1898, torej skoraj pred 100 leti. 

Prostovoljno gasilsko društvo Brezovica je že 
večkrat hotelo uveljaviti isto letnico zase, ven
dar je bila njihova zahteva vsakokrat zavrnje
na. Tako je bil leta 1994 ponovno sprožen po
stopek za uveljavitev letnice, vendar je zgo
dovinar dr. Branko Božič priznal letnico kot 
začetek gasilskega udejstvovanja takratni ope-% 

rativni desetini iz Vnanjih Goric. 
Ne vem, kako se bodo sporazumeli gasilci, 

jaz verjamem, da pametno in koristno za obe 
strani, v skladu z naravo svojega dela. K o ne
koga doleti nesreča, je dobra vsakršna pomoč. 
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NOV PROSTOR KULTURNEGA 
DRUŠTVA RAKITNA 

Kulturnica in 
potopisna predavanja 

Tekom zelo dejavnega delo 
vanja kulturnega društva Ra 

kitna je prišlo do potrebe po 
novih prostorih. Društvo ima 

Predstavlja 
se Miha 
Debevec 

Ime Miha Debevec zveni 
znano dosti ljudem, nekate
rim pa je zelo dobro pozna
no. To je mlad harmonikaš, 
ki je že kot mali deček tako 
dobro raztegoval meh, da je 
povsod, kamor je prišel, za
sedal prva mesta in pobiral 
nagrade kot za šalo. Iz ma
lega fantiča skodranih las s 
harmoniko v rokah je sedaj 
zrasel mlad mož, ki pa ravno 
sedaj služi domovini in nekaj 
časa ne bo mislil le na glasbo. 

Njegova glasbena zgodo
vina igranja na diatonično 
harmoniko je za devetnajst-
letnega fanta kar pestra. Na 
tekmovanjih doma in v tujini 
je prejemal odličja: v Lju-
bečni (dvakrat prvo mesto in 
zlata plaketa občinstva), v 
Postojni, Logatcu, Ratežu -
povsod prvo mesto in naziv 
absolutnega zmagovalca. Tu
di radijsko poslušalstvo ga 
ima rado in na Lojtrci doma
čih je zasedel prvo mesto in 
nastop v finalu. Seveda mu 
veliko pomenijo tekmovanja 
v Attimisu (Italija), kjer je 
dvakrat osvojil prvo mesto in 
premagal uradnega svetov
nega prvaka ter dobil naslov 
absolutnega prvaka, prav ta
ko v Savorgnanu delle Torre 
(Videm, Italija). Tekmovanj 
in nastopov je ogromno števi
lo, še Miha sam jih ne zna 
vseh našteti, nekatere prire
ditve pa so mu ostale v spo
minu kot pomembnejše: Alp
ski večer in nastop v Sloven
ski filharmoniji, v Salzburgu 
(Avstrija) pa je nastopal kar 
okoli dvajsetkrat. 

A udeleževal se ni le glas
benih prireditev in tekmo
vanj, temveč so ga zaradi 
njegove virtuozne tehnike igra
nja vabili tudi na različna 
srečanja, kjer je med drugim 
igral tudi že pred predsedni
kom države Milanom Kuča
nom in nadškofom Alojzijem 
Šuštarjem. Med svetovno po
membnimi možmi pa je bil 
nad Mihovimi sposobnostmi 
navdušen tudi predsednik Fo
rmule 1. Oddajo o rakiškem 
harmonikarju, ki sojo posne
li za Slovenski magazin, so si 
lahko ogledali tudi po svetu 
in sicer na programih C N N , 
Sky News in 3Sat. 

Svoje znanje harmonike, 
ki ga je začel pridobivati z 
desetimi leti in nato hitro 
napredoval, je Miha kronal s 
samostojno kaseto Prvak har
monikar v produkciji radio-
televizije Slovenija, pri kate
ri je bil producent njegov 
sedanji glasbeni mentor gos
pod Ilija Šurev. Za svoje 
znanje pa je Miha prav goto
vo hvaležen svojim staršem, 
ki so ga navdušili in ga kas
neje dve leti vsako soboto vo
zi l i v Trst na učenje k profe
sorju Zoranu Lupincu, ki je 
bil tudi svetovni prvak na 
diatonični harmoniki. Miha 
sedaj igra tudi njegove sklad
be ter skladbe Miheliča in 
Avsenika. 

Prav gotovo se kdo od po
slušalcev sprašuje, zakaj M i 
ha ni veliko slišati. Letos se 
je posvetil šoli, končal je viš-
ko gimnazijo ter uspešno 
opravil maturo. Že kar nekaj 
časa pa Mihu 'frajtonarica' 
ni edino glasbilo, sedaj na
mreč tudi bobna. Po razpadu 
zasedbe v Rakitni, kjer se je 
sploh navdušil za bobne, se 
že kako leto vozi v Ljubljano 
na vaje s skupino, kjer igra. 
Kot rečeno, pa je sedaj Miha 
v vojski, kjer ga trenutno za
poslujejo druge stvari, kar 
pomeni, da bo glasba poča
kala na proste vikende. 

Za vse ljubitelje harmoni
ke ali pa le vnete poslušalce 
Mihovega igranja naj pove
mo, da bo igral na razglasitvi 
slovenskega športnika leta v 
Festivalni dvorani, in sicer 
26. decembra 1997, kar bo 
snemala tudi Televizija Slo
venija. 

Ker premore Rakitna kar 
nekaj različnih talentov, vam 
bom sčasoma predstavila tu
di ostale. 

Alenka Kovačič 

svoj prostor za večnamensko 
uporabo v podružnični šoli Ra
kitna, torej dvorano s skladiš
čem, ki pa je za potrebe in delo
vanje različnih odsekov že prena-
trpana oziroma prevelika za 
začetne stopnje ustvarjanja kul
turnih prireditev. 

Sedaj pa je kulturno društvo 
od krajevnega sveta Rakitna 
dobilo v uporabo nov prostor 
poleg knjižnice. Namenjen je 
različnim potrebam: Ker ima 
kulturno društvo kar nekaj imo
vine, ki ne sme biti na vlažnem, 
mrzlem ali kako drugače ne
primernem prostoru (ozvoče
nje, kostumi in podobno), bo ta 
prostor neke vrste shramba za 
imovino. Obenem bo tudi pi
sarna kulturnega društva. Za 
potrebe različnih odsekov pa bo 
to odličen prostor za vaje ali 
srečanja društvenih skupin. Pros
tor, ki je zaradi naštetih doga
janj ter zaradi svojega namena 
dobil ime kulturnica, bo nudil 
neko novo točko druženja mla
dih in starejših. V tem prostoru 
se bodo namreč lahko odvijali 
predavanja, tečaji ali kake dru
ge tovrstne dejavnosti. 

Otvoritev kulturnice in hkrati 
njeno prvo uporabo je predstav
ljal večer potopisnih predavanj 
dveh mladih Rakičanov, ki sta 
nam v ta naš mali svet z diapozi

tivi, glasbo in pripovedovanjem 
prinesla veliki svet pustolovščin 
in življenjskih stilov. Urša To-
man nam je pričarala Indijo in 
njene značilnosti s svojega dvo
mesečnega popotovanja, Kle
men Jerina pa arabsko državo 
Oman, kjer je en mesec razisko
val jame. 

Sedaj, ko imamo tudi pro
stor, v katerem bodo zaživela 
tovrstna srečanja, upamo, da 
bomo s tem obogatili rakiški 
rod. Zato vas vabimo, da se ude
ležite prireditev in da skupaj 
podoživimo občutke, k i j i h bo
do z nami pripravljeni deliti ra
kiški popotniki. Že naslednji 
tak dogodek bo tudi potopisne
ga značaja, saj nam bo Gorazd 
Kovačič približal Veliko Brita
nijo. Zato bodite pozorni na 
vabila, ki bodo obešena vsaj te
den dni prej. 

Že veliko stvari govori o tem, 
da prebivalci majhnega kraja 
niso tudi majhni po svojem du
hu in razvoju. Predavanja s po
tovanj naših prebivalcev pa do
kazujejo barvitost, razgibanost 
in odprtost mladih ljudi. 

K o pa smo ravno pri naših 
prostorih, se moramo tudi jav
no zahvaliti gospe Anici Gr im-
šič, ki že vrsto let skrbi, da je 
dvorana vedno pripravljena in 

Oktet Podpeč-
Preserje 
snema 
prvo kaseto 

Začetki delovanja te mlade 
vokalne skupine segajo v po
mlad 1995, ko je umetniško 
vodstvo že delujočega okteta 
prevzel glasbeni pedagog Karlo 
Ahačič. Člani okteta niso za
četniki, saj so v preteklih letih 
kot posamezniki ali zborovski 
pevci dobili že marsikatero pev
sko izkušnjo. 

V sezoni 1996/1997 je oktet 
vpisan v register slovenskih kul
turnih skupin. Tako so člani 
okteta obudili delo kulturnega 
društva Podpeč, zavedajoč se 
kulturnega življenja v svojem 
okolju. Pevsko sezono pa si bo
do tako pevci kot umetniški 
vodja ter krajani Podpeči in 
Preserja zapomnili predvsem po 
prvem samostojnem koncertu v 
dolgo opuščeni dvorani kultur
nega društva Podpeč. 

Za novo sezono 1997/1998 si 
je oktet zastavil bogat program 
dela in nastopov, med katerimi 
je treba najprej omeniti božični 
koncert, ki ga bodo pripravili v 
soboto, 27. decembra ob 18. uri 

v cerkvi svetega Martina v No
tranjih Goricah. V načrtu pa 
imajo seveda tudi tradicionalno 
sodelovanje na reviji odraslih 
pevskih zborov, revijo oktetov 
in pripravo zaključnega letnega 
nastopa. 

Ena njihovih najpomembnej
ših nalog v letošnji pevski sezoni 
pa je vsekakor prva kaseta, ki 
bo pogled na prehojeno pot in 
najlepša zahvala domačim, so
rodnikom, prijateljem in znan
cem, ki so oktetu pomagali in ga 
vzpodbujali. Kaseta bo posve
čena pesmim o domovini in de
kletih; snemajo jo v studiu M u -
zika viva, pri tonskem mojstru 
Janiju Hostniku. Prve kasete 
bodo na voljo že ob božiču, 
fantje pa se nadejajo tudi po
moči. Kakor je slišati, j im bo 
denarno pri projektu priskočila 
na pomoč tudi občina Brezovi
ca. Predstavitev kasete bo pred
vidoma v soboto, 3. januarja 
1998 v dvorani kulturno-umet-
niškega društva Podpeč, kjer bo 
tudi otvoritev prenovljenih pro
storov in razstava slik Mira 
Šviglja. Vsi prav lepo vabljeni. 

Vsem, ki cenite kulturo in 
pravo slovensko pesem, pa pev
ci sporočajo številko svojega ži
ro računa in vas hkrati naproša
jo za pomoč. Kulturno društvo 
Podpeč: 50106-678-51766, s pri
pisom: »Za kaseto«. 
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počiščena za šolsko uporabo. 
Prav tako gre zahvala ravnate
ljici, gospe Francki Selan, za 
njeno podporo, da lahko naše 
društvo uspešno deluje. Nena
zadnje pa se zahvaljujemo kra
jevni skupnosti za nov prostor, 
ki smo ga dobili v uporabo. 

Dragi krajani! Trudimo se, 
da bi vam zimski večeri prijaz-
neje minil i , in s tem dokazuje
mo, da nas je nekaj zagnanežev, 
ki neutrudno delamo zgolj in 
samo za vas, istočasno pa je va
še veselje nam v zadovoljstvo. 

Alenka Kovačič 

N A S L A Z 

Center za razvoj podeželja 
Vrhniška 1, Lukovica 
1351 B R E Z O V I C A 
Telefon in telefaks: 061/653-237 
E — mail: Stefan.SkledarŽguest.arnes.si 

Uradne ure: vsak dan od 9. — 12. ure, v sredo tudi od 15. — 17. ure 

Center za razvoj podeželja deluje v okviru občin Brezovica, 
Dobrova-Horjul-Polhov Gradec^ Ig in Vrhnika, sodelujejo pa 
tudi občine Borovnica, Logatec, Škofljica in Velike Lašče. Med 
drugim posreduje informacije o turistični ponudbi, o podjet
niški dejavnosti in razvojnih možnostih omenjenih občin. Vab
ljeni ste, da se oglasite po telefonu ali v prostorih centra na Vrh
niški 1 na Lukovici pri Brezovici. 

D E L O V P R E T E K L E M L E T U : 
— usposobitev prostorov za delo 
— organizacija predstavitve občin Borovnica, Brezovica, 

Dobrova-Horjul-Polhov Gradec, Ig in Vrhnika na sejmu 
A L P E — A D R I A v marcu 1997 

— vsebinska priprava turistične karte in karte dilem pod stro
kovnim vodstvom dr. Gosarja 

— organizacija razstave »Podeželje se predstavi« občin Bo
rovnica, Brezovica, Dobrova-Horjul-Polhov Gradec, Ig, 
Logatec, Škofljica, Vrhnika in Velike Lašče v gradu v Pol
hovem Gradcu v septembru 1997 

— priprava prijav na javna razpisa: 
1. Prijava na javni razpis za spodbujanje lokalnih iniciativ 

(odobreno) 
2. Prijava raziskovalne naloge s področja celostnega urejanja 

prostora (še ni povratne informacije) 
— organizacija razgovorov in okroglih miz z namenom evi

dentiranja razvojnih možnosti in spoznavanja izkušenj 
drugih: 

1. Komunalna problematika v občinah L j . Barja, hribovitega 
Polhograjskega in Notranjskega zaledja (gost: mag. Š. Šo-
men, direktor Komunale Lendava); v nov. 1996 

2. Programi C R P O V (gost: mag. M . Koščak iz upravne enote 
Trebnje); v jan. 1997 

3. Razvojne možnosti občin s povdarkom na turizem (gost: P. 
Vesenjak, nekdanji državni sekretar za turizem); v apr. 1997 

4. Razgovor s kmetijskimi svetovalci, ki delujejo na tem ob
močju o medsebojnem sodelovanju; v maju 1997 

5. Okrogla miza o razvoju turizma v občini Dobrova-Horjul-
Polhov Gradec in priložnostna razstava o delovanju druš
tev; vjun. 1997 

6. Razgovor o skupni prijavi na javni razpis za spodbujanje 
lokalnih iniciativ (razgovora so se udeležili tudi predstavni
ki Zavoda za zaposlovanje); vjun. 1997 

7. Predavanje dr. M . Markeš: Kmetijstvo — bistveni del raz
voja podeželja in edini smiselni način ohranjanja kulturne 
krajine; vjun. 1997 

8. Okrogla miza o razvoju podeželja v gradu v Polhovem 
Gradcu (gost: dr. M . Kovačič) 

— od aprila naprej uradne ure: vsakdan od 9. — 12. ure, v sre
do tudi od 15. — 17. ure 

— sodelovanje z mediji: 1. dopisništvo za radio Ognjišče o ak
tualnih dogodkih in prireditvah (obisk prireditev in poroči
la o njih) 

2. sodelovanje z Našim časopisom 
3. vabila medijev (Delo, Dnevnik, Kmečki glas, Notranjski 

radio, TVS) na nekatere prireditve na našem območju 
— priprava ponudbe ekskurzij na našem območju za goste 

ljubljanskih hotelov v sodelovanju s Promocijskim centrom 
v L j . , izdelava zloženke o turistični ponudbi že omenjenih 
občin za posvet slavistov in izdelava zloženke in panojev o 
našem območju za Mednarodni skavtski tabor na Rakitni 

— izobraževanje preko Zavoda za zaposlovanje v jeseni 96 in 
spomladi 97 za koordinatorja lokalnega razvoja, obisk po
djetja A . L . P. Peca, nekajdnevno izobraževanje s področja 
razvoja podeželja v Zvvettlu v Avstriji, obisk sejma Most-
barkeiten v St. Paulu v Avstriji? 

Štefan Skledar 

k. 



JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 

Vodovodi pod... 
Leto se izteka in potrebno je pogledati kako uspešni smo bili in kako 

bomo delali naprej. V Javnem komunalnem podjetju Brezovica je to še 
posebej zanimivo dejanje, saj smo mlado podjetje z samo šestimi zapo
slenimi in velikim obsegom dela na področju opravljanja javnih gospo
darskih služb. Občane občine Brezovica in tudi druge želim s tem član
kom na kratko seznaniti z našim delom, rezultati in težavami, s 
katerimi se srečujemo. 

Za tiste, ki nas ne poznajo, 
naj povem, da smo Javno ko
munalno podjetje Brezovica 
d.o.o. s sedežem v Kamniku 
pod Kr imom 6 (v nadaljnjem 
tekstu J K P ) , katerega ustanovi
telj je Občina Brezovica. Podjet
je je bilo ustanovljeno sredi leta 
1996 z namenom, da opravlja 
določene gospodarske javne služ
be v občini. Ker mora Občina po 
zakonu občanom zagotoviti oskr
bo s pitno vodo, je to nalogo 
poverila J K P , in sicer dala mu je 
v upravljanje vodovodni sistem, 
ki oskrbuje z vodo tri krajevne 
skupnosti: Podpeč-Preserje, Not
ranje in Vnanje Gorice. Druga 
naloga podjetja je upravljanje 
pokopališč. V občini j ih je pet 
od tega tri upravlja J K P , dve pa 
še krajevne skupnosti (Notranje 
Gorice in Brezovica). Naslednja 
naloga je vzdrževanje 88 km 
občinskih in krajevnih cest, zelo 
pomembno pa je izvajanje zim
ske službe na teh cestah in jav
nih površinah. Podjetje oprav
lja še razna druga dela po 
naročilu občine in krajevnih 
skupnosti. 

Vseh zaupanih nalog smo se 
lotili z vso odgovornostjo in do
segli dobre rezultate, ki so jih in 
jih še bodo ocenjevali naši upo
rabniki - občani in krajani. 
Trudil i smo se delo opraviti čim 
boljše. Sedaj pa nekaj besed o 
posameznih področjih dela. 

V O D O V O D 
Vodovod, ki ga upravlja J K P 

sem na kratko že opisal v Na 
šem časopisu. Obsega črpališče 
Virje, štiri prečrpališča, pet vo-
dohranov v K S Podpeč-Preser
je, tri vodohrane v K S Notranje 
Gorice in enega v K S Vnanje 
Gorice ter okoli 80 km primar
nih in sekundarnih cevovodov. 

Vso vodo, ki jo pošiljamo od
jemalcem, moramo črpati in za 
nekatere vasi večkrat prečrpa-
vati. Kvaliteta vode na izviru je 
odvisna tudi vod remenskih 
razmer. Močnejše in dalj časa 
trajajoče padavine povzročajo 
kalnost vode, ki običajno traja 
še nekaj dni po prenehanju pa
davin. Temu naravnemu poja
vu, ki se običajno zgodi dvakrat 
letno, se žal ne moremo izogniti. 
V nekaterih področjih so zaloge 
vode zaradi dovolj velikih vo-
dohranov zadostne za nekaj dni 
in krajani kalnosti vode tam ne 
občutijo. 

Kvaliteto vode redno vsak 
mesec, dodatno pa še ob moč
nejših padavinah, kontrolira Za
vod za zdravstveno varstvo Lju
bljana. Ob zadnjem močnem 
deževju smo na radiu Ljubljana 
iz preventivnih razlogov objavi
li obvestilo o potrebnem preku-
havanju vode za uporabo v gos
podinjstvu. Kontrola vode je 
pokazala, da je v omrežju voda 
neoporečna, že dalj časa pa ni 
več kalna. Zaradi tega na radiu 
objavljeno obvestilo preklicu-
jemo. 

Na vodovodnem sistemu smo 
opravili veliko dela. Zgradili 
smo 1300 m novih primarnih in 
sekundarnih cevovodov v vseh 
treh krajevnih skupnostih, od 
tega več kot polovico v zahtev
nem kamnitem terenu. Med 
drugim smo dokončali izgrad
njo vodovoda od gasilskega 
doma na Jezeru proti Spelinu. 
Na ta cevovod smo priključili 
osem odjemalcev, ki še niso bili 
priključeni na javni vodovod. 
Obenem smo jim z vgradnjo hi-
drantov zagotovili požarno vo
do. Te pridobitve so bili veseli, 
pa čeprav so morali prispevati 
precejšnja lastna sredstva. Ob
novili smo precej priključkov, 
na katerih smo zamenjali dotra
jane pocinkane cevi, ventile in 
dogradili elemente, ki j ih pri
ključki še niso imeli. Prisluhnili 
smo vsem tistim odjemalcem, ki 
so predelali in povečali ter v hi

gienskem smislu uredili vodo
merne jaške. Zamenjali smo j im 
vodomere in ostale elemente v 
jašku. Nekaj hidrantov smo ob
novili in podtalne nadomestili z 
nadtalnimi. Novograditeljem 
smo izdelali nove vodovodne 
priključke. 

Predvsem zaradi že omenjene 
kalnosti vode smo oprali vse 
vodohrane in na njih opravili 
nekatera vzdrževalna dela. 

Lahko se pohvalimo, da smo 
skupaj s podjetjem P E N A d.o.o. 
iz Ljubljane, kije izdelovalec in 
dobavitelj strojne in program
ske opreme, zgradili sistem da
ljinskega nadzora objektov po 
radijski zvezi, ki je še v poskus
nem obratovanju, daje pa zelo 
dobre rezultate. Omogoča nam, 
da na računalniku v pisarni po
djetja spremljamo stanje v ob
jektih (vodohranih in prečrpa-
liščih) ob katerem koli času. 
Sistem bomo gradili še naprej, 
tako da se bo vsako uro stanje 
vseh objektov zapisalo v bazo 
podatkov, ki bo služila za raz
lične analize. Gradimo še da
ljinski nadzor črpališča Virje, iz 
katerega bomo prejemali vse 
glavne informacije. S sistemom 
daljinskega nadzora zagotavlja
mo večjo zanesljivost vodoos-
krbe in do prekinitev dobave 
vode prihaja le v primeru večjih 
okvar, čiščenja vodohranov in 
cevovodov ali izpada dobave 
električne energije. 

Čeprav se morda iz teh vrstic 
dobi vtis, da je vodovodni si
stem odličen, moram povdariti, 
da so cevovodi stari in bo po
trebna postopna zamenjava ce
v i , še zlasti salonitnih. To bo 
zahtevalo ogromna sredstva, ki 
j ih nizka cena vode ne bo zago
tavljala. Ob zamenjavi cevovo
dov bo potrebno marsikje ure
diti še drugo komunalno infra
strukturo v prvi vrsti pa kanali
zacijo, če bomo hoteli ohraniti 
pitno vodo zase in za naše na
slednje rodove. 

S področja vodovoda še to: 
Zahvaljujem se vsem, ki so 

nam sporočili razne informacije 
o okvarah, saj so nam s tem pri
hranili precej dragocenega časa 
za odkrivanje okvar na cevo
vodih. 

Zahvaljujem se tudi vsem, ki 
redno ^plačujejo položnice za 
vodo. Želel bi, da bi se vsi odje
malci ravnali tako. Zal je nekaj 
takšnih, ki redno zamujajo s 
plačili, imamo pa deset odje
malcev, proti katerim bomo 
uvedli ukrepe v skladu z Odlo
kom o oskrbi s pitno vodo. Pri
poročam neplačnikom, da vodo 
takoj plačajo in jo vnaprej red
no plačujejo in se s tem izognejo 
dodatnim stroškom in neljubim 
posledicam. 

VZDRŽEVANJE C E S T 
Vzdrževanje cest je potekalo 

v skladu s potrebami in razpo
ložljivimi sredstvi. Čeprav se v 
občini vsako leto asfaltira kar 
nekaj cest, je še vedno precej 
makadamskih. Večina j ih je na 
barjanskem mehkem terenu, 
kjer je vzdrževanje zahtevno in 
drago. V spomladanskem času 
smo precej časa namenili od
stranjevanju peska, ki je ostal 
od zimskega posipanja. Maka
damske ceste smo planirali in 
nasipali, ob asfaltnih smo po
pravljali bankine in čistili mul-
de. Popravili in namestili smo 
poškodovane in podrte promet
ne znake in označbe, odstranili 
smo označevalne zimske količ
ke. V poletnem času smo izvedli 
strojno in ročno košnjo trave ter 
grmičevja ob cestah. Ugotovili 
smo, da je zima pustila precej 
poškodb na asfaltnih cestah in 
predlagali, da se zagotovijo sred
stva za njihovo sanacijo. 

Nekaj prejetih pohval je do
kaz, da je bilo vzdrževanje us

trezno, lahko pa bi bilo še bolj
še, če bi za to bilo namenjenih 
več sredstev iz občinskega prora
čuna. 

V letošnjem letuje bilo v pro
računu občine ^za vzdrževanje 
vseh krajevnih in občinskih cest 
predvidenih le 5 milijonov SIT, 
kar je le dobra polovica sred
stev, ki so bila v prejšnjih letih 
namenjena samo za občinske 
ceste. Za letošnje vzdrževanje 
smo prejeli samo 3 milijone SIT, 
kar je zadoščalo za pokritje 
stroškov materiala in dela do 
sredine julija. 

Dodatne stroške so povzro
čale še številne namerne po
škodbe prometnih znakov in 
avtobusnih postaj, v zimskem 
času pa kraje rdeče-rumenih 
označevalnih količkov, ki jih 
novi lastniki uporabljajo za 
razne namene predvsem na svo
jih vrtovih in sadovnjakih. 

V prihajajočem letu bo po
trebno v proračunu občine vzdr
ževanju cest zagotoviti več sred
stev, da bomo lahko ceste primer
no zdrževali. 

POKOPALIŠČA 
Javnemu komunalnemu po

djetju Brezovica so dale v uprav
ljanje svoja pokopališča krajev
ne skupnosti Podpeč-Preserje, 
Rakitna in Vnanje Gorice. Za ta 
pokopališča se v podjetju vodi 
enotna računalniška datoteka 
podatkov o grobovih in najem
nikih, ki služi za izdelavo obra
čuna najemnin za grobove po 
enotnih kriterijih. Izdelali smo 
obračun najemnin za leto 1997 
na drugačen način kot v prete
klih letih. Na vseh treh pokopa
liščih obstajajo različne veliko
sti grobov. Prejšnji obračuni 
najemnin po kriteriju enojni, 
dvojni, trojni, žarni grob so bili 
vzrok za pripombe najemnikov 
manjših grobov, ki so plačevali 
enako najemnino kot najemniki 
večjih grobov. To je bil razlog, 
da se uvede obračun najemnine 
glede na površino groba, s čimer 
smo dosegli za vse najemnike 
enak in pravičen obračun. Poleg 
tega smo vsem najemnikom po
slali pogodbe za najem, kjer so 
navedene glavne obveznosti in 
pravice obeh pogodbenih 
strank, obširno pa j ih določa 
Odlok o pokopališki in pogreb
ni dejavnosti, ki je v postopku 
sprejemanja pri občinskem sve
tu občine. 

Na pokopališčih smo izvajali 
investicijska in vzdrževalna dela 
v dogovoru s krajevnimi skup
nostmi in redna čiščenja poko
paliških površin predvsem v 
Preserju in na Rakitni. V Vna
njih Goricah smo tlakovali 110 
m2 površin, v Preserju pa 460 
m2. V naslednjem letu bo po
trebno opraviti nekaj vzdrže
valnih del na mrliških vežicah in 
obzidju. Na pokopališču Preser-
je je ostal netlakovan še stari del 
pokopališča, na Rakitni pa je 
netlakovano celotno pokopa
lišče. 

Z I M S K A SLUŽBA 
Zimsko službo v sezoni 1996/ 

1997 smo pričeli opravljati s 
kooperanti, ki so že prejšnja leta 
opravljali to dejavnost za kra
jevne skupnosti (pluženje kra
jevnih cest) in Komunalno po
djetje Ljubljana (pluženje občin
skih cest). Večina opreme je bila 
last Komunalnega podjetja Lju
bljana, kateremu so kooperanti 
morali opremo vrniti in tako 
smo ostali brez potrebne opre
me za izvajanje zimske službe. 
Občinski svet seje zavedal veli
ke odgovornosti in je potrdil 
nakup šestih plugov in treh po-
sipalcev. Nekaj opreme smo si 
morali še sposoditi in tako smo 
delo lahko uspešno opravili. Za 
prihajajočo zimsko sezono smo 
nabavili še dva čelna pluga in 
posipalca in smo na zimske 
razmere pripravljeni. 

Vso opremo nam je izdelalo 
in dobavilo podjetje R I K O -
E K O S Loški potok, kateremu 
se zahvaljujem za zelo dobro 
sodelovanje in razumevanje na-' 
ših želja in zahtev. S čelnimi 

Brezovški komunalci imajo sedež v Preserju, kjer imajo poslovne prostore in svoje delavnice. 

Avtomatizacija vodovoda v občini Brezovica 
O vodi, ki je osnovni pogoj 

za življenje na zemlji, premalo-
krat razmišljamo. Največkrat 
pomislimo na vodo šele takrat, 
ko ostanejo pipe suhe in se ne 
moremo odžejati ali umiti. Sa
moumevno se zdi, da nam je na 
razpolago kadarkoli in v po
trebnih količinah. Osveščeni 
ljudje skrbijo, da jim ne pušča 
pipa ali pa kotliček v stranišču, 
nekaterim pa je to malo mar. 

Še bolj pomembno je, da 
skrbi za gospodarno potrošnjo 
vode poleg posameznikov tudi 
distributer. Le-ta mora stalno 
nadzorovati količino vode v 
vodohranih, črpalke,, vodovod
ne napeljave, kakovost vode 
itd. V današnji dobi informati
ke je ves nadzor že zelo avto
matiziran. Na ta način lahko 
izključimo mnoge napake, ki 
jih zagreši človek. 

Namen avtomatizacije je po
enostavljen nadzor in vzdrže
vanje celotnega vodovodnega 
sistema, od črpališč pa preko 
cevovodovdovodohranov.mehan-
skega in električnega dela si
stema. Nekaj pogledov na av
tomatizacijo vodovodnega siste
ma in možnosti, ki jih ponuja. 

Nadzor 
Pod nadzorom razumemo 

spremljanje stanja posameznih 
veličin v sistemu, to so: 
• pretoki v posameznih čr
palkah in cevovodih, 
• nivoji vode v vodohranih, 
• pritiski v posameznih ce
vovodih, 
• čistost vode, 
• vsebnost klora, 
• temperatura 

stanja v objektih sistema: 

• električne napeljave, 
• motorjev in črpalk, 
• delovanje zaščit 
• dozirnikov za klor, 
• čistilnih naprav itd. 

Vse to so stvari, ki vplivajo 
na kvaliteto vodovodnega si
stema, na neoporečnost vode, 
zadostno zalogo in preskrblje-
nost. Vodovodni sistem je obi
čajno prostorsko precej razse-
žen, zato se prenos podatkov 
zagotovi preko radijskih postaj 
za prenos podatkov (RF 
modem). 

Vzdrževanje 
Posamezni pokazatelji v si

stemu kažejo, kdaj je potrebno 
izvesti remont ali celo zame
njavo posameznega elementa. 
Določeno znižanje tlaka v ce
vovodu ali zmanjšanje pretoka 
črpalke lahko kaže na njeno 
obrabo, neobičajno povečanje 
dnevnega, pretoka vode lahko 
kaže na okvaro na cevovodu, 
povečanje temperature ležajev 
pomeni, da so le-ti obrabljeni 
in jih bo potrebno zamenjati. 
Avtomatizacija in stalno sprem
ljanje stanja je pogoj za hitro 
lociranje in odpravljanje napak 
na sistemu. 

Alarmiranje 
Pri računalniškem nadzoru 

je omogočeno tudi hitro alar
miranje. To je najprej izpis na 
ekran in zvočni signal, če pa na 
mestu nadzora ni nobenega 
človeka, ki bi potrdil, daje ob
veščen o napaki, pa tudi klic 
preko telefona. 

Krmiljenje 
Avtomatski sistem lahko tu

di daljinsko krmili posamezne 
enote. Tako lahko krmilimo 
črpalke in zagotovimo stalno in 
konstantno zalogo vode v od
daljenem vodohranu. Prav ta
ko se lahko krmili doziranje 
klora v vodo, pač glede na koli
čino pretoka ali nečistost. 

Poleg avtomatskega krmi
ljenja imamo pri takem nadzo
ru tudi možnost ročnega da
ljinskega posega, ki pride prav 
pri kakšnih testiranjih ali pa ob 
izrednih razmerah. 

Optimizacija 
Sistem zagotavlja tudi eko

nomsko ugodnejše kazalce. Po
leg hitrega odkrivanja napak in 
s tem manjše izgube (vode) pri 
obratovanju tudi vsakodnevne 
človeške aktivnosti niso več po
trebne oziroma so bistveno 
zmanjšane. Prav tako je pri
hranek lahko tudi v tem, da se 

energetsko zahtevne postavke, 
kot je črpanje, kjer je to mogo
če izvajajo v nočnem času s ce
nejšo energijo. 

Nekaj o sistemu 
Za zagotavljanje zgoraj na

vedenih lastnosti je potrebno 
postaviti sistem, ki izpolnjuje 
določene pogoje. Predvsem mo
ra biti zanesljiv. Zanesljivost si
stema je večja, če je preprost in 
primerno vzdrževan. Vsaka od 
zgoraj naštetih meritev se lah
ko izvede na zapleten in pre
prost način, drago ali poceni. 
Za zanesljivost so pomembni 
občasni pregledi usposobljene
ga človeka. Ker je hipotetično 
mogoča tudi odpoved kakšne
ga ključnega dela sistema, je 
pomembno, da se tak del za
menja ali popravi v najkrajšem 
možnem času. To je lažje izved
ljivo, če je tak del domače 
izdelave. Pena d.o.o. 

Andrej Peklaj dipl.ing. 
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Na sliki je shematsko predstavljen tak sistem. Posamezni simboli 
predstavljajo: 
• C : centrala z nadzornim računalnikom, RF modemom in anteno 
• P l , P2, P3, P4: posamezne postaje v sistemu z RF modemom in anteno 
• P2 v okviru ene postaje imamo več merilnih in krmilnih mest 

- D-IN : digitalni vhodi 
- D-OUT : digitalni izhodi 
- A-IN : analogni vhodi 
- A-OUT : analogni izhodi 

Slika 1 

Digitalni vhodi so merilne točke, ki spremljajo podatke o stanju posa
meznih naprav (npr. črpalka obratuje, delovanje bimetalne zaščite, teh
nična zaščita) 

Digitalni izhodi so krmilne točke za postavitve stanj (npr. vklop črpalk) 
Analogni vhodi pomenijo zvezno meritev veličine ( npr! nivo vode v re

zervoarju, pritisk v cevovodu) 
Analogni izhod pomenijo zvezno krmiljenje ( npr. frekvenčna regulacija 

motorjev črpalk, odprtost določenega ventila ) 
Poleg naštetih štirih vrst podatkov, ki so statični, je včasih potrebno tudi 

časovno spremljanje posameznih podatkov. Temu so namenjeni računal-. 
niki, tako v centru kot na posameznih postajah, ki s svojo spominsko kapa-" 
citeto to omogočajo. Iz teh kronoloških podatkov lahko ugotovimo trend 
posamezne merilne veličine v sistemu in temu primerno ukrepamo, če je to 
potrebno. 

Vsi vemo, da brez vode ni življenja. Temu primerno se moramo tudi ob
našati in skrbeti zanjo, tako kot skozi čisto okolje tudi z razumno porabo. 
Avtomatizacija vodovodnih sistemov je zaradi tega ravno tako ali pa še 
bolj pomembna, kot v industriji in energetiki. Nudi nam boljšo preskrblje-
nost, zmanjšuje pa tudi stroške vzdrževanja. 



Komunalno podjetje vrši tudi zimsko službo s številnimi kooperanti, ki bodo skrbeli za redno in hitro pluženje 
cest v občini Brezovica. 

traktorskimi plugi smo lahko 
dosegali boljšo kvaliteto pluže
nja, s posipalci na hidromotorni 
pogon pa učinkovito posipanje 
in racionalno rabo posipnih 
materialov ter prihranek časa, 
ker so posipalci samonakladal-
ni. Za letošnjo zimo smo v neka
terih strmih delih cest v vseh 
krajevnih skupnostih že name
stili poliestrske in lesene zaboj
nike z mešanico peska in soli, da 
si bodo krajani lahko sami do
datno posuli cestišče ob more
bitnih težavah. Pluženje pravi
loma pričnemo izvajati najka
sneje ko je debelina snega 10 
cm, v primeru slabih voznih 
razmer pa že tudi prej, občani 
pa morajo razumeti, da vse ce
ste ne morejo biti očiščene in 
posute istočasno. 

V zimskem času nam pretijo 
različne nevarnosti. Rad bi opo
zoril na strehe, k i so ob cestah in 
nimajo snegobranov, na drsne 
in zasnežene pločnike, za katere 
morajo poskrbeti lastniki parcel 
ob njih. Še posebno nevarnost 

predstavljajo ledene sveče na 
strehah, ki so j ih dolžni odstra
niti lastniki. 

Da bomo lahko učinkoviti v 
zadovoljstvo vseh, nam prosim 
sporočajte svoje pripombe, pred
loge in stanje v vaši okolici na 
tel. 631-055 ali 041-665-234. 

To je bil le kratek povzetek 
našega dela in stanja na komu
nalnem področju, k i ga pokri
vamo. Glede na zelo majhno 
ekipo podjetja, lahko trdim, da 
smo bili zelo učinkoviti , za kar 
gre vsa pohvala mojim sodelav
cem, ki so marsikatero uro svo
jega prostega časa posvetili delu 
v podjetju ne glede na to ali je bi
lo potrebno delati ponoči , ob 
sobotah, nedeljah ali praznikih. 

Zahvaljujem se tudi nadzor
nemu svetu podjetja ter njego
vemu predsedniku g. Antonu 
Graclju iz Brezovice, ki je naše 
delo spremljal in nam dajal vso 
podporo za naš razvoj. 

Za zaključek izkoriščam pri
ložnost in želim v svojem in v 
imenu sodelavcev Javnega ko
munalnega podjetja Brezovica 
občanom občine Brezovica, občin
ski upravi, občinskemu svetu in 
nadzornemu svetu podjetja, na
gim poslovnim partnerjem, ured
ništvu in bralcem Našega časopi
sa VESELE BOŽIČNE PRAZ
NIKE, veliko zdravja in uspehov 
v letu 1998. 

Direktor J K P 
Janez Repar 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 
— BREZOVICA d.o.o. 

K a m n i k p o d K r i m o m 6 , 1 3 5 2 P R E S E R J E 

Tel. 631-055; 041/665-234 

Uradne ure za občane Brezovica za področje urbanizma in varstvo 
okolja, bodo od januarja 1998 dalje, vsak torek od 12.00 ure do 
14.00 ure. Občina Brezovica 

NA BREZOVICI, V 
VNANJIH GORICAH 
IN V NOTRANJIH 
GORICAH 

Veseli sejem 
Veseli decembrski sejem - ta

ko smo že sredi septembra po
imenovali projekt, ki naj bi do 
konca koledarskega leta pote
kal na OŠ Brezovica in podruž
nični šoli Notranje Gorice. Z 
njim naj bi se predstavili na 
trodnevnem prednovoletnem sej
mu, in sicer v tistih treh krajih, 
kjer so doma naši učenci: na 
Brezovici, v Vnanjih Goricah in 
v Notranjih Goricah. 

Ideje, zamisli in navdušenje 
smo porazdelili na različna pod
ročja: kulturno, likovno, etno
loško in kulinarično. In delo se 
je pričelo... 

Otroški in mladinski pevski 
zbor sta se naučila kar nekaj ko-
lednic in prazničnih pesmi, s ka
terimi sta razveseljevala na sej

mu. O P Z je z ansamblom K r i m 
posnel tudi božično pesmico, ki 
so jo skupaj prvič predstavili v 
Notranjih Goricah. Dramski 
skupini z obeh šol sta v sejem
skih dneh odigrali igrici O gos-
kici Gagici in Gosenica Liza . 
Lutkar Sten Viler iz Studia 
Anima je z Gusarjem Bertom 
gostoval na Brezovici, lutkovna 
skupina z OŠ Brezovica pa je 
privabila otroke na sejem s 
predstavo Mama išče ime. 

Člani zgodovinskega krožka 
in dodatnega pouka zemljepisa 
so postali pravi etnologi. S po
močjo strokovne literature so 
raziskovali, kako so Slovenci 
včasih preživljali december. Od
šli so tudi na teren, kjer so naj
starejše krajane povprašali o 
praznovanjih in običajih v pre
teklosti. Med vrstniki so izvedli 
anketo o poznavanju praznikov 
in prazničnih navad. Svoja spoz
nanja in ugotovitve so zbrali na 
plakatih in v knjižici Decembr
ski običaji v naših krajih. 

Likovni umetniki so preizku
sili veliko materialov in tehnik. 
Iz gline so oblikovali svečnike, 

kipe in novoletne okraske. Sl i 
kali so na ogledala, izdelovali 
raznovrstne voščilnice, darilne 
škatlice... Obiskovalke sejma 
zagotovo niso mogle prezreti 
nakita in rut. Zapestnice iz 
drobnih kroglic, ogrlice in broš
ke iz fimo mase so bile res lepe. 

Različnih novoletnih venčkov 
in prazničnih dekoracij se ne bi 
sramovala nobena cvetličarna. 

Pri pouku gospodinjstva so 
pekli piškote, na sejmu pa so se 
lahko obiskovalci posladkali z 
domačo orehovo in kokosovo 
potico, kakršno znajo zamesiti 
samo v naši šolski kuhinji. 

Za pomoč pri izvedbi projek
ta se zahvaljujemo: staršem učen
cev, gospe Francki Gerjol iz 
Samotorice, ki nas je na sejmu 
učila plesti božične venčke, kra
janom in krajankam, ki so po
magali raziskovati običaje, 
Z P M L j . Vič-Rudnik. Medob
činskemu centru za kulturo, 
vsem trem gasilskim društvom 
ter obiskovalcem sejma. 

Po vseh tistih glinastih pra
šičkih, pisanih trakovih prija
teljstva in simbolih sreče nam v 
letu 1998 ne more biti drugače 
kot lepo. 

SREČNO NOVO 

LETO VAM ŽELIJO 

UČENCI IN DELAVCI 

OŠ BREZOVICA in PO

DRUŽNIČNA ŠOLA 

NOTRANJE GORICE 

VOŠČILO 
Vsem bralcem ter našim občanom voščimo blagoslovljene božične praznike, obilo med

sebojnega razumevanja in tople družinske sreče tudi v letu 1998! 
županstvo občine Brezovica in krajevne skupnosti Rakitna, Podpeč-Preserje, Notranje Go

rice, Vnanje Gorice in Brezovica 

IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI 

Kaj je novega v Vnanjih Goricah? 
Predsednica krajevne skup

nosti Vnanje Gorice Marjeta 
• Kovač je v novembru sklicala 
srečanje za vse uporabnike dvo
rane kulturnega doma. Na sre
čanju so bili navzoči predstav
niki športnikov, gasilcev, vzgoj-
no-varstvenega zavoda Vnanje 
Gorice, kulturnega društva Rož
marin, društva podeželskih že
na Sosede, društva upokojencev 
Tulipan in Medobčinskega sre
dišča za kulturo, vabilu pa seje 
odzval tudi gospod župan Dra
go Stanovnik. 

Osrednji del srečanja je bil 
posvečen zamisli, da bi za do
mom krajanov zgradili igralno 
ploščad in manjšo telovadnico z 
večnamenskim prostorom. Za
misel je toplo pozdravila vršilka 
dolžnosti ravnateljice vrtca Alja 
Kuk , ki je poudarila, da bi ure
jeno igrišče zelo popestrilo vrt-
čevski program in omogočilo 
otrokom varno igro. Tudi pred
stavniki športnikov in gasilcev 
so obljubili vso svojo podporo, 
predvsem pa veliko prostovolj
nega dela pri tem novem projek
tu, ki bo Vnanjčanom, kot zad
njim v občini, prinesel igrišče. 

Pred dobrim mesecem dni je 
zaživelo tudi društvo podežel
skih žena Sosede, ki je te dni 
pripravilo dve zanimivi preda
vanji. Predsednica društva M a 
rija Marinko nam je povedala, 
da je v društvu zaenkrat včla
njenih preko petdeset deklet in 

V prihodnje načrtujejo zani
miva predavanja vzgojne in 
praktične narave, ki bodo te
matsko obsegala predvsem zdrav
je, nego bolnika na domu in 
obrezovanje drevja. Če bo števi
lo prijav zadostno, bodo pri
pravili tudi gospodinjski tečaj in 
tečaj klekljanja. Zamisli je veli
ko, zato so v društvo vabljene 

Ura 
prometnega 
krožka s 
policajem 

Sem učenka 3.c razreda osnov
ne šole Notranje Gorice. Vsak 
petek imamo uro prometnega 
krožka. Učimo se, kako je naša 
pot v šolo in drugam najbolj 
varna. 

V naš razred smo povabili tu
di policaja. Povedal nam je 
marsikaj zanimivega. Predstavil 
nam je prometna določila, ki j ih 
policaji odrejajo za varnejšo 
vožnjo. 

Policaj nam je obljubil, da 
nas bo še obiskal. Spremljal nas 
bo tudi, ko bomo opravljali ko
lesarski izpit. 

Člani prometnega krožka z 
mentorico Zdenko se zahvalju
jemo gospodu Lojzetu in poli
cijski postaji Vič za sodelo
vanje! 

žene in dekleta iz cele občine, 
tudi fantov se ne bomo branile. 
Vse informacije in prjstopnico 
lahko dobite na sedežu krajevne 
skupnosti v Vnanjih Goricah, 
najbolje pa bo, če pokličete kar 
predsednico Marijo Marinko na 
telefon 651-305., 

Društvo upokojencev Tul i 
pan pripravlja božično-novolet-
no srečanje za vse starejše obča
ne, ki bo potekalo dva dni po 
božiču in sicer 27. decembra ob 
17. uri v dvorani kulturnega 
doma. Prisotne bo zabaval Ve
seli kvartet Tulipan. Seveda bo

do prireditelji poskrbeli tudi za 
okusno jedačo, pa tudi dobre 
kapljice ne bo manjkalo. Povab
ljena je starejša generacija iz ce
le občine. 

Anica Steblovnik, tajnica vna-
njških upokojencev, je zelo po
hvalno ocenila leto 1997, saj so 
se s svojimi člani odpravili kar 
na pet izletov, izvedli občni 
zbor, v kratkem pa bodo obis
kali preko sedemdeset bolnih in 
onemoglih tovarišev, za katere 
pripravljajo tudi skromna da
rila. 

Lepo je v vasi, kjer se veliko 
ljudi trudi in zavzema za dobro 
svojih sosedov in sovaŠčanov. 
Upam, da bosta volja in zagna
nost tudi v prihodnjem letu tako 
močni. „ 

Meta Kastelic 

O b i z t e k a j o č e m le tu se 

KRAJEVNA SKUPNOST 
PODPEČ-PRESERJE 

i s k r e n o zahva l ju j e vsem k r a j a n o m , o b č i n i B r e z o v i 
c a , d r u š t v o m , d e l o v n i m o r g a n i z a c i j a m , p o s l o v n i m 
p a r t n e r j e m , i n v s e m , k i so k a k o r k o l i p r i p o m o g l i p r i 
u r e s n i č i t v i p r o g r a m a , k a t e r e g a s m o s k u p a j z a č r t a l i 
o b z a č e t k u le ta . 

V l e tu 1998 p a s i ž e l i m o , d a s s k u p n i m i m o č m i 
u d e j a n i m o zas tav l j ene s i c i l j e , k i naj b i p r i p o m o g l i k 
še v e č j e m u n a p r e d k u n a š e k ra j evne s k u p n o s t i . 

Iskreno vam želimo, da BOŽIČNE IN NOVO
LETNE PRAZNIKE praznujete kar se da veselo in 
prijetno, v letu 1998 pa vam želimo predvsem mir, 
zdravje in zadovoljstvo. 

Razstava čipk na osnovni 
šoli Brezovica 

li 
i • * 

Lučka Urbanja, 14-letna odlična učenka, v prostem času večinoma 
klekla in bere knjige. Med 3. in 4. novembrom nam je predstavila svoje 
čipke v avli OS Brezovica. 

Kako to, da si sploh začela kleklati? 
Moja sestra Jasna je začela kleklati pred šestimi leti in navdušila je 

tudi mene, tako da sem začela še jaz. 
Torej je kleklanje v vaši družini? 
No, stara mama zna kleklati, a tega sploh nisem vedela, dokler se 

ni Jasna naučila, potem ko jo je navdušila njena sošolka. 
Ali se še vedno učiš ali se je čas šolanja zate že končal? 
V Tolminu imam učiteljico, h kateri hodim še zdaj. Začela pa sem 

tudi sama poučevati nekoliko mlajšo deklico. 
Koliko časa potrebuješ, da izdelaš čipko? 
Zelo odvisno; precej enostavno čipko delam ponavadi 2-3 ure, 

spomnim se pa tudi čipke, za katero sem porabila celo leto. 
Koliko čipk imaš doma? 
Ne vem, verjetno okoli 45. Je pa res tudi to, da j ih veliko razdam 

med sorodnike, tako da je Število izdelanih čipk večje. 
Si klekrarstvo vzela kot hobi ali morda bolj resno? 
Ne, to mi je hobi in tudi to, da bi recimo prodajala, se mi ne zdi 

primerno, ker se moj čas in moj trud ne da poplačati , zato čipko raje 
podarim, kot prodam. Sicer pa bom sedaj morala kleklanje nekoliko 
opustiti, kajti gimnazija mi bo verjetno vzela precej časa in oboje 
skupaj po vsej verjetnosti, ne bo šlo. 

Je to tvoja prva razstava? 
Ja. 
Ali hodiš na kakšna tekmovanja? 
Ja, vsakoleto je v Idriji državno prvenstvo, na katerem sem lani in 

letos zasedla 2. mesto. 
Lučki Urbanija se zahvaljujemo za pogovor in j i želimo veliko sreče 

in uspeha pri vseh podvigih, ki se jih bo lotila. 
Razgovor vodila: Kristina Božič, 

OŠ Brezovica, Novinarski-krožek 



Pogumno naprej! it 

K o t ž u p a n občine Dobrova-Horju l -Polhov 
Gradec želim o b č a n o m ob zakl jučku leta na 
kratko predstaviti naše skupno prizadevanje in 
delo v letu 1997. 

S skupnimi m o č m i smo zagotovili nemoteno 
financiranje šolske dejavnosti. T o zagotavlja 
nemoten pouk učencev in varstvo otrok, pre
vozne storitve, dopolnilne dejavnosti, k rožke , 
izbirne predmete (nemški jezik, angleški jezik, 
...), dodatne aktivnosti (plavanje, različna 
tekmovanja,. . .) , šolo v naravi itd. 

Z a te dodatne dejavnosti je obč ina prispeva
la okrog 10 milijonov tolarjev. T u d i v prihod
nje si bomo prizadevali zagotoviti potrebna 
sredstva, kar bo omogoč i lo nemoteno izvajanje 
izobraževalne in spremljevalnih dejavnosti. 

Izvedli smo tudi dve investiciji, in sicer: ure
ditev špo r tnega igrišča ori OS Hor ju l in obno
vitev dela kritine na OS Polhov Gradec. 

Zagotovitev ustreznih pogojev za izvajanje 
šolske dejavnosti pa predstavlja oSnovno iz
hodišče slehernega kulturnega življenja v obči
ni . Ponosni smo lahko, da so kulturna d ruš tva 
na našem območ ju še posebej aktivna, o čemer 
pričajo njihovi številni nastopi na regionalni, 
nacjonalni in mednarodni ravni. D a smo glas 
naših krajev ponesli celo preko meja naše do
movine, gre zahvala predvsem krajanom, k i s 
svojimi sposobnostmi in prizadevnostjo ohra
njajo identiteto naših krajev in njihovega ku l 
turnega izročila. V tem okviru pa nikakor ne 
gre prezreti vloge občine in občinskega odbora 
za kulturo, k i sta prispevala pomemben delž na 
f inančnem in organizacijskem področ ju . Izmed 
pomembne j š ih investicij, na področ ju kulture 
velja omeniti obnovo kulturnega doma Jakoba 
Trobca v Polhovem Gradcu . Z otvoritvijo ob
novljenega kulturnega hrama smo ustvarili 
možnos t i za popestritev kulturnega dogajanja, 
tako v Polhovem Gradcu kot v občini nasploh. 
N a tem mestu bi se rad osebno zahvali l K S Po l 
hov Gradec in krajanom, k i so s svojim nese
bičnim delom bistveno prispevali k novemu 
kulturnemu zagonu. 

N a š a obč ina je zelo aktivna tudi na področ ju 
špor tn ih dejavnosti. V posameznih krajih ak
tivno deluje eno ali več špor tn ih druš tev . Obči
na j im pr i tem v okvi ru svojih zmožnos t i po
maga po organizacijski in finančni plati , čeprav 
se pogosto sooča s pomanjkanjem f inančnih 
sredstev. Prepr ičan sem, da predstavlja razvi
janje različnih špor tn ih aktivnosti pomemben 
segment vsesplošnega razvoja tako posamez
nih krajev, kakor tudi občine kot celote. 

K o t župan obč ine si zato prizadevam za pr i 
dobitev dodatnih sredstev, kar bi prispevalo k 
še hi t re jšemu razvoju predvsem množične 
špo r tne dejavnosti. G o t o v o pa levji delež k te
mu razvoju prispevajo prav druš tva sama. 

V prihodnjem letu nameravamo d o k o n č a t i 
dve zahtevnejši investiciji, to je^ureditev smu
čišča z vlečnico v Šentjoštu in Zažar ju . Vred
nost posameznega projekta znaša oko l i 4 mi l i 
jone tolarjev, pr i čemer naj bi obč ina prispevala 
vsaj polovico. Ob tej p r i ložnos t i b i se zato želel 
z apelom obrnit i na obč inske svetnike, da s svo
j im glasom podprejo omenjene projekte ter ta
ko pomembno prispevajo k razvoju špor tn ih 
aktivnosti in tur is t ične podobe obč ine . O b na
vedenem ne gre zanemariti dejstva, da sta b i l i 
omenjeni smučišči , kljub slabi opremljenosti, s 
strani o b č a n o v že dosedaj zelo dobro obiskani . 
Dogajanje v zimskem času so dodatno popes
trila tudi š tevilna zelo dobro organizirana re
kreativna s m u č a r s k a tekmovanja, k i so priva
bila obiskovalce iz različnih krajev Slovenije. 

M e d aktivnostmi obč ine velja omeniti tudi 
pokroviteljstvo ekipe, k i se je v mesecu juniju 
udeležila Iger brez meja v Bud impeš t i na M a 
dža r skem. Zasluga, da smo glas o naši občini in 
špo r tn ik ih ponesli preko meja domovine, gre 
zlasti prizadevnosti tur is t ičnega d ruš tva Briše. 
P repr ičan sem, da b i bi la uspešna izvedba tega 
projekta brez p o m o č i prizadevnih Br i šanov , 
navkljub razpoložlj ivim f inančnim sredstvom, 
zelo o težena . 

N a območ ju občine Dobrova-Hor ju l -Pol 
hov Gradec deluje 15 gasilskih d ruš tev s stolet
no tradicijo, k i skrbijo za preventivo in poža r 
no varnost. M e d letom so naši gasilci aktivno 
sodelovali na številnih tekmovanjih, na občin
ski in d ržavn i ravni ter dosegali lepe uspehe. 
Nekatera izmed tekmovanj so bila organizira
na s strani naš ih gasilskih d ruš tev in upam, da 
bo njihovo delo tako u s p e š n o tudi v prihodnje. 

Posebej je treba omeniti , da so nekatera naša 
gasilska d ruš tva v letošnjem letu praznovala 
pomembne jubileje. T i so b i l i po organizacijski 
plati zelo dobro izpeljani, za kar gre d r u š t v o m 
še posebna pohvala. 

K razvoju gasilstva pa je svoj delež prispeva
la tudi obč ina . Sodelovala je pr i nakupu gasil
skega vozi la z opremo v Hor ju lu ter z manjš imi 
prispevki podprla ureditev gasilskih domov. 

Kmetijstvu, kot eni izmed na jpomembnejš ih 
gospodarskih dejavnosti naše obč ine , je bi lo le
tos namenjeno veliko pozornosti . Iz obč inske
ga p r o r a č u n a smo za razvoj te dejavnosti na
menili 9 milijonov tolarjev. 

O b pokroviteljstvu obč ine pa je bi la organi
zirana tudi govedorejska razstava, ki je bila ze
lo dobro obiskana, tako s strani razstavljalcev, 
kakor tudi obiskovalcev. N a področ ju razstav-
ljalne dejavnosti je bi la obč ina Dobrova-
Horju l -Polhov Gradec še posebej aktivna, saj 
je bi la hkrat i z govedorejsko razstavo organizi

rana tudi razstava malih živali, posebej pa tudi 
razstava v Polhograjski graščini z naslovom 
»Podeželje se preds tavi« . Slednja je bila izve
dena v sodelovanju s tur i s t ično - razvojnim 
centrom »Naš laz«, k i je k prestavitvi pritegnil 
tudi razstavljalce iz sosednjih občin. 

Ocenjujem, da je imela razstava zelo velik 
pomen na pod roč ju razvoja našega podežel ja v 
prihodnost i , hkrati pa je opozori la tudi na nuj
nost še tesnejšega medobč inskega sodelovanja. 
Upam, da bosta promocija in druženje v taki 
ob l ik i postali tradicionalni in tako prispevali 
tudi k hi t re jšemu razvoju turizma, saj je slednji 
v naših krajih najtesneje povezan prav s kmetij
stvom. Obč ina je zato del sredstev namenila za 
postavitev informacijskih tabel, vendar pa bo 
ta projekt najverjetneje d o k o n č a n šele v na
slednjem letu. 

M e d najbolj perspektivne dejavnosti v naši 
občini zagotovo sodita tudi obrt in drobno 
gospodarstvo. Z namenom posodobitve in raz
širitve obstoječih ter odpiranja novih proiz
vodnih obratov je občinski svet za sofinancira
nje obresti denarnih posojil v višini 50 m i 
lijonov tolarjev, k i so bila v ta namen podeljena 
posameznim obrtnikom oz. samostojnim po
djetnikom, odobri l 5 milijonov tolarjev. 

Upamo , da smo z investicijo v razvoj obrti in 
drobnega gospodarstva, pr ipomogl i tudi k iz
boljšanju možnos t i zaposlovanja in večji so
cialni varnosti o b č a n o v , česar v negotovem 
obdobju gospodarskih in socialnih reform go
tovo ne gre zanemariti. 

Obč ina tudi sicer namenja precej denarja 
prav za zdravstveno in socialno varnost ter 
p o m o č ostarelim in d rugače socialno ogrože
nim o b č a n o m . V ta okvi r sodijo tudi sredstva, 
k i j i h obč ina mesečno namenja za oskrbo pr ibl . 
80. o b č a n o v , k i so nastanjeni v domovih za 
ostarele in obnemogle. Nekaj je tudi občanov , 
k i glede na svoj p remožen jsk i položaj ne zmo
rejo s t roškov zdravstvenega in socialnega za
varovanja. Obč ina tudi njim namenja del sred
stev in j i m tako zagotavlja vsaj minimalno 
socialno varnost. 

Z a zdravsteno oskrbo na domu je bi lo v le
tošnjem letu kupljeno vozi lo , k i strokovnemu 
osebju o m o g o č a lažje in učinkovitejše delo, 
o b č a n o m pa zagotavlja nego in p o m o č na nji
hovih domovih. 

V okvi ru nacionalne reorganizacije zdrav
stva velja omeniti tudi podelitev koncesij 
sp lošnemu zdravniku in zobozdravniku v K S 
Hor ju l . M en im o , daje b i l tudi s tem napravljen 
pomemben korak k izboljšanju zdravstvenih 
storitev. 

Pereč problem v naših krajih žal še vedno 
predstavlja slaba komunalna in infrastruktur-
na opremljenost. Obč ina se omenjenih pro
blemov še kako zaveda, zato temu področ ju 
namenja posebno pozornost. M e d pomemb
nimi investicijami v letošnjem letu velja omeni
ti napeljavo telefonskega omrež j a j i a območju 
Dobrova-Brezje-Polhov G r a d e c - Č r n i vrh , pr i 
čemer je podjetje Telekom prispevalo cca. 550 
mili jonov tolarjev. Predvidevamo, da bo obči
na od novih n a r o č n i k o v telefonskih prikl juč
kov zbrala še okrog 133 mili jonov tolarjev, kar 
predstavlja nekaj manj kot 20% skupne vred
nosti investicije. Zaradi zapletov pr i pr idobi
vanju gradbenih-dovoljenj so se dela na tele
fonskem omrežju pričela nekoliko kasneje, kot 
smo predvidevali , vendar pa upamo, da se bo
do zaključila vsaj do 1. maja 1998. Ke r se zaradi 
omenjenih zapletov zakasnitvi z deli nismo 
mogli izognit i , Vas prosimo za strpnost in raz
umevanje ter dobro sodelovanje tudi v pr i 
hodnje. 

Vel ik izziv, pred katerim seje znašla obč ina , 
je tudi ureditev cestišč. T a k o smo za posodobi
tev cest, poleg sredstev rednega vzdrževanja , 
dodatno namenili oko l i 40 milijonov tolarjev 
sredstev iz občinskega p r o r a č u n a . Nadaljnjih 
20 mili jonov tolarjev pa smo pr idobi l i na pod
lagi d ržavn ih razpisov za demografsko ogrože
na o b m o č j a ter iz sklada, k i ga d ržava namenja 
v ob l ik i intervencijskih sredstev, v primerih po
š k o d b na cestiščih in plazov. Pretežni del sred
stev je b i l namenjen obč insk im cestam, v zvezi s 
katerimi je v teku še nekaj projektov, za katere 
upamo, da bodo končan i v prihodnjem letu. 

Prepr ičan sem, da smo v iztekajočem se letu s 
skupnim prizadevanjem, predvsem pa s strp
nostjo in delovnim sodelovanjem naredili po
memben korak na pot i h gospodarskemu, so
cialnemu, kulturnemu in vsesp lošnemu raz
voju naše občine . 

Zavedam se, da so ostala nekatera pomemb
na dela, predvsem na področ ju komunalne 
ureditve in infrastrukture, žal n e d o k o n č a n a . 
Vendar pa sem prepr ičan , da bomo s skupnimi 
m o č m i zmogli tudi ta izziv. 

K o t ž u p a n pr ičakujem konstruktivno sode
lovanje s strani občinskega sveta, brez katerega 
vseh začr tanih ciljev ne bo mogoče uresničiti . 

Vsem sodelavcem, č l a n o m občinskega sveta 
in o b č a n o m se želim iskreno zahvalit i za sode
lovanje, strpnost in zaupanje ter obljubljam, da 
bom tudi v prihodnje po svojih najboljših mo
čeh pripomogel k dobrobit i naše skupnosti. 

Ž U P A N O B Č I N E 
D O B R O V A - H O R J U L - P O L H O V G R A D E C 

O B L A K L E O P O L D 

OBČINA DOBROVA-HORJUL-POLHOV GRADEC 

vošči 

vsem občankam in občanom, kmetovalcem in delovnim 
organizacijam, podjetnikom, obrtnikom in ustanovam 

VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO LETO — LETO USPEHOV, 
KI JIH PRINAŠA ŽIVLJENJE V MEDSEBOJNEM SOŽITJU, 

RAZUMEVANJU IN MIRU 

Predsednik sveta občine 
Anton Gerjolj 

v 

Zupan 
Leopold Oblak 

Plesna revija 
na Dobrovi 

Mladi plesalci v Društvu Pa
norama na Dobrovi bodo v 
dvorani na Dobrovi pripravili 
plesno revijo, na kateri bodo 
nastopili plesalci in plesalke iz 
vseh skupin: od najmlajših iz 
vrtca do skupin iz osmih razre
dov osnovne šole. 

Revija bo v petek, 19. decem
bra, ob 18. uri v dvorani na D o 
brovi, prireditelj, Društvo Pa
norama, je zagotovil tudi goste 
iz drugih plesnih klubov iz 
Ljubljane in drugod, tako da bo 
revija res vredna ogleda. 

Adventni venčki in prodajna razstava 
Učiteljici četrtega razreda osnovne šole v Horjulu Tadeja Drašler in Mojca Končan sta s pomočjo staršev 
Vesne Lončar in Francke Gerjolj s svojimi učenci izdelali več adventnih venčkov. Na prodajni razstavi so pod 
mentorstvom svojih učiteljic s svojimi izdelki sodelovali tudi drugi razredi razredne stopnje z najrazličnejše-
mi izdelki: s poslikanimi keramičnimi ploščicami, z novoletnimi voščilnicami, obeski za novoletno jelko in še 
z marsičem. Prodajna razstava je uspela, saj sojo obiskali številni starši, otroci pa so za to iztržili kar osem
deset tisočakov. Na fotografiji: Četrtošolci s svojimi adventnimi venčki (F. B.) 

Dan odprtih vrat 
gasilskega doma za horjulske šolarje 

Gasilsko društvo Horjul je za domače učence osnovne šole pripravilo dan odprtih vrat gasilskega doma. 
Ob tej priložnosti so si učenci od prvega do osmega razreda pod strokovnim vodstvom predsednika horjul-
skega gasilskega društva Rajka Vrhovca ogledali vsa obstoječa sredstva za gašenje požarov. Največjo pozor
nost je pritegnil novi gasilski avtomobil z najsodobnejšo gasilsko opremo, ki je bila prava paša za oči za 
šolarje, ki se zanimajo za požarno varnost. 

OBVESTILO 

O b č i n a D o b r o v a - H o r 

j u l - P o l h o v Gradec ob

vešča , da i m a spreme

njeno telefonsko števi l 

ko , novi telefonski š te 

v i lk i sta 0 6 1 / 641-458 in 

0 6 1 / 641-459. 

Na fotografiji: Učenci si ogledujejo najsodobnejšo gasilsko opremo. 
(F. B.) k j 

Vodno vrtino bodo zaščitili z ograjo 
Vodna vrtina, ki preskrbuje vodovodno omrežje v Horjulu, zdaj ne bo več dostopna komurkoli. V drugi polo
vici novembra so okrog nje postavili stebričke za zaščitno ograjo, kmalu pa naj bi prek njih napeli še mrežo. 
Zakaj so z zaščito vrtine odlašali tako dolgo, ni znano, najbrž pa za to ni bilo potrebnega denarja. B. V. 



K R A J E V N A S K U P N O S T D O B R O V A 
VI. Dolničarja 2, 1356 Dobrova 

tel.: 061/641-099 

I N N J E N I Č L A N I S V E T A : 
J a n k o K O P R I V E C - B R E Z J E 
M a r j a n P O G R A J C - D O B R O V A 
Z A H O D 
F i l i p B O Ž N A R - H R U Š E V O 
D u š a n P O D O B N I K A R - O S R E D E K 
Janez K R I S T A N - P O D S M R E K A 
Lojze D O L I N A R - R A Z O R I 
Vera D E B E V C - S E L O 
Boš t j an S V E T E - S T R A N S K A V A S 
V i n k o P R E K - Š U J I C A 
Franc K O Ž U H - Ž I R O V N I K O V 
G R A B E N 

V l e t u , k i o d h a j a s te b i l i z n a m i : 

I N T E R S I B A Z . O . O . prevoz in trgovina 
Gabrje 81, 1356 D o b r o v a 
tel . /fax: 061/272-392, 612-544, 611-180 

D R E V E S N I Č A R S T V O 
P o d o b n i k a r F ranc 
Brezje 48, 1356 D o b r o v a , tel: 061/641-195 

Z V E Z A P R I J A T E L J E V M L A D I N E 
L J U B L J A N A V I Č - R U D N I K 
T r g mlad insk ih de lovn ih br igad 14, 111 
Ljubl jana 

A n a Č E Š N O V A R 
D o d e l a v a izde lkov iz papirja in kar tona 
Devce 31, 1356 D o b r o v a , tel. / fax . : 
061/641-086 
O B Č I N A D O B R O V A - H O R J U L - P . 
G R A D E C 
1356 D o b r o v a , U l . V I . D o l n i č a r j a 2, tel.: 
061/641-099 

S T S Janez K R I S T A N 
Servis t rgovinskih strojev 
Podsmreka 53, 1356 D o b r o v a , tel . : 
061/272-305 

S L O V E N S K I K R Š Č A N S K I D E M O K R A T I 
O B Č I N S K I O D B O R 

P L E S K A R S T V O I N S O B O S L I K A R S T V O 
L o v r o T E H O V N I K 
Brezje 102, 1356 D o b r o v a , tel.: 0 6 1 / 
641-165 

R O T A R D . O . O . 
1356 D o b r o v a , Podsmreka 7 
fax: 061/272-229, t e l . : - 061/1233-130, 
061/1233-253 

Juli jana Č E L I G O J 
Sl ikopleskars tvo in polaganje tapet 
H r u š e v o 95, 1356 D o b r o v a 

A V T O E L E K T R I K A 
Janez Z A L A Z N I K 
Pot čez G m a j n o 91, L jub l jana , te l . / fax: 
273-066 

R O M A N S U H A D O L C 
Izdelovanje d robn ih kov in sk ih izde lkov 
D o b r o v a 21, 1356 D o b r o v a 

G O S E N C A S T Y L E d. o. o. 
P ro i zvodn ja i n prodaja otr. konfekc . i n 
drugega blaga 
P r u š n i k o v a 78, L j . Šen t v i d , tel.: 061 
/152-16-42 

T R G O V I N A S A D A R 
M i š a K r ž e 
H o r j u l s k a c. 54, 1356 D o b r o v a , tel . : 
641-048 

G O G N J A V E C V I N K O 
A v t o p r e v o z n i š t v o 
D o b r o v a 26, 1356 D o b r o v a , tel.: 641-044 

P O D O B N I K A R D U Š A N 
Kmet i j ska i n gradbena mehanizacija 
Osredek 4, 1356 D o b r o v a , tel.: 612-290 

F R I Z E R S K I S A L O N »ANICA« 
A n i c a B O G A T A J 
U l . E . A d a m i č a , 1356 D o b r o v a , tel . : 
061/261-847 

A V T O P R E V O Z N I Š T V O 
V i l j e m S U H A D O L C 
P o d s m r e k a 8, 1356 D o b r o v a , tel.: 
061/267-661 

J A N E Z L A Z N I K 
m o n t a ž a , servis i n poprav i l a gra f ičn ih 
strojev 
1356 D o b r o v a , Podsmreka 67, tel.: 
061/272-310 

K O L I N S K A - P E V I N O C E T 
1000 L jub l jana , c. D o l o m i t s k e g a odreda 
10 

tel.: 061/1231-329, 061/1231-225 

S L O V E N S K A 
D E M O K R A T S K A S T R A N K A 
O B Č I N S K I O D B O R 
M E R C A T O R - S A V I C A d. d. Trgovsko 
podjetje 
1000 Ljubl jana , Duna j ska 7 

" tel.: 061/1321-121, telefax: 061/312-347 

T I M L E S Dobrova d.o.o. 
C . 7. maja 19, 1356 D o b r o v a 

F O T O D A R I S 
Polhograjska c , 1356 D o b r o v a 

C N I P I N G d.o.o. 
Pro izvodnja , v i j ak i , t rgovina 
Gabrje 27, 1356 D o b r o v a 

M I Z A R S T V O - J U S T I N F R A N C 
1356 D o b r o v a , Podsmreka 19, tel.: 
061/272-359 

F R A N C I K O G O V Š E K 
K l j u č a v n i č a r , dela i n m o n t a ž a j ek l . 
konstrukcij 
H o r j u l s k a 56, 1356 D o b r o v a , tel /faks: 
641-149 

N . A . J . S . d. o. o. Anton S U H A D O L N I K 
veletrgovina z gor iv i in maz iv i 
Tbi l i s i j ska 57, 1111 Ljubl jana 
tel . /fax.: 061/267-768, paging: 0610-100 
-903 

L A M O V E C k. d. 
U l . E . A d a m i č a 8, 1356 D o b r o v a 

» A L J A Ž BAR« 
1356 D o b r o v a , U l V l a d i m i r j a D o l n i č a r j a 6 

A V T O P R E V O Z N I K 
J o ž e P L E Š K O 
Pot čez G m a j n o 7, Ljubl jana , tel.: 
061/272-484 

A V T O V L E K A 
Rajko S E T N I K A R 
1356 D o b r o v a , Gabrje 1 
mobi te l : 0609/620-846 in 634-113 

A V T O M E H A N I K A 
Andre j D O L I N A R 
R a z o r i 12, 1356 D o b r o v a , tel.: 
061/268-794 

K O P A Č S T D . O . O . 
1356 D o b r o v a , Podsmreka 25, tel.: 
061/272-307 

A V T O K L E P A R S T V O 
V i n k o P R E K 

Šuj ica 12,1356 D o b r o v a , tel.: 061/641-063 

Tone B E R D N I K 
Storitve s kmeti jsko mehanizacijo 
Podsmreka 25, 1356 D o b r o v a 
Aleš D O L I N A R 
Hlad i lne naprave 
P o d g radom 1, 1351 Brezovica , mobi te l : 
0609/617-570 

T R G O V I N A M E D V E D 
1356 D o b r o v a , Podsmreka , tel.: 
061/273-750 

J o ž e O V E N 
Kovinos t rugars tvo 
Izdelava strojev i n o rod i j , rezkanje, 
b rušen je 
R a z o r i 2, 1356 D o b r o v a , tel . / fax. : 
061/272-418 

K A G R A F 
Polhograjska c. 2, 1356 D o b r o v a 

R A S T L I N J A K I S C H W A R Z M A N N d. o. o. 
1000 Ljubl jana , Li tos t ro jska 40 
tel.: 061/1593-001, int. 1226, 1227, fax: 
061/1595-243 

Za sodelovanje in medsebojno razumevanje se vam 
najlepše zahvaljujemo! 

V prihodnjem letu vam želimo veliko zdravja, osebne 
sreče in uspehov! Veselimo se novega sodelovanja z vami! 

KMETIJA ODPRTIH VRAT PRI 
JANŠ TUDI URADNO ODPRTA 

Domači priboljški 
za nedeljske izletnike 

V prostorni kmečki sobi Ja
neza Škofa na Koreni nad Horju
lom je zdaj kot v kakšnem alp
skem planinskem domu: vse, 
pohištvo, strop in opaž, je izde
lano iz naravnega borovega le
sa, sobi pa so dodali tudi točilno 
mizo, kjer si žejni prišleki lahko 
takoj privežejo dušo. Glavna 

dela pri opremljanju hiše so 
Janševi, kot pravijo kmetiji po 
domače, opravili spomladi, med
tem ko so čakali na potrebne 
papirje za tudi uradno odprtje 
kmetije odprtih vrat. 

»Največ obiskovalcev pride 
čez vikend, prihajajo pa od vse
povsod: iz bližnje in daljne oko-

Mešani pevski zbor »(Dolomiti« (Dobrova 

vabi na 

(Božični r\pncert 

v so6oto 27. decembra 97 

v cerkev na (Dobrovo 

(pridružite se nam in ob petju bomo skjipaj 
dožived čar božičnega časa. 

Gostje z navdušenjem pogledajo in se okrepčajo tudi v notranjosti 
kmetije. 

Pogled na urejeno kmetijo odprtih vrat Pri JANŠ 

lice, celo iz Ljubljane. In vsakdo vanje tu gori je zelo naporno, 
pravi, da se bo še vrnil. Kmeto- zato smo se odločili za to,« nam 

je povedal že nekoliko ostareli 
Janez Škof, ki svoja bremena 
počasi predaja sinu Slavku. 

K Janš ne prihajajo le posa
mezniki, ampak, kot pravi Ja
nez Škof, tudi organizirane sku
pine, ki si že vnaprej naročijo 
kosilo ali večerjo. Prišlekom 
postrežejo predvsem z domačo 
hrano, na voljo pa je tudi sir, ki 
ga naredijo sami doma in do

mača kapljica — mošt, hruško-
vec in slivovec. 

Janševa kmetija velja za naj-
starešo na Koreni. Zc pred pri
bližno tristo leti so njihovi 
predniki premogli tudi pravo 
gostilno, v kateri so se krepčali 
tovorniki, ki so tovorih tam 
mimo. 

Branko Vrhovec 

O B Č I N A 
D O B R O V A - H O R J U L - P O L H O V G R A D E C 
O D B O R Z A K M E T I J S T V O I N G O Z D A R S T V O 

Datum: 12. 11. 1997 

SUBVENCIJE V KMETIJSTVU 
Na podlagi sklepa občinskega sveta in predhodne odobritve 

Ministrstva za finance je odobreno izrabiti 50% obvezne pro
računske rezerve za pomoč kmetom, ki j ih je v času večjih na
ložb v razvoj kmetijstva v letu 1996/97 prizadelo zimsko neurje 
(žled). 

Vlogo za izrabo sredstev lahko oddajo lastniki kmetijskih in 
gozdnih zemljišč, ki so v teh letih vložili sredstva v adaptacije 
gospodarskih poslopij in novogradnje ter v nakup kmetijske 
mehanizacije v vrednosti več kot 1.000.000,00 SIT. V to ne šteje
jo sredstva, ki so bila vložena v ureditev kmetijskih površin. 

Vloge s kratkim opisom stanja kmetije in prizadetost gozd
nih površin zaradi žledoloma oddajte 14 dni po objavi v občin
skem glasilu na Kmetijsko zadrugo Dolomiti , U l . Vladimirja 
Dolničarja 2. Dobrova. 

Sredstva odobri komisija za kmetijstvo in gozdarstvo po po
prejšnjem ogledu stanja in pridobitvi mnenja Zavoda za gozdo
ve. Odobrena sredstva bodo nakazana prek omenjene kmetij
ske zadruge. 
Predsednik odbora za Župan 
kmetijstvo in gozdarstvo Leopold Oblak 
Anton Gerjolj 



Tintnice v novembru in decembru 

Čeprav gobarji trdijo, daje bila letošnja gobarska sezona precej skromna, bi s pričujočo fotografijo to lahko 
zanikal. Na Janževem vrtu v Horjulu, ob cesti pod dvema starima jablanama, je pred snegom konec novem
bra in še potem pognalo kar nekaj deset tintnic, za katere strokovnjaki menijo, da so pogojno užitne; po 
zaužitju teh gob ne smemo piti alkoholnih pijač. Na fotografiji: Janžev Metod kaže šop tintnic. (F. B.) 

Končno bankomat tudi za lastnike kartic LB 
Pred približno letom dni je SK banka v Horjulu postavila bančni avtomat, kije do nedavnega skoraj sameval. 
Horjulci namreč večinoma zaupamo svoj denar Pošti in Ljubljanski banki, zato nam bančni avtomat ni niče
sar pomenil. V začetku decembra pa so ga priredili tako, da ga s pridom uporabljajo lastniki kartic L B , ki so v 
tej dolini v večini. V plačilnih dneh bo avtomat nedvomno razbremenil izplačilno okence horjulske pošte. Ima 
pa pomanjkljivost, da ga ni še nihče opremil z dodatno nalepko banke, katere gotovino lahko dvigamo. 

Na fotografiji: Končno se vrata bankomata odpirajo s kartico L B . (F. B.) 

Za večjo prometno varnost učencev 

Do letošnjega šolskega leta so se učenci iz okoliških vasi Horjula vozili v šolo s kolesi in s sredstvi javnega 
prevoza, za kar so morali denar zagotoviti starši. V letošnjem šolskem letu pa občina plačuje prevoz za vse 
učence iz vseh okoliških vasi, kij ih stopetdeset na dan v dvanajstih vožnjah varno pripeljeta do šole in domov 
voznika kombijev Vinko Novak in Ivan Ciglar. Na fotografiji: Voznika Vinko Novak in Ivan Ciglar s kombi-
jema pred šolo, pripravljena za odhod. (F. B.) 

Gradbeni stroji spet na cesti skozi Prosco 
Potem, ko so že lani pričeli z zemeljskimi deli na cesti Dolenja vas-Zaklanec, so letos oktobra in novembra 
nadaljevali z deli. V tej etapi naj bi razširili še 700 metrov dolg cestni odsek, tako da bodo zemeljska dela 
končana na slabem kilometru in pol ceste. Približno na tolikšni dolžini je že reguliran tudi potok Prosca, ki 
teče tik ob cesti. Gradbena dela to pot opravlja podjetnik Jesenko iz Lavrovca, financira pa jih občina. 

»Vse skupaj se premika počasi, ker je pač malo denarja, nekaj pa le je,« je komentiral nadaljevanje del na 
cesti predsednik gradbenega odbora Franc Kovač iz Dolenje vasi. 

B . V . 

Asfalt za kolesarnico pri Osnovni šoli v Horjulu 
Do nedavnega so horjulski šolarji v slabem vremenu gazili po blatu, da so svoja kolesa spravili v kolesarnico. 
V začetku decembra pa so delavci Cestnega podjetja iz Ljubljane asfaltirali del prostora pred Osnovno šolo v 
Horjulu, ki je namenjen za kolesarnico, in parkirni prostor. Sredstva za ureditev kolesarnice in parkirnega 
prostora je prispevala občina, s tem pa tudi k lepši ureditvi in videzu okolice šole. Na fotografiji: Delavci 
Cestnega podjetja pri utrjevanju zemljišča (F. B.) 

Pristop na streho sveta 
brez dodatnega kisika 

Še ne ves teden po odprtju 
prenovljene dvorane v kultur
nem domu Jakoba Trobca v 
Polhovem Gradcu smo dvora
no ponovno napolnili 28.11. To 
pot je Župnijska Karitas organi
zirala predavanje o vzponu na 
Mont Everest brez dodatnega 
kisika. Član te mednarodne od
prave, g. Pavle Kozjek, kije kot 
prvi Slovenec priplezal na stre
ho sveta brez dodatnega kisika, 
je naš rojak iz Mačkovega grab
na, ki sicer živi v Ljubljani. Ker 
ne taji svojih pograjskih kore
nin, se je rad odzval povabilu 
župnijske Karitas, se odpovedal 
honorarju in nam priredil lep 
večer s pripovedovanjem o poti 
na Mont Everest in opis poti 
spremljal s prikazovanjem iz
branih diapozitivov. Prireditelji 
so z vstopnino zbrana sredstva 
namenili g. Janezu Krmelju, ki 
na Madagaskarju ze več let z be
sedo in zgledom poskuša ubla
žiti duhovno in telesno revščino 
Malgašev. Prav tako kot g. Koz
jek je naš rojak tudi g. Krmelj, 
doma na Selu pod obronki 
Tošča. 

Svojo pot je prikazal najprej s 
sliko domače hiše v Mačkovem 
grabnu, skalnate Grmade, tež
kega slovesa od mlade družine 
na letališču in nadaljeval s po
snetki prihoda v Katmandu, 
življenja v Nepalu, prehoda me

je s Kitajsko, potovanja v Tibet, 
napornega prevažanja po ce
stah tibetanske Visoke planote 
v višinah prek 5000 m, pretovar
janja prtljage na jake in urejanja 
baznega taborišča. Kako never
jetno lepi so bili posnetki noč
nega neba z višine 8300 m, kjer 
je prespal oz., prebedel zadnjo 
noč in kako grozljive so navpič
ne, pa tudi previsne stene, k i j ih 
je moral potem, ko je zaradi iz
črpanosti odstopil in se vrnil 
njegov nemški soplezalec, pre
plezati čisto sam. Da je človek 

še bolj izčrpan, pa pripomoreta 
še strašen mraz, saj se tempera
ture v takih višinah spustijo tudi 
na 40-50 stopinj pod ničlo, in 
pomanjkanje kisika, katerega kon
centracija pade na 1/3 običajne. 
N a v r h u s e j e u s p e š n o »samofo-
tografiral«, z malo slovensko 
zastavo označil slovensko pri
sotnost v svetovnem alpinizmu 
in se vrnil. O poti navzdol in na
zaj ni veliko povedal, le sklenil 
je predavanje s prelepim po
snetkom »sniške« cerkvice svete 
Uršule, katere povečano sliko 
mu je v imenu župnijske Karitas 
podaril g. župnik. Pod vtisi pre
lepih diapozitivov smo še kar 
nekaj časa kramljali ob pecivu, 
ki so ga spekle pridne gospo
dinje. F R 

Zahvaljujemo se v s e m s v o j i m 

č l a n o m i n o s t a l i m p o s l o v n i m 

s o d e l a v c e m z a s o d e l o v a n j e v 

m i n u l e m l e t u i n o b e n e m v o š č i m o 

b l a g o s l o v l j e n e B o ž i č n e p r a z n i k e , 

t e r sreče, z d r a v j a i n uspeha v 

p r i h a j a j o č e m l e t u 1 9 9 8 . 

Kmetijska zadruga Dolomiti Dobrova 
Ul. Vladimirja Dolničarja 2 

1356Dobrova 



MEŽNARJEVIZ VRZDENCA ŽE 70 LET IZDELUJEJO HARMONIKE ODPRLI NOVE PROSTORE PODJETJA ARGO 

Oživljena stara obrt 
Stara Mežnarjeva hiša na 

Vrzdencu, ki stoji lučaj pod 
znamenito cerkvijo sv. Kanci-
jana prav nič več ne spominja na 
bivališče nekdanjih mežnarjev. 
V 'hiši ' s staro krušno pečjo je 
vse polno starih in novih har
monik in lično izdelanih ur v 
obliki frajtonaric, pohištvo pa 
je stilno, v naravnem lesu, kar 
prostoru daje patino starožit-
nosti in prijetno toplino. 32-
letni Mežnarjev sin Janez Ze-
leznik si je tu uredil nekakšen 
hišni muzej, v katerem naj bi vse 
spominjalo na nekdanjo hišno 
obrt - izdelovanje harmonik. Te 
pa že nekaj časa izdeluje tudi 
sam. Letos je, kot pravi, naredil 
eno štirivrstno harmoniko celo 
za v Nemčijo, po en primerek pa 
prodal v Avstrijo in Kanado. 
Nekaj ur v obliki harmonik pa 
je kot spominke naredil tudi za 
izseljence. 

»Vsak izdelek, ki ga naredim, 
je unikat. Vse je izdelano ročno, 
od kovinskih do lesenih delov. 
Okraski na harmoniki so v 
obliki lipovih listov, kar je edin
stveno v Sloveniji,« pravi Janez 
Zeleznik, po poklicu sicer mi
zar, ki seje zdaj poklicno lotil te 
dejavnosti. Sicer pa dela tudi 
doma na kmetiji. 

Zeleznikovi so začeli izdelo
vati harmonike že pred vojno. 
Janezov stric Anton seje naučil 

te prastare veščine pri mojstru 
Kuclerju na Drenovem Griču, 
potem pa zastavil na svoje in v 
službo vzel še brata Avgusta, 
Jaka in Jokla. Stric Anton je 
umrl 1944. leta. Danes poleg 
Janeza znajo raztegniti meh tu
di njegov brat Tone in sin sestre 
Majde, sin sestre Nuške pa celo 
uči igranja na frajtonarico do
ma v Ligojni. 

Harmonika, kot ugotavlja Ja
nez Zeleznik, nasploh spet pri
haja v modo. 

»Danes že skoraj vsak 'spila' 

na frajtonarico. Pred leti je to 
veljalo za 'govejo muziko', tam 
nekje po osamosvojitvi pa je za
nimanje za tovrstno glasbo spet 
narastlo. Zdaj igrajo že otroci in 
dekleta, ki včasih niso.« 

V letu, ki prihaja bo Mežnar
jev Janez zaokrožil kar nekaj 
okroglih obletnic: njegova stara 
hiša bo tedaj stara natanko 100 
let, minilo bo okroglih 70 let, 
kar so pri hiši začeli izdelovati 
harmonike in 10 let, kar te inš
trumente izdeluje tudi sam. 

Branko Vrhovec 

Mežnarjev Janez - Janez Zeleznik 

Nov gasilski dom na Dobrovi - Foto Daris 

Prostovoljno gasilsko društvo Dobrova želi vsem podpornim 
članom, krajanom ter članicam in članom P G D vesele božične 
praznike in srečno, zdravo in uspešno novo leto 1998. 

Letos smo praznovali 100-letnico društva in tudi z vašo pomoč
jo dogradili nov gasilski dom. Zato se vam vsem, ki ste kakor
koli pomagali, iskreno zahvaljujemo. 

> 

Odbor P G D Dobrova 

P. D. Blagajana 
Polhov Gradec 

Želi vsem 
članom in občanom 

vesele Božič in 
srečno v novem 

letu 1998! 

P D B l a g a j a n a 

P o l h o v G r a d e c 

Miklavževanje na Dobrovi 
V igrici Franca Juvana »Pa take nagrade« so nastopili: Klara Rozman, Lidija Škof, Lea Rozman, 

Maja Justin, Karmen Božič, Janez Dolinar, Boštjan Svete, Matjaž Dolinar, Robert Kržič, režija: Moj
ca Kucler Dolinar, glasbena spremljava: Irena Kosanc 

Kaže, da bo iz leta v leto manj 
tarnanja nad mladino. Otroci so 
vedno bolj pridni, sodeč po šte
vilu tistih, ki j ih je obdaroval sv. 
Miklavž. Ta se je na svojem 
obhodu, na Miklavžev večer, za 
kratek čas, ustavil tudi v dvorani 
Kulturnega doma na Dobrovi. Pa 
vendar je bil njegov obisk do
volj dolg, da je uspel razdeliti 
darila med več kot dvesto otrok. 
Pregnal je tudi parklje, ki so le
tos hoteli imeti glavno besedo. 
V dvorano so se priplazili prav 
potiho, potem pa na čelu s svo
jim poglavarjem Luciferjem za
čeli po zemlji trositi naeajivr.c» 
lenobo, preklinjanje. In res 

težko boste verjeli, če niste vide
li na svoje oči, da so tudi parklji 
delili darila. Najprej so med 
otroki izbrali tistega, ki je naj
bolj razgrajal. Povabili so ga 
medse. Razgrajač se je črnih 
prikazni bal dokler ni slišal, da 
bo nagrajen. Za svoje jezikanje 
je dobil velik rdeč jezik in oblju
bo, da bo drugo leto nagrada še 
lepša, le če se ne bo poboljšal. 
Obdarili so tudi deklico, ki je 
lagala. Namesto, da bi šla ob 
nedeljah k maši pa gleda televi
zijo. Parklji soji dali te 1"' ' 
spored. 

Lepo rdečo enko (beri cvek) 

sije prislužil najboljši učenec. Po 
merilih pekla je to tisti, ki ima v 
rjttrrtr-iTjN.v.iA-iveč. . negativnih 
deklico. K o je hudobcem oblju
bila, da ne bo pomivala posode, 
pometala in pospravljala igrač 
je dobila mehko blazino in 
uspavanko. Našel seje tudi raz
bojnik, ki so se ga bali celo park
lji. Ta je dobil lepo medaljo in 
povabilo v pekel. 

Pogumne hudobce je uspel 
pregnati šele sv. Miklavž v 
spremstvu angelov. 

Otroci so radi prisluhnili te
mu dobremu možu. Skupaj so 
ugotovili, da hudobija, nagaji-
vost, lenoba in predrznost ne 
prinesejo nič dobrega. Če pa je 
človek dober, se pridno uči, 
pomaga drugim, lahko pričaku
je pohvalo. Za konec so otroci 
zapeli, da imajo radi starše in 
Miklavža ter obljuhili. da bodo 
še bolj pridni. 

K U D Dolomiti se zahvaljuje 
vsem nastopaioČACfavž, ob obisku 
.Iks^ga Vraja, dobro počutil ter k 
nam prišel tudi prihodnje leto. 

za K U D D O L O M I T I 
Mojca Kucler Dolinar 

Sanitarna plastika in navtična 
oprema tudi na tuja tržišča 

Objekt je blagoslovil horjulski župnik Janez Smrekar. 

Novi prostori Arga; zgradili in opremili so jih povečini z lastnim 
denarjem. 

Podjetje Argo, d.o.o. iz Hor
jula je 4. decembra v spodnjem 
delu vasi odprlo nove prostore, 
ki bodo omogočali obsežnejšo 
proizvodnjo sanitarne plastike 
in navtične opreme, s katerima 
se ukvarja to družinsko podjet
je. Otvoritvene slovesnosti, po
vezoval jo je domači kulturni 
delavec Matko Zdešar, sta se 
udeležila tudi podpredsednik 
vlade Marjan Podobnik in mi
nister za drobno gospodarstvo 
Janko Razgoršek ter več zuna
njih poslovnih partnerjev iz 
Avstrije, Italije, Hrvaške in Bos
ne. Ob tej priložnosti je zapel 
tudi domači mešani pevski zbor, 
nove prostore pa je blagoslovil 
domači župnik Janez Smrekar. 

Novi kompleks Arga, v njem 
je tudi upravna stavba in po
vsem nova linija za proizvodnjo 
cevi, so zgradili v rekordnem 
času, saj je gradnja stekla šele 
avgusta lani. Z razširitvijo pro
izvodnih prostorov pa se je po
večalo tudi število zaposlenih, 
Tako Argo, d.o.o. zdaj zaposlu
je 22 delavcev, na leto pa ustvari 
približno 8 milijonov mark pro
meta. Večji del programa, 90 
odstotkov, zavzema prozvod-
nja sanitarne plastike, preostalo 
pa proizvodnja navtične opre
me. Za slednjo pričakujejo, da 
se bo prodaja podvojila, saj seje 
spet sprostil trg. Program pro
izvodnje sanitarne plastike na-, 
meravajo (delno) razširiti še s 
proizvodi za ulično kanalizacijo 
in gradbeništvo, začeli pa so tu
di s trženjem orodij za brizganje 
in ekstruzijo. 

Izdelki družinskega podjetja 
Argo, d.o.o. se poleg na sloven
skem vse bolj uveljavljajo tudi 
na tujih tržiščih. Argo je solast
nik podjetja Vargoplast na Re
k i , prek katerega oskrbujejo hr
vaško, delno pa tudi bosansko 
tržišče, izvažajo pa tudi v Italijo 
in Avstrijo ter na vzhodnoev
ropski trg, kjer za svoje proiz
vode iztržijo več kot na zahtev
nem Zahodu. 

V podjetju se dobro zavedajo, 
da potrebe tržišč niso neomeje
ne. S širitvijo proizvodnje se po
rajajo tudi organizacijske teža
ve, zato pričakujejo, da se bo v 
naslednjih letih letna rast ustali
la nekako pri 20 odstotkih. 

Pri uveljavljanju na zahtev
nih zahodnih tržiščih odloča 
predvsem kakovost. Argo na
merava v prihodnjem letu pri
dobiti nekaj mednarodnih certi
fikatov kakovosti, med kateri
mi je vsekakor najpomembnejši 
ISO 9001. V podjetju opremlja
jo tudi lasten laboratorij, v ka
terem bodo spremljali kakovost 
svojih izdelkov. 

Branko Vrhovec 

Del proizvodne linije. 

Obrok hrane 
v telefonski 
govorilnici 

Minule dni je nekdo dostavil 
po prebavnem traktu odvečni 
£krnV r^VgVrfitC&i^ri^ftuIiaj 753-
dobnega na polico javne govo
rilnice v Horjulu. Nekaj dobrot 
seje znašlo tudi na tleh, zaradi 
česar je bila telefonska govoril
nica nekaj časa v karanteni. 

Kmalu je nekdo vse skupaj 

Na fotografiji od leve proti desni: direktor Arga Janez Grdadolnik, 
minister Janko Razgoršek, Jože Grdadolnik, podpredsednik Marjan 

Podobnik in horjulski Polde Oblak. (F. B.) 

pospravil, daje govorilnica spet 
služila svojenu namenu. 

Vsem »kozlavcem« priporo
čamo, naj odlagajo odvečno 
hrano na primernejšem mestu, 
kot je javna telefonska govoril
nica. 

Na fotografiji: Odvečni obrok 
sredi dopoldneva v telefonski go
vorilnici v Horjulu 



Policisti in gasilci so 
na Osnovni šoli Horjul 
predstavili svoje delo 

V letošnji jeseni so učenci 
Osnovne šole Horjul in otroci iz 
vrtca veliko izvedeli o tistih, ki 
skrbijo za varnost nas vseh. 
Oktobra so bili na obisku po
licisti s Policijske postaje Vič. 

Na šolskem igrišču so nam 
predstavili policijsko vozilo, mo
torista z opremo, konjenico in 
policijskega psa. Vse so si z veli
k im zanimanjem ogledali ot
roci iz vrtca ter učenci od 1. do 
8. razreda. 

G . Štefan Bočkor, vodja poli
cijskega okoliša Horjul, Do
brova, Polhov Gradec, je učen
ce seznanil z delom policije ter z 
opremo službenega vozila. Dru
gi policisti pa so j im predstavili 
delo konjenice, uporabo služ
benih psov ter delo prometnega 
policista na motorju. Osmošol-
cem, ki se odločajo za vpis v 
srednjo šolo, pa so povedali, 
kakšno je šolanje za policiste. 

Obisk je trajal vse dopoldne, 
tako da so imeli vsi učenci do
volj časa, da so si vse temeljito 
ogledali in dobili odgovore na 
svoja vprašanja. 

Novembra pa so si otroci iz 
vrtca in vsi učenci šole ogledali 
gasilski dom v Horjulu; videli so 
staro črpalko za vodo na konj
sko vprego in staro motorno čr
palko za vodo ter vozilo za čr
panje vode, kar so gasilci upo
rabljali v preteklosti, pa tudi 
cisterno, terensko vozilo in kom
binirano vozil z opremo. 

Delo gasilcev je predstavil 
predsednik gasilskega društva 
Horjul g. Rajko Vrhovec, ki je 
učencem vsakega razreda pose
bej pojasnil, kako so gasili v 
preteklosti in kako zdaj, kakšna 
sredstva za gašenje uporabljajo 
ter kako so gasilci organizirani. 

Učence je zlasti zanimalo no
vo kombinirano vozilo, kije so
dobno opremljeno z opremo za 
gašenja in reševanje. 

Učenci in učitelji naše šole 
smo bili z obema predstavitva
ma izredno zadovoljni, saj smo 
izvedeli veliko novega. Upamo, 
da nas bodo policisti pa tudi ga
silci v prihodnjih letih še obiska
li ali pa povabili k njim. 

Cesta Brezje-Malnar dobila nov asfalt 

Voznik i , ki uporabljajo nad
vse prometno cesto Dobrova-
Horjul minule tedne zanjo niso 
imeli ravno lepih besed. N a od
seku od Brezij do Malnarja je bi
la namreč cesta kar nekaj časa 
brez asfalta, saj so se lotil i njene 
temeljite obnove. D o sobote, 
13. decembra je odsek dobil no
vo asfaltno prevleko in tedaj je 
na njej spet normalno stekel 

promet. Stroške rekonstrukcije 
krije občina iz sredstev, ki j ih je 
namenila država za odpravo 
škode, nastale v zimi, vendar pa 
bo tega denarja premalo. Prav 
zato župan Leopold Oblak ra
čuna na podporo občinskih 
svetnikov, da bi razliko pokrili z 
denarjem iz občinskega proraču
na. 

Ekskurzija gasilskih 
veteranov in starejših 
članov gasilskih društev 

Gasilska zveza Dolomiti je 
obvestila vseh 15 prostovoljnih 
gasilskih društev v naši občini 
Dobrova-Horjul-Polhov G r a 
dec, da pripravlja ekskurzijo v 
Gasilski muzej v Metliko za ga
silske veterane in starejše člane 
gasilskih društev, ki so si z dol
goletnim delom v društvih to 
prav gotovo tudi zaslužili. Do 
določenega roka je svoje člane 
prijavilo 5 društev in tako do
kazalo, da spoštujejo in cenijo 
minulo delo svojih članov, kate
rih zasluga je uspešno delovanje 
gasilskih društev v preteklosti. 

Na ekskurzijo smo se odpra
vili v mesecu požarne varnosti v 
četrtek, 23. oktobra 1997, z av
tobusom, na katerega so vsto
pali člani na relaciji Dobrova, 
Polhov Gradec, Horjul in nazaj 
na Dobrovi in v Podsmreki. Ko 
smo bili vsi zbrani, sta vodnik 
Janez Dolinar in predsednik 
G Z Dolomit i , Lovro Mrak, po
zdravila vse prisotne in opisala 
pomen srečanja. Med vožnjo 
nas je vodnik seznanjal z osnov
nimi podatki krajev, skozi kate-

PODSMREKA, 
DRAŽEVNIK 

Miklavž s 
spremstvom 
po domovih 

V poznih večernih urah prve
ga decembrskega petka, ko je 
bila zunaj temna noč in pona
vadi pridni otroci že odidejo k 
večernemu spancu, je nekaj do
brih otrok podružnice sv. Mar
tina obiskal Miklavž v sprem
stvu pridnega in dobrega angel
čka ter hudobnega parkeljna. 

Večer pred godovnim dnem 
enega najbolj priljubljenih svet
nikov -Miklavža, so nekateri 
otroci nestrpno pričakovali ve
likega dobrotnika doma skupaj 
v družbi svojih najbližjih. Hodi 
li so kukati na okno, ko pa so 
zarožljale verige, so se posedli 

• okoli domače mize. Zvonenje 
zvonca je naznanjalo, da priha
ja tudi dobrotnik - Miklavž. 

K o je stopil v sobo so otroci 
obnemeli in strmeli vanj. Imel je 
veliko kapo, dolgo brado in pa
lico. Ob njem sta stala miren, 
svetel angel s kril i in grdi, črni, 
nagajivi parkelj z rdečim je
zikom. 

Miklavž je otroke in vse 
zbrane nagovoril. Pohvalil j ih je 
za pridnost in ubogljivost, po
udaril pa je, da j im bo koristilo, 
če se bodo še trudili in vse stvari 
delili z drugimi. Vsak otrok je 
Miklavžu nekaj povedal, on pa 

re smo se vozili s šoferjem Jane
zom pa sta udeležencem kraj
šala čas s pripovedovanjem šal. 

Pot nas je peljala mimo Ljub
ljane, Ivančne gorice in Muljave 
po dolini Krke do Žužemberka, 
kjer smo se odločili za kratek 
postanek in ogled ruševin rene
sančnega gradu, ki pa ga sedaj 
obnavljajo. Nato smo se peljali 
mimo Dolenjskih Toplic in Se-
miča ter ob znanem romskem 
naselju v Črnomlju. Po krajšem 
postanku smo nadaljevali pot v 
Adlešiče, kjer sta nas sprejela 
zakonca Cvitkovič. Razkazala 
sta nam čudovito zbirko doma
če obrti in narodnih belokranj
skih vezenin, ki so zelo cenjene 
pri nas in v svetu, kar pričajo 
številne diplome in priznanja z 
razstav. 

Iz Adlešičev smo po lepi Beli 
krajini ob reki Kolp i prispeli v 
Krasinec, kjer nas je v gostilni 
Kapušin že čakalo odlično pri
pravljeno kosilo, kije vsem do
bro teknilo. Še sladica in kavica 
in že smo se poslovili od prijaz
nih gostiteljev. Ob poti smo v i -

Miklavž s spremstvom pred vho
dom hiše, v katerih so ga otroci že 
nestrpno pričakovali. 

je bil vesel lepih molitev in 
pesmic. 

Otroci so se kar odprli in ve
liko znali. Pravo veselje otrok je 
bilo videti, ko so iz Miklavževih 
rok prejeli nestrpno pričakova
na darila. Veliko je bilo otroš
kih želja v pismih, ki j ih je pre
jel, a vseh prav gotovo ni mogel 
izpolniti. Vsakemu je prinesel 
tisto, kar potrebuje in kar je do
bro zanj. Otroci so bili zelo na
vdušeni, starši in ponekod tudi 
stari starši pa zadovoljni. 

Nekateri so vsaj delček zani
mivega miklavževega večera za
beležili v objektiv fotoaparata 
za lep spomin. Miklavž s sprem
stvom pa je nato odhitel naprej 
v tiho noč s pozdravom. Nasvi-
denje prihodnje leto! 

M . K . 

Cesta med gradnjo 

... In po njej 

Po kapljah do lepšega okolja 
Stara divja odlagališča je težko počistiti zgolj'ob enkratni očiščeval-

večje deževje pa ga _„„/•' "//"»dekje namreč že prekrila zemlja, 
Tako je bilo treba le nekaj%?M9vrsje in vse je treba znova, 

deponijo v Kotu na robu Horjula, tam spet zaVi/lo.so očistili pravcato 
blatu se je namreč »skrivalo« še za traktorsko prikolico kdšoomlji in 
padkov. Tokratna akcija je potekala brez tehnike in zgolj z maloštevil
no udeležbo, pa vendar je bila obetavna: najmlajši udeleženec namreč 
še ni bil star niti pet let. 

B. V. 

Brez gasilske slike vseh udeležencev ekskurzije pred slovenskim 
Gasilskim muzejem v Metliki ni šlo. 

deli še letalo, ki stoji na travniku 
ob cesti kot spomenik iz druge 
svetovne vojne, in že smo pri
speli v Metliko, ki je bila glavni 
cilj našega potovanja. 

Ogledali smo si grad in v njem 
Belokranjski muzej ter Sloven
ski gasilski muzej. V njem so 
zbrani zapiski, slike in orodje iz 
dolge zgodovine gasilstva na 
Slovenskem in o množici požr
tvovalnih gasilcev, združenih v 
gasilskih organizacijah in druš
tvih. 

Potem smo se med vinogradi 
odpeljali v Drašiče, kjer nas je 
ustavil napis državna meja. Prav 
na vrhu, kjer je najlepši razgled 
na vinograde in Belo krajino, 
ima svojo zidanico družina Mav-
retič. Prijazno so nas sprejeli 
oče, mama in hčerka, ki je bila 

VRZDENŠKO 
DRUŠTVO 
UPOKOJENCEV 

Letos kar na 
štirih izletih 

Društvo upokojencev Vrzde-
nec skrbi, da njegovim članom 
tudi na jesen življenja nikakor 
ni dolgčas. V letošnjem letu je 
pripravilo kar štiri izlete, za 
nameček pa še piknik, na kate
rega so povabili tudi člane D U 
iz sosednjega Polhovega Grad
ca. Na prvi izlet so se vrzdenški 
upokojenci odpravili že maja, in 
sicer v Piran in Izolo, kjer so si, 
kot so dejali, zapomnili še zlasti 
imenitno kosilo v Delfin hotelu 
Z D U S . Junija so bil i na Svetih 
Višarjih in v Tržiču, avgusta na 
kmetijskem sejmu v Gornji Rad
goni, oktobra pa so krenili na iz-

vinska kraljica in nam je veliko 
povedala o vinski trti in o vinu, 
katerega smo pokusili več vrst, 
vmes pa se pogostili še s priprav
ljeno belokranjsko pogačo in 
sirom. 

K o je sonce že zahajalo in so v 
mraku vinogradi že izgubljali 
svojo jesensko barvo, smo se po 
strmi poti spustili nazaj v Metl i 
ko in nato polni lepih ter nepo
zabnih doživetij odpeljali proti 
domu. V Trebnjem smo se od
ločili še za zadnji postanek v go
stilni Opara ter nakupili čajev in 
sveže praženo kavo za domače, 
ki so nas doma dočakali v ve
černih urah. Vsi smo bili enake
ga mnenja, da bi tako ekskurzi
jo še kdaj ponovili. 

Janez Dolinar 

let v neznano (v Škofjo Loko, 
Železnike, Dražgoše in Kropo). 
Na vsakem izletu so si seveda 
vzeli tudi čas za nakupe. 

Na poti si, kot pravi predsed
nica drujtva Francka Petrovčič, 
ogledajo vse pomembne zgodo
vinske in kulturne spomenike in 
znamenitosti, pa naj bodo par
tizanski ali cerkveni. 

Med letom je društvo obiska
lo člane, ki so praznovali okro
gle življenjske jubileje, pozabilo 
pa ni tudi na svoje člane v D o 
mu upokojencev na Vrhniki . Na 
Veliki ponedeljek so se na K o 
reni prvič sestali s stanovskimi 
kolegi iz Polhovega Gradca, 
oktobra pa tudi sami šli v Pol
hov Gradec. 

D U Vrzdenec je med števil
nejšimi na širšem horjulskem 
območju, saj ima kar 129 čla
nov. Najstarejši član je dopolnil 
že triindevetdeset let, najmlajši 
pa komaj enaintrideset let. 

B .V . 

KMETIJSKA SVETOVALNA SLUŽBA OBVEŠČA 

Izobraževanje na področju 
osnovne kmetijske dejavnosti 

1. PREDAVANJA 
Tema predavanja Predavatelj Kraj Datum 

1. Pitanje krav z 
visoko mlečnostjo A. Darovic Dobrova 11.12.1997 

2. Pitanje krav 
z visoko mlečnostjo A. Darovic Preserje 16.12.1997 

3. Prehrana konj dr. Kosec Barje januar, 1998 
4. Reja drobnice 

Copnvrukar Dobrova januar, 1998 
5. Osnove 

januar, 1998 

pravilnega gnojenja I. Bantan Podsmreka februar, 1998 
6. Razkuževanje rastlinjakov A. Ogorelec Črna vas februar, 1998 
7. Varstvo poljščin pred 

pleveli, boleznimi 
•in škodljivci I. Bantan Not. Gorice marec, 1998 

8. Ekonomika in 
zmanjševanje stroškov 
v poljedelski proizvodnji I. Bantan Dobrova marec, 1998 

2. DEMONSTRACIJSKI PRIKAZI 
1. Obrezovanje sadnega drevja Zavodnik 
2. Pridelovanje koruze za zrnje Agrosaat 
3. Krmljenje krav 

z visoko mlečnostjo Darovic 

4. Pridelovanje koruze 
- zg. hibridi Zavodnik 

Smolnik 
Razori 

Sentjošt, 
Preserje 

Rakitna 

3. STROKOVNE EKSKURZIJE 
2-dnevna ekskurzija v Verono (Italija) — Kmetijski sejem 
1-dnevna: ogled kmetijskega sejma Gornja Radgona 
1-dnevna v okviru Govedorejskega duštva (po dogovoru) 

marec, 1998 
maj - oktober 

decemb. 1997 

maj - oktober 

februa - marec 1998 
avgust 1998 
oktober 1998 

Program izobraževanja bomo glede na potrebe in želje kmetov do
polnjevali. Obveščanje bo potekalo prek lokalnega časopisa Naš ča-
•jftpis, Kmečkega glasa in oglasnih desk. Podrobnejše informacije so 

—> Kmetijski svetovalni službi, enoti Dobrova in Podpeč! 
Nada Gabrenja, KSS Dobrova 
Anton ZavudmU, KSS Podpeč 



Žive jaslice v Ligojni 
Naletaval je sneg, se mehko 

usedal in skrbno prekrival uspa
vano naravo. Trepetali so vrho
vi visokih smrek ifl se klanjali 
skrivnostni molčečnosti srebr
nega nebesnega svoda. Takrat 
je naš praded postavljal jaslice. 
Zaneseno je premikal lesene fi
gurice in njegova zdelana dlan 
je nežno drsela po zelenem ma
hu. Dolgo v noč je v samotni 
hiški brlela sveča in dušo našega 
pradeda je prevevala čudovita 
pesem svete noči. 

Vzvalovila je gozdove, vasi in 
mesta. Našla najbolj osamele, 
revne in obupane. Ranjencu, ki 
je obležal, vlila novih moči, 
drobni taščici v strupeno mrzli 
grapi ogrela otopele nožice... 

V K U D - u Ligojna bomo tudi 
letos v naravnem okolju zaigrali 
»žive jaslice«. Izbrali smo si no
vo lokacijo, na robu gozda, med 
masivi skal, v opuščenem pes-
kolomu. Ta prostor je dostop
nejši od starega in ponuja večje 
možnosti postavljanja raznih 
scen odnosno dogodkov iz Je
zusovega rojstva. Hkrati pa se 
bomo ognili gneči, kateri se na 
stari lokaciji na Vrlinah zaradi 
utesnjenega prostora nismo mo
gli. Letos bomo jaslice dopolni
l i , odnosno jih bomo kompleti-
rali s impresivnim prihodom Sv. 
treh kraljev. 

V organizacijski shemi smo 
določili zbirno mesto pred bivšo 
šolo, od koder bomo po krat

kem nagovoru v siju vrtnih og
njev krenili na prizorišče jaslic. 

Jaslice bomo uprizorili v M a 
li Ligojni, pod cerkvico Sv. Le
narta v Peskih. 

Pogojno smo predvideli na
slednje igralne večere: 25. 12, 
26. 12,27. 12. in 2. 1. 1998 in 3. 
1. 1998, vedno zvečer ob 19. uri. 

Ta »pogojno« pomeni, v ko
likor bi padal dež, ali bi bila po
ledica, predstava tega dne od
pade. 

Krajani Ligojne želimo, da bi 
vsi obiskovalci najlepše podo-
življali »žive jaslice« zato se v 
tem adventnem času vsak po 
svojih močeh trudi, pri pripravi 
»odra« za uprizoritev le-teh. 

Pričakujemo vas! 
K U D Ligojna 

VSEM PROSTOVOLJNIM IN 
INDUSTRIJSKIM GASILSKIM 

DRUŠTVOM TER KRAJANOM OBČINE 
VRHNIKA LN BOROVNICA ŽELIMO 

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE LN 
ZDRAVO TER USPEŠNO NOVO LETO 

1998 
ENAKO ŽELIMO TUDI SOSEDNJIM 
GASILSKIM ZVEZAM IN NJIHOVIM 

DRUŠTVOM. 

GASILSKA ZVEZA 
VRHNIKA 

Vabilo k 115-letnici v Verd 
Prostovol jno gasilsko d r u š t v o V e r d vošči vsem kraja

n o m Verda in o b č a n o m V r h n i k e vesele b o ž i č n e praznike 
ter zdravo, s j e č n o in u s p e š n o leto 1998. 

Obenem o b v e š č a m o vse bralce N a š e g a č a s o p i s a , da 
n a š e d r u š t v o v letu 1998 slavi 115-letnico svojega obstoja. 
S slovesnostjo bomo pričel i že 10. maja ob 9. ur i v d o m a č i 
cerkvi sv. A n t o n a s F lo r j anovo m a š o . Po m a š i bo blagos
lovi tev gasilskega d o m a in gasi lskih v o z i l ter novega ga
silskega prapora . 

V soboto 20. juni ja bo osrednja proslava ob n a š e m j u 
bileju z gasilsko parado in s v e č a n o podeli tvi jo gasi lskih 
pr iznanj . Po s v e č a n o s t i pa se bo nadaljevalo z veselico, 
s r e č e l o v o m in dobro glasbo. 

V A B L J E N I ! 
Z gasi lskim pozd ravom N A P O M O Č ! 
P R O S T O V O L J N O G A S I L S K O D R U Š T V O V E R D 

Prostovoljno gasilsko društvo 
Dragomer -Lukovica vošči vsem svojim 

članom, krajanom naše krajevne 
skupnosti, sosednjim gasilskim 

društvom in Gasilski zvezi Vrhnika in 
Brezovica VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 

IN SREČNO NOVO LETO 1998 

Srečno! 
P G D Dragomer - Lukovica 

Bilanca pohodne skupine 
LINTVERNI za leto 1997 

Letos smo opravili tri samo
stojne pohode, in sicer: pohod 
na Dražgoše, pohod po Zasavju 
in pohod po Karavankah. Po
samezni člani pa so se udeležili 
tudi pohodov v okviru Veselih 
triglavcev. 

P o h o d n a D r a ž g o š e . 

Startali smo s Čepulj, kjer 
smo se pridružili pohodnikom, 
ki so pričeli pohod v Škofji L o k i 
in nato prek Kriške gore prišli 
do Čepulj . Pot nas je vodila pod 
Špičastim vrhom čez Pleče in 
nato, mimo Sv. Mohorja na Za-
brekve. Tam pa smo se pridruži
li pohodnikom, ki so šli z noč
nega pohoda- s Pasje ravni. S 
Čepulj do Dražgoš smo hodili 
približno 4 ure. 

Na Dražgošah smo se udele
žili proslave Dražgoške bitke, se 
potem okrepčali z golažem, 
nato pa se z organiziranim pre
vozom vrnili domov. 

P o h o d p o 
Z a s a v s k e m h r i b o v j u . 

Konec maja smo se odločili 
za pohod v Zasavje. V soboto 
popoldne smo se odpeljali do 
Trbovelj, kjer nas je čakal naš 
vodnik Dušan, edini član sku
pine, ki ni Vrhničan. Vodi l nas 
je po obronkih Mrzlice, čez 
Ojstro in Čeče in nas do večera 
pripeljal do koče na Mrz l ic i . 
Večina nas je pot prehodila pr
vič in prav presenečeni smo bi l i , 
da so za tako ozko dolino Save 
tako prostrane planote ter lepo 
obdelan in sorazmerno gosto 
poseljen hribovski svet. Pokra
jina za zasavskimi mesti je ne
verjetno razgibana. Polna je 
majhnih presenečenj, ki indus
trijska mesta hitro potisnejo v 
ozadje. Ohranjeni gozdovi daje
jo zavetje številni divjadi, ki se 
brezskrbno pase po košeninah 
pod Čemšeniško planino in M r 
zlico. Tudi rastlinska dediščina 
je sorazmerno bogata, saj tam 
raste poleg drugega rastlinja 17 
zavarovanih rastlinskih vrst od 
avriklja, encijana, rododendro-
ma do zlatega korena. 

V koči na Mrzl ic i (1122 m) sta 
nas sprejela prijazna oskrbnika, 
ki sta nas najprej dobro nahra
nila z zasavskimi specialitetami, 
nato pa sta se nam pridružila pri 
izvedbi »kulturnega« programa. 

Okrepčani z žganci smo se 
zjutraj poslovili od prijaznih 
ljudi in čez Vrhe prišli do Parti
zanskega vrha (1011 m). Tam 
smo se odločili za krajši posta
nek, nato pa nadaljevali proti 
Čemšeniški planini. Najprej 
smo se počasi spustili 300 m, 
nato pa se po gozdni stez[ strmo 
vzpeli na 1173 m visoko Čemše
niško planino. Doživeli smo lep 
sončen dan, ki ga je marsikdo 
izkoristil za prvo sončenje, vsi 
pa smo posušili prepotena obla
čila. 

S planine'je lep razgled na 
okoliške gore, predvsem proti 
jugu in zahodu, proti severu pa 
zakriva pogled z gozdom poraš
čen vrh. Zanimivost je, da je 
tamkajšnji gozd zelo poraščen s 
čemažem, ki ga lahko uporablja 
za solato, ki j i ni treba dodajati 
česna. 

Po daljšem postanku smo se 
čez Prvino odpravili proti Tro
janam, kjer naj bi končali naš 
pohod. Pot smo končali v Šent-
gothardu, kjer so nam na kmeč
kem turizmu postregli z izdat
nim in poceni kosilom. 
Za pohod smo potrebovali pri
bližno 10 ur. 

P o h o d p o K a r a v a n k a h 

Zaradi velike gneče po Julij
cih, posebno še okrog Triglava, 
pa tudi želja, da bi bolje spozna
li tudi drug planinski svet, nas je 
vzpodbudila, da smo se odločili 
zapustiti običajni pohod na T r i 
glav in prehoditi tudi druge 
predele v naših gorah. 

Pohod po Karavankah smo 
pričeli na predpraznični dan 
14.8. na Jezerskem. Prvi dan 
pot ni bila naporna, saj smo bili 
namenjeni le na uro hoda odda
ljeno Virnikovo planino. G o 
stoljubje nam je nudila karavla 
bivše armade, ki je sedaj v lasti 
Slovenske vojske. 

Za večerjo smo si skuhali ne
kaj Ruparjevih klobas in j ih za
l i l i z Orlovim pivom. To je po
večalo razpoloženje pevsko na
darjenih Lintvernov in jih vzpod
budilo za kulturni program. 
Upam, da si je okoliška divjad 
že opomogla od poslušanja kot 
edino občinstvo na koncertu. 
Sreča, da dolgo v noč nismo 
smeli potegniti, saj smo za na
slednji dan predvidevali daljšo 
in naporno turo. 

Zjutraj se nam sicer ni preveč 
mudilo (pozneje pa se nam je to 
maščevalo). Okrog sedme smo 
zapustili karavlo in po uri hoje 
prišli na sleme, po katerem po
teka državna meja med SLove-
nijo in Avstrijo. Ob meji smo 
hodili skoraj ves dan. Hoja ni 
bila naporna zaradi strmine, 
temveč zaradi visoke trave, ki 
nam je segala celo do pazduhe. 
Ob meji je na naši strani kar ši
roka poseka, po kateri seje po
tem razrastla trava, ki je ravno 
cvetela in ob dotiku osipala ve
like količine cvetnega prahu. 
Pot je bolj slabo označena in 
slabo prehojena, saj razen, poli
cijskih patrol in redkih lovcev le 
malokdo zaide tja. Prebijajoč se 
po taki poti smo prispeli do Pe-
čovnika (1640 m), kjer so se 
razmere izboljšale. Odločili smo 
se za krajši počitek, nato pa na
daljevali pot do 1801 m visoke
ga Plešivca. Med potjo smo na
leteli na Tržičane, ki so nabirali 
borovnice in na našo srečo so 
imeli s seboj fotoaparat, da smo 
lahko ovekovečili naš pohod. 
Po naključju niti eden od nas ni 
imel s seboj tega koristnega pri
pomočka. Povsem po naključju 
pa smo tudi v 14 dneh že dobili 
fotografije, čeprav drug o dru
gem nismo vedeli drugega, kot 
da smo mi z Vrhnike, oni pa iz 
Tržiča. 

S Plešivca je zelo lep pogled 
na Košuto (glej sliko), na katero 
smo bili namenjeni. Po malo 
daljšem postanku smo se spusti
li na Dolgo njivo in se nato prek 
Male Košute povzpeli na Tolsto 

Košuto. Ugotovili smo, da je 
prehod na Košutnikov Turn 
prehoden le z alpinistično opre
mo, katere pa mi nismo imeli, 
zato smo iskali drug prehod, ki 
pa ga nismo našli. Po melišču 
smo se spustili navzdol in 400 m 
niže pristali na markirano pot, 
ki vodi iz Dolgih njiv na K . 
Turn. Izgubili smo skoraj tri 
ure, medtem pa se je začelo 
slabšati vreme, zato smo pohite
li na vrh in nato do Meceja, tam 
pa smo se poslovili od Košute in 
jo prečno ubrali proti planini 
Pungrat, kamor smo nekateri 
prišli še suhi, druge pa je nevihta 
že ujela na odprtem. Na planša-
riji smo se nekoliko odpočili in 
okrepčali ter počakali, daje po
nehal dež. Zatem smo pot nada
ljevali do planine Sije, kjer so 
nam tržiški gorski reševalci pri
pravili prenočišče. V soseščini 
so bil i taborniki Slovenije, kate
rim smo se zvečer pridružili za 
izvedbo že tradicionalnega »kul
turnega« večera. Pri tem so bili 
nekateri tako zagnani, da bi 
skoraj pozabili na spanje. 

Prenočevali smo v brunarici 
gorskih reševalcev iz Tržiča, ki 
je bila nekoč namenjena E. 
Kardelju, če se je zadrževal na 
tistem koncu. 

Zjutraj smo se poslovili od 
prijaznih reševalcev in odrinili 
na Kofce. Tamo smo se po za
jtrku razdelili. Eni so šli na Lju
belj čez Vel ik i vrh, drugi pa smo 
se odpravili na isti cilj mimo 
Matizovca do Podljubelja in 
nato na Ljubelj. 

Ustavili smo se pri Matizov-
cu, kjer smo srečali našo rojaki
njo Gromovo Marico iz Podlip-
ske doline, ki seje na tisti konec 
primožila pred leti. N i nas spu
stila naprej, dokler nas ni vseh 
spravila v hišo in pogostila s 
kačjo slino in kavico. Srečanje 
je bilo kar prijetno, vendar pa se 
nam je mudilo naprej, saj nas je 
čakal, še lep kos poti. Poslovili 
smo se in odšli po že opisani 
poti. 

Na Ljubelju smo počakali ti
ste z V . Vrha in skupaj zakorači
li proti Zelenici. Spte nas je ujela 
nevihta. Pospešili smo do posta
je žičnice, kjer smo vedrili in ker 
smo že počivali, smo malo pri
griznili. K o je dež ponehal, smo 
se odpravili naprej do Zelenice, 
kjer smo za tisti dan končali 
pohod. 

Vreme se je toliko izboljšalo, 
da smo se na soncu posušili, po
skrbeli za žulje in druge nevšeč
nosti in spet nabrali dobro 
voljo. 

Pastirjeva budnica še kakšno 
minuto pred dogovorjenim ča
som in že smo bili pokonci, pri
pravljeni za naslednjo pot. Po 
jutranjem čaju smo že koračili 
proti Stolu. Vreme je bilo tako, 
kot si ga ne bi želel noben gor
nik. Turobno, megla nam je za
stirala pogled, kamenje je bilo 
spolzko in nam onemogočalo 
hitro hojo. Do planine Sija smo 
se v glavnem spuščali, kmalu 
potem pa seje začela pot strmo 
vzpenjati. Po približno treh 
urah smo prišli na Stol. Nismo 
se predolgo zadrževali, kajti 

Počitek pod Plešivcem, v ozadju Košuta 

vreme ni bilo nič kaj obetavno. 
Meglo je počasi zamenjala ni
zka oblačnost v daljavi pa se je 
oglašalo rahlo bobnenje, kar je 
spet napovedovalo bližajočo ne
vihto. Tudi tedaj smo hodili tik 
ob državni meji. Na desni pod 
nami je bila dolina Drave na 
Koroškem, na levi pa dolina 
Save. Ponekod se nam je odprl 
lep pogled na Rož in Umetna je
zera. Svet na avstrijsko stran je 
ves prepaden, na naši strani pa 
so v glavnem pašne planine, če 
se niso zarasle, ker dalj časa niso 
bile uporabljane. 

Čeprav se nismo obirali nas je 
še pred Golico spet ujela nevih
ta. Kljub dežnikom smo prišli v 
kočo premočeni. No, če je bil že 
vsak dan, pa naj bo tudi danes, 
»dež namreč«. 

Prijaznost, s katero so nas 
sprejeli v koči, pa je odtehtala 
vse nevšečnosti. Tudi v drugih 
kočah se nismo smeli pritoževa
ti, tukaj pa so bili čez vse. Razen 
ptičjega mleka so nam nudili 
vse, kar so nekateri kar pošteno 
izkoristili. Tokrat smo petje 
zamenjali s tarokom in se zato 
nekaterim zamerili. Kdor zame
r i , naj še odmeri! 

Zjutraj je deževalo. Kako na
prej? Napoved je bila slaba. Ne
koliko smo počakali, da je dež 
ponehal, potem pa odšli naprej. 
Nit i pol ure ni minilo, ko se je 
spet neusmiljeno vlilo. Hodi l i 
smo po planini, po stezi, ki jo je 
pomendrala živina, trava pa je 
bila tako mokra, da nam je 
kmalu zvrkljalo v čevljih. Se 
vedno smo hodili tik ob meji po 
pobočju Kleka. Po dveh urah 
hoje smo prišli na planino Dov-
ška Rožca. Na planini je nova 
planšarija, kjer sprjmejo in po
gostijo tudi pohodnike. Gospa, 
ki oskrbuje planšarijo, nam je 
omogočila, da smo se preoblekli 
in posušili, skuhala nam je čaj in 
kavo in postregla z žganjem, da 
se ne bi prehladih. 

Po krajšem posvetu smo se 
odločili, da pot končamo, se vr
nemo domov in nadaljujemo 
prihodnje leto. Naš cilj je bila 
namreč tromeja med Slovenijo, 
Avstrijo in Italijo. 

K uspešni bilanci so pripo
mogli: Nova ljubljanska banka 
d.o.o kot glavni sponzor, pri
družili pa so se j i Delteks Vrh
nika, Gostilna Kranjc, Trgovi
na Orel in Učni center Vrhnika. 
Vsem se lepo zahvaljujemo, tudi 
vsem tistim, ki so nam nudili 
gostoljubje med potjo ali ka
korkoli prispevali, daje bilanca 
pozitivna. 

Bilanco sestavil: 
Lintvern Pastir 



ŠPORTNA 
ZVEZA 

V R H N I K A 

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 
IN ZDRAVO, USPEHOVPOLNO 

NOVO LETO 
ŽELIMO 

VSEM NAŠIM ČLANOM 
TER 

LJUBITELJEM IN POKROVITELJEM 
NAŠE DEJAVNOSTI. 

VSEM ŠPORTNIM DRUŠTVOM 

Izberimo športnika 
Vrhnike za leto 1997 

Športna zveza Vrhnika bo v sodelovanju z Občino Vrhnika 
tudi letos organizirala prireditev: »Športnik leta«. Prireditev bo 
predvidoma v drugi polovici januarja 1998. 

Podelili bomo naslednja priznanja: 
- zlato plaketo in zlato značko Občine Vrhnika za naslov 

»športnik leta 1997« najboljšemu športniku Občine Vrhnika, 
- srebrno plaketo Občine Vrhnika vsem športnikom, ki so v 

letu 1997 osvojili naslov državnega prvaka, 
- ustno pohvalo vsem perspektivnim športnikom. 

Prosimo vas, da nam najkasneje do 31.12.1997 pošljete pisne 
jredloge kandidatov za zgoraj navedena priznanja in kratek 
>pis njihovih rezultatov v letu 1997. 

Športna zveza Vrhnika 

SAH 

Leon Gostiša 
novi selektor 
moške 
državne 
članske 
reprezentance 

Ljubljana. Na seji izvr
šnega odbora Šahovske zve
ze SLovenije je bil za novega 
selektorja moške članske dr
žavne reprezentance v ša
hu izbran mednarodni moj
ster Leon Gostiša. Dose
danji selektor velemojster 
Bruno Parma je po neuspeš
nih nastopih državne repre
zentance dal ostavko na svoj 
položaj. V času iskanja no
vega selektorja je Parma 
ostal vršilec dolžnosti selek
torja državne reprezentance, 
a le dokler Š Z S ne najde no
vega moža za krmilo repre
zentance. Leona Gostiše ni 
treba posebej predstavljati, 
saj je nedvomno eden od na
juspešnejših športnikov vrh
niške občine oz. Notranjske. 
Če omenimo samo njegovih 
pet naslovov članskega dr
žavnega prvaka, pa bronasto 
medaljo s šahovske olimpia
de v Mani l i 1992 na 4. deski 
in njegov veliki prispevek k 
skupnemu uspehu olimpijske 
ekipe, ki je v Mani l i dosegla 
sanjsko 17.-21. mesto med 
svetovno elito s samimi do
mačimi igralci. V nizu uspe
hov ne smemo pozabiti na 

odlično igro Gostiše na con
skem turnirju v avstrijskem 
Gradcu leta 1993, ko je za
sedel drugo mesto in le za pol 
točke zaostal za velemojstr
sko normo. 

jGostiša je trenutno član 
LŠK iz Ljubljane, sicer jpa 
dolgoletni zaslužni član S D 
Vrhnika (in upamo na njego
vo vrnitev). Trenutno je za
jadral v politiko, kjer je po
slanec v slovenskem parla
mentu, kar ni presenetljivo 
glede na njegove moralne in 
intelektualne kvalitete in spo
sobnosti. Šahisti smo prepri
čani, daje Šahovska zveza z 
določitvijo Leona Gostiše za 
selektorja »potegnila pravo 
potezo«. Zadnja leta je bilo 
jasno, da nekaj škriplje v dr
žavni reprezentanci. Čutiti je 
bilo apatijo, ki seje z uvozom 
naturaliziranih Slovencev va
njo le še poglabljala. Bruno 
Parma pa tudi ni videl izhoda 
iz krize. Gostiša pa je po člo
veški plati primernejši za se
lektorja od Parme, saj je (bil) 
Gostiša kot igralec duša re
prezentance in eden tistih 
mož, ki so prispevali h kons
truktivnemu vzdušju in moti-
viranju moštva za največje 
podvige. Te sposobnosti bo 
tudi v prihodnje še kako po
treboval. In ne nazadnje: je 
bistveno mlajši in dovolj am
biciozen, da si od njega slo
venski šah upravičeno lahko 
še veliko obeta. Lahko mu 
čestitamo, daje postal selek
tor državne reprezentance in 
mu zaželimo srečno roko na 
krmilu slovenskega moštva! 

Anton Praznik 

Sijajen 
uspeh v 
Avstriji 

Celovec. Na 10. mladinskem moš-
tvenem mednarodnem turnirju 
Alpe-Jadran za srednjeevropski po
kal je v dveh kategorijah nastopilo 
skupno kar 75 ekip iz Avstrije, Hr
vaške, Italije, Madžarske in Sloveni
je. Tekmovanje je potekalo v dveh 
starostnih kategorijah: kadeti do 16 
let in mladinci do 20 let. Šahisti so se 
pomerili v 7. krogih po švicarskem 
sistemu. 

V kategoriji kadetov do 16 let je 
nastopilo kar 55 moštev, od tega tri 
iz Slovenije. Cel turnir so bili v vod
stvu šahisti ekipe Tomo Zupan iz 
Kranja, okrepljeni z državnim pr
vakom do 14 let, Matejem Šebeni-
kom, ki so branili lani osvojeni pre
hodni pokal. Vse je kazalo, da ga 
bodo ubranili. Žal so klonili v pred
zadnjem, šestem krogu, ko so doži
veli edini poraz na turnirju. Pred 
zadnjim krogom so za vodilnimi 
zaostajali le pol točke in z zmago v 
zadnjem krogu bi še lahko ubranili 
naslov. Igrali so samo neodločeno 
in "zmago so slavili mladi hrvaški 
šahisti iz Reke. V tej kategoriji so 
pravo senzacijo pripravili mladi ša
histi Notranjske srednje šahovske šo
le, ki niso bili niti v širšem krogu fa
voritov. Po dveh zmagah na startu 
so visoko izgubili z madžarsko Sta-
tisztiko, a niso klonili. Iz kroga v 
krog so nizali zmage, tako da so 
pred zadnjim krogom za vodilnim 
zaostajali le poldrugo točko. Ker so 
bili tik pod vrhom, na šestem mestu, 
so v zadnjem krogu dobili nekoliko 
ugodnejšega nasprotnika od naj
boljših ekip, kar so vešče izkoristili. 
Avstrijsko ekipo Dream team iz 
Muraua so gladko premagali 3:1 in 
se povzpeli na delitev tretjega me
sta, po meč točkah, ki so bile drugi 
kriterij (zbrali so jih največ na tur
nirju, kar 12!!), pa so osvojili prese
netljivo tretje mesto, za Notranjsko 
SŠŠ so po deskah nastopili nasled
nji šahisti in osvojili naslednje števi
lo točk: 1. Marjan Žagar 3,5 (Tj, 2. 
Simon Jernej 6 (7), 3. Klemen Šivic 
5,5 (7), 4. Jernej Sivic 4,5 (7). Raz
očarali so Kranjčani, ki so bili šele 
šesti in to z moštvom, ki bi se mora
lo »sprehoditi« na turnirju. 

V kategoriji mladincev do 20 let je 
nastopilo 20 moštev, konkurenca 
pa je bila dokaj močna. Poleg favo-
riziranih Madžarov iz Szombathelv-
ja je nastopilo nekaj močnih ekip iz 
Hrvaške in Avstrije, zlasti regional
nih selekcij. Po nesigurnem startu, 
ko so Vrhničani izgubili z Madžari 
in Adrio iz Reke, so se ujeli in se z 
nekaj visokimi zmagami utrdili na 
drugem mestu, ki so ga zanesljivo 
ubranili pred Zagrebom in Adrio z 
Reke. Za Vrhniko je nastopila prak
tično slovenska selekcija, saj sta 
udeležbo zaradi šolskih obveznosti 
odpovedala Šoln in Stojnic. Moštvo 
je nastopilo v naslednji sestavi - po 
deskah: 1. Podkrižnik 5,5 (7), 2. Guid 
4 (7), 3. Praznik 5,5 (7), 4. Starčič 3 
(7). 

Končni vrstni red: Kadeti do 16 
let: 1. POZ Adria Reka (Hrv.) 20 
točk, 2. Veneto junior (Ita) 20, 3. 
Notranjska SŠŠ (SLO) 19,5 točk, 4. 
Szombathelv, 5. Statisztika (oba 
Madž.), 6. Tomo Zupan I (SLO) vsi 
po 19,5 točke, 7. Zagreb (Hrv) 19,8. 
GSK Solin-Mravince 18,5, 9. Go-
ranka 18, 10. SK Kamelija Opatija 
17,5 (vsi Hrv),... 15. Tomo Zupan II 
(SLO) 16,5 točke int. Nastopilo je 
55 moštev. 

Mladinci do 20 let: Szombathelv 
(Madž) 22 točk, 2. ŠD Vrhnika 
(SLO) 18, 3. S B G / K T N (Avstrija), 
4. Zagreb (Hrv), 5. Steiermark 
(Avstrija), 6. Tomo Zupan (SLO) -
vsi po 16,5 točk, 7. Feldbach (Avs
trija), 8. Adria Reka (Hrv) - oba po 
16 točk int. Nastopilo je 20 ekip. 

Anton Praznik 

Vsem članom športnega društva, sponzorjem, prijateljem 
športa in krajanom Sinje Gorice 

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN USPEHOV 
POLNO NOVO LETO 1998 

Krajevna skupnost in š p o r t n o d ruš tvo Sinja Gor ica 

Medsolsko tekmovanje 
v skoku v višino 

Ker v zimskem času za osnov
nošolce skoraj ni atletskih tek
movanj, smo se s šolami iz bliš-
nje okolice dogovorili, da bomo 

v tem času prirejali tovrstne ak
tivnosti. Tako bodo lahko učen
ci ohranjali stik s tekmovanji in 
si nabirali prepotrebne izkušnje. 

V R S T N I R E D M E D S O L S K E G A T E K M O V A N J A 
S K O K A V V I Š I N O 

MLAJŠE DEKLICE 
1. Urša Petrič 135 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
2. Nina Ferkolj 130 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
3. -4. Mojca Vehar 130 cm Oš Brezovica 
3.-4. Maja Pivk 130 cm OŠ Tabor Logatec 
5. Simona G A L E 125 cm OŠ Rovte 
6. -7. Tjaša NOVAK 125 cm OŠ Brezovica 
6.-7. Kristina BOGATAJ 125 cm OŠ Rovte 
8. Urška HOČEVAR 125 cm OŠ Brezovica 
9. Gordana STOJANIČ 120 cm OŠ Ivana Cankarja Vrhnika 
10. Mojca C E L A R C 120 cm OŠ Rovte 
11. -12. Ana PODLINŠEK 120 cm OŠ 8 talcev Logatec 
11.-12. Bojana VOLK 120 cm OŠ 8 talcev Logatec 
13. Ajda ŽIŽEK 115 cm OŠ Rovte 
14. Nina DEBEVEC 115 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
15. Eva KOSMAČ 115 cm OŠ 8 talcev Logatec 

STAREJŠE DEKLICE: 
1.-2. Mojca M A T K O 150 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
1.-2. Petra KOBE 150 cm OŠ Brezovica 
3. Monika JANJIČ 150 cm OŠ 8 talcev Logatec 
4. - 5. Ines HRIBAR 135 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
4. - 5. Tanja KRIVINA 135 cm OŠ Tabor Logatec 
6. Petra FEKONJA 130 cm OŠ Brezovica 
7. Ana GEOHELLI 125 cm OŠ 8 talcev Logatec 

MLAJŠI DEČKI 
1. Tilen ARTAČ 145 cm OŠ Brezovica 
2. Sašo MATIČIČ 145 cm OŠ Tabor Logatec 
3. Miha ČIBEJ 135 cm OŠ 8 talcev Logatec 
4. Luka K E N K 135 cm OŠ 8 talcev Logatec 
5. Jure GEOHELLI 135 cm OŠ Brezovica 
6. Nejc ASANOVIČ 130 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
7. - 8. Aljaž KUNČIČ 125 cm Oš Brezovica 
7. - 8. David ČUK 125 cm OŠ 8 talcev Logatec 
9. Sebastjan JURCA 125 cm OŠ Rovte 
10. Matjaž ŠVAJNCER 125 cm OŠ Tabor Logatec 
11. Damjan MIVŠEK 125 cm OŠ Rovte 
12. Blaž SEMROV 125 cm OŠ Rovte 
13. Janez BRENČIČ 120 cm OŠ Rovte 
14. Blaž M O L K 115 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
15. -16. Peter SIVEC 115 cm OŠ Rovte 
15.-16. Jernej TRPIN 115 cm OŠ Rovte 

STAREJŠI DEČKI 
1. Grega M A L I 176 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
2. Grega M R G O L E 173 cm OŠ Ivana Cankarja Vrhnika 
3. Janez RUPNIK 165 cm OŠ Tabor Logatec 
4. Anže SLABE 160 cm OŠ Ivana Cankarja Vrhnika 
5. Primož BAJEC 160 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
6. MatejCERK 155 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
7. Jure ZABAR 150 cm OŠ 8 talcev Logatec 
8. Sašo MITROVIČ 145 cm OŠ Tabor Logatec 
9. Boštjan PERVANJA 140vcm OŠ Brezovica 
10. Anže BUNIČ 140 cm OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

Zmagovalna ženska ekipa v pikadu - za leto 1997. 

Prvo takšno srečanje smo že 
imelj in sicer v sredo, 8.12.1997 
v Borovnici. To je bilo tekmo
vanje v skoku v višino za mlajše 
in starejše selekcije. Sodelovalo 
je kar šest šol (iz Gornjega in 
Dolnieca Logatca, Rovt, Vrh
nike, Brezovice in seveda iz Bo
rovnice), oziroma 44 tekmoval
cev. Videli smo lahko zelo 
zanimive boje in bili priča vrsti 
dobrih rezultatov, ki brez dvo
ma veliko pomenijo tudi v dr
žavnem merilu. Veseli smo, da 
se je kakovost močno dvignila 
in da so skakalci vedno bolj iz
enačeni, kar pa seveda spodbuja 
medsebojno tekmovalnost in 
prispeva k vedno boljšim rezul
tatom. 

Klemen Stojanovič 

Bogato 
športno leto 
Dl Vrhnika 

Poleg osnovne dejavnosti DI 
Vrhnika, kjer je glavni program 
socialni s svojimi različicami, 
kot so ohranjanje zdravja, so
cialno materialna pomoč ogro
ženim, enodnevna rekreacija v 
obliki izletov ali organizirane 
telovadbe, se v splošni program 
dela društva uspešno vključuje 
tudi špor tno tekmovalni pro
gram. 

V letu 1997 je društvo s svo
j imi člani, kateri so se voljni 
udeleževati športne dejavnosti 
sodelovalo v enajstih panogah 
od skupno štirinajstih razpisa
nih s strani ZDIS-a . Ugotav
ljamo, da se preko 20 % član
stva aktivno udeležuje v to 
obliko druženja. V društvu smo 
izredno zadovoljni z dosežki 
naših invalidov športnikov. Na 
večini tekmovanj se naši člani 
plasirajo v prvo tretjino nasto
pajočih. Že dve leti pa dosega
mo izredne rezultate v pikadu 
ekipno, saj smo dve leti državni 
prvaki z žensko ekipo in letos 
drugi z moško ekipo. Poleg na
vedenih dobrih rezultatov do
bivamo tudi priznanja za uspeš
no organizacijo državnega prven
stva v pikadu, letos marca na 
Vrhniki in izvedbo državnega 
prvenstva v avtorally-ju za inva
lide, letos septembra, ob priliki 
praznovanja 15 letnice našega 
društva. Z doseženimi rezultati 
smo v društvu zadovoljni, saj z 
njimi promoviramo društvo in 
Vrhniko. Istočasno z dobrimi 
rezultati 100 % opravičujemo 
skromna sredstva iz proračuna 
občine, namenjena športu in
validov. 

Prihaja novo leto, leto po
novnih tekmovanj, prepričani 
smo, da bomo konec leta beleži
li še boljše rezultate. 

Žagar 
zmagovalec 
kvalifikacij za Alpe-Jadran 

Ekipa Vrhnike - mladinci do 20 let na podelitvi nagrad Ekipa N O T R A N J S K E SŠŠ - do 16 let — na levi strani slike 

Vrhnika. Končal se je kvalifi
kacijski turnir za uvrstitev v 
ekipo Notranjske srednje ša
hovske šole za nastop na 10. ka
detskem moštvenem prvenstvu 
Alpe-Jadran v Celovcu. Zane
sljivo je zmagal Marjan Žagar 
pred Jernejem. Šahisti in ša-
histke so se pomerili po Berger-
jevem sistemu vsak z vsakim, s 

tempom 30 minut na^igralca za 
partijo. yrstni redj Žagar 6,5, 
Jernej 6, Šivic J . in Sivic K . - oba 
po 5, Srebrnič 4,5, Savič 4, A . 
Kržič, Plos 2 in S. Kržič 1 točka. 

Žagar, Jernej in brata Šivic so 
se uvrstili v moštvo Notranjske 
srednje šahovske šole za nastop 
v Celovcu. 

A . P . 



Vsem športnikom, krajanom KSDrenov 
grič, sponzorjem in bralcem Našega 
časopisa želimo srečno in zdravo Novo 
leto 1998 ter veliko športnih užitkov. 

Š D Dren 
Drenov G r i č - Lesno Brdo 

Košarkarski 
klub Vrhnika'96 

Klub, ki nadaljuje tradicijo Vrh
nike v košarki, je bil ustanovljen v 
letu 1996 z namenom vzgoje mladih 
košarkarjev. 

Po začetnih težavah, ki smo jih 
imeli v preteklem letu, smo prerasli 

v najmnožičnejši klub, v katerem 
aktivno trenira med 80 in 85 igral
cev v petih selekcijah, od mlajših 
dečkov do članov. Navkljub teža
vam, ki so prisotne (pomanjkanje 
dvoran za trening) pa organizirano 
strokovno delo že kaže dobre rezul
tate, katerih cilj je, da bo ob dogra
ditvi nove dvorane na Vrhniki po
novno ekipa, ki bo dosegala vidnej
še mesto tudi v slovenskem merilu. 

Predstavitev selekcij: 

- člani: 14 igralcev 
trener: Karli Nikolavčič 

- kadeti: 16 igralcev 
trener: Drago Džedovič 

- starejši dečki: 17 do 20 igralcev 
trener: Mitja Margon 

3. Vrhnika, 12 točk (5 zmag, 2 
poraza) 
4. Logatec, 10 točk (4 zmage, 2 
poraza) 
5. Jesenice, 10 točk ( 4 zmage, 4 
porazi) 
6. Pingvini (Ljubljana), 8 točk (2 
zmage, 4 porazi) 
7. Intessik (Ljubljana), 8 točk (1 
zmaga, 6 porazov) 
8. Gorenja vas, 7 točk (0 zmag, 7 
porazov). 
Kadeti pa igrajo v drugi ligi skupina 
centr. Lestvica je naslednja. 
1. Litija, 9 točk (4 zmage, 1 poraz) 
2. Grosuplje, 7 točk (3 zmage, 1 
poraz) 

- mlajši dečki 3. in 4. razred: 15-17 
igralcev, šola košarke 
trener: Krašovec Klemen 

3. Vrhnika, 6 točk (2 zmage, 1 
poraz) 
4. Jezica, 5 točk (1 zmaga, 3 porazi) 
Tekmujejo pa tudi starejši pionirji, 
trenutna lestvica pa je: 
1. Krško, 20 točk (10 zmag, 0 
porazov) 
2. Zagorje, 16 točk (8 zmag, 2 
poraza) 
3. Vrhnika, 14 točk (4 zmage, 6 
porazov) 
4. Jezica, 13 točk (4 zmage, 6 
porazov) 
5. Krak, 13 točk (3 zmage, 7 
porazov) 
6. Domžale, 11 točk (1 zmaga, 9 
porazov) 

S.S. 

Najboljši športniki 
Brezovice prejeli priznanja 

V gostilni K I R N v Preserju je 
Odbor za družbene dejavnosti 
občine Brezovica že drugič po
delil priznanja najboljšim špor
tnikom iz svoje občine. Sveča
nost je bila v torek 16. decem
bra, udeležili pa so sejo nekateri 
člani odbora, ravnatelj osnov
nih šol in vrtcev ter predstavniki 
občine z županom na čelu. 
Vsem navzočim je spregovoril 
predsednik Odbora za družbene 
dejavnosti občine Brezovica Ra
do Hlebec, ki je med drugim 
povedal, da so v občini v letoš
njem letu delovali zelo uspešno, 
saj so izgradili tri nova igrišča, 
obnovili nekaj šolskih poslopij 
ter financirali predšolsko in šol
sko vzgojo ter športno in kul
turno dejavnost. Letos pa da že 
drugič podeljujejo priznanja ob
čine tistim .športnikom, ki so 
dosegli eno izmed prvih treh 
mest na državnih prvenstvih. 
Nato je podelil tri priznanja 
občine Brezovica in sicer: 

Poloni Vilar (priznanje preje
la oče in mama, ker je Polona 
zbolela) za osvojeno 3. mesto na 
Mediteranskih igrah 20.6.1997 

v Bariju v karateju v kategoriji 
žensk do 55 kg. 

Mladinski ekipi ŠD O Š Bre
zovica za osvojitev naslova dr
žavnega prvaka v odbojki na 
mivki in za 2. mesto na držav
nem prvenstvu v odbojki. Pr i 
znanje je prejel Edvard Vel-
kavrh. 

Janezu Petrovčiču za osvoji
tev državnega prvaka v namiz
nem tenisu v dvojicah s Sašom 
Ignatovičev. 

Spregovoril je tudi župan 
Brezovice Drago Stanovnik, ki 
je vsem dobitnikom priznanj če
stital ter se zahvalil vsem pred
šolskim, šolskim, športnim in 
kulturnim delavcem za vso po
moč pri vzgoji otrok in mladine, 
ki naj bi počasi postali vzorni in 
marljivi člani naše sedanje druž
be. V objekte za družbene de
javnosti pa so financirali kol i
kor je bilo v moči občine, 
obljubil pa je izgradnjo popol
noma nove dvorane pri osnovni 
šoli Brezovice, ki naj bi služila 
za številne športe in druge pri
reditve tudi občinskega značaja. 

S.S. 

Priznanje za obolelo Polono Vilan sta sprejela njena starša. 

mL 

Košarkarska tekmovanja so se 
pričela konec septembra. Člani tek
mujejo v 3. slovenski ligi s popol
noma novo ekip. V ekipi so ostali 
trije starejši igralci, medtem ko 
glavno odgovornost trener Karli 
Nikolavčič prepušča mladim igral-

- mlajši dečki 5. in 6. razred: 18 - 20 
igralcev 
trener: Jevšek Milan 

ceni, ki so prišli iz kadetskih in mla
dinskih vrst. Trenutno so na tretjem 
mestu, lestvica pa je naslednja: 
1. Žiri, 13 točk (6 zmag, 1 poraz)' 
2. Ydria Scalobonika, 13 točk (6 
zmag, 1 poraz) 

Vsem športnicam, športnikom, ljubiteljem 
rekreacije in drugim, ki se združujete 

v ŠPORTNIH DRUŠTVIH, KLUBIH in ZVEZAM, 
želimo zdravo, zadovoljno in uspešno 

NOVO LETO 1998. 
OBČINA BREZOVICA 

Pododbor za šport 

Smučarski 
skoki v 
Polhovem 
Gradcu 

Športno rekreativno druš
tvo (ŠRD) Polhov Gradec 
vabi na O D P R T O OBČIN
S K O P R V E N S T V O V S M U 
ČARSKIH S K O K I H Z A L P 
S K I M I S M U Č M I , ki bo v 
nedeljo, dne 18.1.1998, s pri-
četkom ob 13. uri.! 

Tekmovanje bo potekalo 
na prenovljeni 30-metrski ska
kalnici za Gradom v Polho
vem Gradcu v enotni katego
riji. 

Možnost preizkusa skakal
ne naprave do tekmovalnega 

dne (nedelja do 11. ure), se
veda v primeru ugodnih snež
nih razmer. 

Bogate nagrade za prve tri 
uvrščene! 

Prijave možne pol ure pred 
pričetkom tekmovanja! 

Vse dodatne informacije 
so Vam na voljo na tel. št. 
0609/635-964. 

Obenem pozivamo vsa po
djetja in lastnike podjetij, ki 
so zainteresirani za reklami
ranje svoje dejavnosti v času 
omenjenega tekmovanja, naj 
(prosimo) čimprej to sporo
čijo na tel. 0609/635-964! 

V primeru neugodnih snež
nih razmer, bomo tekmova
nje preložili na kasnejši da
tum (nov termin bo objavljen 
v tem časopisu!) 

P.S.: v primeru interesa 
tudi možnost demonstracije 
skoka s skakalnimi smučmi! 

Športno vabljeni! 

Saj ni res 
- pa je! 

Letošnje močno deževje v za
četku novembra je povzročilo, 
daje Ljubljanica prestopila bre
gove in velikodušno napolnila 
Posence (na Mirkah) s svojimi 
vodami. Vneti deskar je edin
stveno priložnost izkoristil in se 
zapeljal po jezercu. 

Če ne verjamete, si oglejte 
fotografijo! 

O . M . 

Janez Petrovčič 

Edvard Velkavrh je prejel pri
znanje za mladinsko ekipo SD 
OŠ Brezovica 

RAZPORED DEŽURNIH SOBOT 
V ZOBNI AMBULANTI 

3. januarja do 30. junija 1998 
S o b o t n a d e ž u r n a z o b o z d r a v s t v e n a s l u ž b a v o b č i n i 

V r h n i k i traja o d 7. - 18. ure. 

Datum Zobozdravnik Naslov ordinacije 

3.1. dr. Kristina Tozon ZP Borovnica 
10.1. dr. Melanija Legat Log, Cesta na polje 2 
17.1. dr. Marjeta Jugovic ZP Borovnica 
24.1. dr. Ladka Kastelec Stanovnik ZD Vrhnika 
31.1. dr. Mihaela Leben - Zevnik ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 

7. 2. dr. Marija Koračin - Markovič ZD Vrhnika 
14.2. dr. Marija Ogrin ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 
21.2. dr. Jožef Keršič Brigadirska ul., Vrhnika 
28.2. dr. Adolf Kobal ZD Vrhnika 

7. 3. dr. Kristina Tozon ZP Borovnica 
14.3. dr. Melanija Legat Log, Cesta na polje 2 
21.3. dr. Marjeta Jugovic ZP Borovnica 
28. 3. dr. Ladka Kastelec Stanovnik ZD Vrhnika 
4.4. dr. Mihaela Leben - Zevnik ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 

11.4. dr. Marija Koračin - Markovič ZD Vrhnika 
18.4. dr. Marija Ogrin ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 
25.4. dr. Jožef Keršič Brigadirska ul., Vrhnika 

: 9.5. dr. Adolf Kobal ZD Vrhnika 
! 16.5. dr. Kristina Tozon ZP Borovnica 

23.5. dr. Melanija Legat Log, Cesta na polje 2 
! 30.5. dr. Marjeta Jugovic ZP Borovnica 

6.6. dr. Ladka Kastelec Stanovnik ZD Vrhnika 
I 13.6. dr. Mihaela Leben - Zevnik ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 
: 20.6. dr. Marija Koračin - Markovič ZD Vrhnika 

27.6. dr. Marija Ogrin ŠZA Ivan Cankar Vrhnika 

I . Zdravstveni dom 
j Vrhnika 



NAMIZNI TENIS 

Skupina mladih letalcev iz leta 1947 na Hruševci (Vrhnika) 

Klub letalcev Vrhnika 
in njegovih 50 let 

Zanimanje za letalstvo na 
Vrhniki sega že v daljno leto 
1947, ko so prvi navdušenci za
čeli z letalskim modelarstvom in 
jadralnim letalstvom. 

Modelarstvo je bilo vsa ta leta 
viden, čeprav bolj zapostavljen 
del vrhniškega življenja na pod
ročju tehnične kulture. Poleg 
pionirskega dela med najmlaj
šimi smo dosegli tudi nekaj vid
nih športnih rezultatov. V bivši 
državni tvorbi so to bili na dr
žavnem prvenstvu trikrat tretje 
mesto z jadralnimi modeli, dru
go mesto z letečimi kri l i in tretje 
mesto s sobnimi modeli. Poseb
no mesto ima doseženo 5. mesto 
na svetovnem prvenstu 1953 na 
Bledu. Vse te uvrstitve je dose
gel Janez Oblak. 

Naši mladi modelarji so bili 
na prvenstvih Slovenije uvršče
ni ekipno 4 krat prvi, 2 krat 
drugi in 1 krat tretji. 

Jadralno letalstvo je zaživelo, 
ko smo pripeljali na Vrhniko 
šolsko letalo vrabec. Leteli smo 
s Hruševce in okoliških hribov. 
Skupina jadralcev je bila kar 
številna. Nekaj j ih je nadaljeva
lo z nabiranjem znanja v drugih 
klubih po Sloveniji in drugod. 

Padalska dejavnost je zažive
la z organizacijo padalskega te
čaja, katerega je obiskovalo 18 
takrat mladih Vrhničanov in v 
Ljubljani skakalo iz letala jun-
kers 52. Vidna vrhniška padal-
ka je bila v tistih časih Slavka 
Garafol. 

Leta 1978 je nastal kvalitetni 
preobrat. Razdrobljeno delova
nje posameznih dejavnosti smo 
združili v K L V , ki je začel z ja
dralno in modelarsko sekcijo. 

Jadralci so z nabavo novega 
letala E L A N D G 10IG in rab
ljenega M O S Q I T A B postali 
trdna sekcija kluba, katera pa je 
morala leteti v gosteh pri po
stojnskem aeroklubu in je bila 
tako odmaknjena od vrhniških 
dogodkov. 

Modelarji svoje sile usmerja
jo v širjenje tehnične kulture 
med mladimi in v pridobivanje 
izkušenj na novih tehničnih 
področjih z uporabo inovativ-
nih materialov. Motorni piloti 
so ustanovili svojo sekcijo, ka
tera je skrbela za vzdrževanje 
potrebne letalske pripravljeno
sti pilotov. 

Sekcija jadralnih padalcev je 
v klubu najštevilčnejša. Fantje 
in dekleta so zelo delavni in 
uspešni tako kot tekmovalci na 
raznih tekmovanjih, kot orga
nizatorji tradicionalnega tekmo
vanja na Ulovki . 

Posebnost našega kluba je 

samogradnja letal. Leta 1991 je 
bilo zgrajeno ultralahko letalo 
A v i d flyer. Kupljen je bil kit te
ga letala, gradnjo pa sta izvedla 
Tomaž in Janez Oblak ob občas
ni asistenci nekaterih članov 
kluba. To letalo je marsikatere
ga Vrhničana in Vrhničanko 
prvič popeljalo v zrak. Trenut
no je v gradnji novo, zahtevnej
še letalo Pegazair - 100 S T O L . 
Letalo je kovinske konstrukcije, 
z motorjem Continental O-200. 
Ima posebne letalne karakteri
stike, saj lahko leti še s komaj 23 
km/h , najhitreje pa 250 km/h . 
Letalo je dvosedežno, primerno 
za šolanje, fotografiranje iz zra
ka in podobno. Za to letalo je 
bil nabavljen le material (cevi in 
pločevina, motor, kolesa), vse 
ostalo pa je napravljeno doma. 
Letalo gradita Tomaž in Janez 
Oblak v lastni režiji ob veliki 
pomoči podjetij E L - P E g. Pen-
ka in Orodjarstva g. Jesenovca. 
Doslej je bilo opravljenih blizu 
2500 delovnih ur, prvi let pa pri
čakujemo spomladi 1998. 

Na gradnjo kovinskega letala 
Zenair se pripravlja tudi g. 
Bogdan Jesenovec. 

Zanimiva je tudi študija letala 
za navpični vzlet in pristanek, ki 
jo snuje in gradi g. Franc 
Seliškar. 

Letalstvo v vseh svojih pano
gah slovi kot maloštevilčen in 
drag šport. Zakaj je temu tako? 

V modelarstvu se širine ne da 
doseči, ker ni delavnice, ki bi 
omogočala kvalitetnejše in stro-
kovnejše delo. Materiali in osta
le modelarske potrebščine so 
dragi, kar odvrne marsikatere
ga perspektivnega zainteresira
nega otroka. 

Pri jadralnem in motornem 
letenju so same letalne naprave 
ali njihov najem drage, ker to ni 
množičen šport. Od bodočega 
pilota se zahteva visok zdrav
stveni standard in visok nivo 
strokovnega znanja. Vse te za
hteve ostanejo skozi ves čas 
udejstvovanja v tem športu. 
Pridobitev dovoljenja za samo
stojno letenje obvezuje pilota, 
da stalno obnavlja svoje teore
tično znanje (letna kontrola 
znanja), da v času podaljšanja 
dovoljenja (2 leti) opravi za
htevni zdravniški pregled in v 
tem času opravi predpisani mi
nimalni nalet. 

Jadralno padalstvo je naj
mlajša zvrst letalstva, poznana 
po svoji množičnosti . Pri tej le
talski dejavnosti je možnost na
bave lastne letalne naprave od
prla pot tudi individualnemu 
pridobivanju znanja na dokaj 

nepoznanem področju, kar pa 
povečuje nevarnost tega športa. 

Kako lahko dosegamo take 
uspehe? 

Vse naše delo je volontersko. 
Sami plačamo vse spremljajoče 
stroške, pristajalne takse, delno 
vleko letal, prevoze, delno štar-
tnine, zavarovalnine itd. Ce 
grobo seštejemo, sami plačamo 
60% vseh stroškov. Pri tem ne 
smemo pozabiti, da so vsa letal
na sredstva kupljena s sredstvi 
lastnega dela, pridobljenimi z 
lastno iznajdljivostjo. Padala so 
individualna last. Za prispevek 
Občine Vrhnika, ki nam omo
goča pokriti del stalnih stroš
kov, najemnine, zavarovanja le
tal in taks, smo hvaležni in 
upamo, da ta vir ne bo usahnil. 

Vsi naši učitelji letenja našim 
članom ne zaračunavajo učenja 
teorije ali letenja. S svojim de
lom v drugih aeroklubih plaču
jejo storitve, k i j ih naš klub po
trebuje za svoje nemoteno delo. 

Misl imo, da naše delo v obči
ni Vrhnika ni bilo nepomemb
no. Naša tehnika in njena upo
raba zahteva veliko znanja, ki 
ga je možno uporabiti tudi 
drugje. Modelarstvo in ostalo 
letalstvo zahteva ves prosti čas, 
tako da pri naših članih še ni
smo nikoli zasledili, da bi kdo 
zašel na kriva pota. A l i ni to ve
l iko, da poleg tega, da delamo 
tisto, kar nam popestri življenje, 
in to tudi nesebično prenašamo 
na mlade. Mar ni naše delo 
vredno tudi dela skupne po
moči? 

Naši načrti za prihodnost: 
Že dalj časa se pripravljamo 

na izgraditev letališča - vzletišča 
v občini Vrhnika. Zagotovljena 
je finančna stran projekta, po
tekajo pa razgovori z lastniki 
zemljišč. Ta objekt s primerno 
infrastrukturo bi bil pomemben 
turistični objekt naše občine. 

Načrtujemo tudi posodobitev 
naše letalske flote. Zamenjali bi 
starejša letala za sodobnejšega. 

Ekipa NTK Selda - Pack 
Preserje - jesenski prvak 

V soboto, 6. decembra, je bila v 
dvorani Osnovne šole Preserje zad
nja tekma slovenske namiznoteniš-
ke lige, in to jesenskega dela. Do
mači namiznoteniški igralci Selda 
Pack Preserje so gostili ekipo Peto-
vie iz Ptuja. Že po prvih dveh igrah, 
ko sta Janez Petrovčič in Kitajec 
Wei Pan gladko z 2:0 premagala 
svoja nasprotnika, je bilo slutiti, da 
bodo domačini slavili visoko zma
go. Zato je trener Jernej Zalaznik 
dal priložnost tudi mlademu doma
činu Gregi Legiša. Končni rezultat 
je bil 5:2 za domačine, ki so z zmago 
samo potrdili, da so zasluženo osvo
jili naslov jesenskega prvaka, in to 
brez izgubljenega dvoboja. Sezna
nimo se z vsemi rezultati ekipe iz 
Preserja v 9. prvenstvenih kolih. 
Maribor : Preserje 1:6 
Preserje : ERA 5:2 
Radlje : Preserje 1:6 
Vesna : Preserje 3:4 
Preserje : Radgona 4:3 
Krka : Preserje 1:6 
Preserje : Moravske Toplice 4:3 
Maximarket Olimpija : Preserje 3:4 
Preserje : Petovia 5:2 

Takoj po tekmi so zaslužni pre-
serski namiznoteniški delavci odprli 
šampanjec ter nazdravili izjemnemu 
uspehu ekipe. Tekmovalci so prejeli 
zasluženo torto ter veliko šunko v 
testu. Slavje je bilo resnično prisr
čno, za kar so bili najbolj zaslužni 
predvsem vsi igralci prve ekipe in 
trener Jernej Zalaznik. 

Glavno breme celotnega jesen
skega dela sta nosila Wei Pan in Ja
nez Petrovčič, še posebno, ko se je 
na začetku lige poškodoval telo do
ber igralec Gašper Kastelic. Zato se 
je moral izkazati tudi mladinec 
Domen Petelin, na dveh tekmah pa 
je zaigral najmlajši Grega Legiša, ki 
je tudi prispeval svoj del k velikemu 
uspehu. V rezervi pa je bil večkrat 
tudi Benjamin Rogelj. 

Na začetku tekmovanja so si vsi 
želeli, da bi se ekipa uvrstila okoli 
četrtega mesta, saj niso poznali od
lik kitajskega igralca WEI PANA. 
Vendar pa se je izkazal kot zelo do
ber in kakovosten igralec, ki je pri
tegnil še druge igralce v dobro igro. 
Tudi sami treningi so postali kako
vostnejši. Tako so se že vsi igralci 
nekako navadili na kitajski način 
igranja. 

Lestvica jesenskega dela je 
naslednja: 
1.Selda Pack Preserje, 18 točk 
2. Maximarket Olimpija, 14 točk 
3. Moravske Toplice Sobota, 14 
točk 
4. Krka, 12 točk 
5. Radgona, 10 točk 
6. ZNTK Maribor. 10 točk 
7. Vesna IMAG, 6 točk 
8. ERA Tempo, 2 točki 
9. Petovia, 2 točki 
10. Radlje, 2 točki. 

Za oceno jesenskega dela tekmo
vanja smo zaprosili trenerja SEL
D A - PACK Preserje, nekdanjega 
zelo dobrega igralca Jerneja Zalaz-
nika: »Naše prvo mesto in igra vseh 
igralcev je tudi zame veliko presene
čenje. Vendar pa ostajamo na real
nih tleh, saj je to le konec prve tret
jine prvenstva, čaka nas še spomla
danski del in če ostanemo pri vrhu, 
med prvimi štirimi, bomo v play 
offu lahko resnično pokazali našo 
pravo vrednost. Sedanji uspeh je že 
tako večji, ker smo ga dosegli brez 
poškodovanega Gašperja Kasteli-
ca, tako da smo morali tretjega 
igralca poiskati med mladimi do
mačimi igralci. Prvenstvo je še dol
go, na koncu pa bomo videli, kaj bo; 
seveda bi vsi radi bili prvi. Če nam 
bo uspela takšna forma kot v jeseni, 

Ta projekt je še v fazi zagotav
ljanja finančnih sredstev. 

Poiščete nas lahko tudi na in
ternet u / h 11 p: 11 www.kaloi.si 
/ s i 21/sport/letalstvo/index. 
html/, kjer boste vse zvedeli 
o našem delovanju. 

K L U B L E T A L C E V 

se lahko nadejamo največjega uspe
ha.« 

Igralec Janez Petrovčič pa je po
vedal: »WEI PAN se je odlično 
vklopil v našo igro in tudi mi smo ga 
dobro sprejeli. Jesenski prvak je 
resnično biti dobro, vendar mora
mo ostati na realnih tleh in z dobro 
igro dokazovati še do konca prven
stva. Vsi že čakamo čimprejšnjo vr
nitev poškodovanega Gašperja Ka-
stelica in z njim bi lahko na koncu 
tudi slavili, saj je to želja vseh nas 
igralcev in amaterskih delavcev na
šega kluba.« 

Zanimalo nas je tudi, kakšna je 
poškodba Gašperja Kastelica. Po
vedal nam je naslednje: »Poškodba 
kolena je bila kar precejšnja, upam, 
da bom v januarju pričel že s terapi
jo obremenjevanja kolena. Rad bi se 
čimprej vrnil za zeleno mizo in v za
ključku prvenstva čimbolj pomagal 
svojim soigralcem. Osvojitev jesen
skega prvaka pa je res velik in nepri
čakovan uspeh.« 

Na koncu naj še povemo, da seje 
kitajski igralec v Preserju resnično 
dobro znašel. Igralci so kot ena dru
žina in se med seboj dobro razume
jo. Predsednik kluba Igor Petrovčič 
tudi ni skrival veselja ob uspehu ce
lotne ekipe. Povedal pa je naslednje: 
»Vsi smo presenečeni, kajti niti v 
sanjah nisem pričakoval, da bo raz
plet jesenskega dela namiznoteniške 
sezone 97/98 tak, kot je. Ostali smo 
neporaženi in zasluženo osvojili 

Zvesti navijači pa so pripravili 
šampanjec, torto in šunko v testu, 
da je vsem teknilo. 

JESENSKI NASLOV v I. SNTL. 
No, do konca državnega prvenstva 
je še daleč, naša želja pa je seveda 
čim boljša uvrstitev tako v držav
nem prvenstvu kot v INTER-CUP 
P O K A L U , ker smo se z dvema 
zmagama uvrstili med 32 najboljših 
ekip v tem evropskem tekmovanju. 
Vsem igralcem in trenerjem želim 
čim uspešnejše nastope v nadalje
vanju prvenstva in na vseh drugih 
tekmovanjih. 

Ob koncu leta se vsem iskreno 
zahvaljujemo za pomoč, zvestim 
navijačem za podporo in obisk na 
tekmah z željo, da bi božične in no
voletne praznike preživeli v miru, 
zdravju, obilici osebnega zadovolj
stva, leto 1998 pa naj bo za vse 
ZDRAVO, SREČNO in USPEŠ
NO. 

S.S. 

V zadnjem jesenskem kolu je ekipa S E L D A - P A C K Preserje premagala 
Petovio s 5:2, nastopali pa so igralci, od leve: Janez Petrovčič, Domen 
Petelin, Grega Legiša in Wei Pan. 

Z igro in prvim mestom v jesenskem delu sta bila zadovoljna tudi pred
sednik kluba Igor Petrovčič (levo) in trener Jernej Zalaznik. 

R a z p o r e d t e k e m v 1. S N T L , m o š k i , z a s p o m l a 
d a n s k i d e l - 1 9 9 8 

Vse tekme se p r i čne jo ob 17. u r i . K o t d o m a č i n i igramo 
tekme v te lovadnici O Š Preserje. 

10. k rog 24.1.1998 - Preserje : M a r i b o r 
11. k rog 31.1.1998 - E r a Velenje : Preserje 
12. k rog 7.2.1998 - Preserje : Radlje 
13. k rog 11.2.1998 - Preserje : Vesna Z a l o g 
14. k rog 21.2.1998 - Radgona : Preserje 
15. k rog 28.2.1998 - Preserje : K r k a N o v o mesto 
16. k rog 18.3.1998 - M o r a v s k e Top l i ce Sobota : Preserje 
17. k rog 21.3.1998 - Preserje : M a x i m a r k e t -O l imp i j a 
18. k rog 28.3.1998 - Petovia Ptuj : Preserje 

Gradnja novega letala v jeseni letošnjega leta (1997) 

. n t k 

p r e s e r j e 

N T K S E L D A - P A C K P R E S E R J E vabi vse ljubitelje 
namiznega tenisa na ogled mednarodne tekme I N T E R -
C U P P O K A L A s k l u b o m L A G N Y sur M A R N E iz Pa r i 
za, k i bo v soboto, 20.12.1997 ob 16. ur i v dvoran i 
Osnovne šole v P R E S E R J U , ter na ogled 22. O D P R T E 
G A T U R N I R J A č l a n o v Repub l ike Slovenije, k i bo v so
boto, 10.1.1998, s p r i č e t k o m ob 9. u r i . 

http://www.kaloi.si
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VRHNIŠKA PODJETNIŠKO 
- OBRTNA CONA DOBIVA PODOBO 

Odprli trgovino BLAGO MIX 
in okrepčevalnico B.J. PUB 

O podjetniški obrtni coni na 
Vrhnik i , ki je v prostorih nek
danjih tankovskih hangarjev biv
še J L A , že dolgo nismo nič pisa
l i . Cona je ves čas približno pet 
let živela in pridobivala nove 
obrtnike ter podjetnike. Pri tem 
so nastajale lastniške težave z 
ministrstvom za obrambo re
publike Slovenije , zaradi česar 
si obrtniki niso upali financirati 
v posodobitev oziroma v večjo 
obnovo prostorov. Kljub temu 
seje nekaj podjetnikov združilo 
in povsem obnovilo eno stavbo 
ter si tako uredilo več svojih po
slovnih prostorov. Ta stavba je 
prva v coni in je obrnjena z 
glavno stranjo na cesto med 
Vrhniko in Horjulom. Počasi 
urejajo tudi okolico in okoli 
stavbe so položili tudi asfalt. 

Še posebno slavnostno je bilo 
v petek, 14. novembra, ko so 
odprli trgovino B L A G O M I X 
in okrepčevalnico B. J . P U B . To 
sta tudi prva nova prostora, ki 

soju odprli za stranke v podjet-
niško-obrtni coni na Vrhniki . 
Lastnik obeh na novo odprtih 
prostorov, Janko Jazbec, je na 
odprtje povabil številne poslov
ne partnerje ter druge goste. 
Trak v novo trgovino je prerezal 
župan Vrhnike Vinko Tomšič, 
nato pa so si vsi prisotni ogleda
li prodajne prostore trgovine in 
prostore nove okrepčevalnice 
B . J . P U B . V trgovini je bila 
predstavljena tudi modna revija 
lastnih dveh blagovnih znamk, 
ki jo je izvedla plesna skupina iz 
Ljubljane. Vse prisotne pa je 
pozdravil lastnik Janko Jazbec 
in se zahvalil vsem, ki so karkoli 
pripomogli, da sta odprta dva 
nova prostora, ki bosta služila 
predvsem ljudem - kupcem -
strankam. 

Ob tem naj omenimo, da je 
bila obnova prostorov kar velik 
finančni zalogaj, saj je obnov
ljenih 1.200 m2 prostora. Od te-

Novo odprta trgovina B L A G O M I X v podjetniško obrtni coni na 
Vrhniki 

ga odpade na trgovino B L A G O 
M I X 360 m2, na okrepčevalnico 
B . J . P U B 180 m2, 420 m2 je 
skladiščnih prostorov z vele-
prodajo in 240 m2 poslovnih 
prostorov. Trenutno je zapo
slenih 16 delavcev, predvsem iz 
najbližje okolice (Vrhnika 
Horjul). V trgovini prodajajo 
predvsem dve svoji blagovni 
znamki, in sicer B L A C K J A C K 
(jeans a sport wear) in B . J . 
(sport wear), ki sta zaščiteni v 16 
državah. Poleg tega pa so zani
mive še igrače L E G O , jeans 
konfekcija B I G S T A R in šport
na konfekcija znanega proizva
jalca C H A M P I O N . 

Z veleprodajo pokrivajo ce
lotno Slovenijo ter nekaj evrop
skih držav (Hrvaška, Češka). 
Svoji dve blagovni znamki izde
lujejo v lastni šivalnici, kjer sa
mi krojijo in izdelujejo modele. 

Več delavnic imajo tudi v dru
gih državah, ki j ih oskrbujejo z 
jeans materiali, kroji, modeli in 
modnimi idejami. 

Okrepčevalnica B . J . P U B je 
narejena v domačem - starem 
stilu in je podobna številnim 
»irskim pubom«, prenesena v 
naše okolje. Kot nam je povedal 
Janko Jazbec je v pubu nareje
no vse ročno, za kar so poskrbe
li obrtniki in prijatelji iz Horju
la. Značilnost pubov je, tudi 
tega na Vrhnik i , da gostom po
nudijo različne vrste piva ter 
številne druge pijače. V bližnji 
prihodnosti bodo ponudili tudi 
hitro pripravljeno hrano. 

Lastnik obeh na novo odpr
tih prostorov, trgovine in puba, 
nam je še povedal, da je svojo 
prvo trgovino odprl na Dreno

vi išf^k, 

^0 

Vesele božične praznike in 
uspešno novo leto vam želi 

Trgov ina Blagomix 
P . O . C . P o d H r u š e v c o 4 8 / c , Vrhnika 
tel.: 753-675 

Janko Jazbec, lastnik novih pro
storov, in župan Vinko Tomšič 
sta odprla trgovino. 

vem Griču leta 1991. Leta 1993 
pa je v coni odkupil prve pro
store ter jih nenehno obnavljal 
vse do zdaj, ko je trgovina odpr
ta za vse kupce in stranke. V tr
govini načrtuje predvsem pro
dajati in predstavljati dve lastni 
trgovski znamki, ki ju je zaščitil 

Prenovljena 
gostilna PRI OBLAKU 

Notranji prostori trgovine ob odprtju. 

v 16 državah. Ob tem pa je treba 
nenehno slediti vsem modnim 
težnjam v svetu ter se odpove
dovati marsikaterim stvarem. 
Predvsem tuja konkurenca je 
neizprosna in trda, zato je zelo 
težko prodreti na tuje trge. 
Vendar pa je s trdim delom ter 

izvirnimi idejami mogoče pre
seči tudi to in počasi uspevati. 
Po razgovoru in ogledu na novo 
odprtih prostorov smo se v to 
prepričali in Janko Jazbec je 
prav gotovo na pravi poti. Tako 
pa je pridobila nekaj tudi 
Vrhnika. S.S. 

Na koncu Stare ceste na Vrh
niki je bila gostilna Pri Oblaku, 
ki je bila znana daleč naokoli. 
Vrhničani so jo vzeli za svojo in 
jo v »njenih zlatih letih«, pred 
več desetletji, tudi redno obis
kovali. V zadnjih letih pa je ne
kako spremenila svojo podobo 
in s tem tudi lastnike. 

V sredini novembra pa je po 
štirih mesecih »nedelovanja,« 
gostilna Pri Oblaku zopet odpr
la svoja vrata. Prenovljeno go
stilno so odprli 13. novembra in 
sedaj deluje kot OKREPČE
V A L N I C A Pri O B L A K U . 

Prenovljena je na poseben 
način kot krčma, kjer je že sedaj 
mogoče dobiti 25 različnih vrst 
piva in različne viskije številnih 
znanih proizvajalcev. Od hrane 
pa vam trenutno postrežejo 
razne tople prigrizke in narezke. 

Že po novem letu pa bo go
stilna dobila novo ime, in sicer 
P U B Y E L L O W . To pomeni, da 
bo kot krčma oziroma »pub« 
delovala kot ena izmed številnih 
gostišč, ki j ih odpirajo po Slo
veniji, v nekakšnerrr domačem 
stilu, po vzoru angleško-irskih 
gostiln - »pubov«. Sedaj je 

okrepčevalnica odprta vsak dan 
od 12. ure do 24. ure. Že po no
vem letu pa predvidevajo, da 
bodo gostilno odpirali že ob 
osmih zjutraj, predvsem zato, 
da bodo ponudili razne mlečne 
in druge jutranje prigrizke. Tudi 
zgornje prostore nameravajo 
preurediti za zaključene družbe 
srednje generacije, ki si bodo 

lahko zaželele glasbo svoje mla
dosti. 

Tako bo gostilna Pri Oblaku 
z novim osebjem in imenom za
živela po novem letu, čeprav je 
ze sedaj obisk kar velik. Želijo 
si, da bi gostilna ponovno dobi
la sloves, ko sojo Vrhničani do
bro sprejemali in obiskovali. 

S.S. 

Notranjost okrepčevalnice »Pri Oblaku« ki bo postala J E L L O W P U B . 

1 2 0 L E T 
P R O S T O V O L J N O G A S I L S K O 

D R U Š T V O V R H N I K A 

S R E Č N O 1998 

Vsem krajanom želimo vesele božične praznike 
srečno in zdravo novo leto 1998! 

O b te j p r i l i k i b i se r a d i t u d i z a h v a l i l i v s e m o b č a n o m i n p o d j e t j e m 

z a p r i s p e v k e , s k a t e r i m i s m o i z b o l j š a l i p o g o j e z a n a š e d e l o v a n j e . 

T a k o s m o t u d i z v a š o p o m o č j o n e d a v n o s p r e j e l i r e p u b l i š k o p r i z n a n j e 

T u r i s t i č n e z v e z e S l o v e n i j e z a n a j l e p š e u r e j e n g a s i l s k i d o m v S l o v e n i j i , 

( v s t a r o s t n i s k u p i n i n a j s t a r e j š i h ) 

O b l j u b l j a m o , d a b o m o o b v a š i n a d a l j n i p o m o č i š e i z b o l j š a l i n a š o 

u s p o s o b l j e n o s t i n v a s v a b i m o , d a se n a m p r i d r u ž i t e . 

N a š e č l a n s t v o se s t a l n o p o v e č u j e , v e n d a r b i v s v o j e v r s t e r a d i š e v e č 

m l a d i h o d 1 4 . d o 2 5 . l e t a , t a k o f a n t o v k o t d e k l e t . 

V a b l j e n i p a t u d i v s i z d r u g a č n o E M Š O , k i s te m l a d i p o s r c u , i n v a s 

t u j a n e s r e č a n e p u s t i r a v n o d u š n e . 

V s l u ž b i l j u d i N A P O M O Č ! 

g a s i l c i P G D V r h n i k a 



Pripovedka 

Krim 

Moj pradedek mi je nekoč 
pripovedoval: 
Davno pred nami so živeli ljudje v 
sami ljubezni. Nikogar ni bilo, ki 
bi želel srečo samo sebi. Vsak je 
delil vse, kar je imel. Neke sobot
ne noči, ko so se zbirali ob ognju, 
je k njim prisede/ mož z jeznim in 
mračnim obrazom. 
Ko so se ljudje zbrali, je neznani 
mož vstal in rekel: 
«Kajje z vami narobe? Vse si de
lite, namesto, da bi to obdržali 
samo zase!« 

Nauk je šel od ust do ust. Kma
lu je nastala prva vojna. Vojna 
med dobrimi in slabimi ljudmi. 
Dežela je postala umazana, pol
na prepirov. Niti lastni starši niso 
otroku želeli nič dobrega. Tisti 
grd mož je postal kralj in ljudje so 
trpeli iz leta v leto. 

Nekoč je v deželo prišel mogo
čen človek, ki se je upal upreti 
kralju. Samo pogledal ga je in 
hudobni kralj je izginil. Mogočni 
človek je zbral ljudi. Povedal jim 
je, da prijateljstvo in ljubezen 
vedno zmagata le, če si zanju kdo 
prizadeva. Nekdo ga je vprašal: 
»Ali to pomeni, če bi mi pred leti 
ostali prijatelji, bi bili srečni in 
veseli?« 

Mogočni človek je odgovoril le 
z nasmehom in se spremenil v ža-
rečo kroglo, kije odletela do pla
njave in iz nje je nastala velika 
vzpetina. Pokrita je bila z mar
kacijami in na njej je pisalo 
KRIM. 

Pravijo, da nas Krim varuje 
pred ljudmi trdega srca.^ 

Patricija Sivic, 5.b 

C O M I N G 
VRHNIKA 

TV, VIDEO, HI-FI CENTRI 

V r h n i k o 

V A R S T V E N O -
D E L O V N I 
C E N T E R 

1360 VRHNIKA, 
Podlipa 36 

fax. tel.:061/754-136 
Vars tveno-de lovni center deluje o d februarja leta 1994 

kot enota Osnovne šole Ivana Cankar ja V r h n i k a . Svojo 
dejavnost opravl ja na adapt i ranem p o d s t r e š j u stare šole 
v P o d l i p i . 

N a l o g a Cent ra je dnevno vodenje, varstvo in zaposl i 
tev odrasl ih d u š e v n o in telesno prizadet ih oseb. 

Dejavnost i so organizirane tako , da poleg razvijanja 
o b č u t k a kor is tnost i o m o g o č a j o tudi razvoj ind iv idua lno
sti in h a r m o n i č n e g a vk l jučevan ja v okolje . 

T renu tno je vk l j učen ih 15 varovancev iz o b č i n V r h n i 
ka , B o r o v n i c a , Logatec in Brezovica . 

Poleg pro izvodnega dela, k i ga sestavljajo p r imerna 
kooperantska dela pr i ob r tn ik ih , i m a m o še lastni p ro 
g ram, k i obsega risanje na svi lo in steklo, izdelovanje 
vošč i ln ic , š ivanje okrasn ih predmetov i n podobno . 

Varovance vse leto v k l j u č u j e m o v ak t ivnos t i gibanja 
specialne o l impiade in v druge zanje primerne š p o r t n e in 
rekreativne dejavnosti . V o k v i r u m o ž n o s t i je poskrbljeno 
tudi za razvedrilne in kulturne akt ivnost i . 

Vse navedene dejavnosti l ahko u s p e š n o izvajamo le z 
razumevanjem i n p o d p o r o loka lne ter š i rše d r u ž b e n e 
skupnost i . 

O b tej p r i l o ž n o s t i se v imenu varovancev in zaposlenih 
zahvaljujem vsem, k i so vsa leta p r i s luhn i l i n a š i m potre
bam in o m o g o č i l i , da smo delali in ustvarjali ter tako za
go tov i l i bol j še živl jenjske in delovne pogoje v Vars tveno-
delovnem centru Pod l ipa . 

Vesele božične praznike, srečno, zdravo in poslovno 
uspešno novo leto voščimo vsem občanom, posebno tistim, 
ki bodo tudi v prihodnje pripravljeni sodelovati z nami. 

M a r i j a D r m o t a 

Krvodajalska 
akcija na 
Vrhniki 

Območna organizacija 
Rdečega križa Vrhnika je 
27. in 28. novembra 1997 
organizirala krvodajalsko 
akcijo, ki je bila, kot že 
nekaj let zaporedoma v 
Cankarjevem domu na Vr
hniki. Prvi dan seje akcije 
udeležilo 176 krvodajal
cev, drugi dan pa 132 
krvodajalcev. 

Prisrčna zahvala vsem 
krvodajalcem za udeležbo 
in povabilo na spomla
dansko akcijo, ki bo 14. in 
15. maja 1998. 

Obenem se zahvaljuje
mo tudi vsem aktivistom, 
ki so pomagali pri organi
zaciji akcije. 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA, 

ŽELI VSEM OBČANOM, 
VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN SREČNO 

TER ZDRAVO NOVO LETO 1998. 

PRISRČNE ČESTITKE IN ZAHVALA PA VSEM 
POŽRTVOVALNIM KRVODAJALCEM, KATERE 

PROSIMO ŠE ZA NADALJNJE ZVESTO 
SODELOVANJE. 

[>'= O O R K V R H N I K A 

Krajevna skupnost Verd želi vsem 
krajanom Verda vesele božične 
praznike ter srečno in zdravo 

novo leto 1998. 
Krajevna skupnost Verd 

OBVESTILO 
Vse fizične in pravne osebe na območju občin Vrhnika in 
Borovnica obveščamo, da so od 1.12. 1997 nove uradne 

ure za poslovanje z strankami: 

— ponedeljek od 8. do 12. ure 
— sreda od 8. do 12. ure in od 14. do 16. ure 
— petek od 8. do 12. ure 

Ministrstvo za finance 
Davčna uprava RS 

Davčni urad Ljubljana 
Izpostava Vrhnika 

S r e č n o N o v o l e t o 1 9 9 8 

v a m ž e l i b i s t r o 

L J U B L J A N A 
B O R Z N O P O S R E D N I Š K A H I Š A d . o . o . 

Odkupujemo delnice LIKO Vrhnika 
informacije v bistroju P A V Z A - tel.: .061/757-190 

c o m p u t e r s 
d . o . o . I jub l jana 

L J TJ" B L J A N A 
B O R Z N O P O S R E D N I Š K A H I Š A d . o . o . 



Vsem n a š i m s t r a n k a m i n b r a l c e m 

Našega časopisa ž e l i m o s r e č n o v o ž n j o 

t e r v e l i k o u ž i t k o v v p r i h a j a j o č e m l e t u 1 9 9 8 

Sinja gorica 11, VRHNIKA, tel.:06I/755-199, 751-346 

S K O F J A L O K A 

TRGOVSKO PODJETJE LOKA 

IZ ŠKOFJE LOKE 

vam želi vesele božične praznike 

ter srečno, 

zdravo in uspeha polno leto 1998 

Jordanov kot, Rimska 33 
Log pri Brezovici 

Fitnes studio Peter Klepec d.o.o. 

vas vabi v svoje prostore, kjer se boste lahko 
rekreirali pod strokovnim vodstvom in brez 
poškodb. 

• Fitnes vadba na sodobnih in predvsem varnih 
napravah Tehnovm ter pod strokovnim 
vodstvom inštruktorja AFA. 

• Step aerobika za nabiranje kondicije in 
hujšanje pod strokovnim vodstvom enega 
najboljših^ inštruktorjev AFA v Sloveniji 
(Damjan Čanžek). 

• Joga, tehnika sproščanja, gibljivosti in 
relaksacije za managerje in vse, ki so psihično 
preobremenjeni. 

• Solarij, da boste lepo zagoreli tudi pozimi. 

IN NAJNOVEJŠE: 

PACE, organizirana krožna vadba na posebnih 
napravah iz ZDA. 

IN ZA KOGA JE VADBA PRIMERNA ? 
- za moške in ženske 

- za otroke od 10 let naprej 
- za vso družino 
- za zelo slabotne 
- za postrehabilitacijsko obdobje 
- za ženske v nosečnosti 
- za ljudi z bolečinami v sklepih in hrbtenici 
- za športnike in rekreativce. 

Pokličite nas: 
tel. 061/653 188 od 16.00 do 22.30. 

A G R O M E T A L 
Gorjupova 11, Ljubljana, Dolgi most, 
Tel. (061 ) 123 68 20, tel. /fax: 123 68 25 

AKCIJA - posezonsko znižanje cen za 
kosilnice SIP, BCS, pajke OLIVI, balirke 
BEVILAQVA, traktorske kopače MAZZOTI, 
traktorje LAMBORGHINI, vitle Tajfun EGV 40 
in EGV 40 A, kiper prikolice. 

NOVO: nadomestni deli za Lamborghini, 
BCS, Acme Lombardini, SIP in Zetor, 
akumulatorji LULMEN VESNA, snežne 
verige. 

Rabljeni stroji: traktor TV 23 km, balirka 
JOHN Dere, samonakladalke od 14 - 20 m2, 
obnovljene; 
Transportni trak, pajek 340, kosilnice, roto 
190, superior 180, BCS 127 BP, dizel, Vitlo 41 

Vsem kupcem želimo vesel božič 
in srečno novo leto. 

VRHNIKA 

TRGOAVTO 
Z M E T A L O T R G O M 

ob avtobusni postaji na Vrhniki, Cankarjev trg 6 
tel. 061/756-210, 061/756-211, faks 061/756-210 

Delovni čas od 7. do 19. ure 
sobota od 7. do 12. ure 

Pri nas vedno dobite vse za vaš osebni in 
tovorni avto, tudi za zimo, ter primerna 

darila za praznike 

rtfi rtfr )V< rtft rtft W W W W W 
Vsem pa želimo vesele 

božične praznike 
in vse najboljše v letu 1998 

K o l e k t i v M-Trgoav to 

Gostilna PRI ROŽCI 
Preserje 20 
Telefon: 631-239 

vas vabi vsako soboto na ples ter izbrano 
domačo hrano. 

Odprto bomo imeli vse praznike. 

Ob tej priložnosti želimo vsem bralcem 
Našega časopisa in našim gostom vesel 
božič in srečno novo leto 1998. 

1 

MsÊËÊÊto^ SEMENARNA 

IDA PETROVČIČ, S.p. 
STARA CESTA 4, 1360 VRHNIKA 

tel. 061-754 588 

Poleg celotne ponudbe sadik, semen, lon
čnic, orodja, različnih okrasnih lončkov, 

hrane za male živali itn. Vam v novoletnem 
času nudimo veliko izbiro novoletnih 

okraskov in daril. 

Ob koncu leta se zahvaljujemo vsem našim 
kupcem in jim želimo vesele božične in no
voletne praznike ter srečno in uspešno no

vo leto 1998. 

Se priporočamo! 



Vesel božič. 

Obilo sreče, zdravja, 

Se nadaljnjih 

Čimveč poslovnih 

In uspešnih sodelovanj ter 

Mnogo, mnogo 

Osebnega zadovoljstva 

v novem letu 1998 

vsem poslovnim partnerjem 

in zvestim kupcem 

Š t i r n d .o .o . 

TRGOVINA »KOCKA" 

Voščimo vam vesele božične praznike 

in srečno novo leto 1998. * 

GOSTIŠČE VICTORIA 
JOBI d.o.o. Vrhnika 
Tel. 061/753-477 

Želimo vam vesele 

božične praznike in 

srečno ter uspešno 

novo leto 1998. 

VOŠČILO SKB banke 

Strankam in poslovnim partnerjem 

SKB banke 

Ekspozitura Vrhnika 

se ob izteku letošnjega leta 

iskreno zahvaljujemo 

za izkazano bančno zaupanje. 

Vse skupaj prijazno 

pozivamo k nadaljevanju in 

ohranjanju uspešnega medsebojnega 

sodelovanja tudi v prihajajočem 

letu 1998. 

Obenem vabimo tiste, 

ki si v letu 1998 

želijo poslovati z SKB banko, 

naj se oglasijo v naši ekspozituri, 

kjer vas že pričakuje prijazna 

ekipa zaposlenih. 

Vsem skupaj -

strankam, poslovnim partnerjem 

in ostalim občanom v letu 1998 

želimo veliko novih moči, 

načrtov in uspehov. 

Srečno in veselja polno 

leto 1998! 

S K B B A N K A M . 

EKSPOZITURA VRHNIKA 
Cankarjev trg 8 
Tel.: 755 411, 752 327 
Faks: 753 135 

Za Danes. In za Jutri. 

A v t O - l Z Z i v d.o.o. Čuža 15 
1360 VRHNIKA 

tel.:/fax: 061/754-787 
mobitel: 0609/618-013 

http: / / www avto-izziv. si 

PRI NAS VAM NUDIMO: 
• menjavo vozil: 

— staro za novo 
— staro za staro 

• komisijsko prodajo vseh vrst osebnih vozil 
• odkup vozil, letnik nad 1990 
• možen nakup na posojilo in leasing 
• prenos lastništva (prepis vozil) 

O D P R T O : 
vsak dan od 9. do 18. ure, sobota od 9. do 13. ure. 

Vsem voznikom želimo srečno vožnjo 

v letu 1998, bralcem Našega časopisa 

p a vesele novoletne praznike 

331 
d.o.o. Z DOBRIM IMENOM 

Telefon: 125-42-04 
Tržaška 2 - Ljubljana 
Uradne ure vsak dan od 10. do 16. ure, 
ponedeljek in sreda od 10. do 18. ure 

I Z K O R I S T I T E N A Š O U G O D N O P O N U D B O 

NUDIMO POSEBEN NOVOLETNI POPUST!!! 
- brezplačen tečaj CPP organiziramo 2-krat na 

mesec ob 16.30 na Tržaški 2 
- v decembru in januarju bo tečaj CPP 12.1.98 in 

26.1.98 
- organiziramo tudi tečaj prve pomoči z izpitom 
- dijaki in študentje imajo poseben popust pri 

praktični vožnji 
- omogočamo izposojo literature. 

D i m n i k a r s t v o 
G e z a B a l a j c , s . p . 
1 3 6 0 V r h n i k a 
P a v k a r j e v a p o t 9 
t e l . : 0 6 1 / 7 5 4 - 5 0 9 

Vsem cenjenim strankam in drugim 

občanom, bralcem Našega časopisa 

želim vesele božične praznike ter srečno, 

uspešno, zdravja in osebnega 

zadovoljstva polno novo leto 1998. 

P O G R E B N E S T O R I T V E 

A N T O N V R H O V E C , Drenov Grič 128 
Tel.: 061 /751 -437, mobitel 0609 637 617 

Vsem bralcem Našega časopisa 

želim vesele božične praznike 

in uspešno novo leto 1998. 

VULJKANIZERSTVO 
IVAN MOLK s.p. 

RAMOVŠEVA 2,BOROVNICA tel.£61/747-102 

-velika izbira letnih in zimskih avtoplaščev za osebna vozila 
(SAVA, FULDA, KORMORAN in ostalih proizvajalcev) 

-velika izbira nalitih gum BANDAG 
- možnost plačila na 3 čeke 

-5% popust na gotovinsko plačilo 
-brezplačna menjava pri nas kupljenih gum 

DELOVNI ČAS: 
Ponedeljek - Petek; 8,00 -12 00.14.00 - 19.00 

Sobota; 8,00-1209 
Prepričajte se o pesln ponudbi in dobrih storitvah! 

O P T I K A 

V naši OPTIKI vam nudimo vse vrste okvirjev, 
očal, sončnih očal ter popravila. 

Delovni čas: 
vsak dan: od 9.00 do 12.00 in od 15.00 do 19.00 

sobota: od 9.00 do 12.00 

Dobite nas v Notranjih Goricah (pri zapornici) 
Telefon: 061/651-296. 

Obenem vam želimo vesel božič in srečno 

novo leto 1998. 

t X P R E S S » 

Sumili a 

Ftfro 
A R K E l 

Konica 

TEL :(0fi1) /5B-t 

POH.-PET. 9-1?, 14-18 I / A G F A C O L O H 

Za prednovoletno ugodnost (priložnost) Vam že 
ves mesec december nudimo 10% popust na vse 
fotografske storitve. Za mesec januar 98 pa Vam 
nudimo brezplačno razvijanje filmov. 

Vsem našim in bodoč im strankam 

p a voščimo vesele božične praznike, 

ter Vam želimo srečno, zdravo in 

uspešno novo leto 1998. 

A M f e 

TRGOVSKO IN PROIZVODNO 
PODJETJE ARGO, d.o.o. 
Horjul 79 A, 1354 Horjul 

objavl ja prosto de lovno mesto 

DELO NA STROJIH 
ZA BRIZGANJE PLASTIKE 

— poskusno delo tri mesece 
—- V. stopnja izobrazbe 
— izkušnje pri enak ih del ih 

Morebi tne v loge pošlj i te na naslov podjetja. 

S E R V I S R A Č U N A L N I K O V 
Jože Martinuč s.p., 

V Ro jco l3 , Notranje Gorice, 
S 061/651-184 

VZDRŽEVANJE H POPRAVILA S IZBOLJŠAVE 
RAČUNALNIKI H TISKALNIKI H MODEMI 

INSTALACIJA P R O G R A M O V IN POMOČ PRI 
UPORABI 



AVTOSOLA 
TURISTIČNA AGENCIJA 

PISARNIŠKE IN 
RAČUNOVODSKE STORITVE 

FOTOKOPIRANJE 

A V T O Š O L A 
s tradicijo in dobrim uspehom 

VSAK MESEC TEČAJI CCP A, B, C, E IN F KATEGORIJE. 
PLAČILO UR VOŽNJE NA 6 OBROKOV! 

DIJAKI IN ŠTUDENTJE POPUST! 

Vabljeni tudi tisti, ki ste tečaj CPP opravili pri drugi avtošoli 

| IZKORISTITE NOVOLETNI f 
• POPUST PRI URAH VOŽNJE • 

T U R I S T I Č N A A G E N C I J A 
ZIMA '97/98 

IZLETI IN POČITNICE 
PRODAJA ARANŽMAJEV VSEH PRIZNANIH 

TURISTIČNIH AGENCIJ 

MOŽNOST PLAČILA NA OBROKE 
LETALSKE KARTE 

ZAVAROVANJE CORIS 

SREČNO 1998 
URADNE URE: pon.-pet. od 9. do 18 ure, sob. od 9. do 12. ure 

INFORMACIJE IN PRIJAVE: C0M-TAR, d.o.o., PTC LOKA, 
Robova 6, VRHNIKA, tel.: taks: 061/755-828, 755-023 

POSLOVALNICA LOGATEC, Cankarjeva 8, tel. 741-642 

T R A K T O R I S T I 
P O Z O R ! 

Z ima je pravi čas, da vam odprav imo 
težave, ki ste jih imeli z elektr iko' na 

vašem traktorju. 

P R I D E M O N A D O M ! ! ! 

Avto center, d.d., Jelovškova 6, Vrhnika 
•Tel.: 061 /755-730, fax: 061 /756-150 

RENAULT* 
AVTO 

ŽIVLJENJA 

Strojno ključavničarstvo 
inž. Marko Popit 
Log, C. Dolomitskega odreda 4 
1351 Brezovica 
Tel.: (061) 653-036, fax: (061) 654-432 

C I S T E R N E Z A K U R I L N O 
O L J E , A T E S T I R A N E 
— OD 1000 — 4800 I 
— PLOČEVINA — 3 mm 

N E R J A V N E P O S O D E Z A 
V I N O IN S O K O V E 
— OD 25 DO 300 I 

DOBITNIKI Z L A T E G A C E H A Z A 
K A K O V O S T N A M E D N A R O D N E M 
O B R T N E M S E J M U V C E L J U 

O P T I K 
BRANKAJELOVČAN 
STARA CESTA 5 
1360 VRHNIKA 

Tel.: 061/756-105 
Izdelava vseh vrst očal na recept in brez 

njega. Kontro la v ida. 

De lovn i čas: od 9. do 12. ure in 13. do 16. ure, 
s reda o d 9. do 12. ure in 15. do 18. ure, 

sobo ta zapr to . 

Vesele božične in novoletne praznike. 

U 
MOMUU3M 

BIOBRAZDA 
V decembru s m o z a vas pripravi l i vel iko 
izbiro: 
* novoletnih okraskov, venčkov, umetnih 

smrek 
* ikeban, božičn ih zvezd , sobn ih rož itn... 

O D 15. 12. 1997 D O 31 . 12. 1997 P A V A M 
N U D I M O 10% BOŽIČNO-NOVOLETNI 
P O P U S T Z A V S E A R T I K L E . 

Ugodne cene - zamik plačila 
velika izbira - prepričajte se 

Vsem našim strankam in poslovnim 
partnerjem želimo v letu 1998 veliko 
zdravja, zadovoljstva in osebne sreče! 

VW SERVIS IN VULKANIZERSTVO 

T U R S I Č 
V R H N I K A • J A G R O V A 2 • T E L : 755-117 

• Servisiranje in popravila vozil VVV, AUDI in 
SEAT 

• Na zalogi letni in zimski avtoplašči raznih 
proizvajalcev: MICHELIN, DUNLOP, 
SAVA, SEMPERIT 

• Montaža pri nas kupljenih novih 
avtoplaščev za osebna vozila 
je brezplačna 

• Možnost plačila na (3) tri čeke 
• Pri nakupu novih avtoplaščev nudimo 

5% gotovinski popust 

DELOVNI ČAS: 
od 7. do 12. ure in od 13. do 18. ure 

sobota od 8. do 12. ure 

Želimo vam vesele božične praznike 
in srečno vožnjo v letu 1998. 

Upravni odbor 
Društva upokojencev Vrhnika 

želi vsem svojim članom 

vesel božič in srečno 
* novo leto 1998. 

D r u š t v o u p o k o j e n c e v 
V r h n i k a 

Avtokteparstvo - Servis 

V i n k o P o l i e n i k s .p . 

Lesno Brdo 27, Drenov Grič 
j 360 Vrhnika 
tel., fax: 061/ 752 - 067 

« ravnaloa miza Ct.09M.jtC 
o globinsko čiščenje 
» varjenje plastičnih delov 
* nabavne in uč*rske usluge 

Vsem bralcem Našega časopisa, 
posebno pa našim cenjenim strankam 

želimo ob praznovanju božičnih in 
novoletnih praznikov veliko zdravja, 

veselja in osebne sreče. 

Se priporočamo! 

B O L I T 
AVTO ŠOLA Z DOBRIM IMENOM IN IZKUŠNJAMI 

T e l e f o n : 0 6 1 / 3 1 5 - 7 2 6 
0 6 1 / 7 5 5 - 9 1 7 
M a s a r v k o v a 1 4 , L j u b l j a n a 
U r a d n e u r e : o d 8 . d o 1 6 . 
u r e v s a k d a n 

BREZPLAČEN TEČAJ CPP 
o r g a n i z i r a m o 1-krat n a m e s e c o b 17 . ur i 

n a M a s a r y k o v i 14 . 

T e č a j C P P b o 1 2 . j a n u a r j a 1 9 9 8 . 

D i j a k i in š t u d e n t j e i m a j o p o s e b e n p o p u s t 
pr i p r a k t i č n i v o ž n j i . 

P r i j a v e i n i n f o r m a c i j e 
n a n a v e d e n e m n a s l o v u . 

AVTO KLEFÄRSTV0 
LIČARSTVO 

IVAN PLEŠKO, s.p. 
Vrhniška cesta 8, Lukovica, W/^^^' ~ / i 
1351 Brezovica pri Ljubljani Ijäjlsc—jS4m 
tel.: 061/653-891 DU PONT CAR PAINTS 

CAROLINER SAICO 
D U P 0 N T 3 

Oprav l jamo nas ledn ja de la : 
• vsa avtok/eparska 

• vsa avtoličarska po najnovejši tehnologiji 

• varimo plastiko in barvamo 

• strojno poliramo s teflonskim premazom 

• montiramo vetrobranska stekla 

• montiramo strešna okna 

• pripravimo avtomobil za prodajo. 

Če doslej s podobnimi storitvami niste bili 
zadovoljni, poskusite pri nas. 

NE BO VAM ŽAL. 

Naredimo kakovostno in ugodno. 

Plačilo tudi na obroke. 

Vsem cenjenim strankam in drugim 
voščimo vesele božične in novoletne 
praznike ter veliko poslovnih uspehov. 

G R A D B E N I Š T V O 
D A M O S , d . o . o . 
Damjan Smrtnik 

Velika Ligojna 20 
Vrhnika 

POSKRBIMO ZA: 
UREJANJE OKOLICE OBJEKTOV: 
— tlakovanje dvorišč z materiali po želji stranke 
— postavitev robnikov itn. 
POSTAVITEV OPORNIH ZIDOV 
UREDITEV KANALIZACIJE 

VODOVODA 
TEMELJEV int. 

UTRJEVANJE TERENA 
RAZNE IZKOPE 
PREVOZE 

ODSTRANJEVANJE S N E G A 
(strojno in ročno ter odvoz) 

http://Ct.09M.jtC


ČIST ILN I SERVIS 

Friderik Sajovic, s.p. 
Log , C e s t a v L ipovce 28 

1351 B rezov i ca 
Tel.: 0 6 1 / 6 5 3 - 7 1 4 

Hitro in strokovno čistimo: 
- lamelne in plisirane zavese (tudi popravimo) 
- itisone in tapisone 
- sedežne garniture in preproge 
- odstranjujemo stare premaze s talnih oblog: 
- klinker, vinaz, pvc, kamen itn. in jih na novo 

zaščitimo. a 

(Prijazne božične praznik^ ter 

uspešno novo Četo voščunol 2r^ 

AIPING WANG ZA BOŽIČNI VEČER 
NA VRHNIKI 

Ni naključje, da smo mojstrico povabili 
ravno na božični večer. Zakaj ravno na 

ta dan? 
V čem je skrivnost? 

Pridite 24.12. 97 ob 16.00 uri 
v SHEN Ol center 

na Vrhniko in prišli boste do novih 
spoznanj! 

Okusite posebno moč energije! 

Čaka vas tudi majhno presenečenje! 

Želimo Vam vesele božične praznike ter 

zdravo in uspešno novo leto! 

Inštrukci je 
- matematika in f iz ika z a vse stopnje; 
- osnovnošolsk i predmeti ; 
- kitara. 
P rva ura je brezplačna! 

Andreja & Slavko, tel. 061/652-580 
Požarnice 46, Vnanje Gorice 

Ruža - Andrej DOLŽAN 
Polhograjska c , 1356 Dobrova, Tel.: 061 /641-008 

GSM: 041/677 900 
• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • f u i 

Vsem strankam in bralcem 

Našega časopisa vesel božič ter zdravo 

in uspešno novo leto 1998 

GOSTILNA 

m m 

Katarina Bašič 
Sinja Gorica 109 
1360 Vrhnika 
tel.: 061/754-199, 753-509 

Odprto 
9. — 23. ure 
sreda zaprto 

V naši gosti lni ob magistralni cest i V rhn ika 
— Ljubl jana, v Sinji Gor i c i , vam nudimo: 

tople malice 
družinska kosila in večerje 

jedi na žaru 
različne ribe 

morske posebnosti 
domača odprta primorska vina. 

več vrst pizz 
domača odprta primorska vina. 

Za večje skupine, zaključene družbe in 
poroke damo 20% popusta. 

VSAKO SOBOTO IMAMO ŽIVO GLASBO 

Ob koncu leta želimo vsem vesel 

božič in zdravo leto 1998, še posebno 

p a želje veljajo našim gostom 

TURIZEM IN RENT - A - CAR d.o.o. 
CANKARJEV TRG 4. 61360 VRHNIKA tal. (061) 755 375. fax. (061) 755 380 

ACENIJA -PAV- želi vsem 

svojim strankam in občanom 

vesele božične praznike in ^ 

zdravo leto 1998 J ? / .j 

# * # # # 

N U I K A N J S K 1 K A U I U L O G / \ T Ë C D . O . O 

Logatec • T r t a l k a 148 • tel.:061/741 632 • fax:061/74 I 612 

POKROVITELJI 
NEDELJSKIH 
VEČERNIH ODDAJ 
Z NASLOVOM 
"99 MINUT ZA 
OBEŠANJE & 81 
MINUT ZA GRDE 
UMAZANE, ZLE« 
ZA MESEC NOVEMBER! 

- Razstavno prodajni atelje -Art 
Decor Tapo, Ljubljana; 
- Kompas Turizem d.d., Por
torož; 
- Lido, Drenov Grič; 
- A M T K Rebus - Mobikart in 
door karting, Ljubljana; 
- Armič do.o., Log pri Brezovici; 
- Atomske Toplice, Podčetrtek; 
- Gostišče Julči, Ljubljana; 
- Kompas hoteli d.d., Kranjska 
gora; 

- Kapa d.o.o., -Tir Bar, Lju
bljana; 
- Samadhi d.o.o., Ljubljana; 
- Športna trgovina Pink Panter, 
Ljubljana & Kranj; 
- T .E .S . Edi Debevec s.p., Bo
rovnica; 
- Mercator Modna hiša Mar i 
bor, P E Modiana, Ljubljana; 
- Prodajalna obutve Fastcoop, 
Rakek; 
- Metalka Trgovina-prodajalna 
Vrhnika; 
Spremljate nas lahko: Gorenj
ska Tele TV Kranj, Kanal 2 TV 
Vrhnika, 
Notranjski radio 107 & 91,1 
M H z 
Pokličite 061-741-632 ob nede
ljah med 20. in 23. uro, 
ter preiskusite svoj pogum na 
vislicah. 
Zanko okoli vratu vam zategu
jemo - Šerif iz Oklahome - Og
njena Puščica - Jutranja Zarja 

P R E N O V L J E N O G O S T I Š Č E 

U L O V K A P O N O V N O O D P I R A V R A T A 

Ob petkih, sobotah in nedeljah vas vabimo na pri
jetne večere z domačo hrano. Odprto imamo tudi 
druge dneve, ko vas lahko postrežemo s hladnimi 
narezki in jedrni. 

Posebna ponudba pa so nedeljska družinska 
kosila. 

Odprto: 
ponedeljek - torek 17.00 - 22.00 
sxeda, četrtek, petek, 13.00 - 22.00 
sobota, nedelja 9.00 - 22.00 

T e l e f o n : 7 5 5 - 0 7 6 

Ob iztekajočem letu p a vam želimo 

vesele božične praznike in zdravo 

novo leto 1998. 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 

Odprto: 
vsak dan od 8. do 12. in od 14. do 18. ure 

sobota od 8. do 12. ure 

Poslovnim partnerjem in 

zvestim strankam želimo 

vesel božič in srečno novo leto 1998 

Vj / 

TURISTIČNA AGENCIJA 
VAM V LETU 1998 PONUJA 

SMUČANJE 
Avstrija, Italija - Dolomiti, 7 dni v januarju že od 160 DEM. 

IZLETE in POČITNICE ZA VSE GENERACIJE 
MADRID z okolico 4 dni, letalo, od 989 DEM: za starej

še in zahtevnejše popotnike 
ELBA, 7 dni, od 570 DEM: za družine, počitnice (hoteli 

in apartmaji) 
I0S, KRF 7/8 dni, ladja ali letalo, od 350 DEM: za 

mlade, dijake in študente 

Vse programe lahko prilagodimo Vašim željam! 

CELOTNE PROGRAME VSEH VEČJIH 
SLOVENSKIH IN TUJIH 
TURISTIČNIH AGENCIJ 

Vse dodatne informacije dobite v naši poslovalnici na 
Loški c. 21 a ali po telefonu 061/653-422, 

041 /684-455, vsak delavnik od 10. do 17. ure. 

Bralkam in bralcem voščimo vesele 
božične praznike ter srečno novo leto 1998! 

A v t o m a t e r i a L 
Ljubljanska 29 
1353 Borovnica 

Odprto: od 9.00 do 12.00 
od 15.00 do 19.00 

sobota od 8.00 -12.00 
® 061/746-264 

JLepe Božične p r a z n i k e i n uspešno 1 9 9 8 . Četo voščimo! 



N a š a p o n u d b a v r e d n o s t n i h p a p i r j e v 
j e b o g a t e j š a 

Potrdilo o vlogi z nominalno obrestno mero 
Potrdilo o vlogi z nominalno obrestno mero je varna, preprosta in donosna oblika kratkoročne naložbe 
finančnih sredstev za pravne in fizične osebe Nomimrano je v tolarjih m izdano v materializirani obliki. 

Roki zapadlosti so 31, 60, 91 , 120, 181, 270 in 360 dni od dneva izdaje potrdila o vlogi. 

Letne obrestne mere za potrdila o vlogi so 

z rokom 31 dni 13 ,35% 
z rokom 60 dni 13 ,35% 
z rokom 91 dni 13 ,35% 
z rokom 120 dni 13 ,90% 
z rokom 181 dni 14 ,20% 
z rokom 270 dni 14 .30% 
z rokom 360 dni 14 .45% 

Obrestne mere veljajo ob vpisu in'ostanejo nespremenjene do zapadlosti. 

Za p r a v n e o s e b e so vpisna mesta in vsa dodatna pojasnila o nakupu potrdil o vlogi na voljo v Sektorju 
za trgovanje. Poslovalnica za domači finančni trg. Trg republike 2«tel. 212 524 ali 12 55 270 ter v omrežju 

poslovalnic Nove Ljubljanske banke d d., Ljubljana po Sloveniji. 

Za f iz ične o s e b e in o b r t n i k e so vpisna mesta in dodatne informacije na voljo v vseh podružnicah NL8 m 
v njenem omrežju poslovalnic po vsej Sloveniji. 

V e s e l o p r a z n o v a n j e in srečno n o v o le to 1998! 0 ljubljanska banka 
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana 

P o d r u ž n i c a V i č - N o t r a n j s k a 

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 
TER SREČNO, ZDRAVO IN USPEŠNO 

NOVO LETO 

VAM ZELI 

Î M I Œ I 
V R H N I K A 

Opekarska 18 
1360 Vrhnika 
tel.: 061/751-376 

753-618 

p o l a g a n j e v s e h v r s t k e r a m i k e 

trgovina, storitve, proiozvodnja, zastopanje 

za zaupanje se zahvaljujemo 
vsem našim kupcem in poslovnim partnerjem. 

T E R M O 
tel./fax.:(061) 746 - 209, mobitel:0609 644 -173 

Ulica bratov Mivšek 24, 1353 Borovnica 

- PVC OKNA XIV VRATA 
v s j E H o j B J L j r j c jrjsr vat J u r i e c M « n r 

- NOVOOBADNM J»T *CIWOJMr«MNr*î 
OBNOVA 

- TMUBXfMKijrjB MJEXSMPfM** **MMW MM 
S SMLMKONSKMMM CEVNIMI IV 
C30% PRIHRANBK ENXROIJB) 

DOLNICAR & CO. 
k a m n o s e š t v o 

¿etiCa (feteiacija ¿peciatutatt ¡a bauten 

N A G R O B N I K I 
KAMNITI PULTI 

STOJALA ?A PRŠUT 

Vaze, pepelniki, okenske police 

izdelava in obnova, iz granita, marmorja... 
na voljo široka paleta barv 

za gostinske lokale, kuhinje, kopalnice. 
Polepšajte svoj dom z lepoto naravnega kamna! 

podarite nekaj trajnega - zelo izvirno tudi 
kot poslovno darilo - spomin iz Slovenije 

in drugi izdelki iz kamna. 

DOLNIČAR & CO. kamnoseštvo d.o.o. • Sinja gorica 34 • 1360 Vrhnika 
• tel.: 061 / 7 5 2 950 • fax: 061 / 7 5 2 950 

RENAULT 
A V T O C E N T E R , d . d . , V R H N I K A , J e l o v š k o v a 6 

Tel.: 061 /755-720-prodaja, 061 /755-730-servis, fax:061 /756-150 

# N O V O L E T N I P O P U S T ! 

Popus t vel ja do k o n c a leta 1997. Kol ič ina avtomobi lov je omejena. 

Novi Renaul t K a n g o o že v prodaj i ! C e n a : od 1.616.000,00 sit naprej ! 

Na vol jo so vam tudi drug i mode l i : Twingo, C l io , Megane , M e g a n e 
S c e n i c , Laguna , Saf rane, E s p a c e , Exprès, Traf ic in Master . N a posoj i la , 
leas ing, staro z a novo, gotovino,... 
• S E R V I S , nadomes tno vozi lo , or iginalni rezervni del i , dodatna 

oprema,... 
• N A J V A S S N E G N E P R E S E N E T I , z imsk i av top lašč i in plat išča po 

izredno ugodni cen i . 
• R A B L J E N A V O Z I L A Z G A R A N C I J O , z a gotovino, na posoj i la , staro 

za staro,.. . P R E P I S I . 
• A V T O E L E K T R I K A (avtoakustika, avtoalarm, mobi ln i telefoni...) za 

vse vrste osebn ih in dostavnih vozi l . 

Vesele božične praznike ter srečno in zdravo leto 1998! 

Leasing po vaši meri! 
Primeri izračunov (za 3 leta, 35 obrokov): 
CITROEN X S A R A 1.41 SX 536 D E M 
D A E W O O NUBIRA w a g o n 1,6SX 577 D E M 
P E U G E O T 406 ST 747 D E M 
RENAULT L A G U N A 1,8 RT 758 D E M 
O P E L C O M B O 1.4 374 D E M 
CITROEN BERLINGO 1,41 409 D E M 
CITROEN J U M P E R Furgon 2,5 TD 745 D E M 

Predpostavke: polog 35%, odkupna opci ja 3%,preplačllo 
na osnovno ceno 17.9%. PD na storitev ni vkl jučen. 

Ugoden finančen zakup za vse vrste 
osebnih, dostavnih ali drugih vozil 
s serijsko ali po želji z bogatejšo 
dodatno opremo. 

P O S E B N A P O N U D B A M E S E C A 

ASTRA Swing 1.6i 625 DEM 
ASTRA Young 1.61 , 721 DEM 
VECTRA GL 1.61 Plus 901 DEM 
VECTRA GL 1.6i Plus caravan 864 DEM 
Predpostavke: polog 25%, odkupna opci |a 3%.preplačllo 15%. 
PD na storitev ni vključen. 

M I C R A 
t 

d.o.o. 
N a troti 11. 1210 Ljubljana 

Tel.:(06l) 16 21 232, fax: 15 21343 

M o ž n o s t reg. tabl ice LJ z g r b o m Vrhnike. 

AKVA T 
Čistimo preproge in sedežne garniture. 

(Preproge odpeljemo in pripeljemo.) 

10% novoletni popust 
v decembru in januarju 

Naročila sprejemamo po telefonu 754-656! 
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ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega moža in 
očeta 

Mira 
Broliha 
iz Vnanjih Goric 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem in vsem, ki ste nam pomagali, mu darovali 
cvetje in sveče ter ga pospremili na njegovi zadnji poti. 
Še posebej se zahvaljujemo gasilcem za poslovilne besede in 

spremstvo. 

Družina Brolih 

Požarnice 39, Vnanje Gorice 

ZAHVALA 

V 96. letu starosti nas je zapustila 
naša draga mama, stara mama, 

babica, prababica in teta 

Pavla 
Sluga 

roj. Lamovec 
iz Polhovega Gradca. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in za 
spremstvo na njeni zadnji poti. Zahvala tudi g. župniku 
Kaštrunu, cerkvenemu pevskemu zboru in pogrebcem za 

lepo opravljen poslovilni obred. 

Polhov Gradec, 16.11.1997 

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
a ostala je tišina, 
ki močno boli. 

21. decembra bo minilo leto dni od tragične nesreče, ko smo 
te za vedno izgubili. 

V SPOMIN 

z ljubeznijo se spominjamo našega 

Borisa (Štruca) 
Vsem, ki se ga spominjate in obiskujete njegov prerani grob, 

prisrčna hvala. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob smrti našega moža, očeta, sta
rega očeta in brata 

Antona 
Justina 

iz Planine pri Horjulu 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih so
čustvovali z nami. Hvala vam za izražena ustna in pisna so-
žalja, za podarjeno cvetje in sveče, hvala vsem, ki ste ga po
spremili na zadnji poti. Zahvala župnikoma in pevskemu 

zboru. 

Žena Slavka, hči Danica in sin France z družinama 

V 90. letu starosti nas je zapustil 
naš ljubljeni mož, oče, dedek in 

pradedek 

Alojz 
Meden 

iz Borovnice 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in prijate
ljem za darovano cvetje in sveče ter spremstvo na njegovi 
zadnji poti. Zahvaljujemo se gospodoma župnikoma Šilar-
ju in Kunšeku za lep poslovilni obred, pevskemu zboru, po
grebnemu zavodu in zdravnici Z D Borovnica. Vsem še en

krat iskrena hvala. 

Vsi njegovi, ki so ga imeli radi. 

Borovnica, november 1997 

ZAHVALA 

1 1 
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V 61. letu starosti nas je zapustil 
naš brat in stric 

Ciril mlm Malovrh 
iz Setnika pri Polhovem Gradcu 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prija
teljem in krajanom za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in 
sveče ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti v 
tako velikem številu. Lepa hvala g. župniku Danielu Kaš
trunu za opravljen pogrebni obred in sočutno izrečene po
slovilne besede, hvala tudi pogrebcem, gasilcem P G D Za
log, cerkvenim pevcem ter pogrebni službi g. Antona Vr-

hovca z Drenovega Griča. Vsem še enkrat hvala. 

Vsi njegovi 

V bolečini odšel si za vedno od nas 
za tabo ostali so le spomini. 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, brata, svaka in tasta 

Jožeta Senčarja 
z Brezovice pri Ljubljani 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem, nekdanjim sodelavcem za izražena ustna 
in pisna sožalja ter podarjeno cvetje in sveče. Iskrena hvala 
zdravstvenemu osebju Vnanje Gorice, pogrebni službi Pie-
ta, pevcem, trobentaču in gospodu župniku za opravljeni 
obred ter vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti v tihi 

dom. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

V 78. letu starosti nas je zapustila naša draga mama, sestra 
in teta 

Marija 
Gregorka 

rojena Ogrin 
iz Sinje Gorice 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, sveče, darovane sv. maše ter 
spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala zdravstve
nemu in strežnemu osebju Doma upokojencev Vrhnika za 
nego in strežbo. Hvala g. župniku Podbevšku za pogrebni 
obred, g. Vrhovcu in pogrebcem za pogrebne storitve. Vsem 

še enkrat iskrena hvala! 

Vsi njeni 

ZAHVALA 

V 89. letu nas je za vedno zapustila 
naša draga mama, stara mama, 

sestra in svakinja 

Frančiška 
Jurjevčič 

rojena Boh 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in 
sveče. Posebna hvala dr. Rusu in patronažni sestri Habetovi 
za nesebično skrb in razumevanje. Hvala tudi g. župniku, 
pevcem, pogrebcem in g. Vrhovcu za opravljene pogrebne 

storitve. 

Vsi njeni. 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi moža, ata in sta
rega ata 

Ivana 
Trčka 

z Zaplane 

se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, sode
lavcem in vsem znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali 
ob strani. Hvala za vsa izrečena in napisana sožalja, za da
rovane sveče in cvetje ter za številno spremstvo na njegovi 
zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo g. župniku za oprav
ljeno pogrebno svečanost, g. Bizjanu za poslovilne besede, 
Gasilskemu društvu Zaplana ter pogrebni službi Vrhovec 

za vso pomoč. Hvala vsem skupaj in vsakemu posebej. 

Žena Ivanka, sin Drago ter hčerki Janja in Valerija z 
družinama 

V življenju le skrbi in delo si imel, 
sedaj od truda vsega si zaspal; 
odšel si tja, kjer ni več bolečin, 
a nate večen bo spomin. 

ZAHVALA 

Ob odhodu v večni mir našega ata, 
brata, strica, dedija in pradedija 

Franca 
Meseca 
gostilničarja 

v pokoju z Zaplane 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, znancem in prijate
ljem za darovano cvetje, vence in sveče in vsem, ki ste nam 
pisno in ustno izrekli sožalje. Zahvaljujemo se gospodu za 
opravljen obred, g. Bizjanu za ganljiv govor, pevcem, Obrt
ni zbornici Vrhnika, dr. Cukjatiju in sestri Andreji za po
moč v času njegove hude bolezni, še posebno se zahvaljuje
mo osebju Doma upokojencev Vrhnika za ves trud in nego 
v zadnjih dneh njegovega življenja. Hvala vsem, ki ste ga v 

tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Zaplana, 6.12.1997 

ZAHVALA 

Mirno je zaspala naša mama, stara 
mama, sestra in teta 

Fani 
Znidarsic 
g o s p a 

Pokopali smo jo 4. 11. 1997 v krogu družine in prijateljev. 
Iskreno smo hvaležni osebju Doma upokojencev na Vrhni
k i . Z njihovo strokovno pomočjo je bila naša mama skrbno 
negovana in zdravljena. Posebna zahvala velja gospodu 
duhovniku za spremljanje in pomoč pri bolečem slovesu. 
Srčna hvala vsem, ki ste se poklonili njenemu spominu z le
po mislijo, s cvetjem in prižganimi svečami. Hvala tudi za 

zadnji pozdrav Društva upokojencev Vrhnika. 

Vsi njeni 
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Medobčinski center za kulturo vas vabi: 
17.12. ob 18.00 Dedek Mraz z lutkovno igrico - G D Brezovica 
18.12. ob 18.00 Dedek Mraz z lutkovno igrico -Kulturni dom 
Notranje Gorice 
18.12. ob 18.00 Razstava o ustvarjalnosti otrok - Center Naš Laz 
19.12. ob 20.00 Gledališka igra: Zabava za rojstni dan, Cankarjev 
dom na Vrhniki 
19.12. ob 18.00 Dedek Mraz z lutkovno igrico - Kulturni dom 
Vnanje Gorice 
19.12. ob 17.00 Novoletna delavnica in pravljična urica - Mala 
telovadnica OS Ig 
19.12. ob 17.00 Lutkovna igrica »Najlepše darilo« - OŠ Rakitna 
19.12. ob 19.00 Srečanje gasilskih veteranov občine Brezovica - G D 
Brezovica 
20.12. ob 16.00 Novoletno srečanje starejših krajanov Brezovice -
G D Brezovica 
21.12. ob 19.00 Prednovoletni koncert pihalnega orkestra Vrhnika 
- C D Vrhnika 
23.12. ob 19.30 Novoletni koncert Komornega orkestra Vrhnika -
OŠ Borovnica 
26.12. ob 17.00 Božični koncert PZ Brezovica in C P Z Ignacij 
Hladnik Tržič z godalnim orkestrom - Cerkev Sv. Antona 
Puščavnika na Brezovici 
26.12. ob 20.00 Novoletni ples v Kulturnem domu Vnanje Gorice 
27.12. ob 18.00 Božični koncert okteta Podpeč - Preserje - Cerkev Sv. 
Martina Notranje Gorice 
4.1. ob 18.00 Novoletni koncert Komornega orkestra Vrhnika - OŠ 
Brezovica 
6.1. ob 19.30 Koncert božičnih pesmi, Oktet Raskovec v Cerkvi Sv. 
Lenarta na Vrhniki 
10.1. ob 17.00 Ln 20.00 Novoletni koncert Komornega orkestra 
Vrhnika - C D Vrhnika 
11.1. ob 16.00 Skavtska božičnica - Kulturna dvorana v Podpeči 
13.1. ob 19.00 Koncert Adija Smolarja - Dvorana ŠD Mokerc na Igu 

Podatke zbrala Meta Kastelic 

UTRINEK 
Čudovito ponedeljkovo jutro. 

Z nekom sem delila svoje 
sonce in mu ga delček tudi dala. 
Vem, da sem mu ga res dala. In 
vem, daje hvaležen za to. Sreč
na sem, da sem to naredila in 
prepričana sem, da se me bo 
vedno spominjal. Če bo tudi 
sam znal deliti svoje sonce, bo 
tudi on srečen človek. 

Dajanje ljubezni je resjiajveč, 
kar človek lahko da. Čudovit 
občutek osvobajanja, pretoka 
energije. N i denarja, ki bi na
domestil ta občutek. To je tisto 

pravo dajanje, ki se obrestuje. 
Ne materialno, pač pa duhov
no, tista vrednost, kije ne more 
nihče vzeti. Preprosto obstaja. 
M i samo dopustimo, da se pre
taka. Iz ene duše v drugo. Ne
vidno, pa vendar tako močno, 
nič je ne more ustaviti. 

Čudovit občutek, ki polni, 
osvobaja, greje. Čudovit pretok 
energije med čudovitimi bitji. 
To je tisto pravo dajanje. Daš in 
nič ne izgubiš. Nasprotno - veli
ko pridobiš. In pridobi tudi ti
sti, ki mu daš. In ti vrne ljube
zen, ker je nenadoma ima. To je 
to pravo, kar sem iskala vse živ-

« # h Z A H V A L A 

Ob prehitri izgubi našega ljubega 
moža, očeta, starega očeta in brata 

Jožeta 
Jakšeta 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in pri
jateljem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče ter za 
darovano pomoč. Še posebno pa se zahvaljujemo dr. Lav-
renčiču za hitro in nesebično pomoč. Zahvala velja tudi 
pevcem okteta Raskovec, g. kaplanu in pogrebni službi Vr -

hovec za lepo opravljen pogrebni obred. 

Žena Pepca in hčerka Jožica z družino 

Mar prav zares odšel je tja, v neznano? 
Kako je mogel, ko smo mi še tu? 
Nositi moramo vsak svojo rano 
molče, da mu ne zmotimo miru. 

Z A H V A L A 

Tiho nas je zapustil naš dragi mož, 
oče, dedek in brat 

Franc 
Ambrožič 

iz Vnanjih Goric 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, krajanom in znancem za podarjeno cvetje in sveče, 
izrečena sožalja in spremstvo na njegovi zadnji poti. Poseb
no zahvalo izrekamo G D Notranje Gorice - Plešivica, Dra-
gomer - Lukovica, Brezovica in domačemu G D Vnanje G o 
rice za izkazano čast pri odprtem grobu, g. župniku Janezu 
Komparetu in g. kaplanu Branku Potočniku za lepo oprav
ljen pogrebni obred. Hvala tudi osebju gastroenterološke 
klinike U K C v Ljubljani. Zahvaljujemo se tudi gospe in 
gospodu Tršarjevima za lepo opravljene pogrebne storitve 
in sočutnost, ki sta jo delila z nami. Vsem še enkrat hvala. 

Vsi njegovi 

Vnanje Gorice, Podolnica 

ljenje. In zdaj imam. Torej 
imam in lahko dam. To je vse. 
Imam veliko in še več. Kol ikor 
dam, toliko dobim in če dam še 
več, še več dobim. Izvir je ne
usahljiv. Večja je poraba, še več
j i je pritok in tako v neskonč
nost. A l i ni to res pravi smisel 
življenja? To je tisto pravo. Ne
izmerno osvobajajoč občutek. 
Sreča. To je sreča. Pretok pozi
tivne energije. Imam jo zase, 
imam jo za vsakogar, ki si jo za
želi. In nikoli je ne. zmanjka. 
Nasprotno. Vedno več je je in 

jaz sem vedno bolj srečna. In vsi 
okrog mene. To je vendar čisto 
nekaj novega. Tudi to je življe
nje. A l i bolje, T O J E P R A V O 
Ž I V L J E N J E . Skoraj pri 40 letih 
sem končno spoznala. Pozno, 
vendar nikakor prepozno. Še 
veliko priložnosti imam, da po
delim to srečo. Zdaj si jo v polni 
meri privoščim sebi in hkrati 
tudi drugim, daje oplemenitim. 
Z veseljem jo delim z drugimi. 
Tako je prav. Tako se razmno
žuje. Za vse je je dovolj. Nikol i 
je ne bo zmanjkalo. M A J D A 

PREJELI SMO 

Konkurenca ob 
odprtem grobu 

Težko je prenesti srčno boleči
no na kos papirja, pa vendar mo
ram to storiti v opozorilo vsem 
sovaščanom. 

Kosem dobila obvestilo, da mi 
je umrl oče, sem začela urejati 
vse potrebno za pogreb. 

Na priporočilo sovaščanov 
sem si izbrala pogrebne storitve 
g. Vrhovca in ni mi žal". 

Kar pa se je dogajalo na dan 
pogreba, je skrajno neodgovor
no, saj sem morala prositi po
grebne storitve Pieta, naj odpre 
prostor, kjer je shranjen zaboj za 
shranjevanje zemlje ob kopanju 
jame in deske za ob jami. 

Mislim, da naj bi imel človek, 
ki pomaga v trenutku bolečine 

smrti, zares veliko, dobro srce. 
G. Tršar verjetno tega še nima, 
saj mi je po pogrebu poslal tri 
strani dolgo pismo v opravičilo. 

Morda ni krivda samo g. Tr
šar ja, da bi lahko tudi gospa v KS 
lahko opozorila na določene 
stvari. 

Spoštovani sovaščani, ko vas 
bo doletelo to, kar je mene, pazi
te, da boste izbrali pravo pot za 
izbiro pogrebnih storitev. 

Slavka Štrukelj 

Kulturno-prlreditvenl center 
In okrepčevaln ica 

W S 2 ! 
Z A H V A L A 

Vsa dobra dela in besede, s 
katerimi ste bil i z nami v najtežjih 
trenutkih ob izgubi našega 

najdražjega 

Ivana 
Petriča 

ne bodo nikoli pozabljena! 
Hvala vsem. 

Ob smrti dragega moža, očeta, 
dedka in brata 

Adolfa 
Mavca 

iz Jezera 96 pri Podpeči 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih so
čustvovali z nami. Hvala vam za izražena ustna in pisna so
žalja, za podarjeno svetje in sveče. Hvala vsem, ki ste ga po
spremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala g. Kočarju 

za cerkveni obred in Gasilskemu društvu Jezero. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Po dolgi in hudi bolezni nas je za 
vedno zapustil dragi mož, brat in 

stric 

Janez 
Mesec 

z Vrhnike 

Prisrčno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in prijate
ljem za nesebično pomoč, izrečeno sožalje, darovane sveče 
in cvetje ter spremstvo na njegovi zadnji poti. Iskrena za
hvala dr. Piršičevi za nego ob njegovi dolgotrajni bolezni. 
Posebej se zahvaljujemo gospodu župniku, pevcem in po
grebni službi Vrhovec za lepo opravljen obred. Vsem še en

krat hvala. 

Žena Marija 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi mojega dragega 
moža 

prof. Vekoslava 
Perparja -
Vrbinca 
nosilca partizanske 

spomenice 1941 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem, sosedom in stanovalcem Nanoške ulice 13.(9-15). 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam izrazili sožalje, darovali 
vence, cvetje in sveče ter ga pospremili na njegovi zadnji 
poti. Posebno se zahvaljujem dr. Primožu Rusu , sestri 
Metki Srnec , patronažni sestri Amandi ferjak ter direktori
ci Doma upokojencev gospe Nadi &nidaršič. Prav posebno 
se zahvaljujem za nego in nesebično pomoč g. Milunki Savič 
in g. Emi Obid, ki sta mu stali ob strani in ga negovali v tež
kih urah. Hvala g. Tonetu Vrhovcu za organizacijo pogreb
ne slovesnosti, pevcem in glasbenikom za lepo glasbo. Is
krena hvala govornikoma g. Bogdanu Osolniku in g.Olegu 
Križanovskemu za prelep govor. Lepa hvala Zvezi združenj 
borcev in udeležencev N O B z Viča in Vrhnike ter predstav
niku vojašnice Ivana Cankarja g. Samuelu Lajevcu. Iskrena 

hvala vsem, ki ste kakor koli pomagali. 

V globoki žalosti žena Mirni in vsi njegovi. 

Tragična nesreča nam je pred enim 
letom za vedno vzela našega 

Ervina 

Zahvaljujemo se vsem, ki obiskujete njegov prerani grob ter 
se poklanjate njegovemu spominu. 

Mama Marina, ata Demal, sestra Jasmina in brat Bojan z 
družino. 

Ne čutiš več zdaj žarkov sonca, 
ne slišiš ptic žgolenja, 
ne vidiš dragih nas. 
Izpil(a) si kelih svoj trpljenja, 
uživaj zdaj svoj mir. 

V SPOMIN 

20. decembra bo preteklo eno leto, 
ko nas je zapustila draga mama, 

babi in prababi 

Slavka 
Tomsic 

Vedno boš ostala v naših srcih in mislih. 

Hčerka Jana z možem Francem in vnuk Primož z družino 

N A S Č A S O P I S 
Naš časopis izhaja enkrat mesečno za občine Vrhnika, Bo
rovnica, Dobrova-Horjul-Polhov Gradec in Brezovica in ga 
brezplačno prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. 
Uredništvo: Tone Janežič (v. d. odgovornega urednika), Si
mon Seljak (novinar in organizator). Naslov uredništva: Naš 
časopis, Tržaška cesta 1,1360 Vrhnika. Uradne ure za stran
ke: ob ponedeljkih, sredah in petkih od 10. do 11. ure. Tele
fon uredništva: (061) 756 224 ali h.c. 755 121, int. 222 in 291. 
Telefax: (061) 755 158. Urednik je dosegljiv ob sredah po
poldne na telefon (061) 631 567. 
Pokličite nas lahko tudi na mobitel 0609/650-186. 
Gradivo za brezoviške strani sprejema Časopisni svet občine 
Brezovica, Tržaška 390, 1351 Brezovica, telefon ali telefaks 
653-223. . • ' . • 
Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase po 650 SIT, na 
prvi in zadnji strani dvojno. Oglasi za kulturno-zabavne in 
športne prireditve z vstopnino po 400 SIT za cm v stolpcu. 
Zahvale so po enotni ceni 10.000 SIT. Mal i oglasi so brez
plačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu Našega časopisa, 
pomagali vam jih bomo tudi oblikovati. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržu
jemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih 
sporočil. 
Po mnenju pristojnega organa je Naš časopis informativni 
proizvod, za katerega se plačuje 5-odstotni davek od prome
ta proizvodov. 1 

Grafična priprava in prelom: Grafika, Novo mesto, p.o. 
Tisk: TČR, Delo, Ljubljana. 
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V R H N I K A 

Nagradna 
novoletna 
križanka 

Za zadnjo številko Našega 
časopisa v letu 1997 smo pri
pravili N O V O L E T N O križan
ko z bogatimi nagradami, ki sta 

jih prispevali podjetji Molek -
servis in R A M d.o.o. iz Verda. 

Obe podjetji sta nekako na
stali iz podjetja D I G I T S T R O J , 
kije začel uspešno delovati pred 
15 leti prav tako v Verdu na 
Pionirski 7. Lahko rečemo, da 
sta obe podjetji medsebojno 
povezani in da predstavljata 
zgledno družinsko podjetje, ki 
seje s svojim programom uspeš
no zasidrala v sedanjem težav
nem gospodarskem položaju ta
ko na Vrhniki kot širše. 

Podjetje Molek s.p. se ukvar
ja s servisiranjem pisarniških 
strojev, številne računalniške 
opreme in s servisiranjem ter 
popravilom registrskih blagajn. 
R A M d.o.o. pa se ukvarja pred
vsem s prodajo pisarniške in ra
čunalniške opreme ter registr
skih blagajn. Tako so prvotni 
program servisiranja razširili še 
s prodajo številne računalniške 
opreme. Na željo kupcev pa v 
zadnjem času opravljajo pro
gramiranje elektronskih blagajn 
s povezovanjem na računalnik. 
Sedeža obeh podjetij sta v Ver
du pri Vrhniki na Pionirski ulici 
7. Vaše želje sporočite ob vsa
kem času v delavniku po telefo
nu 754-640 in po faksu 753-640. 
Za nagrade Novoletne križanke 
so prispevali pet nagrad iz svo
jega bogatega prodajnega 
programa: 

1. nagrada: C D R O M pogon 
2. nagrada: pisalni stroj 
3. nagrada: zvočniki za računal
nik 120 VV 
4. nagrada: miška Logitec za 
računalnik 
5. nagrada: računalniška igrica 
na zgoščenki. 

Rešene križanke pošljite do 
15. januarja 1998 na naslov: 
Utedništvo N C , Tržaška c. 1, 
1360 Vrhnika, v ovojnici, z ob
veznim pripisom: N O V O L E T 
N A KRIŽANKA. 

Vsi zaposleni pri obeh podjet
jih M O L E K SERVIS in R A M 
d.o.o. želijo vsem bralcem Na
šega časopisa vesele božične 
praznike in srečno novo leto 
1998. s.s. 
Izžrebali nagrade 
za križanko 
»Športnik 
Vrhnika« 

Na podlagi številnih rešenih 
križank, smo izžrebali prve tri 
pravilno rešene. Nagrade prej
mejo: 
1. nagrada: 8.000,00 SIT 
Francka Prek, Ob potoku 28, 
1360 Vrhnika 
2. nagrada: 6.000,00 SIT 
Boštjan Vidmar, Kotna pot 8a, 
Dragomer 
3. nagrada: 4.000,00 SIT 
Brigita Š t i rn .Ob potoku 4,1360 
Vrhnika 

Vsem nagrajencem čestitamo 
in naprošamo, da v uredništvo 
sporočite matično številko, žiro 
račun, davčno številko ter vaš 
cenjeni naslov. s.s. 


